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Date of uanscription

On bel ow date, investigators interviewed ASHLEY L.
RAI NES. Al so present at the Law Ofice of Shea and Gardner, 1800
Massachusetts Avenue, N.W., Washington, D.C 20036, were RAINES
attorneys, WENDY WH TE and HOWMRD RUBIN. RAINES provided the
fol |l ow ng:

RAINES currently resides at eeeSumEnlENNY,

j , phone nunber (e
amilll»e. Her date of birth is I soci al security
nunber «oEENE; pl ace of birth, Little Rock, Arkansas. She
is currently enployed at the Wite House as the Director of
Ofice of Policy Devel opnment Operations and Special Liaison to
Managenent and Administration, O d Executive Ofice Building
#145, office phone 4ueeenuuEEEEER. RA NES graduated from
Sout hern Methodi st University in Septenber, 1993.

RAI NES advi sed that she net MONI CA LEW NSKY in
Novenber, 1995. They have beconme close friends. During the
Summrer of 1996, LEWNSKY told RAINES that she had been engaged in
a sexual relationship with the President. LEW NSKY advi sed
RAINES that the President would call her at the Wite House
office or home and ask her to come and see him LEW NSKY woul d
neet the President in the Oval Ofice. They would go into the
study off the Oval Ofice, and at times would kiss and engage in
reci procal oral sex.

At the tine LEWNSKY first spoke with RAINES about this
(Sunmmer, 1996), the relationship with the President had stopped,
and LEW NSKY had changed jobs and worked at tRe Pentagon.
LEW NSKY was unhappy and frustrated that she hadn't heard from
the President in over one nonth.

LEWNSKY later told RAINES that the President had
call ed LEWNSKY, and for a period of tine telephone calls were
the extent of their relationship. However, in early 1997,

LEW NSKY again went to see the President at the Oval Ofice.

LEW NSKY stated from early 1997 through about |ate Decenber 1997,
her relationship with the President resuned. This included, on
occasion, reciprocal oral sex. LEW NSKY told RAINES that the
President's secretary, BETTY CURRIE, would "clear" her through,
and that her visits in 1997 were infrequent.
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RAI NES advised that LEWNSKY showed her gifts that came
from the President. These i ncl uded: a hat pin approximtely
ei ght inches long, an antique |ooking brooch the size of a half
dollar, special edition copy of "Leaves of Gass" by WALT
VWH TMAN, itens from Martha's Vineyard with "Bl ack Dog" | ogo,
including a ball cap, and a short, baggy summer dress, and an
aut ographed photo of the two of them w shing LEW NSKY "Happy
Birthday." RAINES believed that LEWNSKY had given him two
neckties, described as nice dress ties-that RAINES believed she
saw the President wear on one occasion. LEWINSKY also told
RAI NES that LEWNSKY gave him a couple of books.

RAI NES advi sed that LEWNSKY told her she had been
subpoenaed for a deposition by PAULA JONES attorneys. LEW NSKY
was concerned with what to say. LEWNSKY felt she had done
nothing illegal, but if she denied having had sex with the
President, would this be perjury. LEW NSKY advi sed RAINES t hat
she had contacted VERNON JORDAN and JORDAN had referred a |awer
t o LEW NSKY. RAI NES was never told of or shown the affidavit
LEW NSKY and her attorney provided to JONES' attorneys. At that
time, LEWNSKY told RAINES she had not spoken to the President
about the affidavit.

Sonetime around the mddle of 1997, LEWNSKY told
RAI NES that she wanted to |eave D.C LEW NSKY asked the
President for help. VERNON JORDAN put her in contact with Revlon
and Bersa & Marcella (phonetic) in New York as well as a couple
of other firmns. RAINES didn't know how JORDAN got involved in

this job hunt. .

-

Rai ned advised that her last contact wth LEWNSKY was
a phone call on Tuesday, January 20, 1998. LEW NSKY asked RAI NES
to speak to her lawer BILL G NSBERG G NSBERG asked RAINES to
refer all of her calls concerning LEWNSKY to his law firm
G NSBERG al so stated "be careful.” RAINES didn't understand what
G NSBERG was referring to.

RAINES was aware of LEWNSKY's friendship with LINDA
TRI PP. LEWNSKY told RAINES she had confided in TRI PP concerning
her relationship with the President. RAI NES al so believed
LEW NSKY had also shared that information with LEWNSKY's nother

and an aunt.
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RAI NES stated that LEWNSKY had been a very loyal and
supportive friend. RAINES found LEWNSKY to be truthful and had
no reason not to believe LEWNSKY concerni ng LEWINSKY's
relationship with the President.
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(1) UNITED STATES DISTRICT COURT . Q _Ifyou have retained counsel. you cannot have the
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA -counsel in the Grand Jury room with you. but'the Grand Jurors
[2lmm=mmmmmmemm e m e X = will permit you a reasona la )Ppo_rtunlty to step outside the
. < Grand Jury room to consult with your counsel if you so
(3 IN RE: =-desire. Do 'you understand that?

{4
GRAND JURY PROCEEDINGS
{5;
(6]
(7] -

I Ry X

{9) Grand Jury Room No. 97-2
[10} United States District Court
[11] for the District of Columbia
(123 ~ 3rd & Constitution, N.W.
(13} Washington, D.C.

[14) Thursday, Januaﬁ 29, 1998 .
(15) The testimony of ASHLEY RAINES was taken in the
[1slgresenoe of a full guorum of Grand Jury 97-2, aneled on
[171September 19, 1997, commencma at 9:37 a.m., before:
[18) SOLOMON WISENBERG
[19] MARY ANN
{20] BRUCE UDOLF
[21] STEPHEN BINHAK
[22) Office of Independent Counsel
{23} 1001 Pennsylvania Avenue, NW
(24) Suite 490-North
{25] Washington, DC 20004
Page 3

n

121 ASHLEY RAINES

(3ywas caked as a witness end having been first duty Sworn b
141 the Foreperson of the Grand Jury, was examined and testifyed

151as follows:
(6} EXAMINATION
(73 BY MR. WISENBERG:
81 Q Good morning. would you state your name for the
re1record. olease.
(10] A  Ashley Raines. . .
{11} Q Ms. Raines, my name is Solomon and this — these

(121are my colleagues Mary Anne Wirth and Steve Binhek, and we're
(13)attorneys with the Office of Independent Counsel. And this
(141is the court reporter and these are the Grand Jurors. And
t1s1this Grand Jury is conducting an investigation of possible

(16} violations of federal criminal laws invoiving .
{17]perjury, obstruction of justice, and subornation of perjury.
(181'm now going to read to you a portion of the order under
[19)which we are operating. o

(20} "The Independent Counsel shall have jurisdiction
(211and authority to investigate to the maximum extent authorized
[22) b¥1the Independent Counsel Reauthorization Act of 1994
(23)whether Monica Lewinsky or others suborned perjury,
{24j0bstructed justice, intimidated witness or otherwise violated
{25)

Page 4

t11federal law other than a Class B or Class C misdemeanor or
2yinfraction in dealing with witnesses, potential witnesses,
[3.attomevs or others conceming the avil case Jones v.
(4)Clinton?

151 Dii Xou understand what | just read?

{6] Sure. Yes. )
(7} Q And the authority of the Grand Jury as Ive read it
rs1toyou?

191 A  Yes.

(10] ~Cl Imnow going to be reading to you, discussing with
[uléou briefly what are known as rights and responsibiliiis of
t121Grand Jury witnesses. Occasionally Il ask you if you

(131 understand and that will require that you say either yes or

{14)00 so that the court reﬁorter can pick'it up rather than a

(15] nod or uh-huh or uh-uh.

(16] A  Sure.

{11 Q Okay. You have every - you have a privilege
{18)against self-incrimination which means you may refuse to
{19)answer any question if a truthful answer to that question
f201would tend to mcnmmate you. Do you understand that?

{21) A Yes. . )

(22} Q Anything you say may be used against you by the
(231Grand Jury or in a’subsequent fegal proceeding. Do you

Yes.
Q And | understand you are represented by counsel

: here today;is that correct?

BN A Yes.
.. Q  And who would that be?
. A Wendy White.
[SSN Q And do you know what firm she is with?
: A Sheaand Gardner.

; Q The attomeys who operate in the Grand Jury, the
.z Grand Jurars themselves, the court reporter, we are all bound
{:¢;by an oath of secrecy. That means that we can't go out after
[=71you've testified in here and blab about it on the courthouse
{:s:stegs. We can't leak it to anybody. We can't talk about it

{: ;10 the newspapers. We can' talk about it to our friends.

{22 There are certain well recognized exceptions to the secrecy
(z1arule. I won't go into all of them, but as an exampie there
(z2jare certain FBI agents who are assigned to help with our
sinvestigation. They're on what's called a 6E list, and we
{2¢;can discuss your Grand Jury testimony with them. And of
zs1c0uTse they {00 are bound by the rules of secrecy. They

Page 6
rzicantgo bIabbian about it. Do you understand?
! A es. ) )
&3 There are other exceptions. For instance, i =,

141I'm not at all saying_this will happen, but if there was ever
1s:a trial later of an_ybod¥ and you appeared as a witness, and
:¢jyou said somethimg at tizatrisial thatweasodifferert tham wihait
zvgrou said at the Grand Jury, that would be an example where
(z:the secrecx wo$ld be breached. Do you understand that?
%] es.

Q There are certain things that Office of Independent
Counsel that are peculiar to the Office of Inde pendent
:Counsel that its - at least one instance will allov. with
(13:;the proper court order, m certain occasions the rule of
{14 5ecrecy mould be - could be breached. That would be another
(:5;example Do you understand that?
[16] A Yes.
(17) Q The -but other than these exceptions, #is a
1e1general rule we are all bound by that oath of secrecy.
1191 Fowever, Ev)ou are not. A witness who appears before the Grand
(zo]&lf{‘; not bound by an oath of secrecy. Do you understand
(211that?

i

[122) A Yes. _
[23) Q  You can go talk about what transpires here today or
(2 4)not. That's a matter for you and your attorney to tak

(2s1about. Do you understand?

Page 7
(1 A Yes. X o
(2] Q You cantlie to us. You cant - perjuryis,in a
(31 nutshell not - intentionally not telling the truth ai a

{4)material matter an important manner in front of the Grand
{5)Jury. Do you understand that?
6] A Yes. )
{71 Q If thereis anything | ask or Ms. Wirth asks that
te1you dont understand by all means ask us to re-ask that
(sjquestion. Do you understand?
1101 A Okay. Yes. ) _
111 Q  Again,# there is anything anytime that you need
{121to consult with rour attorney, you are free to do that.
{131you are uncomiortabk and you want to take a brief break,
{14 1thats fine too.
{1s] A Okay.
{16} Q  Let§ sea. The = there are certain categories of
{17 )witnesses who come before the Grand Jury, and let me give you
t181the definition of a target from the Department of Justice
t19) manual. The target 15 defined as a person to whom the
{20)1prosecutor of thGrand Jury_has substantial evidence linking
(211him or her to the commission of a crime and who, in the
(22 1judgement of theprosecutor is a putative defendant. Do you
(23)understand that definition?

(24junderstand that? (241 A Yes.
[25] A Yes. 1251 Q You are not a target. A subject is defined as a
OlIC-Starr Page 2to Page 7
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{1;person whose conduct is within the scope of the Grand Juns r1:Administration. ) )

121 Investigation. Do you understand that? 2 Q And what is your title there7

{3 A Could yourepeat that again. (31 A I8 a long title. I8 Director of Office of

{4, Q Yes. Asubjectisdefined as ‘4 person whose : 1; Policy Development Operations —

{5 conduct is within the scope of the Grand Junys 5] Q Okay _And --

( 6 ]investigation.” 6. A - and

173 A Okay. 7] Q Im sorr% o

(8! Q Do you understand that? ED A - and Special Liaison to Management and

[9; A Yes. 191 Administration. )
(10} Q As you can tell. that is a very broad definition. (10} Q And essentially what are your duties in that job?
{113 I8 not like you think of a subject on a police t.v. show (11} A 1 manage a budget for the Office of Policy

r121necessarily. Subject is basically anyone whose got

r13)information relevant to the Grand Jury. Do you understand

114;that? |
{15} A Yes. . )

(16} ) Q Soyou are — in the technical Department of

{17} Justice definition, you are a subject. Do you understand

{181that?

{19} A Yes. . !
(20} Q However, an informal system has developed between
(211prosecutors and defense attorneys. It's a tri-part type !
(221System, witness, subject, target, with target as I've already i
{23)defined to you. And sub{ect 1s somebody who the Grand Jury i
[241let's say they're not at a target status buf the Grand Jury i
(2s51has concerns they want to falk to you about. There is some |

Page 9

(13concem. And a witness just being somebody coming in no
[2)suspicion on them at all,, just oomn_'\%,m to give testimony.
133Do you understand that informal distinction between witness,
[4)subject and tar%et?

es

1s] A - N .

(61 . Q  Within that distinction within that system you are
[71@ witness. Do;ou ‘understand that?

8] A es.

9] Q Now,we cannot %‘)mise amybody, witness or subject,:
{101that they will never be a target. Do you unierstand that?
(11} A Yes. We dort know zar_\ﬁihég aboutyou, nd we -
{121 you never know how a investigatio. wifl. deeelop. So wee
{133not in a position to tell anyone who appears before us as a
{141g9eneral matter that you will never be target. Do you

15 junderstand that?

{16] A Yes.

[17) Q Okay. Finally, you were here today pursuant to a

{181subpoena; is that correct?

[19) A  Yes.

[20) Q Have you brought any documents pursuant to that

{21]subpoena? .

1221 A MZ iawer turned them over | believe on Tuesday.

[23) Okay.” So all the documents pursuant to the

[243subpoena have been turned over, correct?

1251 A Except for documents on my work computer at The
Page 10

11} White House in which those are. | guess, going through that
[2)process.

(31 Q Okay. Thag stilt ongoing?

(4} A Yes. ) ) ) )

[53. Q | believe there is some kind of redaction going on
(61if you know?

171 A m not sure.

{83 Q Okaywell, ma we have a conversation with

t9)your lawyer about that. All erg’gh . 1thinwele got those
{10} documents that were handed over and later on wel be going
t111through them.
(12} A Ok a¥|. )
[13] Q Is there anything about your rights and
[141fesponsibilities as Ne read them to you that you dort
{15junderstand?

[16] A | dort think so.

{17} Q  All right. then. Il turn you over to my
[18)colleague, Ms. Wirth.

(19] BY MS. WIRTH:

(20} Q Ms. Raines. can you tell us how old you are?
[21] A Twenty-six.

(221 Q Andwl were you born?

(23] A Atlanta, Georgia.- .

[24) And what is your present ocwpation?

[25] A | work in The Whitee Office oMznagement and

1121 Development, which is made up of the Domestic Policy Council
{137 and the National Economic Council. | manage their daily

11410perations and also work on saecia'I(projects for —

[15] COURT REPORTER: eep your voice up, please.
[16] THE WITNESS:  Oh, fmmumt h?

{17] ~ MR.WISENBERG: e been asked if you can talk a
{ 18] little bit louder.

(19] THE WITNESS: Okay. Sony. Should | repeat that?
[20] BY MS. WIRTH:

(21} Q Yeah. Go ahead.

(22} A | manage a budget for the Office of Policy

123} Development which is comprised of the Domestic Policy Council
{24 land the National Economic Council. And | also work on
[ 2 51 speclal projects as they come up in my office, the Office of

Page 12

(1)Administration, which oversees the operations of the complex,

121 The White House complex.

{3] Q Okay. And how long have you held your current job?
(4] A I have been an employee of The White House for four
(s1and a half years since September of '93.

(6 dka¥. And the current title that you hoid, how

(71long have Xou heid that? .

18] I actually just got a title change a couple of

t9) months ago. . . .

110] Q And prior to qur title change what job did you do?
[11) A My title was Chief of Staff for Manacement and
1121Administration.

[13) . And did your job responsibilities change when your
(143title changed? )

[15) A Thewe - Ne always had kind of the same

[ 16} responsibilities. Things have been added and taken away as
{17}supervisors and managers come in.

{18] Q  So you've done essentially the same of work
1191for the four and some odd years that you've been at White

{20]House?

[21]) A Well,no..| mean th?%gz change. l_fcl”;:lid "
management, n
n l‘vn:gnad it

[22)example, tha fund .nanager the bu
1231get until November of '95. But since t

124) Q  And when you first came to The White House, what
[25jwas your job?

Page 13

1) A Whenl first came | was an inter from May of '93
12)through the time [ was hired in September of 93.

(3) Q And ateryu were an intern what dii you do?
{41 A | was hired in the Office of Administration under
tsiwhat was called the Customer Service Bureau. And | was

{6) someone who looked after the needs of the staff of the

(71 complex and was someone that the staff could come to if they
18] had guestions. How do | get my trash picked up? How do | =

{93who do | call tcget this service? That Kind of thing. o
(10) e at building or buildings have you worked in in
{11)The White House? ) )

(12} A The Old Executive Office Building.

[13] Q  Steadily since 1993?

(14) A Uh-huh. Yes.

{15) Q  And how did you come to be an intern at The White
116)House? . L

$%J] A I'moriginally from Arkansas, which is where | grew

(181up, and was going to college in Dallas, Texas at Southemn
(191Methodist University and decided that | wanted to be part of
1201the Clinton Administration and wrote to as many people as |
(211knew through people in Arkansas who had worked on the
[22)transition or campalgn to try and ?et a job.

(23) Q And had you spent any time in Little Rock? Is that
124)where you grew up?
(25} A Yes; that's where | grew up.

Page 8 to Page 13
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8sA Ashley Raines, 1/29/98 XMAX(3)
Page 14 Page 17
: Q Had you ever met the President or Mrs. Clinton (1) Q Can you tell the Grand Jv%anwhmg that you know
rbefore the Presidenf was elected 1n 19927 12 about Monicas work experience at Thez White House as an
"3 A Yes, only two — a couple of times that | remember {31intern? Youwe already mentioned you know who she worked
141when he was Governor. {41 for. But how long was she an intern? What types of things
5 Q  Now. can you just tell the Grand Jury for the (51did she do? An hing that Eou know about that experience.

i record where the Old Executive Office Building s in” relation
jwo The White House and whether theyfe connected.
'3 A  The Old Executive Office Building is on the corner
rajof 17th Street and Pennsylvania. And i8 not actually
Qs avconnected to The White House, it sits right next door. It
{11} Separated by what we call West Executive Avenue. So theres
{1214 street that runs in between The White House and the Old
(131 Executive Office Building and it all within the gates of
1 :4]The White House complex.
[15; Q And what floor do you work on?
“6] A The first floor.
11 Okay. Now, did there come a time that you met
[181Mon|ca Lewing: ’?

(19] A
Q The first time. And can vou tell the Grand Jury

p“ when that was?
| believe that it was in November of 95. We had a

A
[23]b|rthday party for her supervisor.

(24} And who was her supervisor?
(25] A Her name s TraceyBobowick. And Tracey used to
Page 15

{11actually work in our office. and we still had, you know, a
[2} relatlonsh|gW|th her so we had a pafty for her.
(3 the Old Executive ce Building?
m A Uh-huh. Yes.
Q And what was Monicas role and job at that time in
[e ] The White House?
(7 A | think she was still her intern. but im not
'8 ,3 positive that she was an intern at that point.
{9} Q And do you know what her duties were as an intern.
{1 01 Monicas?
{11} A Just in knowing what Tracey did, Tracey as the
112 Director of the Chief of Staffs correspondence and would
[13] respond to any letters that the Chief of Staff received, and
[14)Monica assisted her in that capa

{15) Q Okay. And do yau fiow where Monica physically
{16)worked, where her work station was?
[17} A | never saw her therg but Tracey's intem
t18 ) workstation was on the ground floor of the Old Executive
(1910ffce Building. )
{20 Q ~ Do you know whether she also worked at The White
(2 11 House?
(22) A What d%ou The White House building?
(231 Q InThe ite House building, yeah.
[24] A When she was an intern?
[25] Q Yes
Page 16
(11 A No, | dort think so.

Q And liace! Bobowick's office was also in Old
[31ExecutNe Office Building

(4} A Yes
151 MR. WISENBERG: Can | butt in?
[6] MS. WIRTH: Sure.
{7 BY MR. WISENBERG: )
(8] Q  You wouldrt happen to know how to spell Bobowick.
[ 9] would you?
(10} A Oh, absolutely.
{11} Q Could you spell it for me?
[12} A B-0-b-0-w-i-C-k.
{13} Q Thanks.
[14] A She was not Bobowick at the time. She was married.
18] BY MS. WIRTH:
[16) Q  What was her name then?
(17) A It was Beckett at the time.
(18] Q  Now you said that you met Monica at this party.
{19) Did you eventually establish a friendship with her?
(20} A Yes, {did.
{21} Q Andtiow quncklr gig tnat taKe piace?
{22] A | saw her at a staff holiday party in The White

231House that they usually have every year, and we would do
1241things from time to time, go to dinner, go to a movie, those
1251 types of things.

3 A lreally dort know that much about her working as
171an intern. | think she started in the summer of 95. And

(81 then she had graduated from college so she was Iooklng for a
(91job and Tracey was tryr to help her, you know, find a job.

[10] Q "~ Outside The White Holse?

{11) A | think within. Maybe outside too, I not sure.
[12) Q And did she ewemually get a job at The White
113) House?

[14] A Yes, she did.

{15] Q  And what job was that?

(16) A  She was in Legislative Affairs — the Office of

117 Legislative Affairs for The White House.
[ 8} And do you know whether that was with Traceys
{19 1assrstance that she got that job?
[201 Probably with a recommendation | assume.
(2 And which area did she work in when she was workin
[221for the Office of Legislative Affairs? We can call it OLA.
{23} A Correspondence,

(247 Q OkaE In what bunldln%
[25) A The East Wing of The White House.
Page 18
1] Q And who was her supervisor there?
{2} A | think | remember her name was Jocelyn Jolley.
{3} Q Did you ever meet he
£41 A 1don't think so. i )
{5} Q Now, on what floor of the East Wing did Monica
{6ywork?
[71 A The first floor. ) )
Q Now, did there come a time V\L)hen Monica

[915topped workmg %’he White House, when she left?
{10}

{11] Q Do you know when that was?

[12] A Spnng of 96. | dort remember the exact month.
(13) Oka¥‘ Let me just take you back for a second. Do
[141you remember roughly when she wentto OLA?

{15} A Off|ce of Legislative Affairs? | think it was
1161December.

[17) of?

[18] A Of'85.'m not positiie,

(19] Q Okay And then she left in the spring of '96?

[20]

(21 %he time Monica had left The White House, you
(221had been frlends her for less than a year?

[231 h, yes
Q And how would you describe your relationship with
rzslher at that point?

Page 19
{1) A At that point we were friends.
t2) " Q Would you consider her a close friend at that
{ 3] point?
(4] A. At that point? |\ | don't think so.
Q you see her dunng the time that she

(5] oW O
16)was at The White House?
7 A It was a long time ago. | would say maybe once a
(syweek or every two weeks

(9]

{101 l'm not sitive.

f11) Since s e Ieft The White House€, has your

(12 relationshi R developed rther —

[13] Yes, we ~

1141 Q ~intemms of closeness?

{15) A Sure. Yes.

(16) Q And how would you describe your relationship with
{171her now?

{18} A 1 would consider her a close friend.

(19] Q Now, do you know why Monica left The White House
{zojwhen she left her employment at The White House?

(21} A She told me that theyﬁtold her it was because they
[221were getting a new director of the office, and he wanted to

{231bring in his own person to do correspondence They were
124]190Ing to take the twopositions that were currently there,
{2s1make it one position and just reorganize the office. | dont

—

OlIC-Starr
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Page 20

113 think they were very happy with her supervisor and her
12 1working conditions and environment or, I mean, what she was

[ 3)doing so

(4] Q So did Ms. Jolley leave as well?

(5] A Yes, she did.

(6] Q Do you have any knowledge or information from

1 71Monica or elsewhere about whose decision it was that Monica
(9} and Jocelyn leave?

{ 9] A Well several things. In my office, we have The
1 0} White House personnel liaison and we deal a, lot with the

{11} personnel issues. So | hear thmg1 going on in that capacity
(12 )and also from Monica. So from Monica | heard Tim Keating.
(131who was the kind of — | dort know that he was called the
14}Ch|ef of Staff, but he was kind of in that role, he oversaw

“ 5) the operatlons of Legislative Affairs. And then from my
11s10ffice, what | would hear is that Evelyn Lieberman, Tim

[171Keatln and f dort know if there were others. Thag

(18)real only people that | remember-the only names

{19ymen oned

[20] Q So Evelyn and Tim Keating — Evelyn Lieberman and
(211 Tim -~

{22} A Yes.

(231 Q I sorry — Tim Keating -

124} A R'u%

125} Q - had some role in the decision to eliminate

Page 21

[ 1] Monica and Jocelyn from OLA?
2} Well, 1 dort know if Evelyn was involved in
mellmmatmg Jocelyn also. | would assume that, but | dort

(41know.
(5} THE FOREPERSON:
{61speak up a Mﬂe bit.
(7] HE WITNESS Okay.
(8) BY MS. WIRTH:
9] Q  Now when Monica left the Office of Legislative
10]Affairs do you know what happened to her after that, where
111) she went to work?
[12] She went to the Pentagon.
(13) Q Do you know whether she had any other jobs at, you
(14 1know at the Oid Executive Office Building? Was she :
{1s]transferred an ;where directly from OLA before she moved to

(16)1the Penta%n
[17] | dort believe so.

Excuse me. You still need to

I'm sorry.

f18) Did you ever hear that she worked briefly for Patsy
{19 1Thomasson?
1201 A No.

Do vou know when she ended up working at the

(221 Pentagon roughl

1231 A 1 remember is spring of '96.

(24} Q Okay. And did you keep in touch with her when she
(2s)was at the Pentagon?

Page 22 !
1] A Yes.
(2] Q  And phone calls back and forth and so on?
131 A  Yes.
4] Q And did you continue to see her on a social basis?
(s] A  Yes.
(6] Q And can you tell us whether she was happy on that
mlob"

{ — throughout the whole period, no
menjoyed the jOb It was somethln? new for her todo
[10] QDo you know what she did there?
[11] A  She was the confidential assistant to Ken Bacon, .
(121thePenta on spokesman and assisted him in secretarial type !
1131duties. S4e would also go on trips that the Secretary of
(141 Defense would go in which the press would attend and she .
{15 } would transcribe al v{lmterwews that Cohen would have. i
1161 BY MR.
(17} Q The - you mentioned that Monica thought it was Tim |
i 18) Keating who made the decision to transfer her but that
1191 through The White House personnel liaison, which was near !
12z01where you were located —~
(21} She sits next to me.
[22] Who would that be who sits next to you?
[23) KekeltylcClure.
[24) And Kelly McClure, was she the one who told you
125 ) that it was Tim Keating ‘and Evelyn Liiberman?

But yes, she

D>O>
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ill A | dort remember thatit was her specifically. As
i 2vissues come up, the office talks about things. And whethér
1311t was my boss who came in and told her or — | cart imagine
{1: they would have had a cenversation like that in our general
(51 office, but my assumpticr from heanng whatever conversations
{ 6 took place was that those were the people.
f71 Q  Would it be fair to characterize that as office
[nlscuddlebut" In other weres, you didt - as opposed to —
t 9; office talk about why she eftas opposed to you didrt get a
{10} sheet of piper —
(11}
{12)

Thas exactly right.
- that sad where you know who was responsible for

(13;the ~ ) . -

[14] h And | wasrt involved in any of the conversation to
[1sithat.

(16} Q So off —m terms of this office talk you had

{17] heard that it was Evelyn Lieberman and Tim Keating; is that
{18)correct?
[191 A
{20 Q Was there any office talk at the time about why
{21 JEvelyn Lieberman or anybody else wanted Monica transferred?
{22} Yes. there was.

[23) Q  And what was that?

[24) A From what | heard it sounded as if Evelyn had
lzsxnotlced Monica spending a large amount of her time in the

Yes.
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111West Wing and she paid attention to things like that. And
1z1normally you don't really go to the West Wing uniess you have
(3)official business there. "You don't spend time just ha
t41around or walking around, and | think that she maybe
{s1that it was too uent for her to be coming over. Her
{s)office was in the East Wing, so she may have thought she was
mspendmg too much time outside of her office.
Q z Anything else you remember in addition to

[91that about ofﬁoe talk is the reason?

{10) A |think pezle had a perce'dphon that Monica was

(111awestruck with the President which wouid have oontnbuted to

{ 121 the fact that she was comin over frequently to the

{131Wing. Maybe she wouliiwalk by as ine was walking out or

{ 14)s0mething of that nature.

{15) Q hing eise you can remember in terms of office

usxtalk in addition to anging out at the West Wing, being a

{17 little awestruck?

(18) A Just that they used -~ she had probably used the

f19)word |napz§ropr|ate as her behavior.

[20] ka

ought

A Butin those circumstances that | had just

[21) .
(zzxmentloned there K ab
12 Was any talk about inappropriateness in terms
xzuof dress or anythm like M‘x PP
[25] A “Notthat [ - not that | heard, no.

Page 25
{11 Q It was more behavior, and the behavior that youre
{2 1descnbed to us?
[31 A Right. Right.

{4 Q No one said anything about her — you didrt hear
(5] trs'ITn\t/?offlce talk about her typing being bad or anything like

[6]

(&3] No, not that | remember. Uh-uh.

8} Q You didn't hear any office talk about her being a
{9)threat —a & F{Slml threat to the President, did you?

110} NHAK:  One more question. _

[11] BY MR. BINHAK:

12 Dii you hear any office talk that she was not doing
[131her job oon‘ecun

(14] 0. No.

{15]) BY MS. WIRTH:

(16} Q Now about the time that Monica was | guess taken
{ 17 yout of the Office of Legislative Affairs - when you heard

t1sjthese things about, you know, Monica being awestruck with the

{1 9] President or, you know, frequently hanging around the West
{20)1Wing and so on, were you aware ‘of that yourself elther from
121)anyling tr}\at you saw or anythrng that she told you?

1221

{23} Q Dunng that period of time when she was working at

124)the Office of Legislative Aftairs and, you know, you had this
12s)friendship, did she smak to you about the Prestdent?
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i5] She paid more attention than | did to the press
‘g ;conferences that would take place during the day. She had a

Have your mothers met?
On one occasion, yes.

3]

(6]

BSA _ Ashley Raines, 1/29/98 XMAX(S)
Page 26 Page 29
(1. ) A I think — yeah, | think she would talk about him (13 Q  Have you met her brother?
121just iike, you know, we all do. It's our job. ) A Yes.
i3 Q Anything out of the ordinary or unusuat about the i3) Q Has she met your mother?
:31way she talked about him at that time? g A Yes.
{ Q
A
Q

{7:t.v. m her office and we did not, so it was hard -

19)sometimes it's hard for White House staff even to keep on top

1a10f what happens throughout the day, because you're too bus
r101doing what you're doing, and she seemed to always be abie to
111keep up with the events and what was going on. . )
(12 Q Okay. But based on, you know, any information you
(131had from her at thaf point, did you have the impression, you
(141know, that she was awestruck with the President or in any way
[153behav‘i'u\'|lg inappropriately towards him or hanging around the
(15 West Wing or anything like that?
(7] A Not that | saw, no. i
{18} Q So this was kind of a surprise to you when you
{191started to hear these things about her?
{20} A Yeah, it really was. .
(211 Q I'mjust going to ask you a couple of just general
(221questions about the nafure of your relationship with her. is
(2315he the type of person that you would, you know, like go

1241shopping with?

{25} A Yes.
Page 27
(1} Q  Go to the mall with her?
(2 A Yes. N
{3 Q Go topartiiswith her?
14] A On occasion.
(5] Q Do ﬁu know anybody named Kevin Moran?
(61 A Yel .
171 Q Have youever gone to a party with her at Kevins
(s1house?

{9} A Qh yes. Did she go with me to that party? |
(101don't — actually. no. | dont remember she was at that
[11}party with me.

{12) Q Butyou went to a party at his house?
(13) A Idid, but | dont think she was there.
{14} Q Okay. Do you remember —
{1s] A lcant be sure. | cant remember. | dont think
[161S0. .
(17} Q Okay. Do you have a friend named Helen?
(18} A Helen. yes:
19} Q And is she someone Monica knew?
120] A I think they probably met a couple of times.
(21) Q And do you have a'friend named Lisa?
122} A Lisa, yes.
{23} Q Whos "Lisa?
{241 A She5 my roommate. .
(251 Q And she s someone Monica knew as welt?
Page 28
1] A Yes.
2] Q Have you been to each others homes?
131 A Yes.
{4} Q So youve been to Monicas apartment?
s} é Yes.

{61 Dggou have any gi‘dures in your possession that
{71you took or anyb else took in Monica's home*

(8} NNp. ddo not.

19] Q At the time that you started to hear, you know the
t1010ffice talk about why Monica was asked to leave the Office of

1 11;Legmlative Affairs, the business about, you know, being
(121awestruck and hanging around the West \NII]? too frequently and
(133so0n, did Xou share any of that withMonica? )

[14] No. 1would not have. That was in my official

>

[15]capacty. )
[16] Q Did you ever tell her that, that talk?
(17} A Ican'timagine that | would have. | dont

(181 remember having a conversation. F'm pretty = | keep my
t19)10fficial and personal business separate.

120] Q Have yu ever met anybody in Monicas family?
[21}) A Yes, | have.

(22} Q Have you met her mother?

(23] A Yes.

1241 Q Have you met her dad?

(25) A Yes.

1 Now. did there come a time when Monica discussed
(8} with you trxe natYure of her relationship with the President?
(9] es.
(10} Q And canyou tell us when that occurred?
(11] A lremember that it was in the summer of 96. |
1121 dont remember the exact month.

{13} Q And do you remember where you were when that
{14)conversation took place? Was it on the teiephone? In
{15]person? ]

[16] A  Kwas in person.

[17) Q Do you remember where you were?

(18] A When she was telling me about it. we were in my
(I,

[20] Q An4dwhat did she tell you?

[21] A Shetold me that he would call her. that she would

22190 see him in his - in the office in his stud¥ area, and you
231know, that they would talk. She was kind of relaying

12 47Incidents over the peried of their relationship as it had
{2510ccurred to that point.

Page 30

(1} Q Was she talking about things that occurred when she
(2 ) was working at The White House?

3} A Yes.

(4 .Q  And did she tell you anything about the nature of
(syany phglcal relationship between her and the President
(61during that conversation?

(7] A Yes, she did.

18] Q What did she tell you?

9] A She told me that they would kii and that they
(10)would have oral sex.
(111 Q When she told you this, were you surprised to hear
(121that?

(13) A Yes. )

[14) Q  When she told you this, what was her demeanor at

(15) that time? Was she telling you, you know, in a upset mannec.,
[16)concemed manner, excited manner, happy? | mean, how wouid
t171you describe her demeanor? .

{18} A She was - she was relaying a story. 1 mean she
{19)didn’t seem overly excited or upset or anything. She was
{201just kind of telling me what had been going on.

21y Q Do you have any idea as to why she chose that
[22}particuiar moment to talk to you about this?
[23] A We were at dinner previously and were having normal

{241conversation in which she would bring up the President, you
251know, he went on this trip or he's going here or he's doing

Page 3%

(11this. And she did tatk about him frequently. As | said, she
{21kept up with what was going on. And | kind q:'gottimd
131hearing about i, you know. | work there. 1 kind of wanted

(41to get away of thinking or talking business and made some
(sjcomment. And | don't remember exactly what | said but in
(¢)essence "Do you have a crush on the President?” | was sick

(7)0f hearing her talkking about him. And which she responded
{s)back to me — | don't remember exactly what she said but kind
(910f in essence “You neal!y don't want to know, do you?" In
r10jwhich 1 res(gondeg! “No,” but it ended up that she told me.

(11], . . Did she tell ;ou why she hadn't'shared this
112)information with you before” . .

113) A 0. | — | mean | assumed it was something that
{14)you wouid normally keep to Qursetf. It was kind of a big

(15)thing to tell someone and to let someone into your personal
(16)life, and we hadn't been friends for that long so. -

{17) Q What did you say to her when she told you this?
[18) A Not really anything. | basically just listened.

(91 Q _ Did she tell you what the status of her

120} relationship with him was at that point? .

21 She did. She mentioned that since she had left The
{22]White House she hadn't seen him and she hadn't gone to see
{231him, and he hadn't calied her in a while. It see like it

{24)was — it had been a long time since she had talked to him,
{2s5)even over a month or so.

OlC-Sstarr
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5] A No. No.

s 1with him.

8SA Ashley Raines, 1129198 XMAX(6)
Page 32 Page 35
{1} Q And did she tell you how she felt about that? i1} Q So it's not even necessarily that there was a
(23 A | think she was frustrated (2 1complete break in communication between them; is that
(3] Q Did she tell you whether she had made any attempts [3)correct? )
{4 at that point to g‘et in touch with the President? 4] A Just long periods of time between communicaton.
15} A o, | dort think so. I dort know how she would is] Q Oka’x.
(61have. ) 16} MR. BINHAK:  Can ! ask a couple of questions?
71 Q Did she tell rou — and you may have already (7] THE WITNESS:  Sure.
(s1answered this ~ did she tell you where their relationship (8] BY MR. BINHAK:
9] took place? ) ) 19) ) Q  First, you tned to describe a little bit about
{10) A  She told me in the study. which ts off of his (101Monica was behaving when she told you this information in the
(11)office. ) ) f11] car. Can you just %lve the Grand Jury as best you can just
(12] Q Have “u been in the Oval Office yourself? (12 tell them what she told you In the car. and as best you can
{13] A Yes, | have. {13 ] remember the words that she used.
[14] Q And have you ever been in the study? 1141 A The words that she used?
(15} A No. . 115] Q Yeah, just try to recount the conversation that you
(16) Q What is your understanding of the nature of the {161had with her.
(17) study area? How would you describe thd & terms of public ' (17 A She would relay — she, you know, started off by
{18]access? ) ) _ (181telling me it happened when she was an intern working in the
[19) A 1dort think there is any public access. (191 Chief of Staffs office during the furlough — the ovemment
120} Q Is that a room that you would describe as private ! {201furfough. She would talk to him when he woul 8come down to
1211to the President? ! (2 1) the Chief of Staffs office to check on the status of how the
(221 A Yes. ) . [22 ] negotiations were going. She would tell me of the — she
(23} ) Q  Dii Monica indicate to you at what time of day her ' r231kind of laid out the sequence of events and, you know, this
124 ) relationship with the President took place? . ) ; {24)Was on aTuesda%.,for exanple, and then on the next dy he
{25] When she worked there, | think she told me it was i {2s)said this or | saw him here. And then a couple of days later
Page 33 Page 36
{110n weekends, and afternoon or evening | dort really know. (11she had to deliver something to the West Wing, and she walked
2] Q Do Kou remember her saying weekend? , (210y e office and he was coming out, and he said Hi,
{3) A Uh-huh. Yes. ) ) : 131Monica.” it was those kinds of things that she was kind of
(4] Q Do you remember her saying evening as well? ' [41g0ing through telling me as she remembered any interaction

6] Q Okay. Did she give ¥0u any indication of how often
(118he r))ad had physical relations withthe President up to that

{ 8} point?

91 A | dort remember the frequency because, again, she
(10jwas telling me — kind of recalling events of previous

{11,1history. so | dort reallv have a concept of how frequent it

[12jwas.

113] Q  When she told you this, did you believe her7

[14] A It was a lot of information at one time. | had no
{15) reason not to believe her, so | just of listened.

(16] Cl  Did you give her any advice?

(m A No, l'didrt reallv know what kind of advice to
{18]give in that situation.

[19} i Q Mo, did there come a time whenyou learned from
120]Monica that the relationship between her and the President

rz1thad resumed in any way? . X

122} A Well. for a long period of time ot | guess long

12315pans of time would go buy where she wouldn't hear from him
{2410N the phone, you know, weeks, six. maybe even 8 couple of
r2s1months. And she didrt see him for a very bng period of

Page 34

(11 time except for if she went to an event he was speaking at or
121something of that nature. But she didn't actually 9o see him
(3rfor a verv iono period of time. After the time she told me.

4] it was basicallytist phone calls.

51 . ~ Q " bkay. Did she tell you when she started to talk to
161 him again on the telephone? .

(7] A Yeah I helieve she did. } dort remember when it
{siwas, though. | remember it was a long time before she heard
(sifrom him a ain.
(10} 8  Youtold us that this conversation where she
{11)revealed her relationship with the President took place in
{121the summer of 1996; is that right?
[13] A  Yeah, | think so.
{14] Q Can you tell us roughly when - if you can - when
115)the teleohone calls started? If you can.

{16) A | really cart. I'm sorry.

{17 MR. WISENBERG: Can | ask one question?
(18] MS. WIRTH: Veah, sure.

(193 BY MR. _WISENBERG:

(20} Q I8 just a clarification. Is it that— 1 thought

(211you had said - you had said that when she first told you
[22)1about if, the relationship appeared to be over; is that
(23]correct?

t24) A | wouldrt characterize it as over, she just hadrt
125)heard from him in a while.

(6] Q So at least at the beginning of the conversation,
(71she began jy describing how she met with him, and then this -
{8)- at least at the time the specific instances that led to a
{91more gradual escalation of the relationship.

(10} A Kightt.
[11] Q Isthat correct? )
(12) A  Basically any interaction that they had, whether it

{13)was just a Hi"or she saw him do this or yeah.

{14} ~Q  So i not like she told you just at one? point |

(1s} had this particular intimate relationship with the President,

[16] she gave you a series of events that actually led to that?

[17] Rllglht. Right.

(18} . .Q ow so you said that she met him when she was
t193working in the Chief of Staffs office. Do you remember who
t201the Chief of Staff was at that time?

(21) A Leon Panetta.
{22} Q Qkazl. And Leon Panetta, did he work in the West
123}Wing of The White House?
[24) A Yes.
{25) Q Did he work near where the President was.
Page 37
(1) A Yeah, down the haliway.
12) . Q Sowas it conceivable that she would meet the
13}President at the time she was working in Leon Panettas
(410
51 A  Oh, yeah, absolutely.

{61 Q Okay. And so now youwe described -~ you said that
171she described to you a series of | guess we can call them
{ 81 innocuous personal contacts that shed had with the
193 President, correct?
{10) A Sure. . R
(11) Q After she described thass what's - how did she ~
(121you know, the best you can recall | understand this was a
{13 while ago, but how did she describe the next level of
{ 141escalation in the relationship between her and the President?
[15] A What do you mean the -
{16) Q Waellin other words.ypusaid.that she said | met
1171him in the office, we passed, we chit-chatted | saw him in
{18)the hall. Then what did she describe was the next -~ what
{191happened after that?
(201 A Well, during the events that she was recalling to
{211me would have been instances where they had physical contact
{221 It would have been in the same uence of events that she
{23)told me that she saw him in the halway.
{241, Q Did she say that she had physical contact with him
[12s1in the halfway? -
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Ashley Raines. 1/29/98 XMAX(TY

Page 38

i1 A Oh. no. no. np. no. no.
21 Q Okay. So- .
3] A In just sa yng that there wasrt — she didrt

*41lead up to — she would tell me the sequence of events as

:5) they happened. And as they happened, there were

¢ 6; urcumstances in which there was physical contact. )

! Q  But the physical contact was not the first time she
31 met the President?

191 A No, no.
110] Did she give you a sense of how long it took before
111} they — the first time she met him until they actually had
112 any kind of physical contact? ) o
113] A ellit was still during the furlough | think in
:14)which the first physical contact took place. So | would say
{153just a couple of days. . )
(18] Q And then you said that later she described to you
(17jsome phone calls that she was with the President.

118] A Uh-huh. .

{19] Q Did she describe to you - what kind of phone calls
1203were they having? Were they jut discussing — what were

(2 1]theydiscussm% in the phone calls? ] ] )

(221 A dort remember. At first | think basically it

1231was when she wouid be around maybe on a weekend when he would
1241be in the office and basically discussing, you know. the
125)1possibility of seeing each other.

[N
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mn Q And he would call her?

121 A Yes. .

3] Q Did she ever say that she called him?

14) A 1believe that — it was my understanding that she
i 5] had never called hirm, amt' F dort*tMivik that she would know

{61how to.

17 Q Qk@v

(8) BYMS. WIRTH : ] .

{91 Q Now, did she tell you the kinds of thinas that they
101would talk about on the telephone when these conversations
r11}took place, the telephone conversations?

{12) A | believe she probably would have in generalities.
{13)notin detail. You know they were personal conversations.

{1 4 but she would %voe me kind of subject matters.

{15} Q you remember any of them? ) )

[16) A 1 rtemember that he would talk about his childhood
(171and growing up. and she would relay stories about her

(18] childhood and growing up. | guess normal conversations that
119] you would have with someone that you'e getting to know.

{20] Q  Anything else that you remember? )

{21] A Youknow, they would probably talk about trips that
{221 he was going to take or had taken and trips that she was
(23)taking, you know, with the Secretary and - | cart remember
[241ar]tyspec1ﬁc subjects. I’ sure that there were plenty, |

[253just ~
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{1} Q When you said a moment ago that to the best of your
{2ymemory those conversations took place on the weekend?

3] A No. No, | dort know that | said that.

t4) Q Imsormy. Maybe | misunderstood that. Do you

:5) know when they took place

61 A ell, the{ would happen - if he called her at
{ 71 home, it would be sometimes in the middle of the ngt.
{8) Q  When you said middle of the night. ¥hat fime do you
{9ymean? .
(10} A In the momm? —2:00, 3:00 in the morning..
(11] Q She toid you that? ) !
{12} A YeazhalShehsaihitiwa tietty late because it would

{ 131 wake her upitishesheentta bededettee: early because she had
{14) to get up really early for work. And then also the
{15)conversations would take Rlace on the weekend while she was
{161 at work and he would call her at her desk or =

(171 Q Do you have any idea the length of some of these !
1181 conversations? Dii she ever tell you how long they spoke?
{19} A :She might have, but | don't remember.

(20] Q You may have been asked this already b{ Mr. Binhek.
(21 but let me ask it again.” Do you have any knowledge asto

122 )whether the President made the phone calls or she made them

123 or a little bit of both? Do you know?

{24} A He would call her.

[2s) Q  Now, during the time that these telephone

Page 41

11 conversations would take place. did she — she would call you

21 from time to time and tell you about them? Is that how you

131 learned about them?

EN A She wouldrt call me to tell me, you know. She

:51would call me in our regular fnendship if we were making

[6;glans or talking and ca tching up. and she would mention that

7 hed called or -

3 Did she tell you anything about what she was

-31feeling about these phone calls. how she received them. how
r10jshe felt about them? Did they make her hany?

T

11} A Yeah, she was glad to hear from him.

[12} . Q Did you tell her how you felt about him if you feit
t131anything at all?_Did you give her any input or advice?i

114 A The only advice really that | gave was kind of in a

(15)consoling type fashion if she would get upset that she hadn't
i161heard from him in a while. You know, he's busy. He's gota
{17;lot that he's doing. But again, it was difficult. | didn't,

11810f course, have any knowledgeable advice to give to someone
119}in that kind of situation, but | tried to be a consoling
120)fnend where | could where | would see that she was upset or
121;for whatever reason just like you would any friend who hadn't
t221heard from someone that they cared about.

[23) Q Did she recount for you in some detail the
[24)conversations that she had with the President on the
{2s1telephone?

Page 42

1] A Some. Some.

[2] Q  And knowing Monica did her recounting of the

{ 3] telephone conversations sound true? Would they have a ring ,
(4)0f truth to them? She was telling you the truth?

sy A | didrt have any reason to believe that she wasrt
( 61telling me the truth.

7 BY MR. WISENBERG:

8} Q  Not just the phone conversations but a lot of what

te1you've relayed to us that she toldyou misioricalty about it
1101seems to be fairly, fairly detailed. 'Was it something that
{11) had7the nng of truth to you back at the time she was telling
1121you?
1131 A When she would tell me things, | would listen. |
114 )didn’t have any reason to believe she was lying, but you know
1151 didrt go ask ‘anybody else if they thought “it was true or
1161talked to anybody else about it to confirm her story. |
{ 17 ydidn't have — | couldrt do that.
[18] Q  When she would be upset because she hadrt heard
1 19)from the President in a while and then would be happy when
{ 20 1she had heard from him, did that seem to be made up to you or
1211genuine frustration and thenoenuine happiness?
122} A It seemed Tngnume.
(23] BY MS. WIRTH:
124) Q Do you recall that you've been recently interviewed
{2s)by the FBI?
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{1] A  Yes. .
(2] ~Q Anddo you recall telling FBI agents who

£ 3] interviewed you when you described what Monica told you about
(41her physical relationship with the President during the time

(s 1 she was working at The White House as reciprocal oral sex?

[ 6,1Do, vou remember saying that?

{71 A Yes, ldo.
8) Q Andthat - that was in fact what she told you?
191 A  Yes, I'm pretty sure that was true.
{10] - Q  Now, did you ever learn that Monica began to see
f111the President in person again? -
12} A es, she did.
[131 Q And do you remember roughly when that began whe

{14)she started to see him again in person?

115]) A |think it was p bty around the beginning of
11611997

{17) MR. WISENBERG:  Are we bud enough.

(18] MS. WIRTH: I8 time for a break.

(19] THE FOREPERSON: Ht's time for a break.

120] MR. WISENBERG: Oh, sorry.

{21} MS. WIRTH: _ Thas fine. Sorry.

122] MR. WISENBERG: Wédl take a 10 minute break.
23)Well come out and get you in 10 minutes.

[24] itness excused.)

1251 Brief recess.)
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{1) gNitness recailed.) i A She did.
i21 Y MS. WIRTH: {2} Q  What did she tell you?
Q | belsve Just before we took a break | had asked {3} A She would tell me, you know, basically as before

3]
{ 91whether there came a time when Monica told you that she
{systarted to see the President again in person after these ~
{ 61this series of telephone calls.
171
12 Q And 1 think 1 asked you roughly when that occurred,
r9)and| think you %ard eary 97.

(101 A

[11} Cl Do you have any recollection as to what month?
(12} A No, | dort

[13) Q Was it still mntertime?

{14) A 1don't think | would connect it to a season. |
{151don’t know.

{16) MR. WISENBERG: You realty have to try to speak up
(17)s0 the people in the back can hear you

(18) HE WITNESS:  Maybe I should face this way.

119) BY MS WIRTH"

[20] Q Now, do you have any recollection of how she told

rzuyou that she be'gan to see him again »what she said?

(22 Zthrng lcan recall is when they would
rzs)talk on the hone, she would ask when she would see him.

[24) And do you remember anything that she told you
{25)about what the President said to her in response to those
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{1jquestions?
2) A Wil figure something out.” Thas all | really
{3]1remember.

141, Q Okay. Generally what do you remember about Monica
5] teIIrn% you that she began to see the President in person

1s1again? Did she tell you where, when?

mn A~ 1 dont remember the details of the conversation
(8)only that, you know. arrangements had been made. Oh, wait.

[ 93 M Sorry. Atst did recall something. She went to a radio
{10)address with her famity. Her family was in town and | think

{11} she told me she had asked if she could maybe come to a radio

{12] addressed and he said that — well, she told me that he told

113} her that he would talk to Betty, his assistant, and try to

[141WOrk somethlng out.

(15) Q And did she ultimately go to that radio address
[(1s1according to her?

[17} A Yes. Yes.

(18] Q And is there some conversation that took place at

[19] that radio address or something that ha gpened after that that
{2 o} made you remember the radio address?

{21] A lthink just that she told me that Betty had been
{221 asked to, you know, help get her family in, and it probably
(231had started some communication between her an }/ about
[24] htglrt oe%mmg to visit. I think that was probably when that

[25]8
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m vl.‘;?tumtnthrs oint, do you know whether Monica -
12} M ust for thé record. the door opened
(3;and dosed.
(4] ng Bmhek exrts the room. Mr. Binhek returns.)
[5]
16] Q Up unttl thus point, were you aware of an

"y Any fr'rendshrpy

{7)relationshi F between Monica and Be
{8]1social rela ions V\P or anything like that?
(9} ell, she told me that she had met her when she
{10yworked there and had become cordial while she worked there.
(1 1 1 | don't know that there was anzthmg beyond that.

[ Okay. So» what's the fext thing that you remember
r131 that happened after the adio address?

[14) Well, after —

(151 Q That you heard about.

A | mean afler a period of time, then. she told me
nnthat she had gone to visit him | realty cant remember when
{18)# was that it ha?pened but Betty would dear in. She told
[19jme that Betty ared her in.

[20) Do you remember what time of da y)

[21] A No. 1 would assume that it was probably on the
(22 jweekends just because there arert a lot of people around
(231weekends, and that was one concern was t at e shouldn't
{24)be alot of 8eople around when she went to visit.

{251 Okay. Did she tell you anything about the visits?

(4] that — the subjects that they talked about. It was kind of
(518 mentonng type relationship. She admired him, seeked his
(6 1 advise. you know. normal professional type questions.

7 Do you remember anything specific she told you that
rsr they talked about’>

191 A lreally — | cart remember specifics. She would
r1o1talk, again, subjects. you know, tnps that he had gone on,

[mtnps that she had gone on. She made some recommendations as
{12 to what she thought would be a good idea for something, and {
r133can’'t remember l\évhat the sub;e was about.

[14]

[15) Q A polrce/ type thing?,

(16} A Not policy, not Jus krnd of ideas, you know, ideas
{171 that she had.

{18] Cl But ideas for him personally or for the country or
{19)the Presidency?

[20] A For the admrnrstranon type things | guess.

[21] BY MS. Wi

(22) Q You were about to tell us something, that he

(231 responded to a suggestion of hers?
[24] | thinkhe encouraged her saying, yoi know, those
{251 were all good |deas He would think about him.” But | mean
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{11t was never al c,ythlng sinificant where she said ‘Oh. look,
r21 he decrded to do sometlng | suggested.”

Do you remember anything else she told you about
mthe V|S|ts’7
[51] A That sometimes when she would go visit there would
t 6 1 be no physical contact, there would just be, you know,
{71conversation.

[s] Q And what about other times?

{9 A | mean there still were some times when there would
uo)be physical contact.

[11) Q  Dii she tell you the nature of that?

{12} A  The same as before, kissing and oral sex on

(13100casion
8% Did she tell you where, specifically what room
(15 1where that took lace?

16) hink the matjonty of the time it was in the
[17)study I don't remember that she told me anywhere else.
(18] Q Do you have any recollection as to how many time
{19)she mentioned there was physical contact?
[20) A don't, but again it was — there were long spans
[2110f time that would ‘?o by before she would see him or hear
(221from him, ao | can nmaggtee that it wats many.
[23) id she ever mention where, specifically, in
(24)the study that thls took place? .
125] A | seem to recall on the desk. There was a desk in
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(11there. | think she menttoned a eharr Besides that, | don't

r21have any s
(s)e Did she tqt you anythmg about how she gotinto

u 1The White House for those meetings — visits
{s) A She toid me that Be Currie would clear herin.
(6] R. BINHAK:  Just for record, could you just
(71remind or tell the Grand Jury who Betty Cume is.
(8) THE WITNESS: ~ Betty Currie is the President's
(9)personal secretary

(10} gl MS. WIRTH:

{11}

And did she tell you ai xthmg about the nature of
{12} her relationship with Betty at that time? Was she getting
(13)closer to Betty than she had been previously?

{14] | think so.
(15} &Nheregfon Bruce Udolf enters the room.
{16} Let the record reflect that Bruce Udolf

(171has entered the room. Hes another Associate Independent
ua]Counsel

[19) . THE WITNESS:

(201qQuestion?

[21} MS. WIRTH:

{22} . Q |lost my train of thought myself. Oh,was their
rza;relatronshrR getting closer, her relationship with Betty7

{24) Yes, | believe it was because they would have to
{25) have conversations as to whether — when was a good time for

In sorry, could you repeat the
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i11her to come visit. if it was going to work. So conversations
(2 1like that wouid take place.

Q Dpo %ou know whether she ever discussed with Betty

R

i 4 what the nature of her relationship with the President was?
(s A 1dort know that they really ever had a direct
{5:conversation about it, just in that, you know, she would come
:=1visit. 1 dont really know that they had another — anymore
(31conversations about it. She may have, but { dont know.

19 Q Okay. And do you have any memory whatsoever as to

[1o;what timegf daly these visits would take place?

{11 th {

(12 She was cleared in some mornings. There may have been some
(13)afternoons.i dont think that there was ever an evening

(141visit. o
(15] Q Doyou know how long her visits took generally?
116) A Inever asked her a span of time. Icant imagine
1171 they would be very long just know his schedule is pretty

181 hectic. .
5191 Q Do you know what prec&tate_d the visits in the
120)sense whether she would call and ask Betty if she could see
i211the President or whether the President called her, meaning
(221Monica?
(23] A Right. From what ! understood from her, most of
24)the visits were prompted by her asking to see him through
(25)Betty. Or if she had had a conversation with him on the
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r11phone and asked if she could see him, he may have mentioned

(21that to Betg.
3 Do you recall whether any of their telephone

] A
{41conversations took on a sexual nature that she ever told you?

{51 A She did tell me.
(6] Q Can you tell us about that?
(7} A She didn't go into detail, and 1 really didn‘t want

(g jdetail, but she did mention to me on several otcasions that

{9 they would have phone sex. .
(10} Q Did you ever hear from her about any incidences
111;when she went to The White House uninvited by the President
t12;0r anybody eise and tried to see him? Did you ever hear
131anything about that?

{14) A | seem to remember one specific situation where she

(15)wanted to see him and | think she couldn't get a definite
{16)time from Betty and was frustrated with that and actually
(17;went to The White House, called from the phone at the gate
{18)and said "I'm here. I'd like to see him if he has time.
t19) V1l just kind of hang around and see if he can fit in five
{20)minutes.”

[21) {

(22 that occasion? )
(23] A 1think she got in but only saw Betty. I mean,
r24)that's what she told me. 1didn't see her'when she'was

{2s)there.
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89| ) Q Was she told anything with res to the
{2) Presidents whereabouts on that occasion that you recalf?
(31 A Not particularly related to that visit_ no.

[4) Q
{s1the President that she used in her conversations with you?
(61 A  She did

(7 Q What were they?

(8) A Well, when she was referring to him and talking to
{93 me she would call him the bIP creep.

[i0] A JUROR: Cou d%ou speak louder.

{11 THE WITNESS: e bg creep.

(12) A JUROR:  Big creep.

{13} THE WITNESS: Mmm.

(14} BY MS. WIRTH:

[1s] . Q Do you know why that she chose that nickname for
(161him?

(17) A  She - well obviously, she didnt want to refer to

1183 him on the phone as the President’and she really never

(19 referred to him that way when she tvas talking to him in a
(20)personal situation where she was saying the President went
{2110,.you know. wherever his trip was taking him. And | assume
{22 theword creeP just because she would get upset when she
{231wouldn't hear from him and wouldnt see him, that she didnt
{247appreciate the tack of attention, you know, for whatever
(25)reason called him that.

hink it would depend on the day, who was around.

And did you hear whether she was able to get in on

Do you know whether she ever had any nicknames for
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1] Q Did she have any nicknames for the Preside-! that
{21she usedxvhen she spoke to him directiv?

[31 Yes, she did.
14) Q What did she call him?
(5} A  Shetold me that shet call him handsome.

(6] Do you know whether Monica herself was caied by
171 any nicknames at The White House?

81 A Not ta me no_.

(9] Q Did you ever hear anyone call her or refer toas
{10 the stalker?
(11} A No, I cartremember that anvbody referred tec her
{12)that way to_me.
[13) - Do xou know whether Monica ever received any gifts
{141 from the President:

15} A Yeah, she told me that she did.

[16) Q Was that before or after she left The White House,
(173do you know? if you know.

18] A You know. | dont

(19] . Q Car},you tell us what gifts she told you the
(20)President gave her?

(21) Tiheorres that | remember were a hat pin.
(22} Q Whatis ahat pin?

(231 A I didnt know eitther until she told me that it
[24}1existed. it's along pin that you stick in like the side
(2s)0f ahat. And | guess its to'keep your hat on. You put
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{11your hair through it on the inside. | didnt know. A hat

[21pin, a broach. )

3] Q What kind of broach? Do you remember?

{4] A It was something that you would wear on a lapei.
1511t was kind of atiquey looking.

3 Q Did you ever see it?

7] A Yes. She wore it pretty frequently

181 Q Im sorry, continue.

£9) A There'was a book, "The Leaves of Grass.”

{10} Q Do you remember who wrote that?

[11) A Waft Whitman. There was a - my Englishteacher
f121would be ud of me. There was —
(13) E FOREPERSON:  You have to keep -

{14) A JUROR: The book. what was it?

[15) THE WITNESS:  Leaves of Grass.” It was some

(16)s0rt — | think it was actually a special edition copy of the
{171book. There were several souvenirs from Marthpaxs Vineyard,
1181which | also never heard of, but apparently there is some
{191place there that has a black dog insignia t¥|ing thatis
(20)Supposed - you're supposed to have a hat from there or t-
{213shirt that has this black dog on it. So there were hats with
(22)the black dog, t-shirts. There was a dress | think that also
(23;came from there.

[24) BY MS. WIRTH:

125} Q Did you personally see all these items yourself?
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'n n  These items I did, and ! think thats why 1
{ zl{emembered them'1s because Idid see them. She showed than
[ 3)to me.

(41 Q You saw the broach, correct?

sl A Yes.

(6] Q Did you see the hat pin?

171 A lthink so. | think so.

(8] Q And the book?

(91 é Thebr?oht(. . anything about why th

[10) Diashe tell you anything.about why the president
{111gave her the book? Is there anyspecigcmean‘mgyto thgt

{12 1particular book?
{13} A  Besides the fact that he liked it?

1141 Q Did she tell you he liked it?

(15} A Yes.

[16] X Q Okay. Now, did Monica ever give any gifts to the
117} President? )

(18] A Yes, she did.

{19} Q And what were they?

[20) A  She told me that she'd given him some ties.

{21 Q  Were they for any particular occasion, orwas it a

]
12219ift for a particular occasion or ju nerally given?
(23], A She toidmelth!nk,tg:ﬁrst u):n% she gave him was
[24)just before she even really knew him | think. She used to
(251work in a tie store through college and had a special :
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(11 interest in them. She really liked mers ties and enjoyed 1} Q And do you remember when that occurred, when tha:
i21picking them out. And she knew that he liked ties, and a lot [ 2 jconversation took place
{ 3 1 0f pop le give them as girﬂs to him, so she gave him those (3] A | believe matit was around the summer of 97.
{4ities. After the first one, | think they were in relation to 14: Q nd —
{s1his b:rthdaé, Christmas. rs) A | think eaty summer.
16) Did she ever tell you whether the President wore {6 Q And howdid Monica feel about that?
rvthem? 7] A She was upset about it
(8 A Yeah. She would tell me when she would see him (8] Q And what happened then?
9] A I think in her own mind and what she would share

L9

{9]wearing it at an event he went to or whatever situation he

{10] was in and when she would see Nimon t.v or in the paper.

ill] Q Any other gifts that she gave him besides the ties?
[12) A She gave him — she told me that she gave him some
{13} books and a little frog. She heard that he liked frogs and

(141she found a cute little frog that she thought was something

{1571 he could put on his desk.

[16) Q Did she have any photographs of the President that
[17]you saw? .

(18] A She did, yes. .

(19} Q Do you remember anything about them? Were they

(201just pictures of him or pictures of him with other people or
{211with her? . .
[22] A Well, she showed me pictures from that radio
[23)address that they went to with her family. And then there

{ 24 jwas one just the two of them, | believe also at the radio
(25)address. I think she had other random pictures from another
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(1] time she was there she might have gotten them. .
(2] Q Did she have arg phog‘ra hs of the President
e boutthim that you

[31wearilrjg any particular tie that
?

(4)recall ) ]
(51 A Yeah. | think she showed me a picture that she had
1s1gotten of him wearing the tie. He was signing something.

7 Q Okay. Other than the ties and the books --

(8] A And she %\ée me a copy of that picture too. |

{ 9 actually have a copy of the picture.
{10} Q Do ¥;u still have that? ]
(11} A Yeah,! think somewhere in my envelope of pictures.
[12) Q  Other than the ties and the books any other

{13 presents that you recall she told you she gave the President?
[14] None that | can recall. Those are the only ones
t1sithat stand out. )
{161 Q Did she ever tell yu anything about a mug, a
{ 17)drinking mug that she gave the Prestdent?

A~ She may have, but | dort remember.

(18}

{19} R Q  Anything about a drinking mug with the words Santa
tz0)Monica on it? .

(21) A  Santa Monica?

(22) Q Uh-huh.

{23) A No. . . ]

12 Q Dii she ever go on any trips with the President

4)
(2s;jthat you know of?
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(1 A No. There was one trip that she went on with the
{21Secretary and the President was there too.
3} Q When you say with the Secretary, Secretary of what?

4} A I'm somry, of Defense.

(s1 Q Okay. And where was thatto.,do vou know?
6] A | don't.

(7] Q Did she have any personal contact with the

18] President on that trip that you know of that she told you
(91about? )
(10] A | think that they saw each other.

{11) Q  Saw each other just in passing?

(12] A She told me that she saw him.

(13) Q  But not a personal visit?

(14} A No, | dort think so. .
(15) Q Can you tell us anything about anything that Monica
t16)told you about how, you know, her rela ionship with the

w
( 17)President progressed over time? | know youl%ld_uxsthat_
{18} visits resu sometimes separated by long periods of time.
{19)What eventually happened?
[20] A At some point, the nature of their relationship
(21)changed. - She told me that he was feeling bad about his
t221relationship with her and wanted to still maintain a
123)friendship and thought that it was best if they didn’t have
(24 lanz Ph sical contact but that he still wanted to see her and
12s1talk to her and see how she was doing.

t10jwith me she was trying o get over it and was contemplatin
{11}rmoving, fooking for another job. She wanted to get into PF?
f12)communications, and thought maybe - | dort know - she
{131could come back to The White House and do it or go somewhere,
{141 New York or London. You know, she was kind of just playing

{15 J with options in her mind of what she could do.

[16) Q Did she tell you she had been subpoena in the Paula
(17)Jones case? )
{18) A She did.
[19] Q And do you remember roughly when she told you that?
{20} A Yes. It was the weekend before Christmas.
{21] Q  This past Christmas?
1221 A  Yes, of97. )
Q And what was her reaction when she talked to you

1231 .
{24)about this?
A

[25) = Well, she told me she had been subpoenaed. Her
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{ 1} reaction was of concern. concern that, you know. she had been
(21 singled out or pulled into this and concérned that — of the
t31deposition itself and what she would say.
(4] ~Q Did she tell you anything about what she was going
ts1to testify to in the case?
(6] . .A No, she didn't. At that point, she had just
{71received it recently and was just kind of goin throug"n the
ts)whoie thought process in her mind. She didn't say what she
(sjspecificaily was (?vom to testify to, no.
[10) . Q  Overtime did she tell you whether she discussed
r111her testimony with anyone else?
(12} A~ No. We had just two conversations that | can
t131remember about it. One, her actually telling me. And the
({14)second was her telling me that she had told Vermon Jordan
[1s)about it, that he had referred a lawyer to her and she was
(161supposed to go meet with that lawyer the next day.

(17} Q " Did she tell you arz)nhing else about her
{18)conversation with Vernon Jordan

1191 A No. About her conversation with him?
(20} Q Yes, anything that he said to her.

{21) A You need a lawyer. | dort remember.
1221 Q  Anything else about what she said to him?
{23) A No; | don't remember anything else.

124) Q When you say she told Vernon Jordan about it. what
{251do you mean by it?
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1) A That shed received a subpoena.

121 Q_ Just tell us again everything that_you remember

(31what she said about that conversetion with Vemon Jordan.
{4) A Oka . About the conversation with Vernon Jordan?
{5] Q Yeas.
(6] . A | really dort remember that she shared much with
f71me, just that she had called him and asked for his advice and
181 he recommended a lawyer and she was supposed to meet the
t9jlawyer the next day. 1 think she said that he was oirg to

(10 )escort her to the office and make the introduction %etween

[11] the guy he was recommending and her. -

112] Q And do you know ofyour own knowledge from your

[ 13] conversations with Monica whether that ever took place? R
{14) A No, | dort remember that we ever talked about that
{1s)again.

(16] Q  Now, you said that the first time Monica mentioned

7o {oq in the first conversation that she had been sul

1181to lestify in the Paula Jones case that she was concerned.

119 Can you tell us what she was concerned about? .
[20) A | dort remember until the second conversation we
1211had that she told me she was concerned. The meson that she
{22)was concerned she told me was she was concerned about what
1231she would say in her deposition. If she dented any
t24)relationship with the President in a deposition whether that
{2s1would be considered perjury.
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(1] E Dld she say anything else?
(21
(3 Q D|d you say anything to her at that time about what
~wyou thought’?
(51 No. | didrf have an opinion.
16} Do you know whether she discussed the subpoena that

Q
171shereceived with anvone else other than you and Vernon
sw Jordan?
I would assume that she told her mother. | dort

10 thmk that she told me that she told her mother.
( Q . Did she ever tell you about any discussions that
[p 1 she was havm%“ with Linda Tnpp at about this time?
(13) 0. The last K heard her mention Llnda Tripp was
1141telling me that she was going to a Christmas party at her
{151house.

{186] Q Have you ever met Linda Tripp?
17} A | have ' met her once
{181] Q  Under what circumstances?

{19] A It was a farewell party for a coIIeague of theirs
(201&t the Pentagon at that colleagues motheh

{21} Q ~ Do you have any knowled%e of any relationship
12z 1between Monica and Linda as to whether they were friends and
[231they would talk?
2 A Yeah, they were friends. She referred to her when
[251talkmg to me that she had talked to Linda. The most their
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(1 relationship that | knew about that she shared with me was
{2 ) trading diet secrets and talklnq about — you know, she would
(3)tell me that Linda had lost & lot of weight and how she did
(4 1 ‘it, and Monica was encouraglwg her to do that.
{s Q Do youknow whether Monica confided in Linda her
mrelatlonshIR with the President?
7 She told me - she told me at some point she had
[a1also conflded |n Linda.
¥| u know of anyone else she confided in about
(101 her relatlonshlp with the President besides yau and Linda?
She told me that she was takng to her mother
(12 1about the relationship. She was also talking to her aunt.

{13) Q Do youknow her aunt name?

[14] A  Debbie Finnerman 1 think is her name.

[15) Q Anyone else?

(16} A 1 dort think so. Not that she shared with me at
[17}least.

[18} Q Going back to her conversation with Vernon Jordan,

191did she indicate to you in any way that she told Vernon
qo ) Jordan about her concerns regarding what she would say? .
[ A | dort remember if she talked to him about # or
(221rfshe told me.

{23} Q Did she ever tell you about any discussions that =
(2 4 1let me take that back. Did she ever tell you that Linda
{251 Tripp had been subpoenaed to testify in the Paula Jones case? i
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(11 A | don't remember that she sharedthat with me.No. !
(2 Q Did she ever discuss with you an affidavit that |
(3)she Monica, signed in the Paula Jones case? :
m A 0. | dont know anythug‘about that.

(s Q To your e ever tell you that she

3 1d|sa.usad with the President the subpoena that she received

vmo testify?

(8 A Actually, I remember in our conversation about the

[ 91 subpoena that she a ually told me she had not talked to the
{10} President about it, and she was upset he hadrt called to see
(111how she was domg | think she assumed in her mind that if

r12)she had told Vernon that Vernon may have told him, so he knew

1133 but wasrt calll to find out how she was doin

[14) ow did she come to speak to 8emon? Do you know
115} how that connectlon was made?
[161 A She was - as | said before, when she was talking

[171aBout moving or fooking 1or anotner loo sne was c;n3|der|ng
{181moving to New York and work| he field of
{19}communications and asked the res»dent for hls hel in trying
1zo1to find ayob. And from what | understand from her,

211 referred her to Vernon and suggested that she talk to him,

[22) 't'hat ?]e could possibly have some connections and be able to
(231help her.

(24} Q Okay.wlrtzou can remember, during your first or
(2sysecond conversation her about the subpoenat at she
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mentioned to) you that « | think she said tha! she wished the
President had called her, that she hadnt spoken to him about
it. Do you remember what conversation it was that she said
t?

tha
i A ltwas the second.
16 Q Ok a¥
& A  The tist conversation. we were at a party and she

rs1really just kind of mentioned it to me. We ddrt have much

(910f a Substantive conversation about it. So that why |
[:0)rememberclearly it was the second because | cant imagine we
(1] woulkd have had much of a conversation at a party with a lot
r1270f people around.
(13) Q Now, during this whole time, giues; you know ever:
f141— let start at the time tha ¥ Monica worked at The ite
1151 House. Did you ever see her with the President?

(16]) A No.

(17 Q  Atany time after she left The White House, did you
118 lever see her with the President?

[191 A No.

{20 Q  You also told us that Monica was thinking of moving

[211to New York. How did you feel about her moving?

{22] A lwas sad she was goingo be moving. She was a
t23)friend that | would, you know, do sodal activities with, go

{24110 moves, quto dinner. those types Of things.

1251 Now, you mentioned a moment ago that she had so
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( 1)discussion with the President about getting a job in New

i21York

{31 A  Yes.

{4} Q Can you tell us about that?

(sl A She thought, | guess if anybody can help her get a
161j0ob that he would know people that she could talk to or refer
(7yher to people. And | think over several months she had

[ 8 rconversations about the whole job search wath him and looking
t91for something to do, you know, that she realty wanted to do.

[10] Q Do youknow how Vernon Jordan became involved in
(11 her job search?
[12] A Well, a ain, she asked the President for his help.

{13}He suggested vemnon 3ordan that he would have the contacts
[111and somehow the two of them began a conversation about it.

1151 Q The two of them being she and Vernon?

[16) A She and Vemon, yes.

[17} gg.mwmw an)hmgtthat Vemon Jordan did for he:
[18]in terms of helping her find a iob?

[19) A She told me | Ihink that he taked to some people

f201at some firms and_set up interviews for her or sug ested that
(21)they taik to her. The bottom line was that she hac?
[22) interviews with some companies that he recommended.

[23) Did she ever discuss with you any efforts on her
{24)part to get a job at the United Nations?
1751 A Yes. shedii.
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(11 Q Dii she tell you how that cameabout?

A Thatone | dont remember clearty who was involved
[3 jin conversations, but at some point in her job search
{4 ) discussions before Vernon Jordan was involved, the President
{s} had talked to Marsha Scott about hele(mq her get a jéo, John
[ 6] Podesta. and | think even she was ta éee éume
{71about the whole job search situation. At any rate someone
181had referred her to Bill Richardson, and it may have been
[9]P0desta but Im not sure who that actually was.
(10 For the record. hes the United States Ambassador
(11](0 the United Nations.

{12) A To the United Nations, yes.

(13) Q And did she eventually' meet with Mr. Richardson to
114 jyour knowledge?

[15] A  Yes. she had told me that she had met with him.

[16] Q And do you know where that took place?

(17) A No, | dort. Actually. | only recall a

(18) conversatlon o the phone. In sure that she did meet him in
{19)person but | —

(20) Q Butyou dort know?

[211 A | dont remember.

(2 Q Do you know what the results of that particular job
(23]search at the United Nations were?

{24 She said that they had - they simply offered a
[zsuob that she wasnt sure that that' was really wha?
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[13wanted to do. She really was focused on wanting to bein PR

[ 2)communications. . . .

(3] Q Did she end up accepting any particular job offer
{4} that you know of?

5] A Yes. Revlon was the cognJ)any that she told me that
s 1she had been offered a job and accepted. ]

(7] Q  You told us you know that at some point she had
:3] contactedVernon Jordan

(9] Yes.
110} Q Was -when did she tell you that? When did you
(113first hear that she had contacted him? )
{12} ) A Idont remember atime penod, butldont think
[131tr:gat its been a very long period of timethat shes known
t141him.
{15} Q Did his name come up in either the first or the
i161second conversation that she had with you about the subpoena?

(1n. A Yes. because she told me that she had contacted him
118 jasking for his advice on the subpoena, and he had recommended
[19)a lawyer. )

[20] Q And as to any involvement that Mr. Jordan had in

{211 her iob search. do you remember whether that took place after
[2z1tr}esg conversations about the subpoena were before anything
[23)else? )

[24] A The job search had taken place before the
(25)conversations witherabout -
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(1 Q  So he was helping her with her job search before
(2)she had discussions about the subpoena?

{3] A Oh yeah. Yes. . )

4] Q Did she ever say anything to you about — strike
{sithat. | taki tha:N back. Do you know who Bayani Nelvis is?

[6] 0.

171 Q Have you heard that name?

(8] A No. ) )

[9] Q Did you ever hear Monica mention the President
(10)steward, the wader, the prson who brought him, you know,
[111drinks, breakfast, things like that?

(121 A Yes. ) )

{13) Q What do you remember Monica telling you about him?.
(14} A Oh. say his name again.

[15] Q Bayani Nelvis. Hes "known as Nel.

(16} A  Nel, yes. Thats why | didnt recognize it. Ve

{171 been trying to think of his name. [ can oniy think of one of

{18 1the stewards names and | knew that wasrt him. She had a
(19)friendship with him. He would get her M & Ms when she —
[20]YOU Know, we va‘?fe those out as trinkets to reop.le when they
[21ycome to _'I'he ite House. We give them1o ks or something.
(221They're in a box with the presidential seal. And | think

{23ithey had just a regular friendship. | dort know how it
{241developed. ) ) ) .
[25] Q Do you know if sheever had any discussions with
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{1) Mr. Nelvis, Nel, known to you as Nel. about the President?
21 . A Not .that.l. Lenemher. § would think it would only
(31be in the context of what trip he was going on with the
[41President and the President's activities but —

{s1 .. Q D she ever tell f)‘/ou whether she ever bought Nel
- (61any gifts or whether he'd ;given her any?

&3] A Not that | remember besides the M & M's. But gifts
(8jthat he would purchase and give to her, no.

{91 Q D she ever tell you that she'd gone out to dinner
(1030t lunch with Nel?
{11) A Yes. L
[12} Q I going to ask you if you recall an incident when

[133you and Lisa, who you mentioned eariler, your roommate. were
{14] at the Old Executive Office Building and you ran into the
{ 15 ] President with Catherine Cornelius.

{16) A | was with my roommate Lisp Mes. .
(17 Q Do you remember anything abott that particular
{18 1incident? Was a photograph taken that day?

(19} A Yeah.

{20) Q And who was in the photograﬁh? )

{21} A itwas kind of as we were walking past him, so |

(221 have a picture shaking his hand, and | think Lisas picture

{ 23) was either_as they were either coming to or coming aﬁart.
(24} Q  Is’Catherine Cornelius also in those photos?
{25] A | think she may be in the background, .
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(1) Q And do you recall whether you ever showed those
(2} photos to Monica?

(3] ) Probably. | probably would have. Any photos that
(411 had with the President were kind of novel. { mean t¥|ey

(sywere neat things to have, so | probably would have showed
(6]them to her. )

1 Do you recall any reaction on Monica's part to
1s)seeing those photos if you noticed any?

(9] A She may have made a comment about Cathenne.
[10] Q What kind of comment?
(11} A You know, | don't — something about, ;ou know,
t12}what was she doing there? Why is she in the picture?
{13) Q Do you still have those photos by the way?
{14) A I'msure | do. | keep all those things.
(15] MR. WISENBERG:  Can we take a quick break?
{16} THE FOREPERSON:  Yes, we can.
[17) ithess excused.)
[18] itness recalled.)
[19] Y MS. WIRTH: .
[20] Q Each of us has a few questions for you and maybe
tz13some of the Grand Jurors will as well.
(22) Did {ou ever hear or did Monica ever tell you that
1233she went with the President to see a movie in the movie

(2 4)theater at The White House?

£25] = A No,shedidnt.
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o} Q Did you ever hear aboutany time when Monica
{2)watched a movie with the President in that theater?

131 A No, ldidnt. )

4] . Q Okay. When is the bst time that you talked to
{s1Monica?

(6} A She balled me Tuesday last week and — )

171 Q Give me just one second. PAUSE] ®xay, ontinue.
(81} A -Tuesday of last week and said "Hi, Ashé L its

191 Monica. Can you take 'some information from my lawyer?” And
t101she handed the phone to her lawyer who identified himself as
{11)8Bill Ginsberg and the name of his company, p.nhone number to
112y reach him tq aive to anvone that may be calling me about
{13)Monica.

{14) Q And did he say anything to you about whether you
{153should call him? ) )

[16] A No, no. It was i the context of referring anyone
{17)who calls me to himifthey have any questions about Monica.
(18] Q Qka{. And_did_you ‘agree to that)

(191 A |iustsdd “Okay. Okay.’He cau ht me off guard.
{2011 had no idea why they were calling me. so I just cok the
(21)mformanor(\;i Did h yih

(22] e say anything else to you?

{231 . A Hedid. | asked if | could spgakto her, and he
(24 Jsanq "No. Not that | don't trust m Monica's tokd me
{25)you're 2 good friend of hers * then he said something in
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111the essence of be careful. That wasrt his exact words, but

{2 )that was ma recollection of basically what he was telling ma.

3] . Okay. Now, ;ou knew Monica roughly for how bng?
{41About a little_Over two years?

(5) A Two years. ] )

(6} (%q During the course of your relationship or based on,
[71Kou know, the length and the depth ofyour relationship with
t81her, do you condder her to be generalg' a truthful person? .
(9} | do from my experience with her and dealings with
(107her ! do. ] ] X

{11) Q Do you find that in your relationship with her that

{ 12 } she mostly tells the truth, sometii tells the truth,
r131something else? | mean, how would you describe the

{ 14y truthfulness inyour own words?

{15} ~A_ She was very open and forthcoming from my
[16)perspective in what she would tell me. -
(17} Q  The book on_ - that you told us the President gave
{18} her. do you know whether it was inscribed?

119) A NO, I dort remember that, no. R
{201 Q Have you discussed your gresence here today, your
[21}testimony to%wmth anyone at The ite House?

{22) A Yes | have, .

(23] Q And who did you discuss it with?

(241 A Some of the FeOpIe in my office know that In not
{25 there, that I've been havingto leave to go to meetings and
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r11things, mz boss certainly, and the deputy n my office, and |
r21advised the Counsels office as | assume that wete supposed
13.1to when we aet subooenas or have been contacted by — for
i3} legal proceedins.

15 Q
5} A lunderstand that I may need to talk to my lawyer,
71 that there may be some privilege issues on answering any &
31these questions. Can o talkkto her?

9] Q Yes,but%efore you go iet me just tell you what
101 the questions would be

{11] A  That would be he[e\i}u‘l.
{12} MR. WISENBERG: hy dort we just wait and until —

i1 311t0 do that until weve asked all of our other questions.

114) MS. WIRTH: Sure, we could do that. Sure.
[15] BY MS. WIRTH:
{16] Q  Turning back to the time when Monica discussed with

r171you her conversations with Vernon Jordan and that he had
{18 referred her to a lawyer, did she ever discuss with you who
11 9 jwould pay for that lawyer, any payment arrangements?
{20} A No. No

(21) MS. WIRTH: | dort have anymore questions. We can
[22)do yours.
{231 MR. WISENBERG: Doegou want to go next?
1241 MR. BINHAK: Go ahedi
{25] BY MR. WISENBERG:
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(11 Q  You were served with a Grand Jury subpoena a few
(21days ago?
(3] A Last week.
141, Q And when you were served, is that when you had an
{5tinterview —
161 A  Yes. )
&3 Q —withthe FBI or was it later?

8] . A The subpoena was delivered t6 my lawyer — was
r91given to mélavvyyer, and | metith the FBI tater.

[10] In the presence of your lawyer?
(11} A  Yes

112] Q  vou did that voluntarily, correct?
(13} A Yes. . )
{14) Q You have testified about the fact that Monica toid

r1sjyou that Vernon Jordan was helping her in finding a job, do
r161you recall that?

17 A Yes.
(18] Q Was that the first time you recall her mentioning
{191Vemon Jordan in the job hunt ~ in relation to the job hunt?

{20) A  Yes, that | can remember, thas the first time.

21 Q Did that Stﬁpn'se you that somebody like Vernon
1221Jordan would be helping Monica in looking for a job?
(23] A No, not really.
(24) Q And why is that?
[25] A She had asked for the President’s help and he
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{1}suggested that she talk to Vernon.
[2) 2 This was after you knew about the relationship ~
(3] .
141 Q  —with the President?
15} A Correct.

(6] ) Q  Ifyou had not known that Monica had any kind of
171relationship with the President or had not been told and she
( 81 called you up one day and said Vernon Jordan is helping me to
rs1find a job. Given — not meaning to insult her in ny way,
{10} but given somebody at the levellshe was at, would that have
{11 surpnsed you?
(12] 0.
{13) Q Ada why is that?
t14) . A Many f;eople of his stature help young people all
(15)the time, youn opie that they think can growde something
{161to whatever field they're interested in. I've had people of
{171high leve!s_helr me, you know, advise me for a job. So |
(18 wouldn't think that that would be surprising.
{19} Q Did you tell anybody abouf what Monica told you
t201about her relationship with the President?
[21] A | did mention to my mother, you know, just that he
1221would call her and that they had a personal relationship.

(23] Q Based on your friendship, you talked about Monica's

{24 )transfer out of Office of Legislative Affairs and that the
(2s)office scuddiebut that you heard or office — office talk was

aid you meet with anyone from the Counsels office?
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(11the word we used — about both that Evelyn tieberman had been
t2yinvolved and the reasons for the transfer. Do you recall

[ 3] testifying about that earlier today?

4] A Yes.

(5] Q Based on your friendship at the time — this is
1 61 before you had been told about the relationship by Monica

[ 7.1 with the President. correct’

(8] A Im sorry?

(9] Q That wasnt very artfully asked. When she got
110] transferred al you iu heard the office talk of her —

[11) A Right. Right.

[12] Q -was that at a point in time when you had not yet

113;leamed from Monica about her relationship with the

{1 4)President?

{15) A Yes. Yes.

(16} Q At that time, based on your friendship with her at
(171that time, did you consider Ms. Liebermars concerns to be
(181credible?

{19] A 1 had never known them to do something of that
[ 20 jnature toward any other employee, so Iin sure that they had

(217 valid concerns for doing it.

[22) | ~Q well, 1 mean more based on just your interaction
(23)with Monica. | think you said you werert as close friends

(24 1then as you later became.

1251 ) A Right. Right.
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(1] Q Based on what you knew about her at the time, how

(21you'd talked to her and seen her,. did it;ust strike you as
{31something like that doesrt surpnse me~ .
(4} A  Oh, no, it was very surprising. | didrt know her
ts)well enough or know her activities. Yes, | would say it was

[618Urpnsing. . ) )

{7} Q Did you and Monica ever exchange gifts?

8] A Yes.

(9) Q How often? What kind of occasions?
{10] A Birthdays, the holidays. On occasion she would buy

(111me something from atrip that she went overseas and | would,
{121you know, buy her things maybe when 1 would go on a trip.

[13) Q ° Did you all ever go shopping together?

[14) A Yes.

(15] Q Onany of those occasions did she ever buy or talk
{161about buvina something for the President?

[17] -A-  Yes.

[18) Q Couldyou tell us about that?

[19] R A Atie. She asked my advicedn ties which | know
t203nothing about. if | thought they looked good if theywould

(211 look good on television if you were far away.'You know all
{22)these — | wasot ve, helpful, but | was there, yes.

(23}, All riaf...A .n..d would she expilicithy mention that
{24}it would be for the President?

(25} A Yes.
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[$9] Q And did she buy it on that occasionany tie that
{21she was talkln% about, or was she just shopping?

31 . A remember she couldrt decide at that point. |
t41think she bought to and ended up returning one. | think she
151did purchase there when | was there, *

6 ]ij 5 Q Do you have any recollection of what they looked
(7)like?
(8] A | could possibly pick them out — pick one of them

t9)outin a picture, but | dort know that i be very good at
{10}describing it.

{11) Q Do you know whether or not she ever dated men who
(12}were close to her in age?

{13] A If she ated men that were close to her in age?

(14] Q Yes. )

[15) Q I mean would it be like, what | imagine it is -

t161for a normal young lady in that circumstance, you meet
{171people, get introduced to people at a party your ag\e, if

(181like them go out with them on a date, that kind of thing
{19)Based on Xour experience with her -

[20] Yeah. Yeah. Uh-huh.

121} Q Did she ever tell you what the response of her
(221mother and her aunt was when she told them about the

23] relationship?

{24} . In general | think they would give her advice on
1251how to handle cedain situations and try to be as supportive
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... as possible. They were a very close family. They support (11 e gotten anything wrong — an incident where you went -
:zreachother. {21- when she totddyou about going to see - going to The White
i Q Did she indicate her mother was upset when she {31 House uninvited and being - not being ab ke to see the

 learned about the relationship7?
I dort recall that she was upset, no.

K Q How about the aunt? Did she ever indicate the aunt
‘= was upset? .
2 A | dort think so.

.. Q Did she ever indicate that she told her mother
.:-about her concerns with the subpoena — regarding the
"11:subpoena?
il A | dort remember that she had a conversation with
{13 me about telling her mother about it, no. | dort recall.
141N0.

115] Q This friendshipnith Nel — the steward named Nel -
163~ whose nickname was Nel. did you regard that as unusual in
‘177any way or just - . .
18] A |thought it was a little odd.

193 Q And why is that? If you can articulate that for us
-201why you thought it was a little odd? _ )

'21) A “Well, he an older man. | guess | didrt think

22 that they would have much in common. | don't have a social
23;relationship with the Presidents stewards. { dort know.

241 You mentioned social relationship. As far as you
25) knew, was that a platonic relationship?
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{11 A Oh vyes, yes. o

{23 ~ Q Did she ever express toyeu explicitly or
i31impilicitly that Nel could be an aid to hekind ofa seeing

1 4 1the President or knowing when the President was available?
[51 A No, ldon't- from my understanding of her, |
{61don't think she ever would have or did talk to him about
{7;wanting to see the President.

18] Q And why do you think that?

9] A | know why J'think that, but for — | have that -

{10} Q Just a feeling based on your knowledge of her?
(121 A An impression from what she would share with me

1:12,-abaut talking to him and conversations with him. | dont
r123think that that was what her friendship was about with him.
[14] Q What do ou think it was about?

{15} A Getting hz& Ms to give to friends of hers.

(16] Truthfully, | — B ]

{17] ~Q  Okay. Dii she ever mention to you that she might
r1s3call Nel just to find out how the President doing or what

[191trips he might be on or things like that?

[20) No, not thétl recall. .

{21) Q So you have — you dort think she would have told
{221Nel, and you have ho idea if Nél was aware of the

(23} relatnonshtR?

(24]

125} Q

| wouldrt think so, but again, | wouldrt know.
Well, | asked a two-part quesfion. That was dumb.
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uﬁ%{l
Firsf, you wouldrt think that she would tell Nel?
No, |wouldn't

Ve already forgotten the other part of the

| have no knowiedge that she told him.
Thank, vou.
Im'm gemncg go¢ at this.
And you don't think he was aware ~ that Nel was

(4] )
[s1question.
[6]

{71

(8]

191
(101aware?
f11) Not that | know of.

{12] Q Were you — have you been aware at avy time before
{13) the events of the last'— before this has become news during
{14) the last week or two, were you aware of — aside obviously -
{1s5)we have what Monica told you. But other than what Monica

[ 161told you, were ’_e'ou aware at argehme of rumors going around
1177in The White House or the OE! about a relationship between
{1a]Monica and the President?

{19) A No.

{20} Q  You mentioned that she was concerned in — she was
1213 concerned about getting the subpoena in the Jones case, did

{22 that concern seem genuine to you?

[23) A  Yes, it did

[24) Q You talked about an incident that ~ where - |
[2s1don't want to misremember your testimony, so you correct me

OX0> OXPO>

>

(4 President;pl\s that correct?
15: es.
(61 Q  And do you also remember telling her in that
{71 incident about - when she was talking to you about that
19 rincident that she wasrt able first to get a hold of Betty
a3 Cume either when she went there that time?
(10} A You know, | dort. | remember at some point in
{111 conversations that she would tell me about wanting to see
112 1him, that rn trying to reach Betty to find out if t was a
{131good time for her to go that, you know, on one or two
[14) Occasions that she hadrt been able to get a hold of Betty,
(1s3butldort retate it to that incident. | dort know that it
{16] happened at that time.
[17) Q Do you ever recall her telling you about an
(18] incident where she went to The White House and wasrt able to
{19 see the President and found out that somebody else had been
{20 cleared in to see the President a little bit before she had -
{21}- another le had been cleared in by maybe 30 minutes, an
{22 hour or something before she had been?

{23} A Ttnngs a bell, but | dort have a very strong
(24 recollection_of who or what or when.
(25] = Q Okay. But it rings a bell?
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(11 A Yeah. it does.

{21 . ~ Q _ You mentioned the calls from -you mentioned the
{ 3 discussion with Monicas attorney the last time you spoke
{ 43with Monica, correct?

(5] A Uh-huh.
[6] Q  He said refer - he said to refer any calls he got
{7} about Monica to him?
(8] MS. WIRTH:  That she got.
(9] THE WITNESS: That | got.
(10} BY MR. WISENBERG:
(11] Q  That you got to him?
12} A Hedid.
{13] Q  Were you at work or your home?
[14) A | was at work.
Q  All right. What — do you have any idea what kind

{15) i
(1630f calls he was talking about?
No, but within an hour or two the press starting

>

(17} i
(1gjcalling me.

[19] Q Did you refer them to him?
{20) A No, ! didrt ever mention this.
{21) Q  He's not your lawyer, is he?
(22} A Absolutdy not.

(23} Q  Okay. The — 1 just want to get dear on one thing
12431 think you might have already answered. she first told
{ 2 51 you about the relationship which she had with the President

Page 85

(11where she was descﬁbin&how it had been, did she say at a

(2)period when she had worked in The White House, did she sa

13ywhere she was when she got called? In otherwords, was shé -

{4)-you've told us at some point about calls she would get even

(51very late at rm Did she ever say she was ako sometimes

611N her office n he would call?

7 A Yes.

83 Q  You said that Monica told you they would go into

{91the study. Before she went into the study, did she sa they
[101\103? like, meet in the Oval Office and then go intost?':e
[113study?

{12} A You have to go through the Oval Office to get to
(131the study.

[14) 2 | quess you would have to meet there then?
[15) 2D.

{16) Q  Unless he was already in the study.

(17} A  Yeah, but | dort think that was ever the case.
(18) Q  You don't have any recollection of it bein

119 described to you that way that she would iust walk into 8 e
{201 study? .

1211 A No. No, I dort think so.

[22) - Q  You said that in early 1997 Monica told you that
(231the relationship had resumed; is that correct?

{24} A Early'97, is that what you said?

[25] Q Yes.
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1 A Yes.

{21 Q Andyou said that in, if understood you correct, in
13} about summerof '97 the President told her that he wanted to
(41break it off and still - but still have a mentoring type
(s1relationship; is that correct?

161 Well. he didnt use those words, thats what |-
[7i Q Gathered7 ) )
(8! A - viewed their relationship to be. the mentonng
(9)type )
[10] Q Inspite~ ]
(11} A And a friendship nonetheless.
[12] Q  Pardon me for cutting you off.
(13} A Thats okay. ) )
{14) Q  How Iong did she tellyot in actuality the
[151relationshlg including the physical rdzfionship, went on?
(16} I think'it =  mean it continued.
1173 Q All through'87?
(18} A Uh-huh.
{19] Q All right. ) ]
(20] A Atphoug?n@oradw and infrequent.
Q Did she indicate to you that t was not as frequent

(21) ' : . .

(221as it had been during the time period when she worked in The
{23 White House? .

[24] A That was always my assumption that after she left
(25 The White House it wasnt as frequent.
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S Q Would you consider her to be a loyal and supportive
(21friend to you?

(3] A Absolutely.

(41 | Q Do you have any reason, based on your relationship
s)with her and your knowledge of her, to doubt the stories

r61she’s told you about herselt and the President?

(7] No, | have no reason to believe that they were lies
(8}0r made ug :

{9} | think Im-done. | dont promise that Im done.

[10] A Can | clarify one thing?

{11) Q Yes. Sure.

112] A Im somry. Before Kou people ask questions. The
1131 last question before the break when you were talking about my

1141 roommate Lisa and the pictures, did you 'gut Monica'in that
{15)situation? Dldm%%ﬂ"t at Monica was there and that --

[16) ) MS. No. | asked whether Monica ever saw
(17)the pictures and what was her reaction. . )
{18} ~ THE WITNESS: | couldnt remember if you had said
{19)that Monica was there.

[20] BY MR. WISENBERG: )

[21] Q Was she upset that Catherine Cornelius was in that
{22 picture? Did she get upset when she saw Catherine Cornelius?
(23] A I dont know that | would say she was upset. She

{24} asked why she was there, what she was doing. )
[25) MR. BINHAK: | just have about SEVEN qUestions, so
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(1) | wont takee verwlnuch of your time. .
2] THE WITNESS: It would have been better if you

(
31 hadnt said the number.

(4] Laughter
) R. %INI’?A)( Then Il ask them in two parts and it

(5
16 will be three-and-a-haliquestions.
(7 THE WITNESS:  Okay.

(8] BY MR. BINHAK:

{9] Q You said that the President - that Monica would
r10jcall the President duri  this relatonsiip anl —
[11) A 1didnt.? said she wou mllsm.
(12} . Q She would try to call the Presk in other words,
(13)right?
(14} A Through Betty. .
(1s] Q Did the President give her access to The White
[161House ever time she called?
(17} A ldont think so. No.
(18] Q Dii you ever hear from Monica - did Monica ever

(19)tell you that she kept or had tapes of her conversations with
201the President?

[21) A  Tapes oif her conversations with the President?
{22} Q ith the President on the telephone?

(23) A No. .

(24} Q  She didnt tell You that she had an answering
{251machine tape of the President?
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A Yes.
: Q  Why dort you tell the Grand Jury what you heard
- about that?

[WRE

| - she played the tape for me. There was onty
: one, but | remember — do you want me to recall what | think
‘he said?
Q Yes.

o A First of all. t was in a whisper. It sounded like
“avhim, but agamn it was in a whisper so | cart be sure. And
221 he said from what | remember Hello, are you there? Pick up
Come on, pick Up | must have missedyou.” or something of
i 12 that nature, anctlhen he said some word like drats or kind of
iz33asilly word that he used to explain that he must have missed
r141her. And thats all | remember.

a0 oae

(251 Q Was that on an answering machine that had a
{161cassette tape in it or -

[17] A  Yeah, it was one of those little tapes.

[18; Q So you actually. then — did you — were you at her
(1s1home when she played that?

[20) A Yes.

{21} Q  So, then, you actually saw this tape?

22 A Uh-huh. =

[23] Q So at one time this tape existed?

(241 A Yes.

1251 - Q And did that — did hearing that, djd that lend
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mcred;bility to the story that Monica Lewinsky was telling
{21you?

[31. A Yes, kind of -- it was still a whisper, so | guess

(41t could have been someone impersonating him, but | had no
[5;rr‘eason to believe that it wasn't. | mean it sounded like
{61him.
17} Q Okay. You told the Grand Jury that Monica told you
(s1she was or at least conveyed to you that she was concerned
{91about the subpoena from tie people involved in the Paula
{101 Jones litigation correct?
11 A es.
[12} Q Did she ever tell you what she intended to do at
113jthe deposition or what she intended to say?
(141 A No, because in her mind I Rlink she was still
[1s1trym? to deal with the fact that she had a deposition and
{16jwas ttying to work through the whole situation.
{17] 7 "Q And when you saﬁ\;gn whole situation, do you mean
(181the situation of going to a deposition in general or that she
[19)understood that they werei:dgeomg to be asking her about her
{20 1 relationship with the Pres ident and she did:g\uant to say?
{21]What do you mean the whole situation?
[22) A Well, as | said previously she mentioned to me she
[231was concerned that if in a sition if She denied that she
(24 7had a relationship with the President if that would be
[2s51considered penury. That was her concem that she relayed to
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[1yme. .
2] Q@ Butshedidnt tefl you that she resolved that
[3)issue in her mind?
(4} A No. Uh-uh.
151 Q What did you say — .
61 A Because at that point she hadnt even met with a
[71lawyer. R )
18] Q what did you sag‘.when Monica Lewinsky told you tha
{9)she had told Linda Tipp about fhis personal intimate

[10;relationship she hadwitth thdPPresent?.
1111 What did she te” me?
{12) Q No, but what did you say? What was your reaction
[13jto that?

4 A | was of course surprised that she would even share
{151t with me much less anybody else. | dont remember that |

116yhad any comment to make on it. |cant recall though.

1171 § And youve told the Grand Jury about those
(1g1conversations_that you had with Monica Lewinsky about her
(191relationship with the President, her intimate relationship

[20)with the President, the phonecalls and the visits, did you.

1211have other conversations with Monica Lewinsky, or did this
{22)8ubject completely dominate everything that you talked about?

[23) . No, | would have gone crazy. NO, there were
(24)definitely other conversations.

(28] Q  Okay. Would you say this was a small portion of
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' 11 the total conversations that you had as friends? | 0. AF
12} A Yes. 2 was marked for identification.)

& Q  You mentioned Mr. Podesta before. Can you just
. s1quickly tell the Grand Jury who he is?

5] A John Podesta is one of the Deputy Chiefs of Staff
; 51at The White House whas in charge of basically the

71 operations side including my office. My office reports to

r31him.

r9] Q  And then you told the Grand Jury that Monica
91 Lewinsky was ?ettlng help from Mr. Podesta in her job hunt?

1] A think indirectly. | think the President trying

2 1to help her meant talk to Podesta. | dort know that Monica
sjever had a conversation with him.

[14] Q  Okay. So you think that the reason she got this

{15) help was through her relationship with the President?

{16) A rom my understanding from her. yes.

(17] Q And - . 4

{18} A Wail a minute., Say that question again. Was
119;because of her ;ela:llonshlp with the President?

{20] eah. )

{21) A Well because she had asked the President for help

{221and they were friendly. The had a relationship. In not
[23)8Ure exactgwhat you —

[24] That what | meant.

[25] A Okay.
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(1] Q  You were — when Ms. Wirth asked you about Nel or
{2 1 Bayani Nelvis, you said that youd known there was another
(3)steward. How did you know - do you know who the other

{ 4] steward is?

5] A  Yes.

) Q  How do you know the other steward?

{7 A Because in our office we kind of manage the

(8] trinkets that the stewards take on trips with the President

{91to give to 8eople. so he comes by our office. )

{10] So you dort know him through Monica?

{11} A No.

(12) Q Okay And thas all the questions | have.

[13] AJUROR: What the name of the other steward?
[14) THE WITNESS:  The name of the other steward?

[1s) BY MR. BINHAK:

{16) Q  Just for the record, whats the name of the other
{17)steward?

A ~'Gien Mays.

(18} .
(19] MR. WISENBERG: Bruce do you have aquestion?
120} MR. UDOLF: After you take care of the subpoenas.
{21) BY MR. WISENBERG:

{22] Q  Let me show you a couple of documents, and 1t fike

[231you to identify them. The first appears to be a card with a
{2¢1Bates number that presumably m)ur. attorneys have on the
{2s1card, and this was a card from Monica to you; is thal
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{1jcorrect?
121 A Yes.
13) Q Does that appear to have been changed or altered in |
{4)any form since your attorney gave it to us? |
5] A xcept these.
(6] Q Except for the -
{71 A The numbers. . )
(8) Q - Bates? Yealr Arttaty, I'said that it
[91appears —
[10] A And that.
(11) Q Actually, I said that your attorney appeared to
(12] have?ut some Bates numbers on them. Actually, 1 don't know
(13)that. It's just as likely that we did, But'ttheres are Bates
[14) numbers so.
[15] Uh-huh.
[16] Q Aside from Bates stamps on there, the card has not
{17)been altered, correct?
18] A Yes.
[19] Q  What | call Bates numbers — and there is also a
1201009 over there; is that correct?
(21] A Yes. )
1221 Q  All right. fn going to put a Grand Jury exhibit

(23] number on the back of this, and I'm going to mark this as
{24 Grand Jury Exhibit AR-I.
[25]

BY MR. WISENBERG. i ]
; - Q And Im going to ask you did you receive that from
Ms. Lewmiky?

: (Grand Jury Exhibit No. AR-1

[T N RN -

{
{
(
{
[
{
{
{

] Yes, | did.
] Q And could you read i'please to the Grand Jurors.
g3 A Do | have fo read thefront. too. or just the
ra)writing?
(19} Q No,riust the message from Ms. Lewinsky.
[11} Wel

A Jell, it's dated my mhdarv, August 2Sth, 1996.
1121Dear "Ashwee,” in quotes, A-s-h-w-e-e. g{uess she called me
(13:that. 1 don't remember that she called me that. “"Happy

(141Birthday.” That's also a hint for hangman. Over on the

{1s1right she did the little hangman for happy birthday. "I

(161don't now what | wouid do without you in my life.” You are

(17)the sweetest, most beautiful, fun to be with person. | hope

t18)that this next year brings you everything and everyone you

(19)want. You deserve the best of heaven and Earth.” Thank you

[201for always being there for me es?eaally to bitch about the

(21]Big Creep and the Little Creep. | love you. Happy Birthday,

{22)Love Monica."

[23) ) Q Do you know who she was talking about when she said
124the Big Creep?

(25) ~ A  Yes
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(1) Q  Who would that be?
(21 . A | referenced that she nicknamed the President the
{3)Big Creep.

[4] Q Do you know who the Little Creep was?

(sl A Yes, 1 do.

tel Q Who was that?

171 A A man that she had another relationship with.

(83 Q Now let me show you another document and ask you
19}if you recognize this.
{10) Yes.
(11] Q Is that also among the things that were provided to
[12) US through Yyour attorney pursuant to our subpoena?
[13} A Yes.

1141 Q Andimgoing mark that 2.
(15] . MR. WISENBERG: Let the record reflect fn marking
{16)this document AR-2.

1171 (Grand Jury Exhibit No. AR-2
[18) was_mark& for identification.
[19] BY MR. WISENBERG:
{20} 2 ¥V0uld you agree with me that e marked that AR-27
(21] €es.
[22] ) Q  And could you tell us. first, what kind of document
(231that is. and then I'll ask you anether question about it?

24) A This is an e-mail to my boyfriend from my work e-

( .
12s1mail account.
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[y g And could you read the message that you sent to
{21 him? We dort have to know his name just the message, you
131 know. that you sent. .
(4] A “I've been kee| pretty busy, which has a
(sigreat deal. Tuesday | went shopping and to dinner with helped
(6)Monica. limgidald | didn't keep i close contact with her
1 7) over the last month, because she told me she was pretty
(s)messed. And when she says that, it scarty”
[9] Q Do you recall what - first of all. this e-mail
[10)would have been sent before — would this have been sent, if
(111you recall, before your conversation about the subpoena?
1121 A Yes.
(13) Q A lnAght. Do you know -do you remember what she _
(14]was messed up - what she was messed up about?
(s} . . A Shewas go‘t'rligatthrough the who& job search
t16)situation at this time. And t 1 assumed her to be
t171referencingwas going to interviews, trying to get a job, and
1181 shes been, you know,having problems over the last several
(191months trying to find a job and look for a job. And | didn't
120 redllyquestion her as to really , but that was my
{21junders anding of what she was reterring to.
(22) Q  And we all know e-mail messages are sometimes sent
(2310ff the cuff without a great deal of thought.
(24} A Yeah

{25] Q Whaiif anything did you mean when you said "It -
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. gels pretty scathen shes messed up?” (1] BY MR. UDOLF: ) ]
A ell. | didrt mean she was scary when shes messed 121 Q  Ms. Raines, my name is Bruce Udolf. In aiso with
= up, but she -Monicais an emotional person. And when | say « 3 the Office of the Independent Counsel. | just have a few
- emotional, | mean sentimental. We go to movies and 1t 141 more questions for you. )
: touches me and she cnes. You know, it -- so she was easily 5] 'COURT REPORTER: Can you just come a little closer,
- touched by peopte and sduations and that is what | was 6] its not p:ckrF?JJ) on thipea e.
- referrin  t0 Is that if she was having a difficult time that (7] MRUDOLF: All right.
=1 must & difficutt for her. She must have some, you know, N MR. BINHAK:  Bruce, why dort you sit here
< problems 19] BY MR. UDOLF: )
. When she was havino a — Im sorrv, | cut you off. (201, Q  You said she told you about someone the President
o A Thas okay. 1 11] jogged with out in California?
{xz- Q When she was having a difficult time as your 1121 A Yes.
(1 fnend, did it mean more time for you, | mean, youd have to {13} Q  What did she tell you about that?
(;,rg_.ue\ in more work helping her through it as part of the (14} A She told me that shed read - | dort know # she
1 = fnendship? 115 ) saw — shead seen pictures that he had gone jogging with a
[16° A Idon't know. It depended on the time that | had, {161 woman that he had had dinner with or had been at some event
{17 because | also — Im a very busy - my job requires a lot of 1171 with the night before at the hotel he was staying at. |
(13-time and | do have boyfrend and other friends. so she would {18 1think he was staying in a hotel. And that they went jogging
(1e:want to talk more than-l could give her sometimes, if that (19 ] the next moming, and there was a report — or there was no
{20:answers yourquestion. . ) [20}report that she left the hotel before they went Fgglng.
[21: Q — did she ever tie — in any of her {21} Q  Was she concerned about thaf?
{z2:conversations about job hunting, did she ever tie a job to [22) A | wouldrt use the word concerned, she was -
(23-something that she wanted from anybody in - let me rephrase 23) Q  What was her reaction to that news?
124 :that. . ) (24} A ldort know. She just was - she wasrt
(2% Was there ever any connection between the job and {2 s1surprised, she was - can you give me some adjectives and
Page 99 Page 102
{1 :anything else araybody wanted her to do at The White House? 1111 say if is_the waK she was feeling. | dort know -
i2;In ather words, did she ever tel'you :so and so wants me to 2] Q Why was she telling you this?
(3:take a job — to take this job, be it the U.N. job or the [3) A She wouid just tell me things that she would read
{4: Revlon job, but I'm not mﬂ-|t° do'it yet until they do X {4jabout, so it —
{s:for me? Anything evellike thaf? {s) Q  About when was this, do you know?
[6: A" No. . {6} A No. | dort. . .
17 Q When was your - was the second conversation about (2 Q  You indicated that there were two conversations in
(& 1the subpoena in the Jones case the last conversation you had 181which you all talked about her being subpoenaed in the Pauia
19:with her before the call with her attorney? {9) Jones case.
(10; A No. . . {10} A Uh-huh. ]
533 Q  What would be the last conversation you had with [11) Q And then Mr. Wisenberg just askedfwu about the
{127 her before this became very public news? {12 convenatron that took place on a Wedinesday and then she
{13; A The week before, like Tuesday or Wednesday, we {13)canceled on that Fnday
114;talked on the phone and made plans for Friday to have dinner, [14] A  Yeah. tltvas Tuesday or Wednesday.
(15:and at that point she told me she had the job -they made [15] Q  Other than those conversations, were there any
{16:the job offer at Revion, and that was the last time. . . { 16 ] conversations between the two conversations where you taked
(17 Q Did she ever get — what happened on Friday? Did {171about the subpoena —
{18:she — ) ) (18] A Uh-huh.
(19) A | ot a very mysterious page that said she couldrt sy Q And that Wednesday conversation and the diner dat
t20:make dinner an8 wed make other plans. ) {20)getting canceled, were there any other conversations?
(213 Did she ever have a chance to talk to you before - ! (21} A Conversations af all with her?
(221 after that before it became public? 122) Q Right.
(23) A (Shakes head.) [23) AAbOUt anything?
(243 Q Thatsa no? [24) Q Riaht.
[25: A Oh, m sorry, no. | forgot where | was. 1251 A Ye%.
Page 100 § Page 103
% Q And the day she called, she immediately put her ny Q How many times did you talk to her - well, lets
{2 jattomey on? {21 pint it down first of all.
133 A Yeah. o 3) A Okay. )
(4; ) Q She just said Will you talk to my attorney?”and | (4] Q  After she got subpoenaed, you said you saw her at a
(5iput him on? i [s)party and xou talked about the subpoena although it was very
[€] A Yeah. o 4 {61 brief. right?
17 Q | just want to - and she never indicated to you : (71 A Uh-huh.
{ejone way or the other whether or not Mr. Jordan knew about her : (81 Q Do you knowabout when that was/
{9;dilernma, her concern about being subpoenaed in the Paula 9] A It was the Saturday before Christmas.
{10} Jones case? {10} Q And I understand you talked to her on the phone
[11; A Not that | remember. i {111after that. Do you rememberwhen that was? ~
(12} Q ou ever remember her telling you about any 112} A ell,then.the.next day we got together and

(13)exchanged Christmas/Hanukkah Elfts Chnstmas for me,

{14 ) Hanukkah for her, that Sunday. And then | left for Christmas
(151vacation the next day.

[16] And is thatwhen you had the conversation that you
(17 ) told us about earlfier?

Do
{13 7incident invoIvinE%e leanor Mondale?
(14} A anor Mondale? | remember her telling me about
{15} someone that the President jogged with when he was in
{161California. | dort know if that was Eleanor Mondale or not.
(17; Q Do you - you recall that it kind of rin s a bell,

(18] if  remember correctly — a while back you testified t4 at it (18] A  The second conversation.

1191nngs a bell, an incident where she went to The White House [19) Q The second conversation.

(20;and couldn t get in and found out somebody else, another {20] A That Sunday.

(21 female, had been cleared in before. There s connection in {21] Q Allright. Did you see each other again after
12 21 your mind between that incident and Eleanor Mondale? 122)that?

(233 A tcould have been her. but no, | don't recall. 1231 A Yes.

(243 Q Okay: ihink that all be got. Any else? t241 Q  And did you also talk on the phone after that?
1251 MR. U ;| have a few more question. 1251 A Yes.
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A Right

Q Do yourecalt her ever telling you that she had
- seen the movie Air Force One?
A We went to the premier together.
Q  You went to the premier together with her?
A Well. not premier.! dort know if youd callita
It was at the Cineplex Odeon on Wisconsin.

Did you —did she ever Indicate to you whether she

Page 104

(1} Q And how many times did you see each other? : House.
{2} A Do you want me to go through each one? {:

13) Q1 guess. (3

(4] A “lcan count them. | can try and count them. B

(5] Q All right, go ahead. 152

(61 A  Does anyone have a calendar or checkbook or I

'71 anything Just to look atfhe month of January? = )
18] A JUROR: For'97? (5 premier.
9] THE WITNESS No, 98. Thank you. [s
110} BY MR. UDOLF 1o h

{11} For the record, you'e looking at a calendar that
(1z1includes December of 1987 —

(13} A January_1998

(14) Q and-—-

(15] MR. WISENBERG:  1997.

[16] BY MR. UDOLF: .

{17} Q WNelost 10 years. Between December of 1997 and
{18} January of 19987

1191 | believe it was four times.

(20 Okay. And were those purely social? Those were
(21 ] personal visits where you saw each other one on one?

[22] A No, most of the situations were groups —

(23) Q Okav

(24} A - inpublic places.

[25) Cl D|d you discuss this issue at alt?
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1] A Not that | remember. The last conversation was the
(21~ that | remember was the second one that | refer to.
&3} Q So between the second conversation where you told
{a1us about where you discussed the subpoena and the time ou
[s}were contacted I11¥ Mr. Ginsberg - or by Monica first then
(61 Ginsberg and tta conversation, did you have ocecasicn to
(m1discuss with Monica at all these issues related tp the Jones
(81 case or possible subpoena or deposition?
19] A Not that | remember because in each situation we
{1oywere in a public place or in a restaurant and srttrng at the
(11) bar where there were lots of ﬁeople around, so | cart
{12 )imegine that we would have had another conversation about it,
(13jand 1 dort remember having another conversation.
[14} Q Okay. You fold us earlier that you had mentioned
{1s1this to your mother what Monica had told vou about her
[161relat|onshlx with the President; is that right
{17}

(18] Is there anyone else you mentioned it to?
[19) A My bo nd. | referred on very generalities in
[20)just his wanting to get to knoyv me and my s better, and

{21)who was Monica dating and is she seeing anvone, whlchl you
122 1 know, said that she seeing an okder man, re

(231never gave really any kind of details. He, of course, wanted
[24)to know who it was. Is it someone | know? And when he — 1
{2s)can't remember if he askedis it the President —
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(%3] Q Did you tell hi?

2] A - but he — basically it came put to where be

l3)understood that that was the person that she had a

{4 relationship with.

151 Anyone else that you would have mentioned it to?
{6] A NO.
17 Q
ta}Monica that there was a relationship between her and the
r9} President?

{10} A No.
{11} Q You never heard any discussion about it at all

(121around the office, around The White House of the Executii
{13)Office Building?

[141 A No, justy the context of her leaving.

[15 Q  Did Monica ever tell you that she had talked to the
[161F’re51dent after she had received her subpoena?

{1 No because the last conversation | had with her

{ 18 )about she had not talked with him.

3 Q Did she ever indicate to you that she had taked
[zolwnh the President while he was overseas?

[21} A While he was overseas?
[22) Q Yeah, after she had received the subpoena?
(231 A | dort'think so

[24] Q You told Ms. Wirth that you dort recall Monica
(251 telling you anything about seeing the movie at The White

Q

ad been E&J theNfamrly theater at The White House?
0

{12; Q Did she ever indicate to you that she had been

r13:caught, for lack of a better term, either caught, found out,

(14 discovered by any member of The White House staff in a

{15} compromising position with the President or in a position

{16:that would have revealed the true nature of their

nmn relatnonshnR

(18]

[19] Drd -was there ever any discussion that you had

[zonmth her - after she told you about — stnke that. After

r21;she told you that she had had these arrangements with Vernon

{22} Jordan to get a lawyer in connectton with the Jones

(23 deposmon did she indicate to you how she was goingto pay

(243for any Iavger that Mr. Jordan was going to refer herto?

1251 No, and she asked me that.

Did you ever hear from any other sources other than ‘

|
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1 Q Im sorry?

[21 A Mrs irth asked me that.
n sorry |I might not have heard. | apologize.
mThats all the questions | have. thanks.
(5] MR. WISENBERG: MayI?
(6] MS. WIRTH: Sure.
{73 BY MR. WISENBERG:
8} Q During the time period either just before and after

(91the two conversations about the subpoena, did she ever use
(101the words — are you wrth me on that?

[11; A I'mwith

2] Okay. od she ever use — do you ever recall her
{131using the words "I m in trouble” with reference —

[14] A 1don't remember that, no.

{15] Q  With reference to anythrng”

[16] A No { dort.

{17} MR. WISENBERG: Okay. Shall we sa whatthe

{181questions are we want to ask that involve the potenfia
(19 privilege‘issue and let the witness go talk to her attorney’?

[20] MS. WIRTH:  Just see if anybody — does anyone have
{ 213 any questions that we havert asked?

{22} MR. BINHAK:  One of the —

1231 MS WIRTH: Did you have a question?

R. BINHAK: No, what | was goin to S| tis |
(zslthmk this — lf the Grand Jurors dort, maybe %ve S '?ges
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{11reveal to herI mer what the questions are.

{21 TH: _ This Grand Juror has a question.

{3) MR WISENBERG:  We have a question.

[4) A JUROR: | want to know if she mentioned to you
{ 51 anything to you about the ad that she had put in the
{6)Washington” Past, the valentine, ad.

17 Tre WITNESS:  she di.
(8} BY MR. WISENBERG:
19} Q What did she say about that?
{10) A She told me that she was going to put in the ad,

[mand she told me that she did puttheadin. She asked me if
(121 | had seen it which | hadrt. 1 didrt even go look at it.
(131And | think she -she also told me that shed told the

1141 President that she put it in there and asked if he had seen
151t And t think that he — she told me that he looked at it
(161and saw |t andne walked about the quote,

1173 she lndmte whether or not he was happy or
{18jupset about hehf the ad
19] t that | remember l just think the: talked

rzolabout the uote and it was — the
(2 Did she ever talk to you about needmg to get rid
rzzrof any of t'r&e rteﬁns that he had given her?

[231 o]

[24 Q Around -this is around the time of being
[251subpoenaed

appreciat

Page 104 to Page 109
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I

1 lawyer.
1

A No.
MR. UDOLF: Why dorf we et her go talk 1O her

MR. WISENBERG:
5] Q Hold on just a second What we'e going to do Is.
;6 for the record here, In going to ask you the questions and
71 then ask you to go and speak to your lawyer, and after that
31 youll be able to confer with lawyer But rather than have
‘31you %o out. come n, go back out agamn, Il ask you the
-2 9] questions now for the record. You can tell me whether or not
11jyou think there might be a privilege ssue. If you want ~
22 1f it would help ggu, you can wrde them down.
1131 . Number one would be, Who did you speak to at The
141 White House CounseB office about your subpoena and
715 ) testimony?
(16) A Uh-huh.
17 Q What did th?tell you. the entire discussion you
i - g1 had with whoever 1‘01 talked to in that regard?

e

3
K]

119] A Uh--hu

{(20] Q _ Did they refer you to any attorney?

[21) A To any attorney?

22} Q Yes.

[23] A Uh-huh.

124) c1  Did they tell you that you were never going to

1 2 53 pay — whether somebody would pay for the attorney
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in A Ub-huh. ) .

(21 Q And did the g%eegou any instructions or did they
{3)request that after you had fest today, you would come
[4)back to be debriefed? ] .

3 A Did they ige me any instruction on -

6] . Q A request that afler'you were done today you were
{71going to be debriefed, not by your own attorney but bythem.
181Fm not interested in any conversations you had with your own

1 9] attorney. Ms. White, out there.

110 ) A That when t was done today that | would be

11 debriefed or that | would debrief them?

£12) Q Well, you -

113} A Yeah, there would be a debriefing. Who was the
Y] gany who gets ~ yeah — who gets debriefed n not sure,

;151but yeah, there would be a debriefing

(6] . :

1m ) Q And also wet like to know whether or not you'e
(18] paying for the lawyer you have here today yourself or if

{19 someone else has made arrangements to pay for him?

120) A Her.

N

121} Q Excuse me, she's a she.

122} A Don't assume it's a male.

(23] Q I'm so sormy.

1241 BY MR. WISENBERG:

{25] Q  Heres a question that not -~ you dort have to
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(1)write down because i8 not covered by a privilege. Has

[2} anvone svy%ested to vou explicitly, implicitly, and | dort
(31mean just at The Whife House, | mean anyone, that you should
[41tell less th:n the full truth here today?

(5] No.
(6} Q Anybody implicitly or explicitly threatenei you?
{71 A No. Eve;thnne has encouraged me to tell the: truth.
18] Q Great. right. Well, then, wdl_excuse you
19 and ask you to discuss those with your attorney.
{10] A it will be just asecond. )
{11] MR. WISENBERG: And wdl take a very brief break.
[12) itness excused.)
1131 itness recalled. i ]
(14] HE FOREPERSON: Ms. Raines. you are still under
11sjoath.
(16} THE WITNESS:  Thank you.
(17} ~ MR. WESENBERG: Ms. Raines. we are through with our.
(18 1queshonm& for todm . )
[19] R. BINHAK:  While we were out, let me just say for

{20)the record, two of the Grand Jurors indicated to me that they
{ 211 have additional questions, brief questions, that they would
{221 like to ask Ms. Raines, when youe finished.

{23} MR. WtSENBERG:" AU nght. Were not agina_a
12415econd beyond 1:00.
125] R. BINHAK: {'m aware of that.

Ashley Raines. 1/29/98 XMAX
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s MR. WISENBERG: Lets go ahead because min
i~ jto be the last one.
BY MR. BINHAK:
. ) Q The one question was what was your reaction
-z Presidens denial of this public — of this intimate
« ¢ 1relationship between Monica Lewinsky and the President? In
- other words, the President just recently dented before the
-21State of the Union Address that there was any intimate
.a1relationship between him and Monicalewinsky What was y«
110 relatlrc])n to that? One of the Grand Jurors asked me to ask
:111you that.

by

f A My personal reaction?
] Q Yeah.
]
]

[

UL W by 4G

i
(1 A Does that matter?

i1 Q What was you reaction?

161 MR. WISENBERG: The Grand Jurors have aske

(171not a privieg‘edvt\m,e issue.

[18) THE NESS: Well no | understand that | just
i19)- the statements that heS made as ~ have been - have hot
{20 ) been definitive enough for me to understand what he’s
{21}actuaily stating, and I'm kind of wamn? until | get more

122 T Irfformation and he actually comes out with a more definitive
{23)statement.

1241 . MR. WISENBERG: AnP/ others?

[25) b THE FOREPERSON: just want to clarify that. €
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(11you — do you agree with some news accounts that you feel

(21that maybe President Clinton is parsing his words a little

(31bit so he's not really answering the question, he's not

{4 )necessanlxdthe truth, he's not necessarily telling a lie?

(51 MR. UDOLF:  Just a point of order here, { think

161that question calls for an opinion of this witness.

(73 THE FOREPERSON: ay.

(8} MR. UDOLF: And | don't think it would be

{ 91 appropriate to ask it. We can discuss it outside the
f1o1presence of the witness. but | think we probably ought to

{11 jitay away from westions involving opinion.

{12} THE ITNESS: Thank you.

1131 THE FOREPERSON: Thank you. )
A JUROR: | have a question. " Dii you at any time

[14]

{1s)tell Monica that you thought that the relationship that she
[163was having with the President inapprog(iate, that you thought
{17 that that was an inan%rognate relationship? )

{18) . THE WITNESS: MJ/ discussions with her always -
t193think she had a pretty clear understanding that | didn't

1201 necessarily approve of the relationship that she was having.
1211There was nothing that | could independentty do about it.
{2218he was a friend —

1231 A JUROR: | understand that.

{24) | THE WITNESS: - | had to listen to her and offer
12s}advice as much as | could, but | think she understood that
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(11that was "R standing on it.

(zlh_ ” JUROR Dii you ever think she was obsessed
{31him?

[4) THE WITNESS: No, | wouldrt use the word obses
5] MR. WISENBERG: All right.

{61 .. A JUROR: Real quickly, and you might have alre:
{718aid this, but | just want to be sure. | don't want arg
{synames. Do yu personallyknow Little Creep? Is this a

191 relationship Hat she deve loped while shes known you,

{10} whoever Little Cree isteep isv

{11) THE WITNESS: Yes.

[12) A JUROR: Do you know that person?

{13] THE WITNESS: ~ | met him once, yes.

{14) MR. WISENBERG: I believe that's all the questior

t1s1that we have. And let me just thank you for coming in and
(16] bem%epatlent with us. And let me state that sometimes when -
17) Feop testify,_even when they testify for a long time,
(181they’ll leave. 'Th_ey'll be walking down the street, they'!
{19)be driving in their car, and they'll remember something that
120)they forgot even if they were in for several hours. if
{21)you do so, we would appreciate it if you wouid let us know
1221about that throw Tyﬁur attoma(, of course.

THE ESS:

[23) ?ﬁ{ Sure.
[24] MR. WISENBERG: ank you very much.
[25) THE FOREPERSON: Thank you.

OIC-Starr
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(1 itness excused.
23 ) hereupon, at 1: Ofp.mi, the takin% of the
(31testimony In the presence of a full guorum of the Grand Jury
{4jwas concluded.)
sy
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OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL

2/2/98

Da:: »f transcription

WILLIAM BLAINE RICHARDSON, United S:zates Anbassador to
the United Nations, arranged through his attorney, JUSTIN SI MON,
to be interviewed at the UN suite |ocated at THE WATERGATE HOTEL,
2650 Virginia Ave. NW Washington D.C Present during the
interview were SIMON, ELAINE METLIN an associate of Mr.SIMON at
the law firm DI CKSTEIN SHAPI RO MORIN & OSHI NSKY, 2101 L Street
NW Washington D.C. and ANDREW ATHY, RI CHARDSON s personal
attorney and friend, 2540 Mssachuettes Ave. NW, Washington D. C
Al'l persons present were advised of the purpose of the interview
and the official and personal identity of Investigator BASTIN and
Associ ate | ndependent Counsel PATRI CK O BRI EN RI CHARDSON
thereafter provided the follow ng information.

RI CHARDSON renenbers that probably afew days before he
received the resunme of MONICA LEWNSKY at his New York office, he
had a casual conversation wth JOHN PODESTA at the WHI TE HOUSE.
PCODESTA nentioned to him that PODESTA would like for himto
interview a person who is noving to New York and is a friend of
BETTY CURRIE, the presidents secretary, about a job with the
UNI TED NATIONS in New YorKk. PCODESTA cl osed the subject matter by
sayi ng he was unaware of the person's nane, however he would send
the resune to his UNITED NATIONS office in New York.

Rl CHARDSON expl ai ned that his usual weekly routine is
to travel from New York to Washington D. C. on Tuesday norning in
time for a neeting at the WHITE HOUSE in the afternoon. He will
overnight at his suite in THE WATERGATE HOTEL on Tuesday ni ght
and attend another neeting at the WH TE HOUSE oh Wdnesday
norning and then fly back to New York in the afternoon. He then
returns to Washington D. C on Friday for a Friday afternoon
nmeeting at the WH TE HOUSE. On nost of these occasions he sees
and talks with JOHAN PODESTA.

RI CHARDSON recalls when he returned to his New York
office his Adm nistrative Assistant, |SABELE WATKINS handed him a
resume of MONICA LEWNSKY and told himthat this is the resume
that JOHN PCODESTA and BETTY CURRIE had discussed at the WH TE
HOUSE. The resune was faxed to his office from the WH TE HOUSE on
or about the sane day he arrived in New York. There was then a
di scussi on about whether or not and when to interview LEW NSKY.
Rl CHARDSON asked WATKINS to set up the interview or "put it on

Tnvestigation on 1/28/98 « Washington D. C Fles 29D-LR-35063
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t he schedul e".

RI CHARDSON recalls that a second discussion may have
occurred between hinself and JOHN PODESTA. If this discussion
took place it was probably on Air Force One on a Latin Anerican
trip. Rl CHARDSON has a vague recollection of a very short
di scussi on wherein PODESTA may have asked if the resune had been
recei ved. RI CHARDSON said his best recollection is that LEW NSKY
had not been interviewed at that tine.

RI CHARDSON stated that it is not unusual for people to
recormend others to him for possible jobs within the UN and he
always tries very hard to “extend the courtesy of seeing" each
person referred to him

The interview of LEWNSKY was put on the schedule for
an interview in Washington D. C. at THE WATERGATE HOTEL on
Cctober 31, 1997 for 7:30 am RICHARDSON recalls being in
Washi ngton on Thursday evening before the interview and recalls
the follow ng norning MONA SUTPHEN and REBECCA COOPER were at his
suite as well as his usual security guards. SUTPHEN went to the
hotel |obby to neet LEWNSKY and escort her to the suite.

RI CHARDSON net briefly with LEWNSKY and turned the
i nterview over to COOPER He recalls that he was in and out of
the sitting area during the interview. The interview centered
around a political appointnent in the area of public affairs.
Rl CHARDSON does not recall any discussion of salary but it was to
be sonewhat consistent with the salary of GENA GREIGO who was
| eaving the position being considered. RI CHARDSON r enenber s
LEW NSKY being poised and effervescent with a good background
consisting of work at the WH TE HOUSE and the Pentagon and
specifically remenbers that she was to take a trip with Secretary
of Defense COHEN sonetine in the future. The interview was
concl uded after about 25 mnutes and no job being offered.

RI CHARDSON recalls a conversation with COOPER in route
to Congress after the interview, wherein she indicated that she
i ked LEW NSKY and considered her a good prospect. Sonet i nme
| ater RICHARDSON had a simlar conversation with SUTPHEN and an
al nost identical response. RI CHARDSON i ndicated to both that he
wanted to think about it for awhile. Approxi mately 7-10 days
| ater he decided to offer her the job told SUTPHEN to call



3397

OIC-302a ‘Rev. 8-19-94)

29D-LR-35063

Continuation of OIC-302 of Wl liam Bl aine Richardson .on 1/28/98 pue

LEW NSKY and offer her the job. SUTPHEN reported back to

Rl CHARDSON that LEW NSKY said she was appreciative but would Iike
sonme tine to think about the job primarily because she was al so
interested in a job in the private sector.

Rl CHARDSON confirnmed that no other candidates were
interviewed for this position.

RI CHARDSON recalls that at about this tinme the |IRAQ
crisis erupted and he didn't think about LEWINSKY's application
for possibly 2 weeks. RICHARDSON at sone point renenbered
LEW NSKY and asked SUTPHEN to contact LEWNSKY and find out if
she will take the job or not. SUTPHEN reported back after
talking to LEWNSKY that she was not interested in the job
because she wanted to pursue a job in the private sector, however
she did want to thank RICHARDSON for his assistance.

RI CHARDSON bel i eves there was about 2 weeks between the
interview and the tine when SUTPHEN nmade the job offer to

LEW NSKY.

RI CHARDSON said he recalls a conversation with BETTY
CURRI E which occurred during a chance encounter in the west wng
of the WH TE HOUSE sonetinme probably before SUTPHEN offered the
job to LEW NSKY. Rl CHARDSON knows CURRIE well and they hugged
during their greeting and RI CHARDSON recalls saying to her 'l
interviewed this woman you sent, she's very good". It was ashort
conversation and she did not respond other than an acknow edgnent

of his coment.

Rl CHARDSON stated that he has not talked to anyone el se
at the WH TE HOUSE about LEWNSKY and this specifically includes
Presi dent CLI NTON.

Rl CHARDSON said he does not keep his own cal endar and
that he does not create notes or files with regard to neetings
and especially meeting with potential hires.

On the day of the publicity of the infornmation
concerning President CLINTON and LEW NSKY, COOPER called
RI CHARDSON at 6:30 am and advised himto read the newspaper about
LEW NSKY. She also indicated the article said that CLINTON
officials met with LEWNSKY for breakfast at the WATERGATE HOTEL
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whi ch RICHARDSON said was conpletely fal se.

Rl CHARDSON renenbers that probably on the next occasion
that he saw PODESTA followi ng the newspaper accounts, PODESTA
said to him that he (PODESTA) was sorry he got himinto this.

Rl CHARDSON stated that no one has tried to shape or
urge himto change his recollection of these events.

RI CHARDSON said that on Novenber 15, 1997 he had a
chance encounter with LEWNSKY in New York at the 21 CLUB where

his wife was taking him out for a birthday dinner. As he and his
wife entered the club, soneone spoke to him from across the room
He approached the person and after the person said to him "I'm

MONI CA LEW NSKY" he then realized that she was the person who had
applied for a job with the UN She was with an ol der man and
woman who she introduced. There was no discussion about the job
or the interview and no nention about JORDAN or anyone el se.

This was the last tine he saw LEW NSKY.

RI CHARDSON is described as follows from observation and

i ntervi ew.
Nane: WIlliam Bl aine R chardson
Sex: Mal e
Race: Caucasi an
DOB: 11/15/47
SSAN:

Resi dence: +M

Tel ephone: =& .
Title: U S. Anbassador to the United Nations

Tel ephone: 212-415-4402
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[#8] PROCEEDINGS

: y name is Craig W. Murphy and |

2 “VIDEOGRAPHER. M)
(31represent Deposition Services, Incorporated. The date today
r41is April 30th, 1998. The time is approximately 9:22 a.m.
(s} This is In Re: Investigation by Judge Kenneth
ts1Starr. The name of the witness is Ambassador William
:71Richardson. This interview with Ambassador Richardson is
:31being taken on behatf of the Office of the Independent
t«1Counsetl. )
10, At this time. the attorneys will identify
11 themselves and the Eames they represent. please.

MR. BIENERT: My name is Thomas H. Bienert, Jr.

125

131 MR. LERNER:  Craig S. Lerner. .
147, . VIDEOGRAPHER: t this time the court reporter will

{ 1 5'yidentity hersé€lt and swear in'tne witness, please.

(16} COURT REPORTER: My name 5 Elizabeth Eastman.
{171 WHEREUPON

1181 WILLIAM B. RICHARDSON

{19} having been called for examination by the Office of the
(203independent Counsel, and having been first duty sworn by the

Ambassador William B. Richardson, 4/30/98 XMAX(1)

Page 5

. A 1 understand.
- Q Okay Now. as a witness before a duly empaneled
z:grand jury, you have a couple of Important nghts andY
‘1 explain these n?hts to all witnesses, with the exception of

perhaps law enforcement. case agent types, but a ﬁperc:mem
witnesses wegp throu ¢ this with

The tirstrightyou have is a right under the Fifth

Amendment not to incriminate yourself.”And do you understand
that the Fifth Amendment. would allow you to refuse to answer

1151any question that XOU believe In good faih could subject you
i111to criminal liability

] A | understand.

(13 Q And do you have any questions about your Fifth

(1 4:Amendment right?

{15} A No. »

[16) Q  Now, in addition to your Fifth Amendment right, you

(171 have a right to consult with counsl. Axd what that means
t18; for purposes of a grand jury apPearance, is that your counsel
[19]cantac_tuallg be in the room with us, but your counsel can
(20) be outside the room or available by télephone. And if at any
{21;time you want to stop the proceedings and go out and consult
rzzlwith’fvour counsel, you are allowed to. Do you understand
(23)that?

{24) - A  Yes.

[25] Q And are you represented by counsel?

Page 6

A Yes.

21 ) Q  In fact is your counsel Mr. Justin Simon of the
(31law firm of Dickstein Shapiro?

[4] A  Yes, heis.

(5] Q In fact,today we are at his offices in a

1 6.1 conference room at his office. correct?

{11

{7 A Thats correct.’

i8] Q And is he present today?

(91 A Yes, heis.
(10} Q And to your knowledge, is he available to you
1111 should you have any questions?
[12] A  Yes, he is available.
(13) Q Do you have any questions about your right to
{14;counsel?
[15] A No. .
(16} Q Now, in addition to your rights, You have an
(17;extremely important obligation and that is to tell the truth.

(181Because this is part of a duly empaneled grand jury
[19)proceeding, and because we are taking everything down with
{201the court reporter and you are under oath, everything that
f211you say here today is subject to the penalty of perjury.

{21} notary, was examined and testified as follows: [22] . Now, do you understand that pefjury is
(22} EXAMINATION BY OFFICE OF THE INDEPENDENT COIINSEL.(231knowingly making of a materially false statement? Do you
[23] BY MR. BIENERT: {2ajunderstand that, sir?
(24) Q  Sir, would you go ahead and state your full name {25) A Yes, yes.
t2s)for the record?
Page 4 Page 7
(11 A My name is William B. Richardson. {11, Q And do you understand that perjury would also
(21 Q And what does the B stand for? t21include not iust aiving affirmative information that is false
(3] A Blaine. EL-A-I-N-E. ) { 3] but. for exafn?Ie, saying gou dort have information or you
(4] ~Q Now Ambassador Richardson, before we get into more 141 don't recall information about a material fact when, in fact.
(5] substantive questions. let me just explain sort of the {51you do.
[ 6] protocol to make sure that you understand it, and have no 6] A Right.
[7)questions. . . (71 Q Do vou understand that?
(8] ~ We are operating as though we were appearing before (8] A | understand.
{9ja grand jury because - 91 . Q And do you understand that if you were to commit
(10} Right. ) ) o (1o0]perury i a crime pumshablegwgo five years in
[111] Q - our intention here is to show this video to the {111pnson and a fine of up to $250. ?
(12]empareled grand jury that the Office of Independent Counsel (12} A Right.”’
(131is currently usingeere in Washington, D. C. Do you {13} Q Do you have any questions about perjury?
(14 understand that, sir? 1141 A No.
{15] A Yes. ) [15] Q  Now I think that all that | have unless you have
[16) Q And by an agreement with your counsel, based on {1 61some auestions for me?
{ 17 ] your request that weL?/to o it at a place other than the {17) A No, thats fine.
{181 courthouse because of your schedu e and some of the matters {18} Q Actually, the last thin? I'm going to mention,
{197you are involved in, we ‘agreed that we would do that. Is [191_ahhoughré$u have done an excellent job so far is, because

r201that your understanding?

[211] A Yeah. and | appreciate it.

122] Q Now, everything | explain to you then, as far as
(23)the ﬁrocedures and the way we are operating, is %)ing to be
{24)a@s though we are appearing before a grand jury. DO you

1 2 5 yunderstand that?

OIC-Starr

[201itis iImporént that the court reporter be able to get
(211everything down, number one, we want to make sure that we
{ 22 yrespond to everything audibly. So, use words instead of
[231gestures.

(24} And, number two, 'l do my best not to speak when
{251youare speaking, and | would ask that you do your best not

Page 2 to Page 7
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Page 8

i1;to speak when myself or Mr. Lerner is speaking. Do you
r>junderstand?
13 A Now, should | look at you when | answer, or should
i4;1look at the camera?

=) Q It's actually whatever you are comfortable with. |
(61guess my suggestion would be, assume that the camera would be
{71the persons in the grandJury. And so it's really whatever

;8)you find most natural an

(9} A Okay.
110} Q - comfortable.
i11] A Aliright.

112) Q Al nght, sir, why don't you go ahead and tell us
113:1what your title is; how Ionalyou have been Ambassador to the
r14)United Nations and what that entails, what your duties are? .
{15] A Okay. | am the American Ambassador to the United
(16]Nations. | was appointed in February of 1997 and I've served
(17]in that capacity for approximately 14 months now. ltis a
118)Cabinet-level position based in New York City with a lot of
(191responsibigties overseas and in Washington, D.C.

[20) And by whom were gou ?pointed?
{21) A lwas afpomteq by President Clinton.

22 Q And is this subject to confirmation by anyone?
{23] A Yes. It's subject to confirmation by the U.S.
{24)Senate. )

[25) Q So, you were, in fact, confirmed by the Senate?
Page 9
1] A A hundred to nothing.
(2} Q | think that's a confirmation. Now, you mentioned

(3]you were based in New York. Why don't you go ahead and give
(41us your addresses? .
(5 First, let's talk about what is your work address
t61and what is your residence address in New York? .
(7 . A~ Well, my working address is at the United Nations
(81Mission, which is r?ht in front of the United Nations.
(o} That's where my office is and my Mission, my embassy. is
r1o1located. ) . .
{11] And | live, my residence is at the Waldorf Towers,
{121the 4SEEREPW® It's the traditional residence for the
{13]American Ambassador. And the address is East 50th Street for
(14)the residence.
[15) Q Where on East 50th Street? .
{16} A 50 East — it's 50 East 50th. It's right next to
(171the Waidorf Astoria Hotel.
(18) 2 And you are on the ANElNE®

[19) .
(20) Q _ What is the actual street address of your office at
(213the U.N. Mission?

122} A |can't recall.

{23] . Q But if we find the U.N., we will find the U.N.
[241Mission?
(25} A It's right in front of it.

Page 10

(1) Q What is the differential, if any, between the U.N.
(zjand the U.N. Mission? .
{31 A Well, there's 185 countries that are represented at
(41the United Nations and we are one of the 185. So, what the
(51U.S. Mission is, it's the American Embassy at the United
t61Nations. And in the embassy at the Mission, we have all
(71types of representation at the United Nations: the political
{s1staff, there's Security Council staff, there's Economic and
191Social Council staff.” And other agencies are represented at
(10)the U.S. Mission. . . .
11} . Q Now, ‘spgakgn%qof staff, tell us what your immediate
{12)staff is at the U.N. Mission in'New York.
(13} A You mean the personal staff?

114) Q Yes.

{15} A  Well, | have — under me, | have four ambassadors:
(16}Peter Burleigh, who is the chief ambassador who is a career
{17;0fficer; Nancy Soderberg, who is my ambassador for
(18)peacekeeping; Richard Skiar, who is my ambassador for reform
(191and management; and a woman by the name of Betty King, who is
{20)my ambassador for Economic and Social Council.

{21} . Also on my immediate staff is — | have two
(221executive assistants. One is isabelle Watkins, who has been
(23)with me for 10 years, Mona Sutphen, who is a career Foreign

(241 Service Officer who is my executive assistant; and a
(251secretarial employee by the name of Deb Nelson.

Page 8 to Page 13
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That would constitute my immediate personal staff
in New York. | aiso have a personal staff, or a staffinan
“office in Washirwton, D.C

Q ell, let's stay with New York for just a second

Wt

:z-and then we'll shift down to Washington.

(€ Okay.

- Q Let's talk about, as far as phone numbers, what is
{3:the phone number that someone would use to get you at your

1o residence at the Waldorf Astoria? Is it something that is
{1¢: personal to your residence. or does someone call the general
(11 Waldorf Astoria number and then get an extension or get
[12:connected to your room?

i We have a direct line.

-
w

: Q Okay. And what is that number?
{15° . A And that number is GEINENEJEENS. Now, you can also
{16;ﬂet in touch with me through the switchboard at the Unitéd

i
S

t17:Nations, the U.S. Mission switchboard. They can contact my
{18:telephone. Another way is —
[19; Q And what is that number, by the way?
{20: A 1don't know. '
{213 Q Okay. It's just the general U.N. number?
{22} A The general U.N. number.
231 Q Aliright.
A . Another way that | am contacted is through what is

{24} -
{zsiwlled the — at my residence you are talking about?

[1j Q Yes.
(2} . A _ Is through what is cailed the State Department
13;Operations Center, where if the Secretary of State, for
{4}instance, wants to talk to me at méresidence, she would call
1s)the State Department Operations Center and they would contact
{61me to my Mission.
{71 Q Now, you used the Secretary of State as an example
tefor that. Is that method of getting ahold of you typically
[91used by fairly hngh-ranklngsgersons who are trying to get

(10]you, like the Secretary of State or -

(11} A Yeah. )

(12} Q - is that how just about anybody could get -
{13] A No, no.

[14] Q - in touch with you?

{15} A Just high-ranking, high-ranking. Secretary of
{161State, Undersecretary, National Security Advisor.

[17] Q And do you know the number for that?

{18) A Yeah | s”

{19} Q So, that's a Washington number?

120] A Yeah.

(21} Q  And do they have some sort of a pager that you

1221have, of do they have other methods based on people who are
{23)with you that they get ahold of?

{24} . A_ Usually they will — the call from the State
(25)Operations Center makes it easier for the person initiating

I+
<
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{11the call on me, like they may be on an airplane. So, they’ll
(2jcall the Operations Center that will then track me down.
3] _Another way that | can be contacted is through my
{4)security agents. If it's an emergency and I'm not with — |
[sydon't have, | don't carry a pager.
161 Q  You don't carry a cell phone?
(73 . A No, hardly at all. Sometimes when | go into the
81Security Council at the United Nations ('ll take a littie
(9jceil phone. L )
{10y Q And is this a particular cell phone that is
1111particular to you with a set number, or might the cell phone
{129change from time to time?

{13} A No, it's a set number.

[14} Q And what is the number of your cell phone?

[15) A 1don't know.

{16} Q Is it one you got through work or is it one that
{17)would be in your name?

(18] A" One | got through work.

(19} Q Oka{j And by work, the U.N. Mission?

{20] A The U.N. Mission, yeah. | hardly use that though.

(2 Q Okay. Now, what would be the number that someone

1]
1z2)would call to get you at your office in the U.N. Mission?
(23} A. ell, the, the number of my immediate staff, the
1z41number that | usually cali when | want to talk to Isabelle is
12511-212-415-4404. That's the one that | generally use to call

OIC-Starr
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2 Q And is that the number that persons are generally certain peope. and we will go ahead and we'll start with

i3:giver to call you at your office? _
4] A~ No. 1think they are given another number. |
[s51think there's a —it's another similar number.

161 Q Okay. is it your understanding that there are
{7:different extensions within your immediate -
(8] A Yes.
91 Q - office suite?
110! A There are several extensions.
Q And you would have an extension, and then | assume

11t

1121Ms. Watkins would have an extension, and Ms. Sutphen —

1131 Sutphen.

114} — et cetera, correct?

[15] Yeah. Everybody would have their own extension.
{16] ‘gk?‘y. Now, let's taik about Washington.

(17} t. . i

[18) V\ﬁuy don't you give us your residence address, phone
(19)numbers and your office address and phone numbers here in
120)Washington?

21) A Okay. My office address, | have an office at the
1221Department of State. And that office is on C Street, and

123}1it's the big Department of State Building. It's the sixth

(24 1floor. And in that office, | have four stalf members

{25)currently that are permanent empioyees, and | believe a

O>XO>PO>
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[1)coupie that are —- one is secretarial and the other is a
[21loaned officer. ) .

[31 And my Washington office is headed by a woman by
t41the name of Rebecca Cooper. And on that staff are an
{sjindividual by the name of David Goldwin; Irma Martinez;

(61Bu Laird, he is the loaned employee from the Department
(710f Energy. And, let's see. That's it for now.

(8} Q And what is the phone number?
[91 A 1don't know.

{10) Q Now -

{11] A Oridon't remember.

(12} Q Let me ask you this, because it raises another
t13;question. Obviously | assume when you are in New York it's
t14)not unusual for you to call down to your Washington office,
{1sjor at least to speak to people on the phone in the Washington
(16)0ffice? .

[17) A Right. . . .

(18] Q Is your typical practice when you are in your
(19]0ffice. whether it be here in Washington or in New York, to
(20)place all of your own calls, or do you tyﬁgwlly ask your
[21)Secretary or someone like Isabelfe Watkins to place a call
{22:for you and then they connect you, and then you get on the

{23)phone?
(24] A Yeah. | always have somebody place my calls.
(25] Q So, is that one of the reasons why you suspect you
Page 16
{1ymight not be as familiar with the numbers?
[2) A That's the reason, yeah. . .
(3) Q Now, what about your residence here in Washington?
4] A Okay. My residence here in Washington is rented.

5150, we don't use that. at { do when | come to Washington,
(sjwhich is almost three or four times a week, usually spendi
(710ne night a week ovemight, is | stay at the Watergate Hotel.
(81And the Watergate Hote! ?wes me space, gives me a suite for
{91a govemment rate, and | frequently hold meetings there. But
[10)it's not the same suite. .
1111 Inother words, | will get, depending on
{12)availability, a different room each time | come, which
[13javerages about once a week. . .
(14] . So, | use that office or that suite for meetings,
[1s1for my mtelh?ence briefings, and just to basically
{16)ovemght betore I'm moving on. .
{17} Q So, by that then, is it accurate then that if
{181someone wanted to get in touch with you by phone at the
[191WatefgateAthe§wo# just call the general hotel number —
[20) eah.

213 Q - and ask for your room?

122) A Yeah. That's right. .

{231 Q And would the room typically be under Ambassador
{24)Richardson’s name?

(25} A Yes, right.

OIC-Starr

131President Ciinton.
4 Yes. )
153 Q Why don't you describe your relationship with him?
¢1How long have you known him? How would you characterize the
71relationship? How often do you talk?

3; OK?‘ I've known President Clinton since 1992 whe-
s1he was first eiected to the presidency. | was not one of the
ojearly endorsers of his campaign, but endorsed him before the

11New Mexico primary, which was in June of 1992 | helped him

{
{
{
{
1
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{121in his reelection with the Hispanic community.
(13] And gradually, since | served in the Congress, |
[14)worked with him on a number of issues relating to ?us agenda.
[15]1 was the Chwef Deputy Whip. So, | was deeply invotveg ina
t116)number of intiatives of his: the budget agreement, the North
(17)American Free Trade Agreement, the crime bill, where | worked
[18}very closely with him and his staff.

(19) In addition, | aiso undertook some troubleshooting’
{20jassignments in the foreign policy field.
(21} | would say my relationship with the President is a

122)good one. We're friends, not intimate friends. I'm not one
(23;0f the close friends that he has.

[24] N But we have a good mutual respect and affection for
[25)each other.

Page 18

(1 Q Now, let me make sure. I'll break this down a
[21little to make sure we all understand it.
(3} . So. in the 1992 -- let's sak' the first term of the
{41presidency of President Clinton, at that point you were
[sjserving in Con%ress?
6y A was a Member of Congress, right, from the Third
171District of New Mexico, and | was the Chief Deputy Whip in
(s1the Congress. So, the purpose of the Chief Depufy Whip was
t91to push, get votes, get spdpport for the Administration's
(10)initiatives. And the President had these three big
(11jinitiatives. And_throuah those three big initiatives, | got
1121t0 know him quite well.

{13} Q  And would this have primarily been in the first
(14]term or second term?

{15) A First term.

[16] Q  Firsttem?

(17] A  Yeah. L

(18} _Q _ And then you indicated that you helped him in his
t19)reelection which obviously would have been "96?

{20] A And 1 also helped in his reelection in '96.

(21] Q  Okay. - .

[22} A Mainly by running his campaign in New Mexico.
{23} Q Now, how often do you meet with the President?

t24)Let's just take from January 1 of '97 as sort of a benchmark.
(25)S0, we are talking about roughly the last year, year-pius.

o
-~

Page 19
(11How regularly do you meet with the President?
(2} A~ You mean like physically?
(3} Q VYes.
1 A During the Iraq crisis, we met with him a lot, his

(s whole national security team. | would say there were
(s1national secunty related meetings, seven or eight in which
(71he was directly involved.

(8} Q ~What is the timeframe of the Iraq crisis, roughly?

(9] A Well, it was, it was October, November, December,
[(10]January.
(11) Q Of'97 and into "98?
{12} A Yeah, into '98. October, yeah. October, November,

113;December, January. But we also had meetings - the national
[14)s€ecurity team frequently meets with the President whenever
(1s)there is a foreign policy issue. So, we had other meetings
(16)with him before the Iraq crisis on Bosnia, on China, on
(17)Mexico, and many other issues. .

(18} So, | am frequently in the Cabinet Room with the
f19)national security advisors. o

[20] . Q ow, | believe you indicated you often come to
{211Washington. Usually you are overnight at least once a week.
12210n average, let's say in the last year, how often do your
(23)meetings involve meeting with personnel at the White House?
{24]When you come here on average once or twice a week, do you
(2s)usually have meetings at the White House?

Page 14 to Page 19
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(1 A Yeah, they are all - yeah. The reasons | come, | [1)called - -
r21would say 75 percent of the reasons that | come to Washington (2] A Yeah, he just calls the office.
{3)are meetings at the White House, in the White House Situation (3] Q In the same manner as anyone else?
141Room where the national security advisors gather, usually {4] A Yeah.
ts)Tuesdays and Fndgys. Tuesday afterncon, Friday afternoon. (51 Q Interms of you'll get — a secretary or someone
(61 There is a Wednesday morning breakfast of myself and the 16 will say. the President's on the phone?
171Secretary of State and the Secretary of Defense, National A Yeah. |, 1, as | said, | don't think it's happenea

(81Security Advisor.

191 So, there is a pattern of about three times that |
(10)c0me to Washm?_t‘on for those meetings. And those meetings
t11)are at the White House. .

{12} Q And | take it, from what you said about the
1131frequency with which you met with the President, that you
(14)don't typically meet with the President at those meetings,
(151but that he does attend the meetings sometimes when, for
(161example, there are crises?
{17} A That's right. | would say there's been maybe eight
[181to 10 meetings in that timeframe that you mentioned where the
{19)President has attended those meetings with his national
[201security team, 10 times. . .
[21) Q And since we were talking about the entirety of
. [221January, from Janua.r‘of '97 to the present, is it accurate
(231_thalt tmost of those eight to 10 meetings would have happened
(241in late —

(25) A Yes.
Page 21
{1 Q -~1997?
(2} A Yes.
(3} Q Okay. Now, what about on a non-business basis?

t41How often do you get together with President Clinton, if at

(s1all, in terms of do you ever get together on a one-on-one

[6]basis with him and/or his family, simply for social-type
t71functions?

81 | A Not that much. He's been to New York twice and my
(91wife and | have entertained him and the First Lady with other
{10)guests at our residence. I've been to State dinners.
(1115ometimes after a national security meeting, I'll go into his
(12]office and we'll chat briefly. .

[13] But | wouidn't say we have a social relationship.

(14) ~ Q Now, when you say he's been to your house in New
(15]York twice, I'm assuming that is twice all totalled. not just

{16}in the lastxea ?

(17} Yeah, yeah, because I've only held the job a year.
(18] Q That's right, since '97, | guess.

(19} A Yes, since '97.

[20) Q Now, how often do you talk by telephone - and

[21]again, let's say since you've been in this position as U.N.
{221Ambassador — with the President?

123) A Very infrequently.
{24) Q By that, less than once a month?
{25] A Less than once a month, yeah.
Page 22
(1 Q Can [you estimate how many times gou believe you've
{2)spoken to him Ig tefephone since you've been Ambassador?
{31, .. A y telephone? You mean that I've initiated or he's
(4}initiated? .
(51 Q Either way.
(61 A Three times.
7] Q Now, - .
{81 A Maybe, maybe, maybe a little more. Not certainly
[{91on a regular basis.
{19] Q Now, when you have a telephone conversation, on

(111these few times when you've had them with the President, if
{121you needed to %et in touch with the President, how do you go
(13jabout doing that? .

(14] _Usually what I'l do is I'll have Isabelle contact
{1s1Nancy Hernreich or | will be, or I'll call, or somebody will
116]call the White House signal operator. But it's usually, |
{171usually have somebody place the call.

{18] But your understanding is that the cail wouid
{19)usually beAmad$ thlr"ough a White House operator?

ea

[20] .
{211 Q Or someone like Nancy Hemnreich?

{221 . A Yeah.

{23} Q And what about, do you have any understanding as to

{24)if there have been occasions when the President has contacte:
(25]you by phone, how has that happened, do you know? He just

Page 20 to Page 25

(71

91that frequently.

19} Q ~ Now, are there other persons - and I'm going 1z
(101confine this solely to persons who are working in the ngte
(1171House, assistants, aides, et cetera. to the President — but
{12)who would be the persons in the White House, since you've
(13)been Ambassador, that you do meet with or speak wirh, with
{141any frequency at ali?

[1s] A In the White House?
(16} Q Yes, sir.
{17] A Well, Sandy Berger, the National Security Advisor,

(18]almost once a day, Jim Steinberg, who is his Deputy National
(191§ecumy Advisor, and - on a frequent basis, that's about

[20)it.

(21} Q And then I'm assuming obviously you will speak to
{2210ther people on occasion as a need arises? | mean, that's
{23)certainly not the universe of persons at the White House that

[24)you speak —
[25] A Yeah.
Page 24
(1] Q — with, correct?
2] A That's right. That's

ight.
{37 Q What | would like toncgo. and I'm going to tell you
{ajnow, and one of the things we can discuss with your attorney
(s1during a break is, | noticed that when we got some production
ts1from your office, it includes a schedule for months of
t71January, but it did not include October, November or
{sjDecember. And I'm not sure if that's because we didn't ask
19:for it, or if there is another reason for it.
[10] But one of the things that | would like to do -
{11)and at some point I'm going fo want to arrange to get those
(12}scheduies for those three months — but I'm going {o see if
{13)we can kind of roughly piece together your schegule in
(1410ctober. ]
(15} . And what I'm going to tell you, by way of a
{16)preface, is we have sort of put together a list, based on
t17)newspaper accounts and other materials, that as best we can
t18)tell it seems to identify where you probably were. And with
{19)that caveat, what I'm just going to do is sort of teil you
r201what the press accounts have suggested to us, and ask you if
{211that sounds right, so that we can just sort of bracket in
(22)some of the times. .
(23) . A Although | think for Your. for purposes of
124 )1expediting, | think we did submit a list, 2 schedule of the
[2s1general days in those months where | was.

=
-~

Page 25
(1} " Q Okay. And to my knowledge, | think we got the one
(23month.
(3] MR. LERNER: We got two particular days and we got,

141as far as | know, the month of January. But that was in a

{51binder that i saw. MaEybe there are additional pages.
(61 BY MR. BIENERT:
(7] Q And I'm not aware of it either. But what we will

(81do is we will address that with your counsel. The bottom

{91line is if there is more of a schedule —
(10} A  Yeah, no. Whatwe —
(11} Q - that was given us, I'm not aware of it.
{12} A - tried to do was say, like October 5th through
{13]the 8th. D.C.; October 12th through whatever, somewhere else.
{14)Yeah. No, [ think we did that. _
[1s) . .Okay. Well, let me see what | have because i'm
us)reallk' just looking for -- what | guess | really want to just
(17;talk fo you about is what were some of the issues that you
{18jwere handling in that timeframe.
[19] A ~ Sure.
{200 . . Q Andthen what were some of the big blocks of time.
(21jLike it's my understandm? that there was a trip to Congo
{221in there and there was a frip to South America, are the two
t23)that come to mind.
(24] ight.
125) Q And | just want to make sure we are clear on the

" OIC-Starr
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. times of those.
: Right.

Q Now, first of all, is it accurate that you do
‘recall taking a - that there were issues relating to the
Congo in roughy October of 19977

A es.
. Q And that at some point in October of 1997 you
-z actually went toYthe Congo?
Su es

: Q Altright. And do the dates, the dates that we
have would be that you were in the Congo, or left for the

-Congo on approximateiy October 23rd and returned somewhere

-around October 30th?

A Yeah, that sounds right.

1
120 Q And then simitarly, there was a trip to Latin
1£:America.
CoiT A Right. )
(18] Q And the dates that we have from press accounts is

i191that the trip for Latin America was roughly October 13th
{z2:1through OitobeYr 19th?
(212 es.

(223 Q Does that sound about right?
(23 A That sounds right.
(242 Q Now, what were some of the other issues that were

(23:going on in the October timeframe? You mentioned the Iraq

Page 27
(1:crisis had heated up, correct? )
i A Yeah. The Iraq crisis heated up; the Congo issue.
[3:At the time right after the Latin America trip, the President
{4 wanted me to work on the fast track issue. So, | spent some
rz:time in October and November working that here.
3 And then in the U.N. Security Council, there’s just
(~:like an issue a day. Every morning we meet. But the Iraq
rz:issue was starting to heat up. So, predominantly Iraq, fast
:e:gack. tand then, well, the Congo trip took some of those
(12 :days, too. ] )
(1] Q Is it accurate that at least during your term as
11z:Ambassador, the Iraq issue and the Congo issue were among —
(13:if not the biggest issues that you had had to deal with?
[14; A7 Well, certainly the Iraq issue. | wouldn't put the
(1s:Congo in the same category, but along with Bosnia and other
[1€; peacekeeping issues, and my whole effort to try to get the
117:Congress to pay off the U.N. dues, the U.N. arrears, | would
{18)say those were the all-encompassing issues, but with the
{191Congo at the bottom of those four.

(20; Q Is it fair to say that October and November of ‘97
(21}was a very bus; time for you? .
(223 A eah. It was, it was intense. [t was busy. It's
(23;always busy. I'm, ¥ou know, it's always busy. It's always
{24 )1extremely — a lot of pressure, a lot of activity, day-to-day
[25)issues.
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{1 Q Now, let's go ahead and focus, and obviously the

{21issue that we want to address here is the interviewing of
{31Monica Lewinsky by yourself and members of your office, and
(4;the events before, during, and after that.

[5; A  Sure. .

[€; . Q So, why don't you go ahead and tell us, what is the

{7 first time that you learmned about someone that you later

{3 learned, or at the time learned, was Monica Lewinsky?

{9: A Well, | believe that the first time this matter
(10)came up was in one of the meetings at the White House, or
[11)SOl here in the vicinity of where we have our meetings in
(12:the White House. John Podesta, who is the Deputy Press
(13:Secretar§ asked me if | would interview a person that was a
{14:friend of Betty Currie’s for a position in New York, because
(15:this person, according to John, was moving to New York.

(16} That was the first time. | believe it was sometime

(171in early October, . .

(s: . Q Now, the trip to Latin America, who all was on that
(19:mp. a’;e. far as what was the U.S. delegation, or who was

120:there?

{21; A Whowasn'ton it? Well, John Podesta was on it. |
{22)was on it. Six other Cabinet members. It was a huge
123:delegation. ) .

(24: Q Was the President on the trip? .

(23 A Oh, yeah, yeah. He was head of the delegation, and

OlIC-Starr

7 Ambgssaglor William B. Richardson, 4/30/98 XMAX(S5)

Page 29

1the First Lady. .
i Q  And how did you get back and forth? Did you
actually fly on Air Force One? )

! A Yeah. We were on Air Force One. And the trip went
:5ito Venezuela, went to Brazil and Argentina.
3 ) Q And as far as the persons who were actuall
;m,travellr:jg on Air Force One with you, would that have included

:3)Mr. Podesta, President Clinton, the First Lady --
19} A Yes.

110] Q -- and the other Cabinet members?
{11] A Secretary of State, Secretary of Commerce, and
r1210ther Cabinet members.
{13) Q Is it possible that you would have discussed with
114}Mr. Podesta the issue of this person appl{lng to your office,
t15)who later turned out to be Monica Lewinsky, at some point
{161dunng that trip? . .
[17] A  Yeah. |think, | think there was an instance where
(181John asked me if I'd received her resume. And | remember
[19)responding that | didn't know.
(20] | do remember when John first raised this person
(z11with me, | asked John, well, what is her name. And John
r22]said, | don’t know. So, this was pre-October, or pre-trip, a
r231few, or a week before the trip.
[24) ~  But 1 believe we did have a conversation, John and
12511, on the plane where he said, he asked me whether | had
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{11received her resume, and | said | didn't know.
2] Q Well, let's go ahead now and what I'll do is, when

[3)we have conversations, as best we can we'll try to isolate
t4)each conversation.
{5} A Okay.
6] . Q Andgo through as much as you recall. So, let's
r71start with the first conversation that you believed you had
i91with Mr. Podesta, which would have been before the trip to
191South America. Where was it, as best you can recall, and who
{10}was present? .
{11) A Okay. As best | can recall, it was in the West
{12 )\Mng, near the Situation Room, the bottom of the West Wing,
a

t131the basement. And it was just John and myself bumping into
141each other, and him raising this with me.

[15) Q So. no one else would have been present, but —
(16] 0.

(17) Q - you and Mr. Podesta?

(18} A Just the two of us. .

[19] Q And what, as best you can recall, did he tell you?
120] A 1 think his words were, there's a person I'd like

(211you to interview for a position in New York; this person is
{22)1moving there and she's a friend of Betty Currie's. And |

i23)said, well, what's her name. He says, [ don't know, but I'd
t24)appreciate it if ygu would just interview her.

{25) Q id he say anything about what level employee she

-~
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(11was, what her background was, anything -
{2) A No. .
{3 Q --along those lines?
(4] A No. Didn't say anything.
{s1 Q Okay. Did he give you any indication of any kind
(6)0f timeframe within which he wanted you to talk to this
[71person?
(8] A No.
(91, . . Q Did he use any words of a descriptive nature,
[10)indicating vAvhetr&er she was a good or a bad employee?
(11} 0.
112) Q Did you take — did you interpret whatever words
1131Mr. Podesta used with you as a recommendation?
[14) A No. linterpreted it simply as a courtesy request

{1s1for an interview, which | get all the time from many people;
{161from Senators, other Cabinet members, members of the media,
117)from friends, from my wife. You know, this is very common in

{18) My position. L

(19] Q Now, then as | understand it, is it accurate that
(201you wouldn't have any other recollection of any discussions
{21)with Mr. Podesta, about this as of yet unnamed applicant,
{22juntil possibly during the South American trip?

123) A" Yeah, that's right. . . .
124) Q Now, where do you believe the conversation on the
{251 South American trip would have occurred?
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o8 A it was on the plane, | believe. We were flyirg

[21someanere and he asked me, you know, when you're mov-g

(3jarou=c the plane.

14) Q Was anyone else a patticipant or listening i~ on

{51this ccnversation?

16} A No. No.

7] Q What, as best you can recall, did he say to ysu at

(8)that tme?

19 A He said. have you gotten the resume from trs
{101perscn. and | said, 1 don't think so or | don't know.
11] 2 r(}t that point. did he identify the person's name?
112] 0.
(13} 2 hI?id you ask if he knew the person's name?
(14] 0.
(1 Q Was there anything of a descriptive nature adout

5]
[161the person?

(17} A No. . ]

(18} Q Did you interpret his statement at that point as
{191any kind o;\ a rers,omnwndatlon of the person?

{20] 0.

{21] Q Anything further that you can recall about the
(22)discussion with Mr. P ta on Air Force One?

(23} A No. That's about it.
24) Q Now, you would have returned on approximately the
1251 19th of October from the South American trip. Does that
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(11sound about ri%ht? i .
2} A eah, it was about — we left, | think, around the
{3112th and then, yeah, it was about a week tnp. Yeah.

(4) Q And | can tell you, based on press accounts at
(s1least. that the press accounts indicate that the trip - in
t61fact, we have a press schedule relating to the trip of the
r71President and it indicates that the trip was to Venezuela,
{31Brazil and Argentina.

19} A " Right.
(10} Q Sunday, October 12th through Sunday October 19th.
{11} A That sounds nght.
112] Q Now, if you would have gotten back on Sunday the

113]119th, is it accurate that your next day in the office would
1141have been Monday, the 20th?

[1s] A Yes.
[16) Q And that would have been in the office in New York?
17 A Well, we landed at Andrews Air Force Base. Yeah, |.

(181normally would have — | probably would have gone to New
1191York 1don't recall. . .

(20] ~Q And what's the next thing you recali in terms of
1211this applicant, who tumed out to be Monica Lewinsky?

{221, . A |remember a resume appearing on my desk and |
{23)believe it had been brought in by Isabelle Watkins from my
241staff. And | think that it was shortly, shortly after the

{2s)Latin American trip.
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[1} Q What we will do is we will place in front of you a
r21copy of the resume | believe we got from your office. |
mﬂqus this will be our first exhibit. We are going to call

{4)this WBR-

[s) ’ (Exhibit WBR-1 was marked
16] for identification.)
7] BY MR. BIENERT:

8} Q If you take a look at that, sir, does that appear
{9]to be the resume that Ru would have gotten?

[10] A Yeah. at ap%ears it's right, yeah.

{11} . Q _ And do you notice up at the top left-hand comer,

112)there is a fax indication, that indicates 10/21/97 at 3:08 in

113)the aftemoon?

(14} A  Yeah.

(15} Q Do you see that, sir?

(16] A Right.

e Q And it says, FAXMSNE® Do you see that,
(181Sir?

(19] A Yeah. .

{20] Q Does it sound about right to you that this wouid

{211have been something that you would have been seen around
{22)approximately the 21st of October?

{23} A~ Is that a Sunday? What's the 21st?
{24} Q That's a Tuesday. In fact, if you look, it —
{25] A Yeah.
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o Q - shows a Tuesday right here.

o A Yeah, that's possible. 1 don't usually get the
2 fPaper immediately. but, yeah, it's possible that within that
q;timeframe.

[
{
[ , . )
1s: Q Andwhat I'll tell you, just again as a point of
r5:reference, is that the press accounts that we have found
r7;indicate that you would have left for the Congo on the 23rd.
[2: Yeah, | left right aftes, yeah, right after | got
ra1back from Latin America.
(10} Q Okay. Now, first of all, let's talk a little bit
{11;jabout the actions, if any, that would have occurred between
(121your getting back from South America and your getting this
113;resume, we'll say, roughly on the 21st or sometime
(14)thereafter. Okay?
{15] Tell us about who Ms. Watkins is and what her
{16]duties are.
(17 A Okay. Isabelle Watkins has been my executive
{181assistant for about 10 years. She was my chief of staff when
(19)1 was in the Congress and | brought her with me as my
r20)executive assistant to the job, to her present job at the
(21]United Nations. Her main assignment is my schedule and my
{22)personal affairs within the office, which are very small.
{23)Mt's just mainly scheduling is what she does.
[24] ~ Q ~ Do you believe, sir, that you might have told Ms.
(251Watkins upon returning to your office after the South America
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[1)trip to, words to the effect of, to keep an eye out for a
{21resume cormnngrom Podesta's office on an applicant?

(3] A eah, | think so. Yeah.

4] Q And at this point, | assume you still would not
ts1have known the name of the person or —

{6} A Right. | wouldn't know the name.

7 Q Okay. And do you believe it's accurate, sir, that

(g)after not hearing anything from Ms. Watkins about the matter,
{9)that perhaps a day or two later you would have asked her
(10jagain about the matter?

{11} A No. |think | just asked once. | think, you know,
[12)wWe were pretty busY then. )
[13} Q ~ Well, if Ms. Watkins told us that she recalls that

[14)you asked about it once, and then asked to keep an eye out
(1s1for it roughly, and then a few days later asked her if she
(1s1had gotten it, and when she said no, asked her to call
117;Podesta’s office about the matter, do you believe that that
{18)is inaccurate or —

[19] A No.
[20) Q -youdon't-
{21) A No, 1 think that may be possible. Yeah.

{22) Q Wouid you have any reason to question Ms. Watkins'
{23jaccount of thatN|f in fact that's what she told us

(241 A 0, no. No, | just — she takes care of things

2s1like that. And | said, you know, keep an eye out for this

o
-
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{11thing. And that's all there is. It may have been that |

(2)asked again. That may be the case.

(3] And | guess that does lead me to the question that
{411 would have, which is, it was a busy time for you, correct?

[s) A Veg busy.

167, ~Q And at the time when you were in the U.S. for this,
{71it looks like, ma¥‘be a three-day period before you left for

(s1the Congo, you had a heck of a lot of things to deal with,

(9jcorrect? .
{10} A Right.
$8 8] Q Ifitis, in fact, true that you did ask Ms.

(12}Watkins a second time to check in on the resume and to

(13)actually call Podesta’s office about it, why do you think you

(14)would have done that?

[15) Okay. Let me, letmetalk tomy --canitakea -

{16)break?

17} Q _ Absolutely.

(18] MR. BIENERT. And what I'm going to say, just for

(19)the record, on my clock it's 10:04 and we are going to take a

{z0)break while Ambassador Richardson discusses with his counsel.
(Whereupon, the deposition was recessed from 10:04 a.m.

(21}
[221until 10:08 a.mg
{23] . MR.BIENERT: We are back on the record and on my
{24 )clock, it's about 10:08.
[25] BY MR. BIENERT:
- OIC-Starr
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Q Now, we were talking about what, if anything, might

{2 :have transpired between your gettin% back from the South
;31American tnp and prior to receiving the resume that we have
{s:marked as R-1.
= A Right. )
1 Q Atthis time, it was an active, busy time for you,
icorrect? ) )
{3 A It was busy, but it was not the most intensive
(2;period. The iraq issue did not explode until the end of
(12;0ctober. It was busy. But Irag had not started to percolate
{1::then. It was starting with some problems. But | recall it
(12:wasn't until | got back from the Congo that it reaily
r131exploded.
[13: Q Which would have meant at the end of —
[15; A End of October.
{16} Q - very end of October.
{17} A Yeah.

w o &

{18]
(19:the timeframe from, say, October 20th to October, say, 22nd.
[20] A Yeah.

Q When you got back from South America and before you

(21)
(221left for the Congo, okay?
A % t y

{23} ight. ) )
(24} Q ln%garms of this potential a Ehcant that Mr.
(251Podesta had mentioned to you, you didn't know the name of the
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{1}applicant, correct?

21 it A Right. .

{33 Q You didn't know anything about the background of
(41the applicant?

(51 A Right.

Q Youdidn't know what ievel employee this person was

(63

[:moping to be, correct?

181 A Was this before | saw the resume?
{93 Q Yes,sir.

Because we had a vacancy in my Washington office, a

(10}
(11;slot that | had wanted to move to New York that was outreach-
(1210riented. And so | knew there was, there was a vacancy. Now
{131— but | did not know until | saw the resume about the
(141qualifications of Ms. Lewinsky. | didn't even know who it
{1sywas until | saw the resume. .

{16} Well, first of all, when you say outreach-oriented,
(17)what do you mean? . . .

(18} A Well, specifically, | had hired a new chief of
(191staff who wanted to bring somebody in that could do liaison
(20;3with the United Nations community, to try to sell the U.N.
{211We were having problems getting funding for the UNN. She
{221wanted somebody that could liaison with business groups. She
(231wanted somebody that would aiso help me with advance for my
[24)trips. She wanted somebody that was a public affairs t);gg

[25] This was the same position that a woman by name
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(11of Gina Grieggein my Washington office had. We wanted to
{2)expand it a little bit, move it, move it to New York.

{3} . Q Now, prior to getting and seeing the resume of Ms.
t41Lewinsky, however, you had no idea what level applicant she
{s)might be, comrect? .

161 A Yeabh, that's right.

{7} Q And to your knowledge the person that Mr. Podesta

tsrhad been referring to couid have been an executive level
(91 person, correct?
10} A Yeah.

(11] Q So, in terms of this unknown, un-background-known

[(12)applicant, is it accurate that there was no particular
{13} position that came to mind that this applicant m;ght be good
(143for, prior to getting the resume of Ms. Lewinsky?

(15] A" That's right. .
{16] . Q So, given the various matters that you had on?oing,
{171and given the somewhat tentative nature of who apg]rian

ink y

{18jwas and what they would be applying for, why do you t ou
{191would have ask (your secretary, of, I'm sorry, your
[2olexﬁ$utwe assistant, to do a second f'ollowup 0 Podesta's
(21ycall?

(22} A Well, | don't know if | did. | m"?ht have done
(231that; in other words, can you get the resume? | don't know
(241if 1 did. | think | asked, when I got back, { said, did we

(251ever get that resume. And | don't know whether we got it

OlC-Starr
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(11right away. or | don't know if | asked for a second time. _

(z: | do know that the resume appeared on my desk. +-d

1311 said to Isabelle, | have toid John Podesta I'd interview

i41this person, set it up.

15 Q  Now, you indicated to us a little while ago tha:

t61you frequently get requests_from people who want you to

{7]interview someone, correct?

8] 8 Xeghththat's n'gfht. l

(91 n ose are frequently made by high-levei o=
r101such as Senators and other Cabinet-level peoplg, ar?d proba;?ple'
(11;the highest level, a person like fy‘our wife? .
[12] A That's nght, yeah.
(13] Q Doyou ?ypzcally, when people tell you in passrg
t141that they might have someone send a resume, is it your
(1s)typicai practice to have your secretary affirmatively contact
(16)those persons to get the resume?
(17} A Yes, and | interview people. When | first selezed
(181my staff, l interviewed a lot of people myself. 1 feei very
(19}strongly that if I'm going to consider somebody, | do the
r20jinterview myself. It's a hands-on approach that I've had
[211since the Congress. And | would saWhat every person that |
(221have hired in my U.N. office and my Washington office, | have
tz23)interviewed. And | operate on gut instinct with people.
[24] = So, it is very common for me to have in the course
(25)0f my activities interviews with people who I'm asked to
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t1jinterview, or I'm asked by somebody if | can give advice to
(21this person, very high-level types asking me o do this. And
(311 think it's part of my own, | think, respect for others that
(41ask you to interview people.
(s And also, if there's a possibility that | would
te1hire the person, | interview them myself.” | insist on that,
r71even the lowest level. .
(8) Q Inthe time period from, say, September of 1957
t91through the end of January of 1998, how man‘y ople did yo.
(10]personally interview as possible employees o tﬁg U.N.?
(11} Since | was — well, I'd like to go back to
{121probably December when my appointment was announced.

{13} Q December of —

[14) A Can we do that?

[15] Q 19967

[16] A Of'96, yeah.

(17] Q Okay. .

[18] A How many have | interviewed? People?

{19] Q Uh-huh.

[20] A About 75. . X

[21) Q And I'm assuming, sir, that a large number —
{22) A  Seventy-five, | don't - I'd say 60 to 75 with, you
(231know, a large number at the beginning when | was first
[24)staffing out . .

{25} Q Andis it accurate, sir, that upon your appointment

o
-
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r11as U.N. Ambassador, it's part of what you do or are entitied

121to do anyway, to go ahead and choose your entire staff,

(3jcorrect? .

(41 A That's right.

(51 ] Q And so most of these people wouid have been seopl

te1that in the late 1996/early 1997 stage you were interviewing

(71t %awour staff in place 'so that you could begin your work

(g1as U.N. Ambassador, correct? =

(9} A That's right, and | hired every one of them. | dc
t10]not —- | took referrals from agencies, from the White House,
(11jfrom the Congress, from the outside community, and | hired
[12)every single person. | made the decision on every single
{131person on my staff. .
{14] Q° Now, let's go back to the timeframe of the iatter
(1sjpart of '97, early '98. So, let's say September of ‘97
(16]through January of 1998. How many peogle have you personaily
[171interviewed dunnaithat three or four-month period for a
{18]position in your office at the U.N.?
[19] All right. September of '97?
[20; . [ Yes, sir. I'm just taking a month right before the
t211Lewinsky interview through January of '98.

[22] A Five, six, seven.

(23] . Q Okay. And who were the other people that yo.
124)interviewed?

{251 A ldon't know. | mean, I'll get it for you, if you
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crwant.
P Q Okay. Well, do any names come to mind?
3 A Until January of '97?
£ Q ‘987
'S} A 0Of'98. | mean, no names come to mind. .
6] Q What were the positions that you were interviewing

17)these people for? o )

3] ) A They were similar. They were press jobs. They

rs1were jobs in the press office, where most of my vacancies
‘1010ccur. There was one position in the protocol office that |
1:11)remember interviewing for. There were positions mainly on my
:121— well, Rebecca Cooper. | think | hired her during that
;131period. And, yeah, Rebecca Cooper, September.

14) Q ~ Now, Rebecca Cooper sat in with you —

{15] A  Yeah. ) ]

116]) Q - on the interview of Ms. Lewinsky, correct?

[17) A Right. .

(18] Q So, she would have at least been hired by that
[19;time, correct? )

120) A Yeah, right. )

[21] Q Do you have any estimate of how long she had been

(22 1working for you at the time that you interviewed Ms.
231Lewinsky?

{241 A Well, 1 know | selected her over the summer, but
2s)she went through, you know, her security clearance. She had
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{11been working for me about a month, | think, or maybe a little
{21more.
(3] MR.BIENERT:  Just as an aside, | guess we are
(4 1havin§ a hammering session. I'm sure it will make our tape

{s1sound good. It will be better than my coughing.
(6] BY MR. BIENERT:

(7 Q Now, let's go ahead and address the resume of Ms.

(s1Lewinsky. So, that would have come in, at least according to
19)the top of the page, on O r 21st_Tuesday, at around
11013:09. It was faxed from Do you see that, sir?
(11} A Yes, ldo. )
{12) Q And do you recognize that 456 exchange to be a
{13]White Hou:e m¢mber‘.7
114}

f1s] Q
[16]See that, sir?

117} A Right. . o

(18] Q Do you know who Debi Schiff is?

{19} A Yeah, | do.

(26} Q Who is Debi Schiff? o

(21) A Debi Schiff was the receptionist in the West Wing

(22)in the upper part of the West Wing, and she would greet

[23) le and | knew her when | was in the Congress. Whenever
{24)1the leadership would come in to meet with the President, when
12511 was a Member of Congress, she was, she's the receptionist
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11)there. She was the receptionist. | think she's left. .
{2} And so who is it that you understand she directly
(3yworks for?

(4] A ldon't know. | don't know who she works for.

(5] Q But she's a receptionist, | think you said, for
t6ywhom, now? .

{7, A At the White House, for the West Wing, for the —
{81it's sort of a protocol position. You walk in and she asks
[91you to sit down, and she says, who do you want to see.

(10) Q bo you know whether or not she works directly under

{11]Mr. Podesta, for examg!e?
[12} 8 I don't think so.
{13}

(14)President, in terms of part of his immediate staff or —
15} A No

[16] Q  —is it your understanding that ~
(1 A No, it's not that high-level a position.
{18) Q Now, upon receiving the resume, do you have any

{191recollection of talking with anyone about the resume or the
r201fact of its receipt, or anything like that?

[21) A No. 1 don't think I talked to anyone.

{22] Q Fm assuming you looked at the resume, correct?
[23) A  Yeah, i did.

[24) Q Now, once you saw the resume of what is now

(z5)identified on the resume as Ms. Lewinsky, what if anything

Page 44 to Page 49

es.
And there's a name next to it, Debi Schiff. Do you
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- :did you conciude should be done? .
A Well. | looked at the resume. | must say that the
-resume |m§ressed me. She worked in the Department of
‘Defense. She had worked for somebody that | respect, Ken
:Bacon. | saw that she had worked in the White House in the
:Legislative Affairs. As a former Congressman, I thought that
1was impressive anyway. And | remember seeing thaf.

3 And | told Isabelle, | said, you know, lét's

.21schedule, as | told John Podesta. an interview with her. |
-:3:told John I'd interview her, try to schedule it. And | think
ithat's what_ that's what she did.

D)o 4 ot

A ) Do you believe, sir, that you would have called Ms.
-1 31Lewinsky at some point in the timeframe of, after receivin

:141the resume on the 21st but before you left to go to the Congo
;:s10n the 23rd?

116} A You mean me calling her?

1171 Q Yes. )

113] A No, | don't think so. | mean, Isabelle would set
119 up the meeting. )

120] Q s there any reason why you might, as part of your

{21jpractice, call an applicant like Ms. Lewinsky to discuss
221either her resume or an hm% along those lines before you
123jwould actually meet with her*

124 = A" Well, there - yeah. | mean, there were instances
;2s)where in the past, if | was seeking somebody, | probably

Page 48
:1)called and said, listen, there's this position, are you
r2)interested in interviewing. | think | might have done that.
13) . Q And I guess my question would be, sir, if Monica
1a1Lewinsky represented to other persons at the time that you

:51gg(sona ly cailed her on or about the 21st of October, do you
161believe that might be true, is absolutely not true, or that

{71t is true? o
i8) A ldon't think it's the case, because Isabelle sets
131Up my meetings. )

{121 Q Okay. I'mgoing to go ahead and use the next

:111exhibit, which will be Government's Exhibit WBR-2, and I'm
i121going to piace it - the court reporter will give you a copy,
:13)but I'm going to let you look at it while we are waiting, a

{14]My Copy. .

115] (Exhibit WBR-2 was marked

{16} for identification.)

117 BY MR. BIENERT: .

{18) Q  I'mgoing to hand you that. Sir, I'l represent to

191you that this is a phone record that we received via subpoena
1203that pq:gorts to indicate calls from your office. Do you see
1211that, sir?

[22] A Yeah. .

[23) Q Okay. Now, if you look at the record, it shows
[24)0ne, two, theerour, five calls. Do you see that?

25) es.

Iy
-~

Do you know whether she works directly under the

Page 49
1, . Q Andit ?ives a date, and it gives an extension, and
{23it gives the number called and then the name, which

wh
{31unfortunately is cut a little bit off of the page, but over
141at the right-hand side of the page. Do you see that?
151 A  Yeah. Yeah.
16} . Q Okay. Now, looking at those calls there, do you
17)see, sir, that there are, on that page theie are three
(8)different extensions indicated. first call, for example
t9;which occurred on October 21st at 19:01, or 7:01 p.m., shows
{101a call from extension 44047
{11) A Right. .
(12) Q And it has the name William Rl — and then if you
{131see where it comes over to the next page, Richardson?

[14] A es.

[151 Q Do you see that?

116] A ight.

{17} Q Under that, there are three calis that have the

r181name Isabelle Watkins, and they show the extension 4402. Do
{:19]you see that?

i20] A Yeah, | do. .

{21] Q  And then finally there is a call that says Mona Kai
{223Sutphen tt;\at haYs tr;’e extension 4029. Do you see that, sir?

{23) - Yeah.

124 . Q Isitaccurate, sir, that your extension at your
t2s)office in New York is 4404; that the extension of Ms. Watkins

" OIC-Starr
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1118 4402; and that the extension of Ms. Sutphen is 40297 i A Right. ) -
21 A That's probably correct, but anybody uses my o Q  -- do you believe that you would have been in New

(21
(3;extension. Many times | get my staff to place m{calls right
t41in my office. I'm sitting on a sofa and | say, you know,
(51call so-and-so, and somebody will go to the desk and place a
1¢)call from my extension. | mean, that's very common.
17 Now, how is the layout at your office in terms of
(s;phones? So, I'm assuming there is a phone in your physical
(a)office, correct?
[10] A Yeah. There's two ﬁhones. There's one on my desk
t111and there's one on my sofa. And then there's, right outside
(12:my office there's Deb Nelson, who is the immediate assistant,
(131mainly answers phones and helps out with correspondence. And
t14)then you go to the right and Isabelle Watkins and Mona have
{15]separate small offices.

(16} Q And they have phones, each of them has their own
{17;phone on their own desk, correct?

(18] A Yeah, nght. )

[19] Q And would your understanding be then that the

(zo1extension that would be on Isabelle Watkins' desk would be
(211the 4402 extension, and the extension that would be at Mona
(221Sutphen’s desk would be the 4029 extension?

{23} A Apparently. | mean, if you asked me what my
(241extension number is, my direct extension, | guess it's 4404.
2511 don't know. That's the number that | call when I'm trying
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(1)to get ahold of Isabelle.

(2] Q And is Isabelle the person who normally answers
131your phone and says, Ambassador —

[4] A Usually —

(s Q - Richardson's office?

(6] A Yeah, usually | want her to answer the phone

{71because | wouid have something schedule-related. But |
(81usually encouragg her to answer the phone first, when | am
t9jcalling that number. Sometimes it doesn't happen.
{10] But the point is that my extension is used by
(11]everybody. Many people will use that extension to make a
(12;call, especially if they are in my office and | say, get so-
(137and-so, or Isabelle may be in my office when I'mcalling from
{141the Security Council. But.
(15] Now, wouid you have a calendar that would reflect
t16]whether you were, in fact, in your office on October 21st?

{17} A What day s that?
(18] Q That's a Tuesday.
{19] A No, | don't keep records.
{20) Q Well, you have —
(21) A  Youmean - »
(22} Q - acalendar, comect, that shows where you would
{23)be on a given d‘gr? .
{24] A ell, Isabelle would keep it. | mean, | don't have
(25]0n€.
Page 52
) Q Well, remember we tatked a few minutes ago about

(21the calendar and the fact that we had gotten a page from
[31January of ‘98, but we at least to my knowledge did not have
1410ctober, November or December ot '97?

[s] A  Yeah. .

61 . . Q I'massuming that that's a calendar that is
(71maintained by your secretary, but that shows where your
{s1appointments are on any given dlat; correct?

mn A Oh, yeah, yeah. ought you meant whether | kept
[1o]it.
(11) Q  But to your knowledge there is a calendar kept at

{12)least that would show your appointments and, for example,
{13jwould show whether you were in Washington, D. C. -

[14) A Yeah, yeah, yeah.
(15] Q - versus New York?
16 A And that's what we've tried to do in this. |

{16]

{171thought you'd have it, day-by-day, between the period in
{18)question until now. .

(19} Q When Oy(;'::u reflect back on it, and again using the
(20}benchmark dates of ober 1Sth on a Sunday as the day you
(2119ot back from South America, and October 23rd, | guess, a

{22y Thursday — .

[23) A Right.

{24} - as the day that the press says you would have
(251left for the Congo --

OiC-Starr

:3:York in those intervening days?

In New York and Washington probably.

S Now, if we direct your attention to Exhibit WBR-2
‘which is the ph%nehhst in front of you -- '
; ight.

) Q --and if we look at that first call, where it
rindicates October 21st, 1997, at 19:01, or 7:01 p.m., a five-
iminute and 42-second call to Washington, D. C. from the
11extension 4404 —

o

B
\

{

N

[12; A Right.

113; t Q - that has the name of William Richardson next to
1331 -

{1s: A Right.

[16} Q - do you agree that that is likely a call that was

{17 1glatcg)d from your office, from your phone, on that time and
(181date”

ST A Well, it could be placed from another office. |
[2o;tt}|rnk that the 4404 can also be placed from Isabeile's
(2110ffice.

[22) Q Because that's Your line, correct?

{23} A  Yeah, because that's my line.

(24] - Q She has one of your lines there as well?
[25) A She has one of my lines, yeah.

Page 54

{1 Q And I'll represent to you, sir, that the SIS
(2 slPhumber that is there is Monica Lewinsky's apartment at
[31tr)e;) Watergate here in Washington, D. C. Do you see that,
[4]8ir7
{51 A  Yeah. No, | seeit.
i6) ) Q Do you believe that you might have spoken to Monic
(7 ngmsk; on the night of October 21st for approximately five
(8)minutes” .

{91 A No. | don't believe so. |think Isabelle spoke to
(101her, to set this, to set the meetings up.
[11) Y MR. LERNER:
(12} Q s it possible that Ms. Watkins placed the call
{131from your office, had it on the s'?eaker phone and {ou were to

{14]say some words to Ms. Lewinsky in the course of that
[15)conversation, even though Ms. Watkins placed the call from
{16)your office? .

(171 A idon't think so, no. | mean, | don't, | don't
(18}remember ever talking to her until | actually saw her in my
(19)suite at the Watergate Hotel.

120} You shoukd ask — | think your people asked
(21)isabelle. | mean, this would be easily cleared up by her, |
(22]would think.

(23} Q  Okay. If | could just have a moment here?
{24} Discussion off the record.)
(251 Y MR. BIENERT:
-~
Page 55
{11 Q So, you then would have left on the trip to the

{21Congo on approximately the 23rd, coming back on approximate
(31the §om Is isyour understanding that pngor to your PP Y
{4]leaving you would have made a decision to interview Ms.
151Lewinsky, based on the resume?
(6] A Well, in my mind, yeah, that after John had asked
(71me, and after, yeah, that in principle i knew ! was going to
(s1interview. | don't know if | made that decision before |
(91went to the Congo or not.
(10} Q nd then would ¥ou have given any instructions to
{111anybody on your staff to set up the interview?
{12] A~ Yeah. | would have said to Isabelle, isabelle
(13)please set up the interview with, with, with Lewinsky. |
(141would have said to Isabelle, set it up, and then | assume
{151she'd, she'd do that.

{16) Q  Okay. -

(17} BY MR. LERNER:

[18) Q Why would she have placed the call on your line as
{19)0pposed to her own line?

[20) A She does that frequently. { mean, this happens.

{21)My, my extension is used intermi enth'y by all kinds of
(221peopie. She may have been in the office' when she called her.
{23)She may have been in n'é&ofﬁce. .
[24) BY MR. BIENERT:
[2s) Q Okay. And now what we are going to do is, we can

-
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r11direct our atte~:on to what we'll call Government Exhibit
(21WBR-3.

(3] {Exhibit WBR-3 was marked

(4] for identification.)

(5 BY MRBIENERT:

(6 Q  Sir, I'll just ask you to look at this. And what
(7'l represent o you is that this is a summary -

18] MR LER . He has a slightly different version.

19} ~ MR BIENERT: Okay. Let me seeifthereis a
{101correction. We want to make sure we have everything
[11jaccurate. . .

(12} What I'll do is place mine, which we'll say WBR -
131all right. This s the accurate one. Wh*d_onft we label
{141this one - actually, no, wait a minute. This is - so,
{1s5;which one is — oka)lf_.h Mine is the one that's wrong. So, he

{161had the right one. There we go.
(17) Y MR. BIENERT:
(18} Q

Tl place that back before you, sir.
[19) A Right. )
(20} . Q This is WBR-3. Sir, I'll represent to you that
r21)this is just a summary made from phone call records that we
. [22)1got via subpoena — .
[23) A Right.
[24) Q - of calls back and forth between October 24th and
2510ctober 30th of 1997 from the extension with the name
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(11lsabelle Watkins. which is 415-4402, to Monica Lewinsky at
(21two different numbers; either the Watergate number that we
{31told you before. B or Monica Lewinsky's Pentagon
(4)0ffice, Whlﬁh 15523-697-9312.

(51 ay. .
(6] . Q Andjust for purposes of the record, WBR-3 contains
17111 different phone calls. Do you see that, sir?
(8] A Yeah . . . .
191 . Q Now, was it your understanding that it was during
(10)this time of between roughl?' anywhere from the 21st of
i11)Octaber untit you got back from the Congo on the 30th of
t12)October that your secretary, Fursuanj to your instructions,
(13)would have been trKan to set up an interview?

(14} A Yeah. ) .

{15} And you notice that in terms of WBR-3, all of the
{163calls are viry shgr}\.

[in t.
(18] Q Ranging from 30 seconds to, | think, a minute and
(19145 secondz being the longest, correct?

[20] h Or it could be that these are recordings, right, or
[21]- yeah.

{22) Y Q Messages, that sort of thing.

{23) A Yeah

eah.
(21) Q And with this at least, | realize you didn't make
(2s)these calls, but is that at least consistent with what you
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(13would have expected to happen, that there would be some calls
‘(21back and forth of a scheduling-type nature between Ms.

{3)Watkins and Ms. Lewinsky?

{4} A Yeah, because my schedule probably changed and, you
{s1know, we were trying to get coordination for, for her to be
(61interviewed by me, because my schedule is always changing.

(71 Q ° Now, if you notice, in terms of these 11 calls, all

18;0f them are from or to the 415-4402 extension, which is the

{9)0ne that comes back to Isabelle Watkins' name. Do you see
(101that, sir?
{11) A Yeah.

(12} Q And | will represent to you that we have looked
(1310ver all the phone records we have, and we did not see an
{14]records during this timeframe, namely between after the call

{1510n the 21st from the 4404 extension up until the call, y

t161until the 30th, we did not see any other calls from the

(17;1extension. Okay, sir?

(18] A Yeah. . .

(19} Q Now, do you know why, if Ms. Watkins made 11 calls
{201from and to her 4402 extension, but we do have a 4404
{21)extension on the 21st, in your mind is there any rhyme or .
122)reason to when Ms. Watkins would choose to use your extension
(23)versus her own? .
{24} A She frequently uses my extension, you know. That's
2s)all i can tell you. She'll ptace a call from my office and,
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{11you know, talk herself. Or I'm, you know, reading something
21and that frequently happens
(3} Q Isitaccurate. sir. that when Ms. Watkins places a
ts1call from the 4404 extension it's typically because it's a
(51call being made at your direction, or in relation to
161something for you? )
&2 A It could be. But many times she — sometimes when
{s1'm not in, in the country or I'm not using my office, she
{9)uses my office. She used to do that in the Congress. She'd
10]place her calis from my extension. | mean, this'is fairly
rr1jcommon. | totally trust her. And I don't see any
[121inconsistency with her Placmg a call from my direct line.
(13} And | think others in my office might do that, too.
(141De"b Nelson, | think, does that, too, who | ask to place
(15)calls.
[16) ~Q Okay. Now, up until this time, because where we
{17)are now is, let's take us up to the date of the 30th, or alt
r183the way up to the 31st of ober. You are back from the

{191Congo.
[20) A Right. ) )
{21] Q And, as you will recall, the 31st of October is the

t221day, Halloween Day, that you actually met Ms. Lewinsky,
{23)correct?

(24} A Wasit?

(25] Q According to your —
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1 A The 31st?
12) - summargkand we'll show you that. But that's
13)1the record that we have. ay.

Can | step back for a moment?

4] MR. LERNER:

(5] MR. BIENERT:  Yes.

3 BY MR. LERNER:

(7} Q Actually, | think you returned from the Congo the

[8129th. You attended a big gaia event for the President of
{9)China on the 29th. Is it possible that you - | can
[10)represent that to you, | think, that at least the records
(11)reflect that. .
(12} Is it possible that you had an& conversations with
(1311sabelle Watkins on the 29th and the 3(0th about Ms. Lewinsky
f141and trying to schedule an interview on the —

{15} A ldon't know.

[16] Q -~ 31st? You don't remember?

(n7n_ A | don't remember meeting with the President of
{18]China.

{19) BY MR. BIENERT:

rzoll Q Well, in fact, | wanted to ask a question, because
[21)0 =

[22y . MR. LERNER: It's a big State dinner. Does that —
{2331 think there was_a newspaper amtg, there was a big State
(24 ]dinner for Jianq Zemin.

[25] BY MR. BIENERT:
Page 61
(1] Q Were you nt at —
2] A | dont think | was there.
(3] BY MR. LERNER:
4} Q Oh, you weren't?
[51 A No.
[6) BY MR. BIENERT:
(7] Q Right, and | think this is one of those, because if

{8]1you weren't present, do you believe that was consistent with
{91you wouldn't have %onen back from the Congo until the 30th?

(10] A Yeah, probably.

(111 Q | think the dinner was on the 29th,

{12] A Yeah. | don't think | was there.

{13] BY MR. LERNER:

[14) Q Oka¥r. It may have had the guest list and actually
{15]1you didn't get back from the Congo in time. ;
{16) Y MR. BIENERT:

17 Q Now, up until this time, and we'll say up —

18] A, {ou know, | don't want to get hung up on - |
{19)don't think | was there,

(20} Q Up until, let's say, the 30th, 31st, the time when

(21)you actually interviewed Ms. Lewinsky, did you inform
{22)anyone who worked at the White House that you were going to
{23)interview Ms. Lewinsky? .
[24] A No. .

[25] Q Did you talk with anyone at the White House about

-
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Ms. Lewin}s\ky. tb? get any background on her or anything?
0.
Q Did you talk with anyone at the Pentagon about Ms

; Lewinsky?
z A No.

z 2 Did you talk to anyone anywhere —
- o.
= Q  -- about Ms. Lewinsky?

= A No.
LI Q Now, | know you referred a few moments ago to what
... you thought was a subsequent conversation with Mr. Podesta
12 about —
bl A Yes. )
14 Q - Ms. Lewinsky. Do you believe that was after the
1z interview? . )
1! A No, that was before. That was during the trip.
17 Q Oka[. Which trip are we talking about?

EN A  The Latin America trip. .

Q Okay. So, you didn't have any - after the Latin

American trip, and let me back up to make sure we are keeping
things organized here. The conversations Hou' just referred
221to on the Latin American trip, those were all prior to
:receiving Ms. Lewinsky's —

A Yes. i .
Q - resume, and prior to deciding that you woukd
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definitely interv{gw her, correct?

) es.

(3! . Q Do you know whether you ever spoke to Mr. Podesta
:1;again about Ms. Lewinsky?

; No.
Q Is that, you did not speak to him or you are not

=5 A No, I'm, for sure | never spoke to John Podesta
- 3:after the interview. ) . .

: And you didn't speak to him between the time you

ot back - about Ms. Lewinsky between the time you got ba

om South America and the interview?

No. No.
: Q So, let's talk a little bit about the interview.
:22;Who was present? Where was it? How did it last? And
{16:let me go ahead and show you a schedule. We'll call this

;sure?

(LT NV R

L3

(17 R-4.
{13} (Exhibit WBR-4 was marked
{13) for identification.)
{20] BY MR. BIENERT: . o
[21] Q Now, do ?you recognize, sir, is this a document that
{221you would routinely get
(23] A  Yeah.
(24} Q And what is this? .
[25) A Well, this is my schedule for the day that is
Page 64
[1)prepared by Isabelle Watkins. .
2} Let's go ahead and look through the entries on the
{31schedule. .
143 A Right. . o
(5] Q Up on the top of the page, which I'm assuming is a

{6jcarryover from October 30th, is that your typicai routine, it
(71would carry fror;\ the day before?
e

(e} S.
te;. . . Q Okay. So, at the top of WBR4, 5:15 p.m.,
(10} "Principais meet:_n% on lraq” —~
{11] A Right.

{121 Q lsghat because this Iraq crisis was starting to
(131heat up?

{143 A Yes.

(15} Q And | think you told us a few minutes ago that you
[i¢;remember that things had really started to heat up with Irag
(17:after you got back —

{18} A Yes, sir.
[19: Q By the time you got back -
273 A From the Congo.
(213 Q - from the Congo?
2z A Yeah. o )
{23; Q  7:00 meeting with Mike Parker. Who is Mike Parker?
{242 A He's a Congressman from Mississippi.
(23 Q  And then we'll pass over the 7:30 a.m. meeting with

OlC-Starr
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{11g:11s.tLewinsky and come back to that. But now we're on October

[2;31st.

23; g ﬁigh('.

(41 ) nd let's just go through some of the peopi

{s)are meetnr:g that day. 8:30 a.m., Ben Gilman. Who a;s), h:?e you

16 . He's a Congressman from New York. And all of the
{71here, Ben Gilman, Becerra, Lowey, Hefner, Skelton, Clement
131Pastor, DeLaK, Grams, Matsui, are Members of Congress. And
21the purpose there was fast track.

{10} Q So, you--

{11} A ‘go taik tohtréem abmln fast track.

(121 0, you had several meetings, it looks like,

(13;throughout the da£ with, at least the night t?efore and then

{141through 12:30-1:00 with Congressmen about fast track.

[15)correct?
1l 3 I\ﬁs‘ ht. Then 1:00
{17) right. en 1:00, speaking enga
{181 Earthkind, National Press Club. peaking engagement,
(19) A Right.
{20) Q  You spoke at that?
21) A Yes.
(22} Q And you flew back to New York?
[23) A  Right. )
[24] - Q  And then this 3:30 meeting of the P-5 re Iraq.
[25] A Right.
Page 66
(1] Q What's the P-5?
12} A  These are the permanent five members of the

t31Security Council: United States, Russia, China, Britain,
4)France. It's the ambassadors that | guess got together that

{sjday.
6] Q _ And then you had a Security Council meeting, and
(71that's United Nations Security Councit a‘tr-'—ty 9

8] A RI%M.
{91 Q -4.007
{10] A Yes, right. )
[11] Q  And then you did a CNN interview later that night,
{12)correct?
(13] A Yes. |guess | did, yeah.
(14} Q Now, that's a prett¥l full day, correct?
£15) 3 Pretty full day, yeah.

[16) Is this sort of a typical of day you were
117)having during that time peri_od?typ type vy

(18] A~ This is a typical day for every day, 7:30 to 10
(191p.m. every day, including sometimes Saturdays and Sundays.
[20) Q ow, up until the interview on the 31st of October,
211had &ou been told anyﬁ'nng(,_ whether it was by Mr. Podesta or
(22)jwhether it was by Ms. Watkins after she | assume reported to
[23)1you that she had set thm%‘s. up with Ms. Lewinsky, or anyone
124)€lse, that there were any kind of time constraints or time
(251pressures, in terms of interviewing and/or hiring Ms.

=
-
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111Lewinsky?

12} A No. No. None at all.

[3] . Q  What is your first recoliection of how you were

t4)told, if at all, that you were going to be interviewing I\Xs.

(s1Lewinsky on Halloween momin% the 31st?

{81 A It could — what | hink, what usually happens is |

(v1like to ?et ~ 1 don't deal with a schedule of the next day

1s)until late the night before, when | insist on a little card

{9)0r an explanation of the next day's schedule.
(1o} . What usually happens is Mona Sutphen telis me what
(11)we're going to do the next day. And | think what happened
(12)was the first time | knew about meeting Lewinsky on Frida
{131was on the plane coming down from, on the ,shuxle from New
{141 York, Mona telling me, you know, we got an interview tomorrow
(15 1:«{!(_!,1 %oewmsky; you are meeting this Lewinsky woman tomorrow
i1sjat 7:30.

{17} And let me also state for the record, because this
(181has been a source of confusion - can | do this? Can { -

(19} Q Absolutely. )

{20] A | met with Ms. Lewinsky not for breakfast. She was

(211not, she didn't have breakfast. | had breakfast earlier. We
{221met in my suite at the Watergate Hotel, which is not a
(23;permanent suite, where | frequently have other meeting\s. |
1241did not meet with her in her apartment. | had no idea she
(2s1lived at the Watergate. And I'want to stress that it was not
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. a breakfast. It was an interview attended by myself, Ms. (1 ) As | said. | interview everybody that 1s a serious
- Sutphen and Rebecca Cooper (2:applicant for a position with me. And this 1s. this is how |
: So, Ms. Sutphen and Rebecca Cooper were the persons 131do things -
1-who were present, correct? [4] Q Okay. Now, this outreach pgram, Soisit
N Yes {5;accurate then that at the time you interviewed her the job

i Q Tell us about the interview. What went on? What
--was discussed?

Well, the — | remember that either Mona or Rebecca
-went downstairs toget her and started meeting at 7:30. |
-think I'd already had breakfast. | was — the meeting lasted
-about 45 minutes. o i
: I believe | was there listening while Mona and
:Rebecca were interviewing her. And then | came in, | think,
:at the end to ask some questions. But | was always
‘listening. | was packing. | was on the phone.
The way the structure of the room is, you've got
:the bedroom, and then you've got the little sofas. So, you
can see what each is doing. So, | was hearing. But most of
the interview was conducted by Mona and Rebecca. .
her? Do you remember the topics that were discussed with
izrhery
[0 A Well yeah. Rebecca Cooper, my new chief of staff,
(231wanted to establish a new outreach position. She asked
{z+;Lewinsky about her background. | remember Cooper was
1~3;particularly interested in Lewinsky's experience with the

o
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:.7intermet, with her ability, her — this new outreach position
:2;was designed to improve the image of the United Nations in
;31the country, esgepaalfly with the Congress, public
.4 ;information, public affairs related.
(31 And Cooper felt very strongly that we needed this
;s1beefing up of our capability in New York. That we need
t~:strength there in this area, that we had a press office in
13:New York that mainly did vbust public information, but that we
-z:needed more outreach. We needed somebody that could deal
{2 2:with organizations, with selling the United Nations and
(11:convincing the public of the merits of the United Nations.
That was the job that she had envisioned.
Advance also - | had also, looking at her resume,
;24:1looked at her resume, | recall, and saw that this is a .
ns;noung woman who had been promoted. She'd been in the White
(:¢:House, Legisiative Affairs. She worked at the Department of
117)Defense. Tremember her saying she worked for Bacon. She
[:!]glg fgdvance for Cohen. She traveled with the Secretary of
[18} nse.
[23 .. She did, she said — | remember in the interview
12:1she said she did the news summaries for Cohen when he did
[2z;press conferences overseas, or she compiled something.
(231 She was impressive in the interview. She !
[24]poised, professional. And | must say after the interview, 1
[2s51was impressed with her.
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(11 Q Now, you mentioned there was talk about some of the
(21things going on at the Pentagon. Do you know whether or not
[31either you or Ms. Cooper or Ms. Sutphen asked her about her
4)work at the Pentagon, or was that something you —

3 A  Yeah.
163 Q - asked about?
17 A 1think Cooper asked her about what she did at the

rz1Pentagon and Mona did, and | asked. | mean, she told me what

{91she did with Bacon and she did with —- she traveled with the
r101Secretary of Defense. And she was, at the time, was planning
{1:10n a trip. TheY were going to Asia or somewhere. | remember
(1z1her saying that.

{13; ~Q Did you or anyone ask her about any of her work at
(14;the White House? = ] . :
15! A No, | didn't. 1 just noticed that she had worked

{16}in the Congressional relations office, and | must say, | was
[17:impressed, as somebody that was in the Congress. .

18] a Why didn't you ask her anything about the White

{19:House? .

{222 A Well, her last job was at the Pentagon. You know,
2::what hasppens when you hire somebody is references are checked
[22:by the State DeEamnent security people. And questions
(2z:relating to, you know, her references and others are done by

24:them. 1 mean, |, |, | can get a judgment of the person and |

[~z -was impressed.
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t61that you potentially had in mind was some sort of an outreach

17;position that would be made in New York?

18] A Yes .

19} ~Q Okay. Did anyone occupy that position up until
(101that point?
{11} A No. because it was a slot that we hadn't filled.
112)And this was a slot that Gina Griego had and she had left.
i131And what we wanted to do was shift this position to New York,
(14)the slot, and find a wa¥l through the personnel system that we
{15)could make it, quote, the outreach position.

[16] . Q nd Gina Griego then had done the position in
(17)Washington?
{18} A Not to that extent. She had been sort of an

(19)administrative assistant type. You know, when Cooper came
[201in, she nghtly pointed out that we needed more of an
(21}outreach to the public, to sell the U.N., and | went along
(22)with it. And | was trusting her judgment on specifically

1231this position. .

{24) o Now, when you say this was a job that was open,
(25]were there any kind of job notices that were passed out —
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1] A Idon't know.
(2} Q - stating this thing as a position?
131 A 1don't know, but, but | think we had other

t4)applicants or other people that, you know, we had in the mix.
({51But | don't think — no. | mean, there's no notice for these
(61things, | don't think. .

{7] . Well, is it your experience in government that

(s1there typically are notices post fqr.gov,emmentﬁ'obs?

{91 . Yeah, but not all political jobs. Political jobs,
r101that is usually not the case. | think C, Schedule C
(11)appointments, political appointments, | don't beiieve they
{12jare necessarily posted.

(13} Q as this a Schedule C api)ointment in your mind?
(14] h A Ithink itis a Schedule C. | think Gina had a C,
{15]yean.

(16) _Q Now, you indicate that there were other people in
117:the mix. How long had you been considering applicants for
118]this particular position?

(19) ] A | think not very long. At the time we were really
(20}starting to get enmeshed in the Iraq crisis. This was not
[211very much on my radar screen. | mean, we were going day to
(22)day, 20 hours a day. This personnel matter was not big on my
123)radar screen. .

124} And Coo?er, | think, had talked to some other
(251peopie and | don't, | don't remember necessarily that | had
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(1)said, well, this is somebody I'm considering for Gina's job,
121although | had — as | said, 1 think | saw four or five

{31people during that time period that, that might have been
(41candidates for this. |, | just don't remember. | mean, this
[s]was a big 8enod of intensity with the Irag issue.

(6} So, you don't have any recollection then as to
(71whether you would have interviewed any peopie for this
w]Famcular position you were considering for Ms. Lewinsky.
t9)Is that accurate?

(101 A That's probably right, yeah.

{11) Q One request | would make is, can you confer with
{121your counsel after we are done and then, to the degree that
(13]1you have information relating to other applicants that you
[14]1interviewed for what could be this position, would you
{15)provide that —

[16) A ure.

(17} Q - to the Independent Counsel's Office?

{18] A  Yeah. Yes.

{19} Q And is it fair then, for purposes of the record,
{20]that unless — .

[21] A That | personally interviewed or that —

{22) Q Yes. . )

123) A = Cooper interviewed?

(24) Q That you personally interviewed. Well, actually, | -
;251guess | would ask for both.

—
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(11 A Oka{. ) ---understanding of the procedure? How does the applicant
i Q Tha Cocg;er interviewed. and then also any, and we ‘- -and/or resume and information get to the State Department sz
r31would want it designated, whether you personally interviewed -: they can then foliow up? )
131them. Okay? A Well, what usually happens is we, we had, we exten
5 A Yeah -z-an offer to somebodx, And then we make it very clear that
16) Q Andis it acceptable to you. for purposes of the -z there has to be a sa |sfactog' security clearance, reference
+7)record, that we will assume, for purposes of the grand jury -~-check. Usuaily what | would then do is send.them to some of

18} roceedin(l;, that unless and until we get such information -z-the personne! people on my team. And the State Departmer:
{91from you, that it doesn't exist? -:-security, which involves the FBI also, is very, you know,
110} A That's right. Yeah. o ) r2:-very thorough in their, in their searches for peopie.

(11} Q Now, what was said at the end of this interview? T So, I don't--igeta dgut instinct about somebody.
i121How did you leave it with Ms. Lewinsky? -1 want to hire them. 1, | extend an offer and then, you

{13] A [ think | - we told her that we would get back to -know, if there's a problem it surfaces in the, in the checks.
:14jher. There was no, you know, no offer made, nothing. We'd : So, with your procedure, the checks, as far as
{15)get back to her, that I'd think about it. -references and things like that, would typically occur after

"

(16} Q  Now, after the interview, who if — ‘you -

(17} MR. LERNER: Can | just butt in? : A Yeah.

(18] BY MR. LERNER: ) ) . . . Q - extend the offer?

[19] Q Do you recall any time during the interview, did A That's right. .

[20)Ms. Lewinslay express an especial interest in the United : . Did you extend an offer to Ms. Lewinsky at the time
(211 Nations, or did she indicate that she also might be ::of her interview?

[(22}interested in other positions? . : No. No. . )

123) A No. she — well, the answer is both. She, she had {23; | Q  After the interview, did you have any discussions
(241done her homework about the U.N., about me, that she wanted [24:with anybody about Ms. Lewinsky and what you thought of her
251~ she said she was moving to New York. She did say she was {2z and what should be done?
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(11also looking at the private sector. But she did — she had 2 A  Yeah. | remember, | think in the car as we went to
t21done her homework. o . 1z;see Ben Gilman, or in the car as we went to see these other
3] She, she was impressive in her presentation, as | {3;Members of Congress, | asked Rebecca and Mona that were in
r418aid, in her poise. And, as | said, in her background, [4:the car, | said, well, what did you guys think. And Mona
1s1looking at her background, for a public affairs job, she had iz:said, 'm impressed. And Cooper said, I'm, I'm impressed, |
ts1done public affairs at the White House. She had done public (6:think we should hire her. And | said, well, let me think
(7)affairs at the Department of Defense. We had a junior job t=:about it, let's, let's put it off.
sjopen and, and it seemed, after the interview that | was 18; Now, this would have been on a Friday obviously,
{91suitably impressed. . (3:October 31st? L )
[10] Y MR. BIENERT: o . (i A Yeah, | think it was right, right after, you know,
{11} Q Did Ms. Lewinsky indicate how she was going about (117we jumped in the car.
{12}— and this was durm? the interview with you on the 31st — {12: Q  And then the next working day then, if we say the
(13;did she make any reference to or give any suggestion as to (13:31st was Friday, so that means the 1st was Saturday, the 2nd
141how she was going about looking into private sector jobs in {14;was Sunday, and then the 3rd would have been the next working
r1s]New York? . (15:day, on a Monday. Correct?
{16] A No. No, she didn't. . [16; A  Yeah.
(17} Q You mentioned when you were talking about why you {17; Q I'm going}fto place in front of you —
(18)were impressed with Ms. Lewinsky, that she had quote, been [1e; (Discusston off the record.)
(191promoted, unquote. What promotion are you refemng‘;o? (193 (Exhibits WBR-5 and WBR-6 were
[20] A Well, I'm simply saying that she went from the [20; marked for identification.)
(21}White House to the Department of Defense, from a staff (21} BY MR. BIENERT:
(zzlgosition to Director of Legislative Correspondence, to Ken [22] Q Actually, why don't we hold off with those for just
(231Bacon's assistant. | mean, this is a better job. And — 123)a second, because | do want to check one other exhibit first.
[24] Q So, gou viewed that as a promotion? [24] . Actually, let's go ahead with another exhibit
{25} A Yeah. Yes. (2s1first, which we will take out of order.
Page 76 Page 79
(1] Q Did you ever make any inquiries, either if not (11 (Exhibit WBR-7 was marked
{2)before the interview, then after the interview, with anyone [2: for identification.)
(3)at the White House about the circumstances of her leaving the (3; BY MR. BIENERT:
{41White House? [4; ~Q Now, | would ask if you would look at Exhibit 7,
(5} A No. ts1and directing your attention to — I'll represent to you,
(6} Q Were you ever told by anyone that she had actually (&;sir, this is a document that was taken off of the computer of
(71been terminated from her employment af the White House? {71Monica Lewmskg. If you look at the top of the page, it says
(8] No. . (2:2 November 1997, and it says, Dear Betty. And if you ook at
[9] Q Were you ever told by anyone at the White House [9:the second paragraph?
t101that she was let go from the White House because her job was N 11 A eah.
111jconsidered sub par? 111 | Q ¥'mgoing to read that aloud. It says, "l became a
(12) A 0. - : (121bit nervous this weekend when | realized that Amb. Richardson
(13) Q Were you ever told by anyone at the White House (131said his staff would be in touch with me this” — and it's
(14ithat she was terminated or et go from the White House (14)italicized — "week."
(15)because she was hangm’q around the Oval Office or where the (15} A Yeah. :
1161President was too much? . (16} Q "As you know, the UN is supposed to be my back up
(17} A 0. . (17;but because VJ has been out of town, this is my only option
{18} Q 1believe you told us that you would typically get [18:right now.”
{19)your own impression of people, but that you would assume that {19; A  Who'sVJ?
{20)the State Department would check out references and things of [2¢3 Q  Well, | was going to ask you that.
{211that nature? ) (211 A Oh. .
1221 A Right. . . [22: Q Let's just continue here.
(23} Q alk us through how that works. When you interview [23; A Okay. .
1241an applicant, and assuming that you feel like based on the (24: Q "What should I say to Richardson's feople this week
1251personal impression you like the applicant, what's your {25:when they call?” And then you can read the rest of that
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Page 80 Page 83
-1 :paragraph_if you would like. 111looking at." Do you see that. sir?
0z Then | will also direct you to the very last full 2 A h-huh.
;2 paragraph, which also has a reference to you.” And if you can 13 Q Did she indicate to you that working at the U N.
-4 Just look at that, i'm going to ask — [11was one of the things she was considering?
: A The last one? (5] A Yeah. She sad that she was looking at the private
s The one that is a few — read that second r618ector also.
:-paragraph. and then | guess the sixth paragraph had (7} Q Okay. That's all the questions | have on that
:references to your name. ) {s1document.
A " Guess she's not looking forward to coming. [a) MR. BIENERT: Do you have any more, Mr. Lerner?
Q BYy that, are you referring to the - 110} MR. LERNER: No.
A "Yuck". (11} BY MR. BIENERT:
Q - portion that says - {12} Q  You asked who's VJ. Do you know who VJ is?
A "Yuck". . . . {13] A No.
Q - "I am mailing my 'thank-you-for-meeting-with-me- (14} Q Okay. Now, if we go to the next two documents that

{151letter to Richardson today. | was pleased the UN interview
r1e1went well, but I'm afraid it will be like being at the
i17;Pentagon in NY ... Yuck! Please let me know what to do
(181soon.’

(19] Do you see that, sir?
{20} A  Yeah. .
{21] Q Let me go back up and just ask you. Is it

(223yaccurate, sir, that during the interview — first of all,

r231let’s start over. o . . .

{24} . Let's look at tlmlqg. The interview obviously was
12510n Friday. the 31st, correct?

Page 81
Yeah.

A .
{23, Q Okay. And so, to the degree that the date on this
{31is accurate, which I'm not necessarily representing that it

(1}

talis.
(5] A Right.

(6} 2 Ig_uthrtwlovember 2nd, which would have been a Sunday -
(73 I -

[eé Q - when it refers in paragraph two about becoming

ts1"nervous this weekend when | realized that Amb. Richardson
r1cisaid his staff would be in touch with me this week” -

1113 Right.
(123, . Q - ?hat is the weekend that you would have
r131interviewed her, correct?

[14) A wo response.)

{15} Q amely, Friday, the 31st was the weekend of the
[16)same weekend as November 3nd? Correct?

[17) A "Would be in touch with me this week_" In other
{18}words, the next week. .
{19} Q Right. | guess there are two components of this,

(201at least literally. If we look at the first line of
[21 1paragraphAtwo, "l became a bit nervous this weekend” —

[22) h, | see. )
(23] Q -~ "when | realized that Amb. Richardson”. Let's
r243focus on that part.
{25} A  Okay.
Page 82

(1] Q Do you agree with me, sir, that at least, based on
{2)the calendar, "this weekend” would be the weekend of the
(3331st, 1st, and 2nd?

{41 A  Yeah.
{51 Q And the 31st —
(6] A After the meeting.
(7] Q Correct.
i8] A Yeah, yeah. .
19] Q Did you indicate to Ms. ].ewmslg)v that someone from
t10]your staff would be in touch with her this week?
111 . A | don't think so. 1said, | think we said, we'll
{121be back in touch. _
[13] Q  You do believe that there was some reference to

{:14)gétting in touch with her, but you don't believe that there
{1s}was any timeframe put -

(16] A  Yeah.

(17} Q -onit?

[18} A | don't think there was a timeframe.

[19] Q Okay. .
(201 A But you need to ask Mona, but, but | don't think
(21)there — | don't believe there was a timeframe.

(221 Q  If you look at that second paragraph, | guess it

231would be the fourth sentence, it says, "l had mentioned to
(24 1Richardson that working there” — I'm assuming meaning the
(251U.N. -- "was one" - emphasized - "of the things | was
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(1s1the court reporter had prepared, and why don't we start with
{16)WBR-5. If you don't mind, why don't you read it, but I'm
(171going to have you lay it down because that's my copy.

(18] Oh, we have an extra copy. Yes.

(19) And I'm going to direct your attention to the
t201highlighted paragraph, which would be the second paragraph.
(21}And | will r?resent to you, sir, that this is an e—mair that
(22)we received from a witness in the grand jury who testified
t23)that this was an e-mail that she received —

{24} = A This one?

(25} Q This entire document, yes, sir. But I will
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{1)represent that this is an e-mail that a witness testified in

(2)the grand jury was received from Monica Lewinsky on or about
{31November 5th, in the Far East, which would have been November

[414th in the —

[s) A Shewasin -

6] Q - United States.

171 A —the Far East?

(8] Q Yes. Ms. Lewinsky was here, according to the

r91witness. The witness who got the e-mail was in the Far East,
r10)1which means the date, based on this document, at the time Ms.
(111Lewinsky would have sent it would have been November 4th,
(12]which | believe, if we use --
(13) A November 5th?
[14) ‘Q Infact, one of the things I'm going to do, since
(15)we're talking about a lot of days, how about if | do this
t16]just to make it easier? |'m going to put out just a blank
{17)calendar Mr. Lerner was good enough to provide for us, for
t181the month of November 1997, so we can help get our days
(19)straight.

[20] And do you agree with me, sir, that November 3rd
{211was a Monday? h

(22) eah.

[23) Q And then November 4th was a Tuesday, comect?
[24) A That's right.

{251 Q So, November 3rd would have been the first day

&
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(11back, at least the first workday back, after you interviewed

{21Ms. Lewm;s\ky OFI{I. F&day. October 31st?

(3] ight.

[4) Q AI?right. Now, if you can direct your attention
(51to the second paragraph of the e-mail, and I'm going to read
16)it aloud and then |'ll ask you some questions about it.

(710Kkay, sir? Is that okay?

(8] A Yeah, yeah. . .

19) Q ltindicates, "The job thing on Friday went much
[10)better than expected. It was nice; the big creep called
{11)Thursday night and %ave. me a pep talk because | was so afraid
(1211'd sound like an idiol. Richardson is a great guy and | met
{131two women who work for him ... also very cool. “Yesterday,
(14)Richardson called me at work and told me they were going to
(1s)offer me a position .. they didn't know what yet, and they
{16)wanted to talk with me further.”

{17} | Now, I'm going to go ahead and let's just stop
(18]right there_sir, and I'll ask you some questions.
[19] irst of all, is it accurate that she did interview

t20)with you on Friday, and that would be the Friday immediately
(21)before November 5th?

[22) A Yes. Yeah.

[23] ~ Q- And obviously Xour name is Richardson, which
{24)appears in this e-mail, correct’

[25] A Right.
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R . Q Andis it also accurate, sir, that when you
- interviewed with her. there were two women who worked for you
: present at the interview?

A Yes.

: Q Anc that would have been Ms. Sutphen and —
Tt A And Ms. Cooper. _
I Q -~ Ms. Cooper. And I'd aiso direct your attention,
‘:-sir. to the next exhibit given to you —~ i'm sorry, the court

‘= reporter has it — which is WBR-6.

: Sir, if you look at the highlighted yeliow-marked
portion, which is about half-way down the page. I'l
‘represent to you, this is another phone record that we got
via subpoena. And it shows an entry that says Richardson,

;- William Richardson. Extension 4404. It has a date of
-November 3rd, 1997. It shows that there was a phone call at
1:02 a.m. that lasted two minutes and 54 seconds. And that
went to 703-697-9312. .

Do you see that, sir?

A Yeah. )

Q Now. I'll represent to you, sir, that that phone
umber is Moni&a; Lewinsky's Pentagon office number.

ay

23 Q Right?
24 A  Right. .
28 Q And let's go through the details of this. Once
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(1:again, 4404, that is_ in fact, the extension of the phone in
(2;your office, correct?

: Right. Right.
4 Q And 11-3-97, if we look at our-calendar, that would
:s-be the Monday, the first working day back after you
t6:interviewed Ms. Lewinsky, correct?
= A  That's Monday, right. .
i3: Q Correct, and you interviewed her on Friday, the
r3:31st, correct?
(1 A Right ) . o
(i Q So. do you agree with me, sir, that this indicates,
(12-at least the reference here would be November 3rd, the Monday
{13:the first daX back, correct?
(14: Yes. . .
[15; Q And that the phone record that we're looking at is
(16:0n that daf. Mapd:g. the 3rd, correct?
(= g .
f18; Q And that it indicates that a phone call was made at
{19} u (;2 the morning from your phone extension, from number
{20! .

(211 A Right. .
(22} Q That lasted two minutes and 54 seconds.
[23} A Right .
{243 Q To Monica Lewinsky's work number?
[25) A Right
Page 88
mda Q Sir, is it accurate that you did call her on that
{2;day —
131 A - ”
4 Q - and you offered her a position?
{51 A 1 need to talk to my counsel.
(63 Q That's fine.
. (Whereupon, the deposition was recessed from 11:08 a.m.
{suntil 11:13 a.%
{91 BY MR. BIENERT: . . .
{10} Q Ambassador Richardson, if it's all right with you,

(11;as | understand it, your attomney calied for some water for
[12:us that they are bringing. But, if we could just start -

(13} Yeah, {r?eah.

{14) Q - and then we'll stop when the water comes —
(15] A Yeah, yeah.

[16) Q - until'they goin and out. Okay. Now, the

[17;question that 1 had asked before the break, sir, is it
(18:accurate that you called Ms. Lewnpsk¥ on Monday, November
(19:3rd, and you told he{_gou‘were oing to offer her a position?
(201 _ "A_ No at is a -~ the same situation. That is my
{21.extension. But | do not believe | talked by phone at all

t22:with Monica Lewinsky. 1 don't believe | talked to her before
123;0r after. That is not my, that is not my recollection

{24 whatsoever. .

{25 Q Is it your testimony, sir, that there was never any
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1 time when}gou had spoken on a telephone with Monica Lewinsky?
I, | believe that's the case, that there was never

a time.
Now, there is -- at some point, | did tell Mona
Sutphen to call her and offer her the position. But it was
Mona Sutphen, not — | didn't do it.
 And let me go through something with you, sir. and
2 'you tell me if ara{ of this 1s accurate.
: A ight.

a

{
(
i

10" Q _ And | am going to represent that this is somethin
11;that Ms. Lewinsky stated on one of the taped conversations. 9
12yand | want to know from fyou whether any of this is accurate.

(133 She indicated that your assistant placed the call.

1141And then Richardson got on the phone and told her, Lewinsky,
t1s)that they were offering her a position, but that he, meaning

(161you, and Mona had to meet with her, Monica Lewinsky, this
(171week because you, Ambassador Richardson, and Mona would be in
1181D.C. that week.

({
{
{

(19) First of all -

[20) A  This is before the interview?

{21 }3rd Q No, sir. This would be in reference to November
[22)3rd.

123;

No.
The November 3rd cali.

[24)
No. | would not meet her again. No.

[25]

b Jod
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[1} . Q Do you know whether or not you were going to be in
(21Washington the week of November 3rd?
[3) A Well, | — almost for sure I'd be in Washington one
t410f the days of the week. But my procedure would have n, |
{sywould have asked Mona Sutphen to contact her if we had
161decided to offer her the job. But it wouldn't require a
(7;second meetm%
(8} . MR._BIENERT: We will go off the record while some
91water is being delivered to the room.
(10} ereupon, the deposition was recesset ftogn 08)
{111a.m. to 11:16:35 a.m.
(121 BY MR. BIENERT:
(13} Q Would you have, if you had not done it personally,
[14)would you have directed Ms. Sutphen or anyone else in your
{15)0ffice, on or about November 3rd, to contact Ms. Lewinsky,
(16}indicate to her that you were offering her a position, and
(171that you were hoping that - first of all, let's take it a
{18)step at a time. .
(19} Would you have directed anyone, like Mona Sutphen,
r2031to contact Monica Lewinsky on or about November 3rd and offer
[211her a position? .
22) A | don't think so. 1 think that it took me about a
123)week or 10 days to decide this. So, no, | don't believe that
1243Monday | would have said, offer her the job.
{25) Q And so I'm going to go through the rest of the

-
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{11details of this conversation and I'l f‘ust ask them to you in
{21two stages: One, did you personally tell Ms. Lewinsiy that in
(312 call on or about the third; and then, secondty, did you
14 J%t':(tho;lze anyone else to do the same, just for our record.
{5)0kay?’

(6] And the other statements on here, did you indicate
(71to Ms. Lewinsky in a telephone call, on or about November 3rd
(8}~ and let's samwe or take several days - that ¥,ou didn't
191know exactly what position you would offer her, but you were

110]9oing to offer her some position? .

[11] A No. |believe that it, it, it was — | would not

1121do that. My executive assistant would do that.

{13) . And the conversation that I'm referring to on the

(14]tape continues with Ms. Lewinsky indicating: And then

(1s}Ambassador Richardson said, how do you want me to work this;

{16]d0 you want me to tell Ken Bacon. And Ms. Lewinsky indicated

171she said, no, that she'd take care of telling Ken Bacon.

{18} Did you ever have a conversation with Ms. Lewinsky -

(193when you asked her, or words to the effect, whether you

1201shou |nf?°‘rm Kﬁn Bﬁcon that you were going to hire her?

{21} 0.- No

[22) Q And qb\}_iously I'm assumin%gy that, your testimony
[231would7be she never indicated to you that she would do the .
{2415ame?
[2s) A Right. Correct.

- ‘Page 86 fo Page 91
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S9! Q And Ms. Lewinsky further indicates that during this
i21purported call you indicated to her that you would be calling
13)Bob Nash. Did you ever indicate to Ms. Lewinsky in a
{4 Jconversatngn yc;qu had with her, that you would call Bob Nash?
(51 0.

(6] . Q Did you ever direct Mona Sutphen to contact Ms.
171Lewinsky and inform her that she had the position, and that
(81she would be contacting — either she or you would be
(91contacting Ken Bacon?

{10} A No. What | did was, | told Mona Sutphen, | think,

{111about 10 days afterwards, after | had taken in Rebecca

r121Cooper's very strong recommendation that we hire Lewinsky, |

(131decided some 10 days later, ! think, or a week later — it

{14)was not immediate; this was not on my radar screen -- that we

{151should offer her the position. .

{186} And | had Mona Sutphen call Monica to talk to her

(171and offer her the position. And | believe Mona did. | think

{12]the records would show that.

{19] Q Now, let me go to the next exhibit, WBR-8.
(20} (Exhibit WBR-8 was marked
{21} for identification.)
. [22) BY MR. BIENERT: .
[23) Q | ask, sir, if you would look at that.
[24) A  Yeah L . )
{25} Q Now, tell me, sir, if you recognize what WBR-8 is?
Page 93

{1} A Yeah. This is, this is the thank-you letter she
[21sent me. .
{3} Q By that, do you mean that this is a thank-you
(4)letter that you would have received from Ms. Lewinsky,
t51thanking you for meeting with her last Friday moming, which
{61would be October 31st, correct? .

{71 A Yeah, but | could have seen this November 10th. |
(symean this is November 3rd. | don't know. Was it mailed or
ro1faxed? It looks like it was mailed. So, | may have seen

1101this, you know, two weeks later, 10 days later.

(11] Is this a fax, do we know? o
{12} Q I'mnot sure. | mean, the copy that | have is like
{13]yours. )

{14] A Itlooks like correspondence. .

{15) Q  Well, 1 think that number at the bottom might be a

(16)number either that you put on it or we put on it based on
(171production from a subpoena. So, | don't know that that is
{181something you gguld normally do.

{19) A ay.

{20y . Q Anq)}ust for the record, let me indicate that what
[213this letter says is, it's dated November 3rd. It says, "it

(221was a pleasure meeting with you last Friday moming. | know
(231how very busy and demanding your schedule is; | particularty
(24 1apprecxate}<\! yo%r_ t?,itcmg the time to speak with me.

(25} ight. .
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iy Q Then it says, "It was an honor to meet you. The US
21Mission to the United Nations is certainly in good hands with
{31you at the helm. »h\‘galp, thank you for your time." Then it

{4)5ays, "Smierelk hctmm Lewinsky", correct?

(s} ight.

(6) Q Now, first of all, there’s a reference here in the
(7)first sentence to, *It was a pleasure meeting with you last
{8)Friday morning

(9] A Right.
[10] Q And, again, based on the date at the top, would you
[(11)agree that Ahat $ppears to refer to October 31st?
[12) es.
{13] Q Aliright. Now, at the top right of the page,

(14)there's some writing on the right-hand side in pen. Well,
(15)we're looking at a copy, but that would appear to be pen. It
[16}Says, "Mona - V¥hat does this mean?”

(17 A eah.
[18) Q Do ¥'ou see that?
{19] A  Yeah. L
{20) Q Whose writing is that?
[21) A That's mine.
Q And that would be a note that you wrote on top of

{22]
(231this document ?on seeing it, correct?
[24) A es.

{25] Q Then at the bottom, there's another written portion
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(11in the bottom right, that says, "BR - She wrote this note _
- 1before we spoke last week. Just a thank you.”

(3 A Yeah
(41 Q Do you see that?
(51 A Yeah.

(6 Q_ Okay. Now, can you tell us what that exchange is a
171reference to?
(8] A Yeah. | | believe what it is, is that | received
{ajthis. She wrote this letter November 3rd. | may have gotten

110)it a week later or 10 days later. 1think | had already told

1111Mona. Mona offer her the job. And Mona -- and so'| write

(121this note, "Mona - What does this mean?"

(13 Q And is that because in your mind, if you knew
(141she had alreadﬁbeen offered the job, (his letter see);ns - that
[15] A eah. .

116) Q - rather vague in -

(17 8 Sotrt of mr}ocgo:nhs h

18] - terms of whether she was taking the job or not?
[19] A Yeah, what does this mean. Ther? Monja, | guess,

t20)writes, "She wrote this note before we spoke last week." So,
1211"Just a thank you.” .

{22] This shows that this letter, we must have gotten it
123)1about November 10th or 15th or, you know, certainly couldn't
(2a1have spoken to her the week before she wrote the letter. So.
125} Q Okay. Now, when it says, "She wrote this note
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(11before we spoke last week"”, what is your understanding of who
(21Mona -- the "we spoke” is a referencg to? 9

(3) A | think it refers to her, Mona and Lewinsky.
4] Q About the job offer?

(5] A Yeah. e

161 Q So, and tell me if this is inaccurate then. The

(71basis for your being somewhat confused about the letter is
(81the fact that you knew, at whatever time that you were
{91looking at it, that a LOb offer had been extended —
{10} A  Yeah.
{11} Q - and in light of the fact that you were waiting
(121to leam whether she was accepting a job offer, this letter
(13)didn’t really address the issue and was sort of confusing, in
[14)terms of does it mean she's taking the job or not?

{15} A That's right.

[16] Q And then the reference, or | should say the note to
(177you from Mona is basically explaining why the letter is kind
(18;0f strange?

(19 A Yeah. . N

{20) Q Namely, she is saying this is a letter she wrote

(211before we, namely Mona and Monica, spoke about the job offer
122)last week? i ]

(23] A Right. Right.

(241 Q So, is it also then accurate that, at least based
[2s]0n its terms, that whatever time it was that you saw the

-
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(1)letter, Mona would have given the job offer to Monica
121Lewinsky the week before? o
(3] A Well, | don't know if it was the week before, but,
{11yeah, before this letter came to us, because when | got this
ts1letter, it's sort of a nebulous letter. And I'm wondering,
tejwell, what's, what's the story here, why is she sending this
(71letter. And | do that frequently. | put little notations,
{s1why, why am | getting this, &.ls this coming to me, what
[91does this mean. | mean, I do fhat frequently.
(10} Q Okay. Now, whenever it was that the job was
(11)offered to Ms. Lewinsky — and just to kind of bracket that
(121time, as | understand your testimony, you do believe that it
r13)was probably conveyed — you don't believe it was as early as
(14]November 3rd, as —~

(15) Rl?ht.

[16) Q - these documents, at least —

(171 R?t?t' .

{18) Q - the e-mail and the phone record of a call on

(19]November 3rd, you do not believe that it would have been that
(20)early, correct? .

[21) A That'snght. . :

[22) Q But you do believe it could have been roughly 10 or
23111 days after the interview — .
[24) A Oraweek, 10to 11 dars, eah. -
(25] Q  Which would put us in the timeframe of, say,

OIC-Starr
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13 November 8th to 11th, correct?

[ A Possublg yeah.

13 Q Okay. But your —

4] A You are asking me about something that was not on
(s1my radar screen. | mean, this was a very intensive period.
t61Monica Lewinsky was far from my mind when - in trying to
manswer these questions. | mean. you understand that.

{8 Now, who was it that you had the discussion with in
mwhuch you indicated, | do intend to offer her a position?

(10} A 1 think it was Mona, just Mona and myself.

11:] Q Okay. And what was it that you told Mona, as best
121you can recall?

113] A lthink it was, Mona, | think we ought to go with,

1141 want to go with Lewmsky why don't you call her. 1 think

{15)it was somethl R to that effect.

[16) nd what s, ;Jecmauy was the position that you and
{17)Mona planned to offer her?

- 18] A Well, the Jmsmon was a slot prevnouslgeheld by
(19)Gina Griego that would deal with outreach. It would be based
(201in New York. And it would involve making sure that our
[21 1personne| M‘hstem made the adjustment.

BIENERT: Is this a good time to let you change

[231the tape, sir?

{24} VIDEOGRAPHER: Certainly.
{25) MR. BIENERT: s that okay with you, Ambassador
Page 99

r11Richardson?
{2 1 THE WITNESS:  Yeah, yeah.

ereupon, the deposmon was recessed from 11:27 a.m.

{3 (Wh
munm 11:29 a.m. for a videotape change.)
{5} BY MR. BIENERT:
6] Q  Just for the record, during the short break, you
{71were looking at some of the exhibits in front of you, and |
(8 1th|nk you've indicated that you wanted to make a comment?
{9 A Well, yeah. | just wanted to make a comment here
[1o1about this note from ewinsky to Betty. "l realized that
{111Amb. Rnchardson said his staff would be in touch with me this
[12]\'I1veek 1 think that's probably accurate that | said that to
(131her.
{14) Q  Meaning during the interview?
(15} A Yeah, that we'd be back in touch with her, that the
{16)staff wouid be back in touch with her. | don't think | said
{171this week. | just wanted to point that out.

{18) 2 ﬁ) ay. Anything further on that, sir?

(19)

20y .. Q Okay. You can go ahead and set some of those
1211exhibits aside, if c‘ou ‘want, just so that they are not in

[22]your way SO mu

[23) MR. LERNER: Just one more question about this.
1241 MR. BIENERT: For the record, we are looking at

125)WBR-8, which is the thank-you letter.
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(1] BY MR. LERNER:

2 It's my experience that if | send a letter from
[31Washmgton to New York that it takes a few days. So, is that
[4]Yyour experience also?

(51 A Yeah.

16} Q So, if | were to send a letter November 3rd, it
mprobab would be received, say, November 6th, on average

mobwous

‘A Yeah, and then itll get processed by my staff.
(101So it oould be a few more d?
{11 Oh, so it could be a few more days after a letter
[12105 recelved tha Yvou would actually see it?
(13} eah, yeah.
{14} Q Okay. And you would say that seven to 10 days
(1s1after the interview, which was the 31st, you would think that
(16]Mona Sutphen Placed acall broadung the issue of a job?
{171 hink so0, yeah. That's how | recall.
Q Right. The fact that there are no phone calis in
[191that period, between Mona Sutphen and Monica Lewinsky, does
(20)that suggest that that memary might be inaccurate?

{21} Well, | don't know What is, what are the phone —
rzzwvhen does it indicate she called he

{23 Q Thereis a later phone call, but nothing in the

{24 1penod that you are su%gestln

[25] at, two weeks?
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Q There is a call much later on. .
MR. BIENERT  Infact, | think we have it.
MR. LERNER. ltwas 11-14 -
LI—&E g\ll’ls'lr'qNEERSTS v%o two weeks?
e were going to get to that.
BY MR BIENERT: gomgtog
71 Q  So. the progression of calls, and i think we are —
[auts not like we are holding out any calls —

G’\(nbwluo—‘

-

T
{
[
{
[
{

19} A Yeah. No. no, no:
(10} Q - that were made. We had the call that we show
11)from extension 4404 —
(12] ght.
(13} Q - on November 3rd.
[14] A Right.
{15] Q_  Then we have another call that we have from Ms.

t161Lewinsky's Pentagon office. and we might as well pass that
[17j0ver now. That w?ll be WBR-9. 9 P

[18) (Exhibit WBR-9 was marked

[19) for |dent1ﬁcat|on )

[20) BY MR. BIENERT

(21} Q Let me just go ahead and hand that —

{22) A Well, | just want to stress that the 4404 calis

{231does not mean that | make the call. | mean, we've
{24)established that, or | have, at least.

[25) Q  Well, you have said that. That's your testimony.
Page 102
{1] A |said that, yeah.
(21 Q And we have WBR-9, which has just been placed in

(31front of you. And if you look at the bottom of the page, we
{41have highii hteg a cail.

(51
16 A'r?d that's a call, this is from Ms. Lewinsky's
mPentagon ofﬁce -

(8] l?
(9} —~1o 212-415-4404
{10} A V\ﬂ
(11) Q ich is your extension, or at least the number
{12]1assigned to your extension.
[131 A~ When?

4] Q On November 14th. It was a one-minute and 41-
[1slsecond call at, g looks like, 2:50 in the aftemoon.

[16) A ight.
(17} Q Do¥|ou see that, sir?
[18] A
{19) Q  So, that would have been the next call that we
(201show.
(211 A Right.
Q And then we'll show you as we go along any other

(22
[zsjcalls that we have. | think the next call that we show wou
t241have been on November 19th. So, that‘s really the timing -

{25] A This is her calling us?
Page 103
{1} Q Right. And then the call on November 19th, whochl
(2lgu§ss we'll 8lve you now, so we can get to them, which we'll
[3jca
[4} (Exth WBR-10 was marked
5] idemlﬁwtlon )
6) BY MR. BIENE
(73 And if r?'ou jook at ihat, this is another copy of
(gthe page you saw earlier actually, but just highlighted
[9)differentiy.
[101 A V\ﬁ
(11 R-10 shows the one, two, three, four, fifth call
{12 1 at the bottom -
{13] A Yeah.
{14} Q —is a November 19th call from the extension

(1s]assigned to Mona Kai Sutphen -

(16} A Rn?ht .

117 Q - loumg. which is Ms. Lewinsky's
{181Watergate residence address.

[191 A  Right.

{20 Q So, that's the series of calls that we show, at
[21) least up through that rart of November. And why don't we
(2218how you the next call, just so we have completed all the
(231November calls that we have.

(24] VV%

[2s] ich we'll call WBR-11.
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e (Exhibit WBR-11 was marked

(2 for identification.)

3 BY MR. BIENERT:

a4 Q WBR-11, sir, is a phone record, if you look at the
's1highlighted portior, indicating a calt - all of these cails

(51are from Ms. Lewi%sky's Pentagon phone number.

(7 ight.
131 ~ Q To212-415-4029, which again is Ms. Sutphen's
ra1extension, a six-minute call on November 24th, at 10:14 in
1o1the mormr}g.
858 Qka

i1z Q So. _{f\en. i guess to summarize, the progression of
r131calls that we show in the month of November, is we have the
(14 November 3 call from extension 4404 to Ms. Lewinsky.

{151 A &?ht

[16] Q Ve then have the November 14th call —-

{17} A R?rht. ) ]

(18] Q - from Ms. Lewinsky's Pentagon extension to
(19;extension 4404, your extension.

[20} A en is that, the 18th?

(21] Q That's November 14th.

{221 A Oka{

23] Q We then have a November 19th call from Ms.

{24)Sutphen’s extension to Ms. Lewinsky's home or, sir, | should
{25)5ay home phone number in Washington.
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1) A Right

Q And then finally in the month of November we have,

12}
1311 think it was on the 24th, the November 24th call from Ms.
{41Lewinsky's work number at the Pentagon to Ms. Sutphen.

) ay.
(6] Q _All-nyght? Now, let's go back to when you would
{7:have had E&\e dgqxhstsuon with Ms. Sutphen —

(8) .

191 Q - indicating to her that you were inciined or were
r10]going to direct her to offer a job to Ms. Lewinsky. Okay?
111)0r, to state it differently, the conversation you had with
{121Ms. Sutphen when you indicated your intention to offer a job
(13;to Ms. Lewvnsk&_

(14 A ht. L

(15} Q Okay. In that conversation, is it accurate that
(16]Ms. Sutphen told you at that point words to the effect of
[17]are you sure you don't want to interview any other people?

(18] A ~ ldon't remember that.

{19] Q If Ms. Sutphen told investigators at the
(20}Independent Counsel's, when interviewed, that that is what
(21)she said to you, do you believe that it was said; do you
{22]adamantly believe if was not said; or do you not know?

[23) A No, she might have said it. No. .
{241 Q Inany event, is it accurate that at whatever time
(2s51that conversation was had, you had concluded that you weren't
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{1 1&oing to interview other people, but you were going to hire
(21Ms. Lewinsky? . .

(3] A" Yeah. Ithinklgota %'ood sense of Lewinsky. |
(41thought it was time to move on. Yeah. »

(5} Q Now, let's takk a little bit about the position. |
t61think you described a little while ago that she was taking
171the position of another lady —

(8) A Regina Griego. . .
(9] Q Okay. Regina Griego had been in Washington,
(10)comect?
[11) A Yeah. .
{12} Q And that this was -
A  She was taking the slot. | mean, we were going to

(13}

(14}redefine the position to do more outreach, to do public -
(15)affairs, to do advance. So, | mean, | want that established.
t16]Rebecca Coodper had wanted that, and | had agreed with that.
(17) And when Rebecca Coaper, after we interviewed
(18)Lewinsky, told me, | think she's the best one, 1 like her, |
{19)took that very much into account. But it was ultimately my
{20)decision.

(21} Q So. she took a slot. Namely, she became an
(221employee after Ms. Griego had terminated her employment —
(23) A Right. Inother words —

{241 Q - with your office in Washington?

[25] A - we had, we had a slot.

Page 104 to Page 109

Page 107

But the jobs were different?

The jobs ultimately wouid be different.
And they would --

: But the salarg would be basically the same.
= So, it would be a similar salary. " it would have
-z - different responsibilities.

- A Different responsibilities

O»0>»0

: And it would be located in a different city, New
a:York -

I A Yes.

(it Q - as opposed to Washington?

(12 A  Yes.

113 Q Andis it accurate, sir. that you did not interview
14

1any one else for that slot/position, whatever we want to calt

(163 . A We had other employees that were interested in
{17;working closer with me. A man by the name of Paul Aronsohn.
t1e;who Cooper aiso liked, who was working in the political
{191section at the Mission, and who Cooper also told me, she was
t201— he was somebody that she would like to werk under him —
{211under her.

{221 But we also — what happens is, | have a poo! of
(231people that | takk to, in terms of applications. And
(241remember somebody that I'm impressed with. This is why I'm
(25)constantly interviewing people.
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(1 So, 1 don't think it's fair to say that Lewinsky
{21was the onIX ﬁerspn | interviewed. | think there were other
{31people that t had in mind that | could have moved to any one
{4)0f — any slots that { have. Slots at the USUN are
(syoonstaw happening, because people move on. The pay isnt
t61that good, especially in the press and public affairs area.
(71 . Q  The position that Ms. Lewinsky would have - that
(s1you envisioned for Ms. Lewinsky would not have been working
(91under Ms. Cooper, correct?
(10} A  She would have - yeah. Cooper - yeah. She would
117have had the position that Paul Aronsohn has right now. And
(12;she would have been supervised by Ms. Cooper, yeah.

(13} Q Well, Ms. Cooper runs the Washington office,
{141c0MTect? .
(15} A That's right, yeah.
[16] Q Ms. Lewinsky was going to be based in New York,
f17)correct? .
(18) A  She was going to be based in New York.
(19} Q Now, Mr. Aronsohn, where does he work?
(20} A  He's in New York. .
{21] Q In New York. When was the position filled by Mr.
{22 1Aronsohn?
[231| think A February, March. What month — February or March,
(2411 think. :
{25) Q And what's exactly his title? Does he do exactly
Page 109
[1)what you described, namely with the outreach program and —
2] A  Yeah, yeah.” And he works under r. Just

{31because she works here in Washington doesn't mean she doesn't
{4]Supervise other Aaeogle in New York. She does.
[s], . Q ad he been in the New York office before or was he
{61in Washington? .
(71 No, he was in the New York office.
(8] Q Was he under consideration for this position at the
{91time that you determined to make the offer to Ms. Lewinsky?
(103 . A ldon't know. | mean, | don't know what Cooper was
{111thinking of. | kind of left that position up to her. You
(121know, you may want to ask her. But she liked this guy. He
(13)is good. And she wanted to sort of put him under her aegis.
r14)That was what she was trying to do.
115} Q Now, whenever it was that you decided to make the
11s;0ffer to Ms. Lewinsky and however it was conveyed, did you
{171have in mind any time parameters within which you would want
(181her to take theg?
(19] A | recall, 1 told Mona, | said, offer her the
(zojjob. And, you know, we were starting to get in the midst of
{21)a very intense period of Iraq. A lot of other things that
[221were pending were put on the shelf. | recall Mona oomi?t%e
[23)1back to me and saying, well, Lewinsky has asked for a li
{24)time to think about'it; "she appreciates the offer; she wants
(2s1to think about it. And so, | said, all right, well.
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(1 And then we had iraq. And at one point, | recal! (1 Q Now, I'm assuming that getting a job
E:ym December Cooper came to me and said, well, you know, [21Ambassador to the U.N_. the kind of jobgyou agre galki\r‘\vggg;iz

{31there’s some problem with the slot. You know, the Civil
{a1Service. Im having difficulty shifting it from Washington to
(51New York and, you know, you may have to intervene and fix it.
(6] ) And I'think that triggered in my mind, during this
(71very intense period with Iraq, with Mona Sutphen, 1 said.
(s1Mona. what's happened with Lewmskz. She said, well, she's,
{o1you know. she's, right now she said she wanted more time to

(101think about it. | said, well, the hell with this, we've got

(111to get moving. Tell her to fish or cut bait. Tell her that,

(121you know, we have to move on. Tell her, does she want the

1131job or not. And Mona, | think, did that.

{14) I think this was right before the holidays and

(15)shortly thereafter she informed me that Lewinsky had, was

{161looking for things in the private sector and she wouldn't be

r171taking the gb. )

[181] Now, did ~

(19) A  Butltold Lewinsky, | told, | told Mona, tell her

(201to fish or cut bait. And | think what triggered it was, was

[211a discussion with Cooper telling me, well, you know, this

{221position that we want to do, it's not that eas¥ to shift the

{23]job from Washington to New York, and V've talked to Wayne and

{24]— s0, | think Wayne Lo%sdon. my administrative guy, was

(25]1explaining what had to be done for that to happen, because 1
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(11wanted to keep that siot as a political slot that | could
(21name the person. And | didn't want to get it into a
(31complicated personnel situation.
{4] So, | wanted it fixed and it wasn't fixed. And so
(s1for that reason it tngEered in my mind, well, whatever
t61happened to Lewinsky and this job. And that's when I told
{71Mona., tell her to fish or cut bait. Is she coming with us or
(31not. | mean, we can, we can only wait so long. | think we
191had waited about 2 month or so.
(101 BY MR. LERNER: .
[SSS Q Is this sometime ~ you said sometime before the
(121holidays. Do you mean the Christmas holidays?

[13) A Yeah. o 3

(14} Q  So, this is mid-December?

{(15] A Yeah, close to the holidays, yeah.

(16) BY MR. BIENERT: .

{17] Q Now, let's kind of focus on the time. In the time

(18)between whenever the job offer was extended, sometime between
t191the interview up until, let's say, November 10th, 11th, 12th,
20;whatever the timeframe was in there, through the time that
(211gou~believe was close to the Christmas holidays when you
(22)basically toid Ms. Sutphen, get in touch with Ms. Lewinsky
(23)about fishing or cut bait, do you know — as we've seen

{241there were some calis back and forth, as you can see from the
(25)phone records, correct?
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1) A Yeah.
{2] Q Do you have any recollection of whether or not Ms.
(31Sutphen or anyone else was sort of updating you, other than
(41that oniginal time when an offer was made and that final time
{sywhen you said to Ms. Sutphen, tell Lewinsky to fish or cut
i6]bait, do you believe that you got any reports like, well,
1711've heard from Monica again, she wants more time; or, she's
[s)';till tg'mg to figure this out; or anything along those
{9 lines?
(o1 . A Well, yeah. |, Mona did tell me, she said, at one
[11;point she said, she wants more time; she wants us to, to —
{121she wants time to think about it. | think this is what she
(13)said. So, that would been one update and Mona may have been
(141trying to reach her to ask her that. And then Mona updated
{151me.
{16] But at the time | remember talking to Mona, before
(171the final call came in from Lewinsky saying she wasn't going
t18)to do this, and Mona was already hinting. She kind of said,
{1911 don't think she wants to take this job, [ think she wants
{20]to go in the private sector; | don't think she’s terribly
[21}interested in this job. This is Mona's impression.
(221 But, what tn?ggred it was the problem with the
(231personnel system right before the Christmas holidays. |
{241said, well, tell her to fish or cut bait, I'm not going to
(2s)wait around forever. The hell with this thing.

OIC-Starr

(31considering Ms. Lewinsky for, those jobs are pretty much in
{s;demand, correct? )
(5 A Yeah. they're in demand, but not terribly in
161demand.

(n Q I mean. is it accurate that you typically geta

{3]good man¥ more applicants for any position than you

(9] ultimately fill?
[10) A Yeah. Yeah. butit's -- you are not deluged. When
{111there's an advertised position, when there is an
(121ambassadorship or my chief of staff position, or my executive
1131director position in the Washington office, press, director
114]0f press, yeah, there's a lot of people that apply. But the
t1s;lower-level jobs, the lower-level, like this one was, there
[1ejaren't a heli of a lot of applicants.
(17] Now, that doesn't mean you don't get referrals. |
[18jmean, glou re alwaa's getting referrals. You're always getting
(191s0me Senator or ong_:’essman sz:fylng, you know, can you
{20}interview so-and-so, she's the world's greatest person; or
{2110ther Cabinet members or friends or, you know, | mentioned my
(22wife. She also sends ?eqple for me to interview.
1231 And | do it. 1 think that's a basic courtesy you
(241extend to people. When John Podesta, who is a friend, asked
t2s)me to interview her, | didn't take it as a pressure call.

Page 114

(11He's a friend. We work together. He asked me to interview
(21somebody that he was interested in, and he mentioned she was
(3)a friend of Betty Currie’'s. As a courtesy, | extended that,
taithat effort. That's all. That's all that happened.
[5) . But there was no pressure whatever by anybody. |
[61think everybody knows my record of hiring peopfe. 1|, |
t71have a good track record.” My people are loyal. | hire them
teymyself. 1 interview them. | get a gut feeling’about them.
191I'm not necessarily big on checking all the references. |
t101have other people to do that. Other parts of the government
r11)do that. And this was the case with, with Lewinsky.
{12] BY MR. LERNER:
(13] Q Sir, after you extended the — or after you told
t141Mona Sutphen to call up and extend the offer, did you before
115jthat ever caill Ken Bacon?

(16} A 0, no.

(17) Q D_ld rou ever ask Mona Sutphen to call Ken Bacon?
[18) A Did [ ask who?

{19] Q Ask Mona Sutphen to call --

[20) A No.

121} Q - Ken Bacon?

122] A No, no.

[23) Q isabelle Watkins to call?

124} A No.

{25) Q Is it your standard practice, before extending an

o
-
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{1)0ffer, to not call the person’s current employer?
2y | A Yeah. I've hired a lot of le without calling
(31their employer. ! hired Rebecca Cooper without calling her
{4 1qmplorer, Isabelle Watkins. | know these - some of the
(s)times | know these people previously, or | get a gut instinct
(6)in the interview. And I like the person, | go for the
[7)person. L
8] _So, it is almost standard practice that | don't
(91necessaril call all the references. | have people do that.
110)There's a State Department security system that invoives the
{11}FBI that checks those records out. 'And if there's a problem
(12]— you always sragl. look, I'm extending you an offer based on
(13]Yyour, your record, a _secumY clearance.
[14) Now, Lewinsky already had a security clearance.
f15)She was at the Pentagon. She was at the Whife Mouse. You-
{16}would assume that some! 's checked her out, and | was
(17)impressed with her resume. She works at the Department of
(18)Defense.
{19) BY MR. BIENERT:
(20] Q On the issue, back on the issue of whether you
{21)would have had any telephone conversations with Ms. Lewinsky,
(22)first of all, | think you told us earlier on that it wouldn't
t231be unusual or out of the question for you perhaps to call an
{24)applicant on a phone about their resume, or about something
(25)related to their interview, correct?

Page 110 to Page 115
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- . A No. When | will call a person, it will be to say. {1 Q Well, we've shown you —
-z-1'd like to interview you, are you interested. That's the (21 BY MR. LERNER: ‘ -
: reason | would cali somebody. But after the interview, to 13} Q The call from Mona is November 19th.
“; sort of close the deal — well, no. There have been times (4] BY MR. BIENERT:
-z when I've done it myself. (5}, Q Well, but we have — | mean, the calls — if the
s I guess what I'm — and let me just ask it this (6]issue is, we don't know who is using your phone -
‘--way. When you say you don't believe you spoke to her on the (71 A Yeah.

= phone, is that because you feel like you have a clear

-» recollection and you are clear that you have never spoken to
.22 :her on the phone? Or is that just more, you don't typicalty

. ~do that, and you don't really remember one way or the other,
-but you don't think you would have talked to her on the phone
-because it's not your practice? ‘

: It’s not my practice. |, |, | am almost certain, |
-am certain that | didn't talk to her on the phone. | taiked

-to her twice; once in, in the interview; and another time,
:November 15th, | remember. This was my birthday. | went to
-dinner with my wife at Club Twenty-One and she was there
:with, with her mother and some other guy. And she yeiled at
:me. And ! went from my table to her and we just exchanged

.greetings.
; Q Sothat-
A So, that was like a verbal communication.
" Q Well, let me focus on that for just a second,
s :because in terms of running into Ms. Lewinsky at the Twenty
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2:One Club, now, on November 15th, based on what we've
-2:discussed before, do you agree that this is a time that is
' 3:likely after the offer had been made to her?

: 1 don't know.
Q Well, when we spoke a little earlier, you —
A |said 10 days, a week or 10 days.
: After October 31st. So, that got us up to like, |
tgm( we were saying the 8th through like the 11th or the

A Yeah, it could be. Yeah, it could be.

: Q Do you think that you might have said something to
:2:the effect to her, in the presence of the other people there,

:like, hey, and hey, the ball's in your court, or words to

rthat effect?

: A |don't think so, but | might have. | mean, | —
: Q If, in fact, the job had already been offered, do

r:73you think that would have been an unusual thing or an

(8 unlikely thing for —

[ie; A No
1201 Q
{21]
(z21and she ﬁlled at me. And | went over. And | really, when

123;first saw her, | didn't know who she was. | remember that.
t241And she said, these are my parents, or this is my mother.

{251And, | don't know, maybe [ said, well, you've got a very
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{11impressive daughter, or something like that.
(21 But I,'1 don't think | said anything more than

t3jthat. It was, it was in a restaurant. o
(4] Q Okay. Allright, let's shift gears a little bit.
1s;Vernon Jordan.

i (Exhibit WBR-12 was marked
e for identification.)
(8} MR. BIENERT: This is WBR-12. Mr. Lemer, you have
{9]some questions?
{10} BY MR. LERNER: . .
11} Q This is an e-mail from Lewinsky to a friend of hers

[121dated November 18th, which is a Tuesday. And if you'll look
[131at the first paragraph, starting at the second sentence, "I

{141am in the process of looking tor a position in NY. | have
{15)been offered something at the UN, but I'm not really that
(16)interested in staying in the government.”

(in Does this sort of increase your comfort level that

(1e1she already had an offer when you saw her on November 15th at
t:9;the Twenty-One Club? )

(2¢; "I have been offered something” - yeah, well,
t21:you'll have Qto ask Mona. | mean, isn't —

[22; ight.

2 A s a'nere a call from - when did Mona call her? Do
{24 1we have —

{2s: BY MR. BIENERT:
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A No, i mean, what happened was, | was walk}ng away

(8] Q - extension 4404, we have a call on Novembe- 3rd.
(91 Then we have another call on November 19th. The Novembe- 3rd

t1o)call is from your extension. The November 19th call is from

1111Mona's extension. And those are the only records that at

(121least we are aware of that indicate calls from your office to

(131numbers that we associate with Ms. Lewinsky.

[14] | will state to you, and this is another thing that

(15} would ask Kou, certainly we would want to know if there is

{161more. | think that we recently did issue another subpoena to

117)get, to make sure that we have any and all calls. And the

(1810ne request | would make of you, if you could talk with your

(191attorney is, because it is important to us to know that we

[20)have the entire universe of calls between your office and Ms.

(21}Lewinsky -
[22} A We, we — wouldn't you have that already?
{23} Q Ibelieve we do. But you are asking us about what

[24)calls there are, and I'm basically tellin% you the ones that
[25)we are aware of. And the only issue there would be if there
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{1)are some other calls that you have records of, certainly we
{21would ask that you produce them.
{3] A ell, no. 1don't have any other.
(41 Q So, anyway, those are the two dates in the morth of
[5)Nf?vember that we are aware of, the calls coming from your
(s10ffice —
7] A The 3rd and the 19th?
(8] Q _Yes. And then we had —- because the ones on the
(9114th and the 24th, | believe, were from her extension to you
[10jguys.
(11} A Well, it could be that, that the call — somebody
t121called her and she returned the call and got the offer in the
(13jreturn call. | don't know. Right?

[14) Q Well, we're not going to speculate.
{15] A Yeah: e
{16} Q But I guess the point is, would you agree with

(17:this: However it was done, it was initiated, the offer was
(18]initiated by your office in a call?

[19) A Yeah. .

(20} Q And so we are teiling you, based on the information
[21 wa?_l have, which records we have showing calls from your
[22)office.

23] A Yeah.
(24} Q Aliright.
[25] A But it could be that the offer was made in a retum
Page 121
{11call from Lewinsky to my office.
{21 Q Oka

y. .
{3) . A That'it, it might not have been done in the call
(41that we initiated. Now, | can't say whether November 18th,
[s1that she'd been offered this. | mean, |, | don’t remember on
{61the 15th saying to her, the offer, the ball's in your court.
(711 think | said that | thought she was impressive and — you
(s1know, 1, | can't remember all this stuff. 1 mean, I'm
{9jdealing with a national crisis, believe me.

{10] Q Okag. Let's shift gears to discuss Vernon Jordan.
{11] A Yeah.
[12] Q How well do you know Mr. Jordan?

{13} | . A Well, I've known him for about, | would say about
{14)eight, nine years. .

{15} . Why don't you tell us how you met him. Describe
(16]your relationship with him. .

1n A would say we're friends, colleagues. | would say
{18)that I've looked to him for advice. He has helped me with .
{19]career advice. He's - | remember when | was staffing my
(20)ambassadors, | called him for suggestions. | have been a
(211guest at his home when the President was first elected in
(2211992. We know each other. But | wouidn't call ourselves a
[23)very close relatnonshur. . .

124) But I've called him for advice. | always find him

(251to be very politically astute and, you know, we discuss

" OlC-Starr
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.1 policy and politics But it's not a very frequent kind of
I relahonshxg )
=N Now beginning with when Kou took over as
-Ambassador up tnrough, say, January of this year, how many
:times would you say you have spoken on the phone with Mr.
:Jordan? \
: Sirce | took over as Ambassador?
Yes. sir.
On the phone?
Uh-nuh.
Two. three times.

I IR VIR A,

s

e

O>PO>0O>»

(13:with him in person since taking over as Ambassador?

[14; A Well we had breakfast once at my residence. |, |
{15:had, I was in the month of December kind of Iooklnﬁ for some
(16)career advice, and | had wanted to get together with him here
(171in Washington. And | recall we made a date and then we had
{131to cancel. Then his office, | think, told us he was going to
f1o1be in New York. So. | invited him to breakfast. ]

[23; When else during that year? | remember going to
(211his office right before ! was confirmed. And then | saw him
221at a party about a month ago. That's it. . .

(23} And |. and 1, but | may have seen him at White _

124 1House State dinners or receptions. But no, no conversation.
125] Q Okay. When you need to get in touch with Mr.
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{11Jordan, are there any particular locales or numbers that you
rz1have your secretary call him at? Do you call him at home?.
13100 you call him —

[43 A No, call -

[s; Q - at his office?

{6} A = him at his office.

173 Q And his office being where, to your knowiedge?
(8} A Here in Washington, Akin Gump.

19i Q So.do ¥ou feel conﬁdent that any calls that you
(1c:would have originated to speak with Vemon Jordan would have
11:been directed to his Akin Gump -

(123 A  Yeah.

(13} Q - law fim office? .

(14} A Yeah, | don't even think | have his home number.
[15] Q And to the degree that Mr. Jordan has contacted you

{16;Since you've been Ambassador, would there be any particular
(mlocatict);t or numbers that, to your knowledge, he's contacted
{18]you at? .
{19} A | don't think he's ever called me at the U.N. His
(20 office will call Isabelie at the U.N. office. If, but I, you .
1211know, | even think on the telephone we may have spoken twice
{221maybe before | was confirmed. But, and ma¥be once during my
1231U.N. tenure. And then we did have that meeting.

(24} But the once during my U.N. tenure was early on
12sjwhen | was -~ | remember talking with him about personne!
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(1ymatters. . .
(21 Q Oka{ Well, 'm ggmg to show you a series of
{3)calls that I'm going to ask you about.
t4] (Exhibit WBR-13 was marked
[5] for identification.)
(6] BY MR. BIENERT:

n Q I'm going to make a few representations to you and
(811'li ask you some questions. Okay. . .
191 First of all, I'll direct your attention to Exhibit
110]WBR-13, which, as you can see, contains 10 separate phone
11)calls, correct?

[12] A Right :

113] Q And if you'll look at these, I'l represent to you
114)these are based _u%on phone records —

(15} A Right.

{16] Q - obtained by the Office of Independent Counsel,

{171and that all of these calls refate to phone calis 8Iaced on
1181December 11th from Vemon Jordan's office. Okay?

(19} A
Now, if you look at call number 5, you'll see

(20] Q
(21jthat's a call at 11:17 from Vernon Jordan's office a
(22} to Ambassador Richardson — at least that's the
tz31phone listing — U.N. 2124154404, and that that was a
[24)] hree-mlmﬁe ar;g_ 1 r;?t-second call. Do you see that, sir?
(25} ignt.

OlC-Starr

And then how many times would you say you have met
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- Q And I'm going to ma<e a few other representations
‘> to yc. and then I'm going to ask ycu some guestions. .

= I'll also represent to you that we've had
:‘test:i—onial evidence as well as documents indicating that Mr.
:-Jorgan met with Monica Lewinsky cn December 11th, discussed
2 with ner p%ssibke‘jcr)‘bs in New York

: ight

: Q And let me ask you a question first, sir. Have you
-come to any understanding, whetrer it be through press
. :-accounts or any other sources, tha: Mr. Jordan alleged]
-placed any - made any efforts to nelp Ms. Lewinsky ge¥a job
at any individual companies in New York?

Yeah, through press accounts.

Q  And what companies, to your knowledge, was that?
A | don't know. Pubiic reiations.

Based on the press accounts you've seen, are you
aware of allegations that Mr. Jordan placed calls to Young &
Rubicam, American Express, and Revion?

A Well, | know through press accounts. But |, |
don't know the companies. | dont remember.

All right. Well, I'll represent to you, sir, that
we've had at least testimony, just by way of background, that
here were calls placed by Mr. Jordan to Young & Rubicam,

25 :Amencan Expr(;ss,hand evion.
-3 ean.

o
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: Q And now directing your attention to this series of
;calls. gou'll note that the calls here. the earliest one is
rat 9:45 a.m., and the latest one is at 1:07 p.m. Do you see

ithat, sir?

3
o4
2

A Yeah. Is this, is this all the same day?

3 Q  Yes,sir itis. It's all on December 11th. And
:I'll indicate to you we've also had testimony and documenta
evidence of a meeting by Mr. Jordan with Ms. Lewinsky on that

1day.

: A Okay.

) Q And Iyou'll note that the phone records at least

1103 s from Mr. Jordan's office went to,

r13:among ottfrs, ggrﬁ?ns at Young & Rubicam, American Express —
114

ight.
Q - and Revion. Do you see that listed?
A Yeah.
) Q Okay. And1guess my guestion to you is, what did
1you and Mr. Jordan talk about that day? .
[1z . A Well, | don't think | takked to him. This — |
1zz1think he called Isabelle.
{21} Okay. ]
{223 . A Or his office called isabelle. And 1 think it's
(23;relating to the — | wanted to see him, and we were trying to
[243schedule it. .
{25] Q And what was it that you needed to speak to Mr.

]
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{11Jordan about? L .
21 . A You know, it's just career advice. | hadn't seen
t31him in awhile. Just staﬁmg in touch.
{41 Q Okay. Now, if this was something that was
isyinitiated by you then wanting to see him, would you expect
(5:then, sir, that we would see at least sometime in this rough
i 7:time penod, before this call, a call from your office to Mr.
(e1Jordan’s office? o
9] A Well, it could be, we aiso invited him to some
(1g:events, some dinners. And it could be that his office was
[1: )mllmgs and saying he couldn't come. We had some social
(12 events.
(13;, . . Q Andwhen you say invited him, how would those
{14 :invitations be conducted?

{153 A Through mLprotoool office.

(186} Q Meaning telephone calls, or -

[13: A  Telephone calls and in writing.

{1e: Q Now, the protocol office, that would be actually —

{1%:if we were looking at phone records, that would be a record
(25 ;that actually comes back to U.N. Protocol Office?

[21; Yeah.

{2z Q  Or something like that? .

[za: 11th? A Yeah, yeah. Now, what - but, this is December _
(242 7

{2 Q Yes, sir.
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S A Yeah |mean, this could be relating to -- oh, | i11matters when we had cur breakfast
{3 1think | know what # is. = Have you ever discussed personnel matters, in ter~s
3 Q Wha*s that? :370f, you know. any part:cuiar person. whether to hire them or
q] A | had - one of those dates, | had a. a, around ra1not, with Vernon Jordan to ¥our knowledge?
51those dates | had an event for the President at my residence. () A Well, yean There was one of my deputies. |

1
(6] Q And what would the event have been, do you know?

1o

& A This — yeah. This was 10 g.m, tinvited some of
31— some people as fnends over after a pretty rough day. And
1914 think, 1 think Jordan is responding to the invitation.

110) Q And when you say —

1i1) BY MR. LERNER:

112) Q 1 think you might be recalling December 9th. |
:131think you and the President attended the 50th anniversary of

1141the Museum of Jewish Heritage, or at least newspaper accounts
(15)reflect that.

116) A Yeah.

{17) Q And on December 10th, | don't know whether you
(181attended an event with the President at the Rainbow Room for
(191the Democratic Hispanic —

(20] A No, no, | didn't.
121] Q No? You didn't attend that?
L [22) A ldidn't .
{23) Q Are those the events that e/ou had in mind when —
24 A Yeah. And it could be that he's calling back and

(24}
(2s18aying why he couldn't come, or —
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11 Q  But this wouid be — that event was December Sth,
{21and these Khone calls are December 11th.

{3} Yeah. No, | didn't -- | don't — | am almost
ra)certain | didn't talk to him December 11th. I'm almost
(5)absolutely sure. | don't even think I've ever talked to

{61Vernon on the 'xhone from my office.

(71 BY MR. BIENERT:

(8) Q So, when you sagyou are almost certain that you
(9)wouldn't have spoken to him on December 11th, is that because

(101you feel confident you didn't speak to him at all in the

i11)month of December. for example, on the phone? Or is that

112]because you have some specific reason why on the particular

1131day of December 11th you couldn't have spoken to him?

{14) A Well, 1 had breakfast with him.
[15] Q And I'll just tell you —
(16} A When was the breakfast? .
17} Q The date of that, at least according to records

{

(181that we have, was, | believe, January 6th. So, that would
{191have been a few weeks later.

[20) A It could be that we were, we were trying to
(213schedule a meeting and he was responding to isabelle for the
(22ymeeting. | wanted to have the meeting in Washington. And
(23jthen | went away for Christmas and came back, | think, on the
(2414th. And so they ke&tslrym to set the meeting up. But|
(2s1think it's relating to meeting.
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(1} Q Now, was there ever a time in any conversations
(2jthat you had with Mr. Jordan, if you had any and certainl
(3)you did on the morning of the breakfast, where he indicated
{41in any way that he was attempting to help someone get a job
{51in New York?
(6] A No. None whatsoever. i .
[7) . Q Did he ever indicate to you in an{ way anything in
(g1relation to, whether he used the name or not at the time,
(9)someone that you believe might have been a reference to
{101Monica Lewmsl'??
{11} A ot at all.
(121whatsoever.

He never mentioned her name

{13] Did you ever mention to Mr. Jordan, or suggest to
(141him, that there was anyone referred to you by Mr. Pode;ta or
t1sjanyone, but that you would have been referencing Monica
t16)Lewinsky, that you were engaged in any kind of discussions
{17)about a job with?

{18} A None whatsoever. Monica Lewinsky's name never came

{19jup in my conversation with Vermon Jordan whatsoever.

{20) Q@ And when you say her name didn't come up, are you
(21)also saying that there was no reference to someone who tumed
(22)10ut to be her, whether her name was —

{23} A No.
[24] Q -—-usedornot? )
{25] A That's right. We didn't discuss any personnel
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(61wanted an African-Amencan deputy and | called him for
1718uggestions TgIS was early in my administration.

9] Q ka¥
(9] A And1d:dn’t nire the person he sent me.
[10j Q Did you interview him?
{11} A Yeah, yeah
(12] Q That wcuid have been in early 199772
{13} A Yeah. That wouid have been'in January or February.
(141 Q _Now, i aiso d:rectczour attention to what we are
{15190ing to call Exhibit WBR-14. which is another list of phone
{16]fecords.
[17) (Exhibit WBR-14 was marked
[18) for identification.)
{19} BY MR. BIENERT: o
{20] Q Il represent to you, sir, if you ook at the top
r21)0f that page, you'll see that it says Akin Gump?
{22) A ~ Yeah.
(233 Q That these are phone records reflecting calls from

(24j0ne of the three phones associated with Mr. Jordan's office
(25]to other places. And if you'll look at the highlighted call
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(1jat the bottom, that call, it's the second to last one on the
{21page, December 15th, 9:53 a.m. ~

(3] A Yes. X

to SN which Il represent to you is the

[4) Q -
ts)Watergate Hotel.
(6] A Right.

(7} Q Now, first of all, just looking at the schedule,
181December 15th would have been a Monday. Do you have any way
{9jof knowmgbwhether you would have been at the Watergate Hotel

(100n December 15th?
[11] A No. But I'm sure we could find out.
(12} Q Do you have any remembrance of getting a call, or

(13jeven a messa7qe, at the Watergate Hotel that Vernon Jordan had
{14)called for you? )

[15) . No, but it could be that we were trying to set up
{161the meeting during that period. That was the lasf week
1171before | went off for Chnstmas. And it could be that his
(18)office was trying to track us down. | think we had a meeting
r19)set and | had to cancel, as | recall, or he had to cancel.

120150, it could be that this was a back and forth on, on that
{21)scheduled meeting. And it could be that they called the
(22)Watergate.

(23] Is this a call that came to me?

[24) . Q It's a cali that went to the Watergate Hotel. So,
(2511'm asking you if you think it could have gone to you?

-
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(11 . A No. Well, no, it couldn't - 9:53. I'd be doing
(2)something. | wouldn't be sitting around the hotel.
(3] Q Okay.
(4] A s this in the moming?
(5] Q Yes.
16) A So, it could be his staff trying to reach me to set
{71up @ meeting or trying to find, connect with Isabelie.
18] Q" So, the bottom line is, you have no idea whether

(9ithat was even to you or your office, but it could have been?
(10 You just don't know?

[11) A Well, is this to my room?

[12j Q No, sir. That's why I'm asking.

(13} A Oh, yeah, no. Probably not to me.

{14} Q [f you recail? Right, that's what I'm asking. |
{15]mean, you Austnave no way of knowing.

116) o

(7n. Q You certainly, as you sit here now, you have no
{18]basis to conclug‘e that you —
{19} o.
[20] Q - would have spoken with him on December 15th?
(21} A No. | really aimost think | have not spoken to him
t22)0n the phone, period. .

23} Q. Allright. Now, let me shift to another subject.
{241I'm assuming that you are at least generally familiar, based
(2510n press accounts if nothing eise, with the fact of the Paula

" OIC-Starr
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. Jones lawsuit.

Yeah.

: Q And that you would have been aware of the existence

. of the Paula Joces rI‘awsuit in late 1997, correct?

B eah.

z Q Now, have you ever had any conversations of a
- -substantive nature with anyone at the White House about the
-=-Paula Jones lawsuit, namelx) about issues, strategies, what

=-should or shouldn't be done?

i No. Remember, I'm in New York. I'm not - as a

11 foreign polic?' Cabinet member, | don't participate in any

..z -domestic politics or discussions or fundraisers. So, the

13 answer is no. ) o _

: Q Have you ever just — | assume this is included in
‘that, but | just want to make clear. Have you ever had any
-conversations with President Clinton about anything related
;to the Paula Jones lawsuit?

No. Nothing whatsoever. . .

} Q Have you ever had any conversations with any of
-President Clinton's attorneys or persons that you believed

rwere acting on his behalf in that lawsuit about the Pauta

:Jones law/s\uit?

No.
3 Have you ever had any discussions with Vernon
:Jordan about the Paula Jones lawsuit?
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L A No.
2 Q Now, let me show you another series of phone calls,

:::and this is goingto be on December 22nd.
: A K

ay.
{Exhibit WBR-15 was marked
for identification.)

i BY MR. BIENERT: )

) Q This is Exhibit WBR-15. Sir, I'll represent to you

-z-that these are another compilation, or just a little quick

[i: ‘summaB' of phone calls indicated in phone records for the

(.- -date of December 22nd, and you'll notice there are three

- -calls on here, c$rre’<1:t?

; eah.

: And you will see, sir, that there is the first call
on here, at 4:5%[:.;3.

I .
> Q Fr%m'Vemon Jordan's office to the White House

B30 b= b8 b ot b bt g e

13;0perator. Do you see that?

EN A Yeah. .
o] Q It was two minutes and 12 seconds.
b A Right.

2z) Q You'll see that the next call was from Vemon

(23;Jordan’s office.

(243 A Right. . .

(25} Q Four minutes later to Monica Lewinsky's Pentagon
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(. office number, and it was just 18 seconds.
A Right

123 ght. . . .
&) Q Very short. Then you'll notice that immediately
(4:thereafter, at 5:04, there is a call from Vernon Jordan's
(=;office to at least your office, although not your individual
t¢:extension; Ambassador Richardson's office, U.N. Office —

17 A Right.
(9: Q —31 2-415-4402, which | believe, if we recall from
{s,the other rzwrds, would be Ms. Watkins' ~

{1c: Right. .

{11: 2 ; office. Do you see that, sir?

{1z es.

[13; Q And that would have been a minute and 24 seconds,

{14:is that right?
(1s: A Right.
[1€: Q Do you know whether or not you would have gotten a
(17 :message or a phone call from Mr. Jordan that you are aware of
2 around December 22nd? . . .

; No. | think what it is, it's setting tég this
:breakfast that went through several processes, changes, or
-set up this meeting. As |recall, on December 22nd, | may
:have even been out of the country, because | either left the
:22nd, 23rd, 24th, | went to Mexico for a vacation. So, |
;ggn't even know if | was in town the 22nd. | might have

en.

-
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o But, no. | did not speak to Jordan This must have
-2 been to Isabelle relating to the breakfast or the meeting
:-that we were going to have in early January
i And, sir. I'li make a further representation to you
-=:that, based on testimony in the grand jury as well as records
‘we've obtained, that December 22nd was the day that Mr.
Jordan brought Monica Lewinsky to an attorney by the name of
Frank Carter, after being advised by Ms. Lewinsky that she
had been subp%enr:]aed in the Paula Jones case to testify
ight.
Q Do you have any basis to believe that Mr. Jordan
22 would have tried to contact you on the day that he addressed
::Ms. Lewinsky's subpoena in the Paula Jones case, about
i:anything related to Monica Lewinsky?
(1ss No, no. | never talked to him that day. | think
i1¢:he called, they called Isabelie about the scheduling.
(17 ) And are you absolutely one hundred percent sure in
{121your testimony that at no time did Vernon Jordan ever,
r12jwhether it was 2 call, a written communication or anything in
[22) Eerspn, communicate anything to y)ou that related to Monica
1z1;Lewinsky or the Paula Jones case’
223 A | am a hundred percent absolutely sure.
{23) Q  When did you first leam, and how did you first
t241learn, that Ms. Lewinsky was somehow implicated or, you know,
(25;noted as a possible witness in the Paula Jones case?

oo

)
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o A Well, like everybody else in the world. | was at
12:the Watergate Hotel ironically, and the press reports came
:310ut, 1 dont know, the morning of - it was in January. And
r43that's when | first heard about it. That's when | firs:
t5;heard Monica Lewinsky's name in connection with this problem.
(511t was the first time. .
{7 ~ Q So, you had heard nothing about — you made no
{3;connection or no one ever said anything to ?(ive Kou reason or
r31make a connection between Monica Lewinsky, the person you had
(12;offered employment, and the President, or the Paula Jones
(11;case, untnIXou heard about it in the press, which —
(12: That's correct.
SE Q@ And [litell you, for purposes of a reference, |
t141believe it started hitting the press around, as far as the
(1s)mainstream press, around January 20th, 21st, in that
(15)timeframe. . i
(17] A That's night, and | believe we had ended, my office
(18)had ended our contact with Monica Lewinsky when 1, | toldy
(197Mona to find out, to have her fish or cut bait, and she toid
(zoyme — | don't know if it was in December or January —

(211 Q Okay. Well, let's —- .
[22) A - that Monica was pursuing other o?tions.
(231 . Q Allright We'l ?o ahead and look at the next
{24)exhibit, which is Exhibit WBR-16.
(25} A Okay.
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11 (Exhibit WBR-16 was marked

2] for identification.)

(3] BY MR. BIENERT:

{41 Q Sir, if you'll take a look at this, this is a copy

(5)0f an e-mail that | befleve we got from your office. It says
e10n it Lynn Martindale. Who is Lynn Martindale?

7 A  She is head of — well, she is the personnel
[sjperson. .
(9] Q And where is she located?

{10} A In New York. .

[11) Q So, she works for you in New York?

{12) A Yeah

(1 Q Then it's from Wayne Logsdon. Who is Wayne

3}
(141Logsdon? .
(1s] He is the head of the administrative department.
(16}In other words, Lynn's boss at USUN

an o Q ay. Then it says, cc: Peter Burleigh. Who is
{18;that? .
(19} A  He is my number two ambassador. He's sort of the
{201manager of the Mission.

[21) . Q And then you'll see here it sa¥s, Subject: Monica
r221Lewinsky; Date: Tuesday, December 23rd.

/ 22 hen it says, "Ldynn,
12311f this name pops up on your screen, it is one the Ambassador
{241has in mind of bringing on board as a secretary | believe.
{2s1More to come as | know it."

Page 134 to Page 139



3423

BSA Ambassador William B. Richardson, 4/30/98 XMAX(24)
Page 140 Page 143

i A Right ‘11anything. Could have been before. | don't rememper. |
e Q Do you see that? (> :remember seeing Betty in the basement of the White House
= A Rght ) r3:where | a!waés have my meeting. That's where you bump into
S So. do you agree then, based on this e-mail, that 1a;everybody Could have been at a Christmas event. | can't
“z'at least as of December 23rd, the offer to Ms. Lewinsky was [5:remember.
: 3 But | think it was, 1 think it was -- | don't

-still pendin}g’7
: Yeah

= Q Now —

e A Well let's see. | told Mona to fish or cut bait
-+--on Lewinsky. ! think it was in December. |said, you know,

: 1{ust find out where this thing is; is she with us or not. |
‘think it was before the holidays.

; Now. can you think of any reason why the name would
1i1quote pola up. in terms of someone's screen or issues, and
{Ls;speciﬁcal y Lynn Martindale around that timeframe?

116} A~ Well, yeah, because 1 think as | told you, Cooper
(171made me aware of the problem with shifting the H’ob from

(12 Washington to New York. Wayne Logsdon would do this through
r19jMartindale. ) o

{20] Q So, you believe then that this — is it accurate
(21:then that your assumption is that this e-mail might have had
:2~1some relation to the fact that around this timeframe the
(231whole issue of shifting the job to New York was coming up as
i24)a procedural matter? ] )

[(25] A Well. it could have been a littie earlier. You'd
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i:1have to ask Cooper. She was engaged in these talks with
2;Wayne and Martindale.

3 Q Okay. ] ) ] -

T A See technically Gina Griego's position was
:5;Schedule C, | think secretarial here at the USUN office in
(6:Washington. So, what they are thinking is that we were
;11shifting Lewinsky into that slot. | think that's — but they
(e 1were aware, | think, of, of my wanting to shift the position
-31through, through what Coofger had been telling them.

(101 BY MR. LERNER: ) .

[ill Q s it possible that this e-mail is promﬁted by some

{:21comment from you to Mr. Logsdon on the 22nd or the 23rd of

i13;December? ) )

4] A Yeah, it could be. | mean, |talk to him a lot

(1s1about personnel. | mean, it could be that | said, yeah,

r2¢}Wayne, you know, what's going on here; | want to shift this

(171from here to there. It could be that | mentioned it to

{18} Wayne, too.

[19) BY MR. BIENERT: o

{20y Q Aliright. We'll go to the next exhibits we have

(211which are going to be two exhibits.

[22) (Exhibits WBR-17 and WBR-18

r

(23} were marked for identification.)

[24] BY MR. BIENERT:

{25} Q While we are getting those ready, let me ask you,
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(11did you at any time during this process, either directly or
(21through one of your subordinates or associates, communicate
(31with either Mr. Podesta's office of Ms. Currie about the
11)status of anything related to Ms. Lewinsky? )
{51 A" Not with John Podesta whatsoever. At one point |
i61bumped into Betty Currie | believe in the basement of the
171White House. And | said something to the effect, you know, |
(g}interviewed your friend, | liked her, and Betty hugged me and
r9]that was the end of it. It was like a chance encounter.
{10], ~Q 'Did she hug you like aimost as a result of the
(11)interview, or did she hug you first because it's your normal
(12}way of greeting and then you told her this?
(13} A i think she hugged me afterwards. She's a very,
{14)she's very effusive. She's very hugging. That's how she is.
{15] Q Do you believe that this chance encounter where you
116)relayed this information would have been obviously after you
(17:interviewed her, Monica, but would it have been before the
1131job offer or do {ou think it was after the job offer?

[19} A don’'t remember. it could have been before or
(20)after. 1~ )

(213 Q Did-

[22; A It might have been after.

1231 Q Did Ms. Currie say anything to you in response to
{241the information? )
12 A No. She, she just hugged me. She didn't say
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g%jremember whether it was before or after the offer. or the
rgjinterview. | don't remember.

(9; Q Did -
{10} A 1t was after the interview.
{11} Q Right. But you don't know whether it was before or
(12 after the offer? .
[13; A Yeah.
(14; Q Butclearly it was not - it was defintely before

115;Ms. Lewinsky ultimately conveyed that she did not want to
116]take the offer?

(17] A Yeah, yeah.

(18] ~. Q_  Anddid Ms. Currie ever make any statements of
(1917recognition, indicating that she knew that you were doing
{201this for her, for Monica Lewinsky? )

(21} A No. Notat all. o

(22} Q Okay. Any other communication to anyone about any
(23;status of Ms. Lcreqwinsky?

[24) 0.

(25) Q  Other than people in your office?
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(1] A No. | — this was my decision to hire her. |did
(2)not do it under any pressure or anything. | feit that she
(3)wouid be suitable for the job, and [ didn't feel | had to
{4jreport to anybocciy. It's not in my nature.
{5} Q kay, well -
(6] A 1don't take pressure well on personnel matters.
{71And John Podesta is a friend and Betty Currie is a friend,
{gjand | was -
{9} Q Well, let me ask you this. It was John Podesta,
{10]you have Egld u$, who asked you to interview her, correct?
{11} es.
[12] Q And when you set out to have your secretary get
r13jahold of the resume, you were doing that as a favor to John
(141Podesta, correct?

{15] A | was interviewing her. | was trying to be
{1s]responsive to John, yeah. He's a friend.
(17) Q And it was at least your belief at that time that

[181the whole impetus for setting in mation the interview, which
{19]later turned into a job offer for Ms. Lewinsky, was stemming
(20ifrom a reqxest by John Podesta —-

[21) es.
(22] Q - correct?

(23] A Yes, yes. . .

[24] Q And 'm not asking you right now whether you were

(2s)pressured. What I'm asking you is a littie different.

-~
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(11Wouldn't you, under those circumstances, feel it natural or

{23normal to notify John Podesta of the status of the person who

(31you got a resume from, interviewed, and offered a job to, as

(412 result of John Podesta's request? .

51 . A No. | mean, John Podesta's a friend. He's Deputy

t61Chief of Staff. I'm a Cabinet member. | don't have to

(71account for anything. He asked me to interview somebody.

(s1That's all he asked me to do, is interview her, and 1

[9)interviewed her. And | didn't feel | had to saMohn. |
{10)interviewed her; or, John, this is the status. y should 1?7
{11]This was my, mg choice, my decision. And | stand behind it.
(12, Q kay. And we'll go to the next two exhibits. Now,
(131if you look at these, WBR-17 and WBR-18. If you look at the
(14;bottom here, at the bottom of this page there is a call,
(151?gggrdmg to the record, that was placed on January 5th,
[16) .

mn A Right.

(18] Q Do gou see that, sir?

{19} A Right.

{201 Q At11:32. it was a one-minute call. And I'll

[21]1represent to you, sir, that this phone number, where it says

221D. Finerman -

(23] A - Right. _
[24) - is the phone number of Ms. Lewinsky's aunt who
2s]lives at Watergate, and who we've had testimony that Ms.

OIC-Starr
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1 Lewinsky woui%“equently stay at her house.
[l x3y
13 Q A-zthen you'll note that the call was placed to
{11Ms. Sutphen's prcne number, 415-4029.
5 -<ayv
s, Q Dc you see that?
17 A Yean

19: Q Now. let's go to the next page. WBR-18, | believe.
rarit a”ppears to be 3 memo from Ms. Sutphen to you, correct,
101817/

En; A Yeah.

12; Q Andif you look rt over. you'll see that it covers

113:two topics, the second of which 1s Monica Lewinsky.

14} A Yeah ) i

(15] Q Now, I'mjust dgomg to read aloud. As to Monica

[16:Lewinsky, it says. “She has declined the position in the

r171hopes of going private sector ge.g._B.urston-Marsteller or the

(18;like). She thanked you again for giving her the option to

119)come to USUN. She'd like to call sometime this week to thank

(201you in person. Do you want her to call or should | tell her

121)to send you a note. .

1221 Do you see that, sir?

(23] A eah. R i

[24] Q Allrght. And I'd also just direct your

{25)attention, to see ¢ we can get a frame of reference
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(13timewise, that if you look at the first paraﬂ_raph! which
[2)deals with:n uQrelgted person named Ollie Olivas —
(31 ean.

(4] Q - you'll see that about midway thrmT:gh, it's
1s)referring tc;\ somYeonhe talking to Ben on Monday or Tuesday —
e

61 ah.
(71 - which was the 29th or 30th, and then talking
(sjabout an e-mail that had been sent on Friday, January 2nd.
191Do you see that?

{10} A Yeah.

[ Q Now. based on these two documents --

(121 MR. LERNER: Can we introduce this document aiso?
(131 MR. BIENERT: Yes.

[14) (Exhibit WBR-19 was marked

[15] for identification.)

{16] BY MR. BIENERT: ) .

(1n Q Just so that you wili know, what we're trying to do
(181here is bracket the time -~

{19} A Yeah. o

[20) Q - when perhaps the final declination was

(21)communicated. That's why I'm showing you these documents.

{22} Sir, direding Fgour attention to R-19 -
(23] MR. LERNER: The reason | do this is because ~ is
(241this 172
(25] MR. BIENERT: Yes.
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1] MR. LERNER:  Okay.

(2] BY MR. LERNER:

[3] Q So. 17 reflects an 11:32 phone call -

(4] BY MR. BIENERT:

From Ms. Lewinsky's aunt, where we know she stayed,

(5 Q

{61to Mona Sutphen.
(7 A Right L .

i8] Q  And then if you look at the highlighted portion of
r91Exhibit 19, sir, the one that's on the top —

[10) A Yeah. o .

(11] Q - rvaou'll see that the highlighted portion shows a
r121call four minutes fater at 11:36, a two-minute call, from
(1314154398, which - . .

1141 MR. LERNER: No. it's from Akin Gump.

{1s] MR. BIENERT: Oh, I'm sorry, I'm looking at a
(16]different one. L . )

(17} MR. LERNER: The number dialed is the U.S. Mission
(18;to the U.N. Protocol Office. ]

(19} . MR. BIENERT: Oh, isee. l'vegotit Igota
t20)different one. Okag

(21} BY MR_BIENERT: ) ]

(22} Q Well let me back up on this then. First of all,
(231let's come back to that document then. We'll start —

(24} Okay, 187

{25] Q The first two.

OlC-Starr
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% A Okaz
12 Q Loo m? at these two documents, does this heis you
i3;0r give you any basis {o teil us when you believe it was that
111Ms” Sutphen would have spoken with Ms. Lewinsky and gotten.
rs1you know. said fish or cut bait or words to that effect, an
16;gotten a firm declination?
171 A | think it was very early January.
8 Q And based on the phone call on the 5th, do ycu
(9;think at least it could have been in approximately -- we know
(:0}it was after the 2nd. nght, sir, based on the —

{11} A Yeah.

{12} Q - e-mail, | mean —

{13} A | think it must have been on — what is the 5th?
{14)What day of the week is that?

{15] MR. LERNER: It's Monday.

[16) BY MR. BIENERT:

(17} Q Monday. Let's pull out —

(18] A It must have been Monday, yeah, because eve
(19} remember, got back the 3rd or 4th. vy rybody

[20] Q ~ There's January 1998 and —
(21} A  Yeah.
{22} Q - the 5th is a Monday.

(231 _ A Right. I think - see, what had happened, this
(24)0llig"Olivas guy was one, was one of the first people that
[251supported me fo go to Congress, and he died over Christmas

r11and | didn't even know about it. And so | think there was a

21major effort to let me know as soon as | got back that he had

(3)died, and | remember being very upset that nobody had told me

{41that he had died. And so immedia elg when we got back from

{s1Mexico, we, you know, we responded to his wife.

(6] So, I'm sure there's a very early January timeframe

(71that Mona got the final word from Lewinsky, | guess.

8] Then if you look at the last call, the one that is

[91h|%:1tlj)ghted on 19, WBR-19, the document alf the way to your
{10)right?

(11} A Yeah.

(12} Q This once again is an Akin Gump document. And if
{13)Yyou look at iie_ hightlighted call, I'll represent to you that
[14)humber, is _o?‘? of Mr. Jordan's secretary's extension.

[15] ight.

(16} Q And then it's to 212-415-4398, which according to

[mo% records is the U.S. Mission to the U.N. Do you see that,
[18]SIr?

(19} Right, right. That's probably to set up the
(20)breakfast.

211 Okay. That's what | was going to ask you, do you
(2z21have any understanding of what that cail might be about?

(23} A Well, yeah, it was probably relating to the
(241breakfast that — when did | have breakfast with Jordan?

(251 MR. LERNER: The next day, the 6th.
Page 151
(1} THE WITNESS:  Well, that's probably what it was
{2jabout.
(3} BY MR. BIENERT:

{4) And is it accurate that as far as this breakfast
{51that you had with Mr. Jordan, this was something that at
(6)least got set in motion on your request?

(7 A At my request, at my initiative.

18] Okay.

{91 . A In the month of December, or — as | recounted
{10}earlier. . .
{111 Q And once again, | just want to make sure we are

r12)clear on the record, is it your testimony that any
(131communication on this date, January 5th, between Mr. Jordan's
[14)0ffice and yours, at least to your knowledge, would have
{151nothing to do with Monica Lewinsky or any of the matters
(16]attendant to her?

(17] A Absolutelx‘

(18] Q So, now, | actually want to ask %ou - and let me-
(19]give you the next exhibit, which | guess is WBR-20.

[20] (Exhibit WBR-20 was marked

(21] for identification.)

(22) BY MR. BIENERT:

(23] -Q I'm going to ask you about this, and ask you if you

{241even know what these references refer to, because this'is —
125)I'll represent to you that this is something that we got from

—
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.. your office based on our request for documents relating to
->-Monica Lewmsg -
3 A ight.

i3 Q - etcetera

E A Right.

£ Q And we're not exactly sure what this document is.
-'and we are hoping that you could shed some light on it.

ight.
a Q And 1 think just for purposes — rou may be more
[107astute than me, but something that tock me a littie while to
111 figure out is, | think usually i you start at the bottom
r12:with these thngs and go up —
113 A eah
{

3 .

3 Q - that's chronological, to take them in reverse.
5 A Okay. Well, this is what | was telling you earlier
s 1that there was confusion over the slot at one point, my
7;personnel people wanting to give away a political slot and
3ymake it into Foreign Service, which | would not take kindly
9)to, because it eliminates my ability to choose somebody.

0; So, | had, | think, spoken to Wayne Logsdon and
jsaid, Wayne, you know, | want this FOfEIPn Service position
i— | don't want'it a Foreign Service, | want to leave it the
yway itis. It's a political siot. | want to move it from
}Washington to New York. Make it happen. Don't - where are
1you getfing that | want to make it a Foreign Service slot.
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111lt's not a secretarial slot, so keep it a Schedule C. |

(2:think that's what itis. )

3; Now, if you look at the, what I'm Eomg to say is
[4;roughly the second entry up, where it says "WKL"

(5: A Yeah. _

6! Q - whichl gMuess isa messa?e from Peter Burieigh
:>1at 8:27 in the morning on Monday, it says, | spoke with this
-3jissue about Rebecca — I'm sorry. Let me start over.

;"I spoke about this issue with Rebecca Cooper on
i:0:Friday. Sheis %omg to reclama with Richardson today (Mon),
since she says he had apoproveq the switch and she still wants
i.2;it done. Stay tuned.” And then it says, "(And don't cancel
i13;the personnel action yet).”

[i4] Do you see that? o )
(15} A (Witness nodded indicating an affirmative
{16)response.

)

(17} Q Whnat do you understand that reference to, "don’t
{181cance! the personnel action yet™? )

119] What Cooper wanted, as | recall, is she wanted it
(201both ways. She didn't want to lose a secretanal position
(21)and she also wanted the fiexibility to shift the position to

(221the Schedule C to New York. So, what she was trying to do
(23)was get the best of both worlds, get a secretarial position
{24jdone by the Foreign Service that we would pay for, our
(25)budget, and then move the position on to New York, the
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(1)Schedule C. . . .

(21 And | think there was just confusion about what |
(3)wanted done. What | thought was happening and what Cooper
(41thought was haiPpemng was that we were losing this Schedule C
ts1slot and make it into Foreign Service, and | didn't want that

(61to happen. So, | was just —

(71 ay. .

(8] A | mean, all of this, |, I, you know, | — | don't
to1know all this stuff. .
(o) | Q And that's fine and it may be, because | don't
(11)either. That's why I'm asking and you may not know.

(12) A Yeah. ] . .

[13} Q We're just trying to figure it out. Then, if we go
[14;up to the next entry up, where it says, "Peter, Thanks for
{15)the heads-up. | had initiated the cancellation already since
{161he wanted it done.” .

(17 Now, that line there about the cancellation, I'm_
{18)assuming that's a reference to where it says in the prior e-
{19)mail, "don't cancel the personnel action yet”. What I'm
[20)trying to figure out here is if that has to do with whether a
[21jcancellation was or wasn't done; and, if so, whether that was
{22)because you guys leamed that Monica Lewinsky was not taking
(231the job. So then somebody said —

124) A Oh, no, no.

[2s! Q - well, cancel the personnel action.
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e A No.no ns Ithad simply {5 do with | didn't want
;2110 lose this slot. Wher s this, in January”

i3] Q Yes.sir These are datec january 5th.

A No, no And!filled, I've fiied. I've filled the

4]

i51slot.

16 Q I'msorry. Just so you'll see, the first one
71starts December 23rd

E A Yeah .

(a1 Q Which acwually, if you think about it, ties in with

(101the one we saw a little while ago —

{171

{11} A _a{.
(121 Q - if this name pops up on your screen. That -
{13} A eah.
{14; Q --was December 23rd.
{151 A Okay. »
(16] 2 lY\ndhthen they continue on to January 5th.
Q

eah.
(181 Okay. Now, let's go to, next we'll go to your
(191breakfast. We have your itinerary for that day. is will
(20;be WBR-21. ’

[21] (Exhibit WBR-21 was marked
[22] for identification.)
[23] BY MR. BIENERT:

[24] - Do you recognize this as being a copy of a schedule

4 Q
(25)you would get?
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(1 A Yeah.
(2] Q And does this appear to be an accurate reflection
310f your scf}\edulYe for Tuesday, January 6th, 19987

(4] es.
{51 Q And you'll note at 8:00 you had the breakfast with
i5]Vernon Jordan at the Waldorf Astoria.

(7] A Right.

Do you see that?

{14} No, at the residence.

(8] Q
9] A Right, nght.
(10] Q Now, that would mean at your place basically.
(11} A At my residence. )
(12] Q Do you eat in the residence, or do you go down and
f13jeat —
A
Q

(15] _ Okay. Tellus, what was the general subject matter
t16]0f your meeting with Mr. Jordan?

(17} A ltwas, as | said, it was at my initiative. The
[18]purpose was to seek some career advice from Jordan. |
(19)entered my first year at the U.N. It was about - | wanted
(203to %at his advice on the problem we were having with Congress
2110n U.N. arrears. | consider him somebody that in the past
(221he's helped me. 1 like the guy.

23] But it was mainly to talk about, know, career
[24)moves. | remember | was stamn%o hit 50 and | wanted to
{25jask him some advice about what he thought | might do in the

=
-~
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r1ifuture. And, and that was the purpose of the meeting.
73! Q And, once again, was there any aspect of this

(31meeting at any point that had anything to do with Monica
141Lewinsky, getting a job for someone other than your own
{51potential career move, or anything even remotely attendant to
[61Monica Le;v‘vmsnf, Paula Jones case, or the President?

0,

[7] not at all.

(8] Q Okay. S

I A Letme just sar. | was zust in a figurative sense
(101asking about career . fwasn't thinking of changing.

(11]'m very h?py where | am.

{12} For the record.

{13} A For the record. )

{141 Q  Okay, and then ﬁn'aHY’ and ! think this is the
{15)last record we have to show you, in terms of phone records,
{16]et cetera. _

{17) (Exhibit WBR-22 was marked

[18) for identification.)

119) BY MR. BIENERT: o

[20] Q WBR-22, which | will indicate to you are phone
(21}records reflecting pagers.

{22] A ight. ) .

{231 Q. And if you look at the highlighted portion, Il

[24)fepresent to you that thisis a J)a er record of Monica
(251Lewinsky's pager that she had at the time.

OIC-Starr
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Page 158 Page 161
po A Rught (i Q  Orthe fact that you were invoived in offering her
(2 Q  And that this particular document, if you follow it ‘z1a job and mtervuewnr\w/?l her? )
{3:across, it shows 8:54 a.m., but I'l also represent to you =) A No. We have not discussed it whatsoever.
{4°that that's from Pacific time. So, it's 11:54 Eastern fime 4] Q When is the first time that you would have been
5110 the morning, a call on January 7th, or | should say page. (s1made aware in any way that there might be a possible link on
05 A ~ Right. (5ithe job front between Vernon Jordan and Monica Lewinsky?
{ Q ere it says, "Please call Mona Sutphen at 212- & A Well, it, it. when the whole issue expioded in
:3:415-4029." Do you have any understanding of why Ms. Sutphen rg:January That's the --
isjwould have been paging Monica Lewinsky on January 7th? &2 Q So. based on press accounts?
{10: A Well, it could be, | mean, I'm just looking at (13} A --first time. Press accounts.
{11:those documents that she was - Monica, Monica told Mona that (11} Q Nothing prior to that?
1121she wasn't taking the job but she wanted to come and thank me (123 A No. Actually, it was this guy, Matt Drudge, who
{13:0r send me a letter. And maybe Mona was calling and saying, (13;surfaced my name, or my meeting, mystery meeting at the
r14;5end a letter. ) [:4]Watergate. That's how | —
{15] 'Q Because you recall that that was one of the kind of [15] Q And|guess ~
116 followup issues that you had had, based on the memo from — [16} A That was the same day that the story broke.
117} A  Yeah. [17) Q Andl %uess there was one Drudge report that was
(18} Q - Mona, correct? ] t1s10ut around January 1Bth or 1Sth?
[19] A 1Imean, she - in fact, |, |, | was going to say to {19] MR. LERNER: The 18th, 19th, 20th -
(201Mona, don't, don't bother. | mean, this thing is over. She {20) THE WITNESS:  The same day it broke.
(21)doesn't have to send me a letter. | didn't want to have [21] BY MR. BIENERT:
[221another meetmev . [22] Q Okay.
23] . Q ere you sort of — how did you feel about the fact [23) A Because | was asked to comment on the Drudge
(241that in essence you guys waited aimost two months, | guess, [24)report. )
12515x weeks or so, before she got back to you. Did it leave a [25} Q Allright. Other than your attorney or attorneys,
Page 159 Page 162
r1neutral feeling in your mouth? Did you have sort of a bad - r11have you spoken to anyone about, in preparation for your
(21 A ~ No. ) (2)appearance here today, namely to talk to us, or angone from
(3) Q - reaction to her? 131the OIC when you interviewed with them, et cetera’
(4} A No, itwas a non feelmfg We just move on. The (4] A 'No. You mean since then? Since —
(s1fact is, we did not keep the job open for her for two months. (51 Q At anytime?
(61What we did was, first, she asked for an extension of time. (6] A - tlveinterviewed? No.
171We ?ave it to her. Then we had the Iraq problem. And then 17 Q Even before the interview.
t81in late December. this is my calculation, | said to Mona, (8] A No. I've not talked to anybody.
rs1telt her to fish or cut bait, and that was it. &M Q Okay. And other than -~
[10) No. 1, 1 didn't have a bad feeling. 1, | sensed . {10} A Except my attorneys, my attorneys.
(111from the update from Mona at some point that she was looking {11] ) Q And | would say | don't want to get into the
112:for something in the private sector, that this is probably {121details of that. Other than with your attorneys, do you have
[13]what she wanted to do. | mean, she said it in the interview. {13jany understanding that you, either directly or indirectly,
{141Mona hinted at it when she, | think, at one point said to me, t14)either through your attorneys or others, will communicate
(151} think she wants to go in the private sector, | don't think (151with anyone eise like Vernon Jordan, anyone on behalf of the
(16]She wants to work here. That's my dgut feelm?. . (16)President, about your testimony?
(17] - Q Okay. Now, you toid us that, I think when you were {17} A No. No, they're — |, | don‘t want to, you know, |
{181recounting the times that you think you might have (181have instructed my attorney to, you know, he's representing
{19jcommunicated with Vernon Jordan since you became Ambassador, {19]me. He, he's also very good about this.
(zolm said |%fou didn't believe there were vegl many. You know {201 Q Andjustlo- .
[21] t{pu ad this breakfast in January and that you saw him (21} A In other words, like coordinate with others?
(2z210ne time since. Is that accurate? [22] Q Correct.
(23] eah. (23) A No. No, we don't do that. .
[24) Q And that was about a month ago? f24)] . Q And hav%:u had any discussions with anyone at
[25] A Yeah, maybe six weeks ago. 1251White House Counsel's Office, like Bruce Lindsey or —
Page 160 Page 163
(11 Q Okay. And what was the circumstance of that? ($3)] A No. They don't -
(2} A This was a party here in New York at the home of a (2] Q - Charles Ruff?
(3)woman by the name of Molly Raiser, and it was a dinner party (3] A - know I'm here.
r41and | was, | was again sitting at my table and he came over (4] Q  About anything related -
(s1and said hello. . (5] A No.
(6] ~ Q Did you and Mr. Jordan at that time have any (6] Q - tothis?
(7)discussions at all about the Monica Lewinsky situation, the (7 A Not at all.
s1fact of, as it turns out, your involvement in a potential job Q Has anyone, other than your attorneys and other

18]
191for her and/or his, or anything even remotely — (91than the agents from my office and then today with us, has

[10] A No. {10]anyone attempted to debrief you or ask you questions, other
(11} Q - related to any of that? (11)than the press —

(121 A No, it was just a greeting. . . (12} A 0. .

{13} Q So, no discussion at ali about Monica Lewinsky? (13} Q - about what happened with the —

114] A No. Notat all. L . (14] A No.

(15} Q Have you had any communication at any time, up to [15} Q —U.N. job, et cetera, and Monica Lewinsky?
i161the present, with Mr. Jordan either directly or indirectly {16} A No. Other than the press?

(17]about anything related to Monica Lewinsky, the job hunt, the (17} Q VYes, sir.

118]Paula Jones case, or any of that? (18] A No, no, nobody.

(19} A No. o {19} Q Let me ask you about a last little batch of
[20] Q Have you had any communication up to the present, (201documents. We received — by the way, just to show you,
(211directly or indirectly, with the President — (211here's a coFy which | guess we'll mark as Exhibit WBR-23 of
1221 A No, none whatsoever. 1221the schedule that | know we do have.

(231 Q - about any of those topics? . . (23] (Exhibit WBR-23 was marked

[241 . A The President and | have never discussed Monica [24} for identification.)

(2s1l.ewinsky or Paula Jones. Never. 125] BY MR. BIENERT:
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Page 164

3% Q When lindicated to you we were hoping we could get

.~ ithese for October, November, December. S0 you —

133 A Yeah
4] Q - will know what we are referencing.
&3 BY MR. LERNER:
3 Q  You think you already produced them?
17 A Yeah.
(3} Q 'l take a look.
19) BY MR. BIENERT:
110] Q We'll double-check, but —
{11} A |think there was a whole batch of stuff coming in

t121today or — but | said, do a day-to-day from the day they
(:31wanf, like where was | that day.

[14] G Qka¥. Anyway, it's Exhibit WBR-23.

(15] A W?\b -

(18] Q ich is a copy of your schedule for January 1998,
[17)correct? )

{18) A Right. .

{19) Q And so we just want to make sure that we get
(20)similar schedules for, | guess we'll say, September throug

(211December of '37?

1223 A Yeah. Sure. .
(23] Q Okay. Let me just check for a second.
124) (Exhibit WBR-24 was marked
[25) for identification.)
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(1] BY MR. BIENERT:

(23 Q Ifyoulook at this, sir, because this is another
131exhibit that we don't quite know what we are looking at, and
t41see if you are able to tell us anything. It's WBR-24. This
(51is a copy of a document that you'll see the stationery says
16)it's a Fax Cover Sheet. -
(71 A  Yeah )
{81 Q The White House Office Of Legislative Affairs.

{9] A Right. R
(10) Q Toyou, although at the top it shows, October 8th,
(1111997 fromp/‘\mbasshatdor Richardson. Then it gives 212-415-4303.
{121 ight. ] )
[131, Q And then just going down the page, it shows that
(14)it's one ofAO pages.

[1s] ight. .
Q Then if you look at the handwritten stuff on the

[16]

{171left, can you teli us what that says?

(18] A What? o

[19) Q Yes, sir, what you're pointing to.

120] A Okay. It says, "Rebecca Cooper - Talk to me about

(211this - | spoke to Becerra again at request of White House
12210ctober 9 - before vote.”

[23) Q s that your handwriting?
1241 A Yeah. o .
{25} Q Do you even know what this is in relation to?
Page 166
(11 A Yeah, yeah, I'm pretty sure.
(2) Q What ig it? pretty

(3 A  This was relating to, ] think the White House asked
r41me to call Becerra about an education issue and 1 did. This
{sjwas - is that October 8th? . .

(61 Q That's what it says on it, yes, sir. Infact—

{7} . A This, this is Congressman Becerra of California.
(81And it was relating to a vote on education. And, and, and

{91what was attached was the talking points.

{10} Q _ Aliright. . . .

(11] MR. LERNER: This was included in the production.
{12] BY MR. BIENERT: . .

(13] ~Q Yes, and | don't know if it was a mistake. | mean,
(14)we're trymg‘ to Qﬁure out what this has to do with —

[15) eah. . .

{16 . ~Q  To your knowledge, does this have anything to do
(17)with Monica Le\“vunsky -

(18] 0.

(19} Q - job hunting, what have you?

(20] No

(211 Q Okay. So, we'll assume, what | would do is just do
(221this. Well, actually, we will confer with your attomey

{23)during the break to see if they have some other basis for
{24)giving it to us.

125] A Ah, you know why? You know why? And I'm going to
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1:do your job for You, ]
: Q would appreciate it.
\(’)?(u had asked for any contact with Susan Brezny.
ay.
So. ma%be because she got a copy of this.
6 Okay. that's fine. And Susan Brophy is where”
P A Susan Brophy used to be in the Whi{e House
'3 Legisiative Affairs.
a1 Q Okay, perfect. Thank you. All right. And ther we
-131just have some other documents given to us by you.
Tilj ] Now. there was a press statement. Let me just loox
121at this for a second and see —

{
[

orO>»

o st

113) 8 Sur:e. h N

(14} — how much we want to go through. This will be
115]WBR-25. . 9 9

{16} (Exhibit WBR-25 was marked

(17] for identification.)

(18] BY MR. BIENERT:

(19] Q  Sir, 1 ask if you'll look at this and tell us if

[201you recognize it. And just so that you kKnow, so you are not
(21)confused - and maybe the best thlnﬁ is to give him the
(22)series, because there are several different, what iooks like
(231}(hey might be versions of a press statement, and | don't
{241know.

{25) A Yeah.
Page 168
(1 Q ldon't want you to be confused as to which one is
{21which.
3) MR. BIENERT:  So, why don't we give him the other

141copies. which will be — | have one, two, three, four, five
(s1sheets of paper. I'm not sure. It looks like at least two
16)0f them are identical.
(73 BY MR. BIENERT: o
(8} Q What I'm going to do is give you all of them, so
t9;that you can look at them and tell us which one, to your
(101knowledge, if an¥1, was the final version and —
(11) A Oh, I can tell you that now, because I'm the one
(12 that drafted the final one.
(13) That's what | wanted to ask you. Okay. So, we
(141don't have to give you the extra one on that.
[15] A " Yeah, this, this was the final one.
[16] MR. BIENERT: And then let's go ahead and give him
(17;the others. We have three others.
[18; BY MR. BIENERT:
{19] ~Q _So, let's give you those and have the court
(201 reporter identify them.

[21) (Exhibits WBR-26, WBR-27,

(22} and WBR-28 were marked

[23) for identification.)

{24) BY MR. BIENERT: .

{25} Q H you want, I'm going to spread mine out so | can
Page 169

{11just eyeba}l{theg: while you tell us about them.

(2} ure.
(3] Q Okay. If you could look at those others? Why
ta1don't you just go through each one by number and tell us what
(s)itis, if you know? . .

(6] A Okay, well, this is the — this one, 26, is the
(7]statement that Mitchell, my press guy, issued on my behalf
gjand it's similar to the press guidance that is in 25, |

{91guess. )
{10} Q Okay. So, you had reviewed these before they went
{11j0ut, correct?

(12} A Oh, yeah — well, | drafted it.

{13} Q Now, and I'm just going to focus on WBR-25 which,
(141as | understand it, is one of the ones that went out, is that
(15)right, sir, 25? ’
(16} A Yeah. yeah.

(17} . Q intalking about, "The decision to hire Ms.
(18}Lewinsky was based on her qualifications™ —

[19] A Yeah. .

{20y .. Q  "The decision to hire Ms." - I'm sorry. "The
(21)decision to hire Ms. Lewinsky was based on her
[221quallﬁwtl%s. u&(tlaht{ve, and reputation as a hard worker.”

{23} . .

1247 . Q And | really just want to focus on that last
{25)portion, "reputation as a hard worker*. What, if any, effort

- OIC-Starr
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Page 170

.1:was made by xou or your office to determine anything about

-2 -her reputation

3 ) A Well, this was my, this was my phrase. She

4> obviously -- in the interview in the resume, based on

‘s;anybody that works at the White House and the Department of

:Defense, this is something that | sense very much was part of

her attraction to me, that she worked hard, that she had
‘az;initiative, that she had gualifications. That's it. .
%) Q Interms of “reputation as a hard worker”, is it

-13raccurate, sir, that at least on that issue of what others

-111thought of her, in terms of working hard or not, that there

-:21had been no inquiries made, to your knowledge, with anyone

-13:that she had worked with?

114 A Well, let me say, John Podesta said to me he wanted
:131me to interview her. He mentioned Betty Currie's name. This
:16ywoman worked at the White House, Legislative Affairs. She
;17)worked at the Pentagon. She had a security clearance. She

- r1g1gave a good interview. She was — her qualifications were
r19]consistent with the job that | wanted. | mean, that's — .
120} Q So, if | understand the answer you have just given
{21)uUs, you are giving us reasons why you believed that this was
i22)1a good assessment of Ms. Lewinsky in this press statement, is
123)that right?

(24] A Right, right o
125) Q My question though is a little more specific. Did
Page 171

111you or anyone at your direction, to your knowledge, ever
1215peak to anyone that Ms. Lewinsky had worked with about
(3)whether she was or was not a hard worker?

4] A No. | |dont, | don't know. | don't think so.
(5] BY MR LERNER'
6} Q So, the reputation is based on the interview and,
:71in addition, your conversation with —
3] A" My judgment.
19 Q —~'John Podesta?
10] A My Lud ment.
i1 Q Right. But when John Podesta mentioned Ms.
-12;Lewinsky to you, he didn't even mention her name.
113 A~ Right. ] .
14 ]h Q So, he really wasn't vouching for her reputation or
r151her —
(16] A No, but-
{17) Q - work ethic?
118) A - Dbut he, he wanted me to talk to her. The

{19)assumption was that she had some qualifications to interview
(201her. So, that — | assumed that. And her resume assumed,
1211here’s somebod& that in a short life span has done a lot.

{22] BY MR. BIENERT:

123) Q  Now, if we look at WBR-28, which has the
24 lhandwn'ting at the bottom, sir?
{25] Right.
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(1] Q You'll see the last line of what I'm assuming is a
(21draft says, "She was referred to us bg' John Podesta and by
(31Betty Currie”, and that's lined through.

(4] A Yeah. .

{s] . Q And then it says, "Alternative suggested: Ms.
[61Lewinsky was referred by individuals with whom she had
171previously worked.” Do you see that?

(8} A  Yeah. N
(9] Q Is that your writing?
(10) A No.
11 Q Did you ~
[12] A That's Cooper's. = .
[13) Q Did you even see it in this version at all, to your
(141knowledge? )
115) A No, | never saw this.
[16] Q Okay. .
{171 A 1 think there was some - you know, I'm going to

(18]volunteer something. ! think there was some discussion about
(19} putting John Podesta and Betty. And | said, no, | made the
1201decision. I'm not going to finger anybody. o

1211 Q  And so that's why that was deleted, just because it
{221was your opinion or conclusion that AUSt based on the fact of
{231your interviewing her, you didn't really want to bring up

124:these othe}r\ peo Iel'ls names in —

1251 ell, --

OlC-Starr
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T Q - apress release?
o A Well, eventually | assumed this would get out. how,
.z1how was she referred to me. But | wasn’t going to puf names
rs3;0ut. | wasn't going to finger anybody. | made the cfecisum
i5:Just because she 'was referred to us by John and Betty didn't
r¢:mean that that's why | hired her. |, | made the decision to
r;hhi_re her and |. and 1'was not — | don't even remember seeing
(3:this.
far But | remember somebody saying, well, shouldn't we
t12;say that she was referred to us by John and Betty and | said,
(:1:no. | hired her. I'll take the responsibility, and | want
{127to get this out today. | said, | don't want to. you know,
(131¥m not going to dilly-dally. Let's get everything out u
143front that we know now. This is our position. %Ve get it out
(151the same day.

{16] Q" And—- )

(17] A | have nothing — this is routine. | have nothing
(13)to worry about. I've done nothing improper.

[19] Q And then if we look a R-27, which is the last

(201document — actually, | think it might be the one you had in
(21)front of yox. sur.2

{221

123] Q No, I'm sorry, 27.

t2e7 7 A Right.

{25] Q it's this one. If you look at the — now, this
Page 174

{11version is a good bit different than what ultimately went
(210ut, at least somewhat different.

(31 A Wght
4 Q ould you agree?
(5] A Right.
(63 Q  Now, did you even see this draft?
17 A No, | didn't see it. .
i8] Q Okay. Does any of this language even look familiar
(91to you?
(12 A No. N
{11] Q In other words, do you think that the fact that

(121what ultimately went out is different than this, is that
(131something that — would you have looked at this document and
{14 )weighed in on why it should be used and —

(18] A No. No, | just drafted — | remember drafting it
(16)myself.

1173 - Q Oka{. Now, the position that you were considering
t181Ms. Lewinsky for, | think you toid us the name of the person
{19ywho now has that job.

[20] A Paul Aronsohn.

[21j Q Okay. And you believe he was hired in February or
(221March? : . X

(23] A Well, no. He already was at the Mission. We just

{24 mr_;oved him. He was in the political department. So, we moved
(2s1him.

&
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(. Q And when was the decision made to fill that slot
{2jwith anyone, even though it later tumed out to be Mr.
r31Aronsohn? Do you know?

{4] A Cooper can answer that. She suggested it to me.
{5)She wanted | think two slots be turmed aver under her
t61purview. And | agreed on one because | thought that two was
(7)a little excessive.” And that was Aronsohn.

(8] Q And how many people were interviewed — and let's
(9] {ust.bracket the time. Obviously at this point we are

(10jtalking aftel{ the Ytlmﬁ that Ms. Lewinsky declined the job.

[11) eah. .

{12} Q So, sometime after early January but before
131February or March, whenever Mr. Aronsohn was given that
{14)position, correct?

{1s] A Yeah. . )

{16] Q How many people were interviewed for that position?
{17] A ldon'tknow. | don't know.

(i 1f - Q Do you have any recollection of interviewing anyone
t19;for it?

[20] A Yeah. |think | told you before that there were,

{21)there were some junior-type peopie that | met with that we
{221had thought about. Some names had come from the White House
{231that | think — Cooper may have interviewed some people. |
(241know she had resumes.

[2s) But that | personally interviewed? There may have
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r11been a couple, | think. | | don't remember. )
. Weli. when we were talking earlier, we were talking
13:further back. We were taiking back before you made the
is10ffer | was inclucing the time period even before you made
i5:1the offer to Monica Lewinsky.

(& What I'm focus:ng in on now is a little more

.~ narrow; and that is. the time period after Ms. Lewinsky
.s1declined the job. which is January —

(aj A Yeah.

1107 Q - through the time that Mr. Aronsohn was —
(11 A Oh. did l interview other people? )

[i2; Q - hired for theJob, or switched to the job.
113:During that narrow time period, which | guess is anywhere
114)from a month to two. depending on when Mr. Aronsohn was
{15)switched, did you interview an?lo_ne‘ for that position?

(18] A “Yes. |believe [did interview a couple of people,
(17)but 1, 1 don't know if it was specifically for that position.

{1811 was sold on Cooper's argument that we should shift Aronsohn
(19]to that position. But we still had a slot. And so | wanted

(201to fill the slot. | have filled the slot. So I was

(21)interviewing peopie for the slot.

(22) ut Lewinsky's position was taken by Aronsohn. So,

(23ithere was no need to interview anybody for Aronsohn's

241 position. o o

i:;p Q So. your best recollection, if | understand . is
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{11you may have interviewed people for namely being a new

(21employee, but it would not have been for the position that

[ 3]ngmsky was offered because Aronsohn was already slated for
4)it? . .

;s; A Right. Right, right. . i

(6] Did you actually do an interview of Mr. Aronsohn

(71for that position? .

(81 A Yeah. | had talked to Paul, and | had basically
(91said to him, what do you want to do. He had come to me in

(10ithe fall and basically said. | want to work close with you in

(11;1your personal office, and I'm not very happy doing my work in

(12 Jhe political section: and, as a matter of fact, the State

113;Department has offered me a position in Washington, but 'd

{14)like to stay here closer working with you.

[15] Q When - ) ) o

[16) A So. that was an added incentive to give him this

[17] hosition. And Cooper wanted him anyway. So, we put him in
1g)there. . . .

E191 Q_ When, approximately when did he come to you with

(201that pitch, with that request?

(21) A About working for me -

(22} Q Yes, sir.

23] A —ingeneral?

(241 Yes, sir. About the fact that the State Department

(251had offered him a position, et cetera?

Page 178
(1] A | think it was in, in January.
(2} Q It would have been post-Monica, as far as ~
(3] A Yeah, | think so. Yeah.
14] Q Alinght. And then last thing, there’s — at

t51least we've seen in the press lately, there's been some press

(61accounts that you might become the Secretary of Energy?

(7} A WhY — what's relevant to this here?

(8} Q Well, | quess it's relevant, in that it's relevant
(9)to us to know if you are having any discussions with angone

r10) affiliated with President Clinton about possibly a new job.

[11}We believe that's relevant. . .

112} So, my question to Kou is, have you — is there -

(131I'm not askin%you to tell us whether you are going to be the

(14)Secretary of Energy if that's not already a decided thing.

[(15] M{ quesfion to you is, is it accurate that at least

(161your name, to your knowiedge, has been bandied about as the

[17)possible Secretary of Ener?y?
(18] A Can | go to falk to my attorney?
{19] Q Absolutely. And you can tell your attomey that we

{20}1are basically — this is all we have to go through. So,
(21;we'll be done mdus! a few minutes.

{22) A kay.

(23]
[24juntil 1:13 p.m.lb|

[25] BY MR. BIENERT:
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(Whereugon, the deposition was recessed from 1:03 p.m.
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. Q Ambassador Richardson, before we broke. | was
-2 -asking you about some of the accounts in the press that you
=-might be currently being considered for Secretary of Energy
-+ To your knowledge, are you at present someone who is being
‘z-considered as a possible Secretary of Energy?
s A ell. | only read what | see in the paper. That's
the extent of mY knowledge of this.

Q s that a position. to your knowledge - who wou g
-appoint that position?

A The President would.
: Q When did you first become aware of the fact that
-your name is at least being kicked around as someone who
-could be Secretary of Energy?

| read it in The Washm%ton Post in Al Kamen's
column. | was overseas when { read i.
And when would that have been?
A It was about two weeks ago.

. Q Is Secretary of Energy any position that you have
time indicated to other political associates or,
f , an7yone for that matter, that you might have an
interest in?

N

. No. In fact, | don't see it as a job enhancement
situation. [, | think I'm better off where | am now. But,
:24:n0, no, "l have never sought that position. No.
125 Q So, is it accurate then that at this point no one
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.1 :has affirmatively, other than reading press accounts, no one
>:has afﬁrmanvel¥ discussed the topic with you?

A hat's right. That's nght.
14 Q And I'm sorry, you might have said this, and |
rs:might have just spaced. But is that someone that would be
e1appointed by the President? .
i A" Yes. The President appoints the Secretary of

S

:2:Energy.

3] Q Has anyone ever communicated to you or suggested to
:121yo0u that there might be any link, in terms of any timing. of

an appointment to the Secretary of Energy position and any
iinformation that you might be able to or actually provide

3:relating to Monica Lewinsky or that whole matter?

A Absolutely not. The White House doesn't even know
:1311'm here with you. .
(161 Q ~ And I'm assuming also then, the second question
{17 ;which is similar is, setting aside whether anxbody has ever
{181suggested that to you, in ggur mind do you have any concermns
{19}0r views that there might be some link between -

{20} A No.

{213 Q - any talk at this point about the President

{221appointing you Secretary of Enevra and an% information that

(231youum ht be called upon to pro in the Monica Lewinsky

{24)Matter? :

(25] A No. There's, there's no connection whatsoever.
Page 181

111And it's never crossed my mind. )

(2] . On the Monica Lewinsky thing, | — very clearly,
13jwhat | did was routine. | was not pressured. | feel very
{41good about what we did. | make no apologies.

(5] But the answer is no. There is no linkage. They
1s1don't even know I'm here.

17} MR. BIENERT: And | think we had one other document
(8 1that we wanted to go over with him.
{9} (Exhibit WBR-29 was marked
(10] for identification.)
[} BY MR. LERNER:
1121 Q This, | guess, is a memo from Isabelle Watkins to
{131you. It's dated January 22nd. ]
{141 MR. BIENERT: Let me, just for the record we are
115)talking about WBR-29.
[1€] BY MR. BIENERT: . )
{171 Q _The memo reads, "Gene Randall is sending directions

(131to his home. The dinner is scheduled on Tuesday, February 3,
r191a8s gg_u noted. He expects Bill Press and his wife, James and
1201Debbie Sckuff (\¢Vh : House) to join you.”

{211 eah.

1221 Q So, that would be February 3rd. That would be
123)roughly 13 days aher_this whole thing broke. Do you recall

124 ;hta;/';ng any conversation with Debbie Schiff abouf this matter
r25)at this —

OiC-Starr
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o A No. No, but, you know who Gene Randall is? He's
-2:with CNN. And he had done a dinner a year ago with a group
-u10f his fnends. Debbie Schiff was there. 'And Gene since
.1:then, since ! got %ppomted, has been saying, | want to give
B 3¥ou a dinner.” And we've been unable to give him a date. In
‘s itact, we cancelled this date. This never happened.

kay.
=D A So, and he had invited — he is a friend of Debbie
-ajand Jim Sthiff.

[

Well, have you ever had a conversation with Debbie
i Schiff aboxt Len{insky?
0.

31 Q Do you have any idea why Debbie Schiff was the
3 1?erson — if you recall, she was the one who on October 21st
5]

axed the resume to your office in New York. Do you have any
e;ideaf wr})y Debbie Schiff at least is the named person sending
7 1the fax?

Gal A Shedid? | didn't know that.
119) BY MR. BIENERT: ) .
1201 Q Well, let's back up and just make sure we're being

11precise. As you may recall, and we can show you the exhibit
21— | think it's the first or second exhibit — the fax
37notation at the top of the resume says Debi Schiff.

PO 6D T3 D B b bt ba ba bt b d 40 4 s pr

4 BY MR. LERNER: )

53 Q That doesn't necessarily mean that she was the
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-1 1person sending it. o

"2} A Oh, sendm& it. Oh, yeah.

3] BY MR. BIENERT: .

31 Q Do you see that, sir?

5] A Yeah.

8] Q What s that, that's WBR-1?

3! A Yeah.

! BY MR. LERNER:

(9] Q Let me just be clear. That doesn't necessarily
-131mean that she was the person who actually inserted the page
:-11in the fax machine. But -

i A No, I don't know why. | don't know why. Maybe a

;2 31lot of people us&lhﬁ{ fax. 1don't know.

14 ight.

2151 BY MR.gBIENERT: _ )
{161 Q Have you gotten together socially on any occasions
r17with Debbie Schiff?

(18] A Well, that -- a year ago, yeah. Or maybe — no.
(191t was when | was in the Congress. | think it was two years
t201ago at her home, at the home of Randall.

(21} Q And since that time, have you ever gotten together
{22)with him?
(23] 0. . .
{24} Q |said him, | meant with her?
125} A No, no.
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t17 . . Q Now, you can't help but note that just
12)coincidentally the date of this memo to you is January 22nd
t31the date the story broke in the Monica Lewinsky matter, and
r41it was scheduled for shonlwhe(eaﬂer. and you indicated to
r51me that it was cancelled. Was it cancelled — the fact of
{61the cancellatlonN did it have anything to do with this —

&) 0

[8) Q - breaking story? .

(3] A No, no. February 3rd? No, no. It's just —
{101something must have ham)ene .. In other words, | had to, i
;111had something and | couldn't do it. .

1121 Q " Right. But it would be something not related to
r131Monica Lewinsky or the —

(14] A eah, no.

(15) Q - issue with the President?

(16] A No, it wouldn't. . .

(17 MR. LERNER: A couple last questions.

(18] BY MR. LERNER: )

[19] Q You probably answered this. But, other than that

{20j0ne meeting with Betty Currie in which you hugged, you had no
:21jconversation with her — .

[22) A With Betty? .

) 2 - about Monica Lewinsky?

[FESEF

[C %)

{
No.
E i Q And how would you describe your relationship with

OIC-Starr
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.1 Betty Currie?

= A Oh. lthink we're — | like her a iot. She's 3
‘very sweet person. We're not particularly close. She is -
the White House office adjoining the President. It's a ver,
friendly. sociai. heuo-Betty-how-aremou. You know, she ~
afways gives somebody a kiss and that's it. There's noth =3
more. But | like her. | like her. She's a good, decent -

{2 person.
o MR. BIENERT:  Okay. Ithink that's all we has2 and
10 we apprecnategour time

: VIDEOGRAPHER:  The interview is concludez at

211:20:38.
13 THE WITNESS:  Can, can ~ | just say one tr~g?
14 VIDEOGRAPHER: Back on?
{15 THE WITNESS:  Yeah, back on, because it re-ates to
[161— you asked me.
(17 VIDEOGRAPHER: The time is 1:20:49.
(18 BY MR. BIENERT:
9] Q Okay. When we went off, Ambassador Richardson
0

jindicated he wanted to make a clarification or a followup?

1 A Yeah. |just want to be sure that | am not kaving
jthe impression that | interviewed people for Lewinsky's job
1specifically during a certain period of time.

] at happened was, there was a pool of candicates,
jmainly dealt with by Cooper. And I can't recall anyone tha!
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111l interviewed that were comﬁetitive necessarily with
r21Lewinsky. | did want to fill the slot. So, | interviewed a
(3]number of}{;eo le.
(a; nd | just wanted to be clear. You asked me to

(5)produce names of people that | interviewed for Lewinsky's

te18lot. I}ust want to be clear that if | talked to anybody,

(71it was for positions in the Mission in the public affairs

(gjarea, not necessarily Lewinsky's, because we eventually

191 filled it with Aronsohn.
[10) Do you see what I'm saying?
(11} Q Right. And when you say you would have interviewe
(121someone for a position, you just mean a body, but for a
113different job function than ~
[14) A Yeah. .
— you interviewed Lewinsky, and that Aronsohn

[15] Q
(16]later got? .
(17 ~ Yeah. Yeah. |just want to - so that you dont
[18)think I'm tramg to come up with names that don't exist.

[19] Okay. N

[20) A I1mean, I'm always interviewing people at al
[21)times, junior positions. And, you know,  wantto —1 had a
{22]letter from a woman who, from New Jersey, who said to me, my
(231s0n called the U.S. Mission at the United Nations and wanted
{24]to0 interview for a job with you. And he got a cold shoulder.

251 Yet you interviewed Monica Lewinsky because she had some

o
-
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(1)friends in high places. .
2] And | remember getting that letter and having
[3}Isabelle call that woman and say, you know, you have a pomnt.
4111 interview your son. And | interviewed her son and I'm
{sikeeping him'in a pool. o
{61 But I'm not trying to gain points with the grand
(71jury. Buti I do, | am very engaged in personnel issues.
(8] ut | want to make two things very clear. Number
ts10ne, under no circumstances did | ever discuss Monica
(101Lewinsky with the President or Paula Jones.
[11) And, number two, we did not hold the job open for
(121her for two months as has been alleged in the press.
{131 Specifically, thwosmon was offered to her. She asked for
(141an extension. We had the |rachn5|s, SO we were consumed by
t15)a bunch of other things. And then | told her to fish or cut
(161bait. And | instructed my staff to do that, and { think my
117staff did that.

[18)‘1 What is my last point? Let's see. That's about
[197it.
[120) MR. BIENERT: Okay. That wili conclude the

(21)deposition. Thanks again.
(22} (Whereupon, at 1:24 p.m., the proceedings were
(23)concluded.)

(24}

{25]
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Monica S. Lewinsky

Education:

Lewis and Clark College Portland, Oregon
Bachelor of Science in Psychology May 1995

Experience:

Departm WY P#Re1iss ‘The Pentagon Washington, I).C.

Confidential Assistant to the Assistant Secretary of Defense for Public Affairs

April 1936 - present

Serve as principal assistant to the Assistant Secretary of Defense (ASD) for Public Affairs in support of
his dual role as both Department of Defense spokesman and head of Department of Defense Public
Affairs. Assist in preparing the ASD for bi-weekly press briefings. Interact with the national print and
broadcast media on the ASD’s behalf. Provide the ASD with timely updates of current media stories.
Act as liaison with the offices of the Secretary, the White House, other Cabinet Secretaries and the
National Security Council. Provide support to the Secretary of Defense and Assistant Secretary on
frequent irg?mgr}glhtravel which includes a contingent of traveling media. Handle the ASD’s daily

schedule and correspondence.

The White House Washington, D.C. _

Staff Assistant to Director of Legislative Affairs Correspondence, November 1995 - April 1996

Wrote drafts and correspondence for Staff Secreiary’s approval and ultimately the President’s
signature, which often required research of various Administration issues and policies. Coordinated
mass mailings to Congress for the President and other Senior Administration officials. Processed and
vetted all incoming mail to the President from Congress. Trained and supervised new interns on White
House procedure and preparation of White House correspondence.

The White House Washington, D.C.

Summer Intern Office of the Chief of Staff, July - November 1995

Drafted form letters and individual responses for the Chief of Staff's signature. Acted as a liaison for
Chief of Staff's office to ather White House offices, Cabinet agencies, and Congressional offices.
Updated office manual. Supervised and coordinated intern and volunteer staff.

Metropolitan Public Defenders Portland, Oregon

Alternatives Staff, February - May 1995 ‘
Implemented new psychology expert reference techniques. Assisted attorneys in finding viable
alternatives to prison for their clients. Directed clients in successful search for support, shelter, food
and transportation. Updated files on resource materials.

Southeast Mental Health Network (Practicum) Portland, Oregon

Socialization Staff Assisiant, January - June 1994

Assisted staff in teaching socialization skills to mentally ill clients to ease their integration back into
society. Updated clients’ confidential reports. Coordinated fund raising to benefic extra-curricular
theatre activities.

Additional Information: 828-DC-00000002 .

« TS-SCI Clearance: Current
+ Proficient in Macintosh for Microsoft Word 6.0, WordPerfect for Windows 5.2, Quorum, and Infosys.
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USUN - JANUARY 22, 1998
MONICA LEWINSKY JOB OFFER AT USUN

Background: Ambassador Richardson, who lives full-time in New York as the

U.S. Permancnt Representative to the United Nations, rcgularly stays at the

Watergate Hotel when in D.C. for meetings at thc White House or on the Hill.

Ie often has meetings at the hotel. His Chicf of Staff, Rebecca Cooper. is based in D.C.

Q: Did Ambassador Richardson offer Monica Lcwinsky a job at USUN?
A: Last night Ambassador Richardson’s Spokcsman said:

Monica Lewinsky was offercd a junior public affairs position at the U.S. Mission to the
United Nations after being intcrviewed by Ambassador Richardson and his Chicf of Staff
in October 1997. The decision to hire Ms. Lewinsky was bascd on her qualifications.
initiative, and reputation as a hard worker. The position she was offered was consistent
with her background and cxperience at the Department of Defense and the White House,
and not based on any other factors. She subsequently informed the Mission thal. despite
her initial interest in employment at the Mission, she wished to pursuc cmployment in the
private sector. There was no pressure by any individual to hirc her and nothing improper
occurred. The Ambassador routinely meets with qualified candidates for employment at
the U.S. Mission.

‘Thc Ambassador and his staff only learncd of allegations and leaks about this individual
this morning through the news media.
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Statement by Calvin Mitchell
Spokesman for Ambassador Bill Richardson
US Mission to the UN, New York, New York
January 21, 1998

Ambassador Richardson and his Chief of Staff met with Monica Lewinsky regarding a
position in October of 1997. She was subsequently offered a position at US Mission to
thc UN. The position was an cntry-level staff position in the press office in New York.
Soon thereafter, she informed the Mission that despite her initial interest in employment
at the Mission, she wanted to pursue employment in the private scctor. There was no
pressurc by any individual to hire her and nothing improper occurred. The Ambassador
routinely meets with qualified candidates for employment referred by members of the
Administration or Members of Congress. She-was-referred-to-us-byJohn Podesta and by
Betty Curric. |
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Monica Lewinsky was offered a staff assistant position with the United States Mission to
the United Nations in December of last year. Ms. Lewinsky had expressed an interest in
the position, based on her previous work in the office of the Assistant Secretary for Public
Affairs at the Pentagon and at the White House. As a result of her qualifications and
recommendations, Ms. Lewinsky was offered an entry level position assisting in press
and public outreach. Despite her initial pursuit of employment at the Mission, Ms.
Lewinsky decided to decline the offer, citing a desire to work in the private sector.

POSSIBLE ADDITIONAL SENTENCE:

Ms. Lewinsky is a bright young woman who established an excellent reputation with her
supervisors for hard work and dedication to government service. We wish her well as she
pursues her future endeavors.

POSSIBLE ADDITIONAL SENTENCE:

At no time did Ambassador Richardson or anyone on his staff discuss Ms. Lewinsky’s
employment with the President of the United States or Vernon Jordan.

828-DC-00000008
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XXXXX DRUDGE REPORT XXXXX 03:19 UTC WED JAN 21 1998 XXXXX

CONTROVERSY SWIRLS AROUND TAPES OF FORMER WHITE HOUSE INTERN, AS STARR
MOVES IN!

**World Exclusive**
**Must Credit the DRUDGE REPORT**

Federal investigators are now in possession of intimate taped conversations of a former White House intern,
age 23, discussing details of her alleged sexual relationship with President Clinton, the DRUDGE REPORT
has learned.

The tapes were made by a federal employee who has been granted immunity. MORE

According to sources in and out of government, Whitewater independent counsel Kenneth Starr became
involved in the situation when he received intelligence that senior administration officials may have offered
federal jobs to a young woman in an effort to prevent stories from going public -- stories involving sexual
episodes that allegedly occurred in a room off the Oval Office.

"Starr is not on the bimbo beat,” one source close to the situation told the DRUDGE REPORT late
Tuesday. "He's looking at a potential for obstruction of justice charges.”

A breakfast meeting that took place at The Watergate Hotel has attracted the attention of investigators.

The development has completely consumed high-level Washington, with Starr's investigators working past
midnight in recent days. Developing...

828-DC-00000009
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DATE
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FAX: 212 - Y5 - 433 -

FROM:  ___ JOHNHILLEY ' Y susanBroPHY
— . VIRGINIARUSTIQUE ~ -_K_ TRIPP DONNELLY
456-2230 d‘eLEPHONE)
456-6220 (FAX)

SURJECT:

10F /.

* Note: The information contained in this facsimile message is CONFIDENTIAL
and intended for the rccipient ONLY. If there is a problem with the transmission, please
contact the sender as soon as possible,
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AWhitewater prosecutor expand probe into Paula Jones case

AEDS: INSERTS grafs 7-8, "Bannaett told xxx with Bennett passing on Clinton denial; report that
investigators have 20 hours of tapes and Jordan no comment

ABy JOHN SOLOMON= "Associated Press Writer=

WASHINGTON (AP) Whitewater prosecutor Kenneth Starr's 3@ 1/2-year investigation
has expanded into new territory whether President Clinton tried to influence a former White Nouse
intem's testimony in the Paula Jones sexual harassment lawsuit

The former intemn, Monica S. Lewinsky, has signed a declaration in the Jones’ lawsuit
denying sr:’e ever had a sexual relationship with the president and stands by that assertion, her
lawyer said. . :
Attorney William H. Ginsburg of Los Angeles said his client has not been formally
interviewed by prosecutors but that he has met in Washington with Starr’s investigators.

Ginsburg said the Justice Department had approved a formal nsion of the ,
Whitewater investigation. ~1 know that Janet Reno has definitely signed oft,” he said.

The Washington Post and The Los Angeles Times, which first reported the development
along with ABC News, reported in today’s editions that the threejudge federal appeals court panel
that oversees Starr's probe also approved the expansion. .

Clinton's private attorney in the Jones' case, Robert Bennett, could not be reached for
comment early today. Clinton rapeatedly has denled Jones' allegations that he sexually harassed
her while Arkansas governor and last weekend was deposed by Ms. Jones' attorneys for six hours.

Bennett told the Post the prasident has denied having an affair with the intern and noted
that she also had denied it in an affidavit. - ‘ )

NBC News, which said investigators are working with 20 hours of tape-recorded
conversations in the case, said it reached Jordan avernight at @ New York hotel and that he
declined to comment. :

The latest development marks a departure for Starr's investigation, which for the past
3@1/2 years has focused on the Clintons' failed Whitewster land venture and other Arkansas
business dealings and whether since coming to Washington the first family or their aides have dene
anything to Impede that investigation.

Ginsburg declined to discuss the specifics of what he talked about with Starr's
investigators, but confirmed he had met with them in Washington.

He said Ms. Lewinsky was scheduled to be deposed later this week by Jones' attornays
in the sexual harassment lawsuit.

Earlier, Ms, Lewinsky provided a written statement in the lawsuit denying she ever had a
sexual relationship with Clinton while an intern at the Whits House, Ginsburg said.

At thig time, she stands by her declaration,” the lawyer said.

The Times and ABC News reported that Starr was investigating whether Clinton deployed
?istfriend and trusted adviser, Vernon Jordan, a Washington attorney, to discuss with Lewinsky her

estimony. )

The two reportad that Stan's office had received a tip from a former associate of
Lewinsky, Linda Tripp, that prompted the investigation.

The Washington Post and ABC reported that Tripp provided Starr with audiotapes that
she recorded of conversations she had with Lewinsky in which the former intern recounted details of
a 1@1/2-year affair she said she had with Clinton. Ms. Lewinsky started working at the VWhite
House in December 1995.

Both newspapers and ABC said that, according to sources, Ms. Lewinsky said in ane of
the taped conversations that Clinton and Jordan had asked her to deny to Ms. Jones' lawyers that
she had had a relfatlonship with the president.

After working as an intern at the White House, Ms. Lewinsky worked in the public affairs
department at the Pentagon along with Tripp. She left the job, but it had nothing to do with the
sexual harassment case, Ginsburg said.

Ms. Lewinsky remains in Washington, her lawyer said.

828-DC-00000011
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Education:

Lewis and Clark College Portland, Oregon
Bachelor of Sctence in Psychology May 1995

Experience:

Department of Defense The Pentagon Washington, D.C.

Confidential Assistant to the Assigtant Secretary of Defense for Public Affairs

April 1996 - present

Serve as principal assistant to the Assistant Secretary of Defense (ASD) for Public Affairs in support of
hig dual role ag both Department of Defense spokesman and head of Department of Defense Public
Affairs. Assist in preparing the ASD for bi-weekly press briefings. Interact with the national print and
broadcast media on the ASD’s behalf. Provide the ASD with timely updates of current media stories.

" Act as liaison with the offices of the Secretary, the White House, other Cabinet Secretaries and the
National Security Council. Provide support to the Secretary of Defense and Assistant Secretary on
frequent international travel which includes a contingent of traveling media. Handle the ASD’s daily
schedule and correspondence.

The White House Washington, D.C.

Staff Assistant to Director of Legislative Affairs Correspondence, November 1995 - April 1996

Wrote drafts and correspondence for Staff Secretary’s approval and ultimately the President’s
signature, which often required research of various Administration issues and policies. Coordinated
mass mailings to Congrese for the President and other Senior Administration officials. Processed and
vetted all incoming mail to the Preaident from Congress. Trained and supervised new interns on White
House procedure and preparation of White House correspondence.

The White House Washington, D.C. :

Summer Intern Office of the Chief of Staff, July - November 1995

Drafted form letters and individual responses for the Chief of Staff's signature. Acted as a’liaison for
Chief of Staff's office to other White House offices, Cabinet agencies, and Congressmnal offices.
Updated office manual. Supervised and coordinated intern and voldnteer staff.

Metropolitan Public Defenders Portland, Oregon

Alternatives Staff, February - May 1995

Implemented new psychology expert reference techniques. Assisted attorneys in finding viable
alternatives to prison for their clients. Directed clients in successful search for support, shelter, food
and transportation. Updated files on resource materials.

Southeast Mental Health Network (Practicum) Portland, Oregon

Socialization Staff Assigtant, January - June 1994

Assisted staff in teaching socialization skills to mentally ill clients to ease their integration back into
society. Updated clients’ confidential reports. Coordinated fund raising to benefit extra-curricular
theatre activities.

Additional Information: 828-DC-00000012

* TS-SCI Clearance: Current
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Monica S. Lewinsky
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3 November 1997

The Honorable Bill Richardson

United States Ambassadcer to the United Nations
799 United Nations Plaza

New York, New York 10017

Dear Ambassador Richardson:

It was a pleasure meeting with you last Friday morning. I know how very busy
and demanding your schedule is; I particularly appreciated your taking the
time to speak with me. ‘

It was an honor to meet you. The US Mission to the United Nations is certainly
in good hands with you at the helm.

dute WROTE
T NOTE BEFORE
s Liagtr

Sincerely, G’M A
“Wimmea) éewwmlﬁ—\ THANY- ‘7‘0*-’@)

Monica Lewinsky

Again, thank you for your time.
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January 22, 1998
TO: Bill
FROM: Isabelle

RE: Calls/scheduling

Gene Randall is sending directions to his home. The
dinner is scheduled on Tues., Feb. 3, as you noted. He
expects Bill Press and his wife, James and Debbie Schiff
(White House) to join you.

828-DC-00000014
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TO: Ambassador Richardson

SUBJECT: Tidbits

1. Ollie Olivas: I

aived from Micha
L= B L WL de e WSLLL d7d e W b ARA

spoke to Laurie Shestack about the call she
0O

j | livagc Che gz2id che +t01d NOlivas voll weara
4 s. Saig sne Tolga llivas you were

out of the country and asked whether the information about his
father’s death should be passed to you immediately. Olivas said
"no." She also said she mentioned it to Ben on Monday or Tuesday
(12/29 or 12/30) and that he asked her to write it down -- hence
the e-mail she sent on Friday 1/2 (after the New Year's

holiday). When I asked her why she delayed in passing the
information, she commented that there was no sense of urgency on
Olivas’ part and that she sent it to Ben immediately upon her
return after the holiday.

A a VR =2 85

2. Monica Lewinsky: She has declined the position in the hopes
of going private sector (e.g. Burston-Marsteller or the like).
She thanked you again for giving her the option to come to USUN.
She’d like to call sometime this week to thank you in person. Do

you want her to call or should I tell her to send you a note?

828-DC-00000015
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TO: Ambassador Richardson ¥f\i4
FROM: Mona Sutphen
SUBJECT: Tidbits

1. Ollie Olivas: I spoke to Laurie Shestack about the call she
received from Michael Olivas. She said she told Olivas you were
out of the country and asked whether the information about his

her s death should be passed to you immediately. Olivas said

'no She also said she mentioned it to Ben on Monday or Tuesday
(12/29 or 12/30) and that he asked her to write it down -- hence
///the e-mail she sent on Friday 1/2 (after the New Year'’'s
heoliday). When I asked her why she delayed in passing the
// §nformation, she commented that there was no sense of urgency on

Olivas’ part and that she sent it to Ben immediately upon her

/ return after the holiday.
2. Monica Lewinsky: She has declined the position in the hopes

/ of going private sector (e.g. Burston-Marsteller or the like).
She thanked you again for giving her the option to come to USUN.

She’d like to call sometime this week to thank you in person. Do
you want her to call or should I teIp her to send you a note?

L / [ M & ‘ P _/ / (\%]
5 1< l; GOVERNMENT )

T v EXHIBIT
[,/' - -t i p g Wek -8
- 7&7{144’) ' j ?MW '% 2498 gg'
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Martindale, Lynn

From: Logsdon, Wayne

To: Martindale, Lynn

Subject: RE: USUN/W secretarial position
Date: Monday, January 05, 1998 9:44AM

You know what | know. wkli

----- Original Message-----

From: Martindale, Lynn -
Sent: Monday, January 05, 1998 9:23 AM = GOVERNMENT
To: Logsdon, Wayne EXHIBIT

Subject: RE: USUN/W secretarial position
So now, who's on first????

Im

From: Logsdon, Wayne

To: Burleigh, Peter

Cc: Martindale, Lynn

Subject: RE: USUN/W secretarial position
Date: Monday, January 05, 1998 8:43AM

Peter,
Thanks for the heads-up. | had initiated the cancellation already since he wanted it done. We look bad

waffling on these issues. We need a clearer guidance on the process involving such issues under Amb
Richardson. Tks. wkl

----- Original Message-----

From: Burleigh, Peter
Sent: Monday, January 05, 1998 8:27 AM
To: Logsdon, Wayne

Subject: RE: USUN/W secretarial position

WKL - | spoke about this issue with Rebecca Cooper on Friday. She is going to reclama with Richardson
today (Mon), since she says he had approved the switch and she still wants it done. Stay tuned. {(And
don't cancel the personnel action yet}, APB

From: Logsdon, Wayne

To: Martindale, Lynn; Frazier, Tracy L; Fairman, Deborah J

Cc: Garvin, Emma; Burleigh, Peter .

Subject: USUN/W secretarial position

Date: Tuesday, December 23, 1997 3:21PM

Lynn/Tracy,

| have just been instructed by Ambassador Richardson personally not/not to change the USUN/W
secretarial position to Foreign Service. | know that the paperwork has gone through already and that we
are scouring the landscape for someone in the FS to fill the siot. | explained that Ms. Cooper asked us to
do this and do it quickly. However, he is adamant about keeping it a schedule C-type position.

| apologize for the seeming lack of coordination on this issue. | will take the matter up with Rebecca
Cooper personally if you could reverse our previous action and bring it back to a schedule C.

Thanks loads for your help and understanding. wkl! ~

828-DC-00000018
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Martindale, Lynn

From: Logsdon, Wayne

To: Martindale, Lynn

Cc: Burleigh, Peter

Subject: Monica Lewinski

Date: Tuesday, December 23, 1997 3:36PM
Lynn,

If this name pops up on your screen, it is one the Ambassador has in mind of bringing on-board as a
secretary | believe. More to come as | know it. wkli

828-DC-00000019
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VISITOR NOTIFICATION - RESIDENCE

1/5/98

Name: Arrival Date: | Arrival Time: | Departure Date: | Departure Time: Remarks:
GABRIEL, ED 1/7/98 2000 1/8/98 unknown
JORDAN, VERNON 1/6/98 0800 1/6/98 unknown Breakfast
828-DC-00000020
ACTION : (see RSO Instruction 97-19) UPO DISTRIBUTION: SCP(US)
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UUSUN - JANUARY 22, 1998

U.S. Permanent Representative to the United Nations, regularly stays at the
Watergate Hotel when in D.C. for meetmgs at the White House or on the Hill.
Y Lo L o - 1. 1 ML _C L Qa L ) o J% I ~ 1
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United Nations after be ing interviewed by Ambassador Richardson and his Chief of Staff
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initiative. and reputatlon as a h: 1 worker. The position she was offered was consistent
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and not based on any other factors. She subsequently informe

[=%

the Mission that, despite
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private sector. There was no pressure by any individual to hire her and nothing improper
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the U.S. Mission.
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The Ambassador and his staff only learned of allegatlons and leaks about this individual
this morning through the news media
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Statement by Calvin Mitchell
Spokesman for Ambassador Bill Richardson
US Mission to the United Nations
New York, New York
January 21, 1998

Monica Lewinsky was offered a junior public affairs position at the U.S. Mission to the
United Nations after being interviewed by Ambassador Richardson and his Chief of Staff’
in October 1997. The decision to hire Ms. Lewinsky was based on her qualifications,
initiative, and reputation as a hard worker. The position she was offered was consistent
with her background and experience at the Department of Defense and the White House,
and not based on any other factors. She subsequently informed the Mission that, despite
her initial interest in employment at the Mission, she wished to pursue employment in the
private sector. There was no pressure by any individual to hire her and nothing improper
occurred. The Ambassador routinely meets with qualified candidates for employment at
the U.S. Mission. ‘

The Ambassador and his staff only learned of allegations and leaks about this individual
this morning through the news media.
# 44
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Vagbe o

2 November 1997

Dear Betty:

I hope you had an enjoyable weekend. | thought I'd drop you a-note since it's so difficult for both
of us to talk at work!

| became a bit nervous this weekend when | realized that Amb. Richardson said his staff would
be in touch with me this week. As you know, the UN is supposed to be my back up but because
VJ has been out of town, this is my only option right now. What should | say to Richardson's
people this week when they call? | had mentioned to Richardson that working there was one of
the things | was looking at. It probably sounds stupid, but | have absolutely no idea how to tell
them, "I' m not sure yet”, in a business-like manner. |f you feel it's appropriate, maybe you could

Also, | don't think | told you that in my conversation last Thursday night with him that he said he
would ask you to set up a meeting between VJ and myself, once VJ got back. | assume he'll
mention this to you at some point ~ hopefully sooner rather than later!

I am enclosing a copy for VJ of the list of advertising/PR firms that | included in “the big guy's"
packet. My hopes are that one of the names will jump out as a place where he (VJ) might have
a contact.

I mentioned to him that Id like to drop by on Sat. to give you your birthday present and to see
him for a bit. He seemed somewhat receptive and said he'd check it out this week. Of course,

he'll forget because in the whole scheme of things it's not that important and | will, of course,
probably have to bug you towards the end of the week with this (something to look forward to I'm

| hope to hear from you soon with some guidance. | am mailing my "thank-you-for-meeting-with-
me-letter” to Richardson today. | was pleased the UN interview went well, but I'm afraid it will be
like being at the Pentagon in NY...YUCK! PLEASE let me know what to do soon!!!!

1,000 thank you's.

Hugs n' kisses,

MSL-55-DC-0179
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CA Davis

From: Lewinsky, Monica, , OSD/PA[SMTP:miewinsk@pagate.pa.osd.mil}
Sent: Wednesday, November 05, 1997 2:16 AM

To: CA Davis

Subject: RE: troubs?

oK. | have some bad news. | am off the next trip so i won't be coming to
Tokyo. | am probably sorrier than you are. the truth is it would have been
so difficult to spend time together and it probably would have benn more
frustrating than anything.

The job thing on Friday went much better than expected. It was nice; the
big creep called thursday night and gave me a pep talk because i was so
afraid I'd sound like an idiot. Richardson is a great guy and i met two
women who work for him...also very cool. Yesterday, Richardson called me at
work and told me they were going to offer me a position..they didn't know
what yet, and they wanted to talk with me further. The problem is, | don't
really wnat to work there (issue wise or location wise) I've already had

the experience of working in a yucky building. It was awful, actually,
because i feel a little trapped into taking it. HOPEFULLY, there will be
some movement on the other tracks in NY too. | told mr. bacon | was
planning to move and was in the process of looking...which is why i asked
him if i could switch trips with tom. The biggest reason i need to do that
was because the creep's friend who is supposed to help me with the private
sector possibilities has been out of town the last two weeks. | feel like

Il lose momentum with them if i disappear for three weeks now (that's
including Thanksgiving). Oy vey!

I'm glad to hear you guys had such a nice weekend. Honestly Cat, it sounds
like such a wonderful fantasy to me. To be with yourr husband -- as part of
a couple with other couples doing couple-y kinds of things and having fun.

My Australian boyfriend CALLED me on Friday to let me know his e-mail was
down., He said it had become habit to e-mail me friday nights and he wanted
to let me know he couldn't send anything. 1 know...when's the wedding?????
Just kiddin'.

i miss you tons and am so sad | won't see you, but maybe we'll work
something out soon. When do you guys come to the states..for holiday? and
for good?

kisses and hugs
Monica

From: CA Davis
To: 'mlewinsk@pagate.pa.osd.mil’

Subject: troubs?

Date: Monday, November 03, 1997 7:15PM

Hi, | sent you a message called 'quickie’ last wk, but it was =
undeliverable for awhile so I'm hoping this will reach you. You'd think =
the fn Pentagon could have straightened out email! Anyway, how did =
your 'meeting’ go last week? I'm seeing the man on teliie alot because =
of the Iragi nonsense. | think that could be a cool job, maybe better =
than the DOD. -

I had a long wkend away from home. We went to a friend’s office’s =
cottage at Lake Kawaguchi. lts Susan's office’s cottage and she invited =
us and 2 other couples for the 3day wkend- so 4 couples all together. =
It was fun- we drank a lot, ate a lot, hiked, walked, lounged, ptayed =
games etc..| was about ready to go home Sunday evening but we left Mon. =
morning. | was getting tired of being surrounded by Brits! Actualiy =

one couple is made up of a German woman and a man, Gavin, who is =

Page 1
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Canadian/Scottish/American. Anyway, Chris and | had Monday alone in the =
city because it was a holiday. We went shoppping. had lunch and saw My =
Best Friend's Wedding. It was a thrill to go to the movies and see a =
current-ish US movie. | really miss going to the movies as partofa =

social life. In the US when you don't fee! like having a big night you =

can just have dinner and go to a movie and at least you're out of =
thehouse, but here its expensive and the movies are crap generally so if =
you want o be mellow its renting a movie and eating in which gets =
tiresome.

Whoa, | have to go to work! Write back and thanks for the FWs. What =
did you pick for the 'psychological test'? love, Cat

1037-DC-00000023
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mlewinsk (Working Offline)

From: Lewinsky, Monica, . OSD/PA

To: elise

Subject: Hi honey

Date: Tuesday, November 18, 1997 2:17PM
Priority: High

Hi, Elise-

How are you? How's the famity?
It was so great to see you last month. | am in the process of looking for a position in NY. | have been
offered something at the UN, but I'm not reallly that interested in staying in the government. | have afew

leads in the private sector, so we'll see what happens. | hoping to be up there by January (that may be
too hopeful)!!!

! am off to the West coast for Thanksgiving and then on to Europe for a work trip. i hope to pop up to NY
sometime mid-December, and | hope we can get together then.

Take care, and keep in touch.

hugs n' kisses
Monica

PS I'm dying to hear about how your "date" company is working. Meet mr. right yet????

MSL-1249-DC-0075

Page 1
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5:15 PM Principals meeting on Irag, White House
7:00 PM Mike Parker 2445 RHOB (225-5865 Pat Holland)

OVERNIGHT WATERGATE w

FRIDAY, OCTOBER 31, 1997

(HALLOWEEN)
7:30 AM ?eeting with Monica Lewinsk‘i Watergate
8:30 AM Ben Gilman 2449 RHOB (225-3776 Ellen)
9:00 AM _ Xavier Becerra 1119 LHOB (225-6235 Lisa)
9:30 AM ‘ Nita Lowey 2421 RHOB (225-6506 Randy Stokes)
10:00 AM Bill Hefnef 2470 RHOB (225-3715 Ellen)
10:30 AM Tke Skelton 2227 RHOB (225-2876 Laura)
11:15 AM Bob Clement 2229 RHOB (225-4311 Jana)
11:15 AM Ed Pastor 2465 RHOB (Laura 225-4065) Please
change to noon if Livingston cancels
11:30 AM Tom DeLay H-107 Capitol (Pam 225-01%7)
12:00 PM Rod Grams
12:30 AM Bob Matsui 2308 RHOB (225-7163 Shirley)
1:00 PM Speaking Engagement - Earthkind, National
Press Club (Luncheon begins at Noon)
2:00 PM Depart Washington
3:00 PM Arrive New York
3:30 PM Meeting of the P-5 re Irag, UN Room C-209
4:00 PM ~ Security Council
6:40 PM Interview - CNN, 461 Eigth Avenue, 20th

Floor (Contact 714-7820)

828-DC-00000023
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TUESDAY, JANUARY 6, 1998

Breakfast with Vernon Jord
Astoria Towers {Jordan at

Hotel - - ' 7 ( /\Z/l

General staff meeting

Briefing

Meeting with Susan Kinsley, USUN

Drop by -- students from Stetson

TT . 4 oo - 2 - TYOTTN

niversity, USUN, 12th Flocor

Meeting with USYG Bernard Mivet

accompanled by Ambassador Sgaéfberg, UN,
3727-B

ith UNSCOM Executive Director
ut1 r TTQTTN

7 (eI |

Dinner hosted by former Secretary of
State Henry Kissinger IHO Ambassador and

Depart via Amtrak train number 177

828-DC-00000024
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TO: Ambassador Richardson wﬁ\XJJL/

FROM: Mona Sutphen
SUBJECT: Tidbits

1. Ollie Olivas: I spoke to Laurie Shestack about the call she
received from Michael Olivas. She said she told Olivas you were
out of the country and asked whether the information about hisg
fafher’s death should be passed to you immediately. Olivas said
Yno." She also said she mentioned it to Ben on Monday or Tuesday
(12/29 or 12/30) and that he asked her to write it down -- hence
the e-mail she sent on Friday 1/2 (after the New Year's
holiday). When I asked her why she delayed in passing the
information, she commented that there was no sense of urgency on
Olivas’ part and that she sent it to Ben immediately upon her
return after the holiday.

2. Monica Lewinsky: She has declined the position in the hopes
of going private sector (e.g. Burston-Marsteller or the like).
She thanked you again for giving her the option to come to USUN.
She’d like to call sometime this week to thank you in person. Do
you want her to call or should I te her to send you a note?

- 828-DC-00000017
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Martindale, Lynn

From: Logsdon, Wayne
To: Martindale, Lynn
Subject: RE: USUN/W secretarial positio
Date: Monday, January 05, 1998 9: 44/:\
You know what | know. wkl
----- Original Message-----
From: Martindale, Lynn .
Sent: Mgonday, January 05, 1998 9:23 AM
To: Logsdon, Wayne

Subject: RE: USUN/W secretarial position

So now, who's on first????

From: Logsdon, Wayne
To Burleigh Peter
Cc: Martindale, Lynn

Subject: RE: USUN/W secretarial position
Date: Monday, January 05, 1998 8:43AM

Peter,

Thanks for the heads-up. i had initiate
waffling on these issues. We need a cl
Richardson. Tks. wk!

e he wanted it done. We look

i ellation already sin K
arer guidance on the process involving such issues under Amb

----- Original Message---—-

From: Burieigh, Peter
Sent: Monday, January 05, 1998 8:27 AM
To: Logsdon, Wayne

Subject: RE: USUN/W secretarial position

WKL - | spoke about this issue with Rebecca Cooper on Friday. She is going to reciama with Richardson
today (Mon), since she says he had approved the switch and she still wants it done. Stay tuned. (And

don't cancel the personnel action yet}, APR

(92011 B S ) H [SRL- I O -1 0] =128 102

From: Logsdon, Wayne
To: Martindale, Lynn; Frazier, Tracy L; Fairman, Deborah J
Cc: Garvin, Emma; Burleigh, Peter

Subject: USUN/W secretarial position

Date: Tuesday, December 23, 1997 3:21PM

Lynn/Tracy,
| have just been instructed by Ambassador Richardson personally not/not to change the USUN/W
secretarial position to Foreign Service. | know that the paperwork has gone through already and that we

are scouring the landscape for someone in the FS to fill the slot. | explained that Ms. Cooper asked us to
do this and do it quickly. However, he is adamant about keeping it a schedule C-type position.

| apologize for the seemmg Iack of oordination on this issue. | will tak the matter up with Rebecca
- —..—A | 2% .n’- I

Coopef perso onally if you could reverse our plc'th.ia action and brir

(.C
0)
O
7?

Thanks loads for vour help and understanding. wkl

Page 1
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Martindale, Lynn

From: Logsdon, Wayne

To: Martindale, Lynn

Cec: Burieigh, Peter

Subject: - Monica Lewinski

Date: Tuesday, December 23, 1997 3:36PM

Lynn,

If this name pops up on your screen, it is one the Ambassador has in mind of bringing on-board as a
secretary | believe. More to come as | know it. wkli

828-DC-00000019
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Times 8:00 PM D/IHO Frank 9:00 AM Brookings Sr Templesman Retreat
2:30PM PC Wisner Seminar 11:00 AM SE/McLaughlin
4:00 PM R/Amb. Carolyn 8:00 PM D/Moroccan PR t-on-1
Curiel 5:00 PM SE/Chris
Matthews
11 12 13 14 15 16 17
Palm Beach/Orlando Palm Beach/Orlando 2:30 PM PC 7:30 AM B/WH 1:15 PM L/JCS Shelton 6:00 PM SE/Harvard, Ken- |2:00 PM SE/U. of New
4:30 PM SE/Ops Center 4:15 PM SE/Nick News nedy School Haven
7:30 PM D/Tony Podesta {7:59 PM D/Drop by-IHO 7:30 PM D/Alan Simpson |{6:30 PM SE/World Affairs,
Secy Albright Hartford
8:00 PM D/Cooney &
Peterson
18 19 20 2] 22 23 24 h
Holiday-Martin Luther 8:00 AM B/David Dreier {7:30 AM (T) B/WH 1:00 PM SE/Luncheon- 2:30PM (T) PC
King ‘ 230 PM(T)PC 1:15 PM L/Nancy UNA/USA 8:00 PM Theatre-Lion
8:00 PM D/Congressman  |6:00 PM SE/Women's Soderberg 1:30 PM SE-Fund for King
Lee Hamilton Foreign Policy Group 8:00 PM D/Leonard Peace
7:00 PM SE/National Lauder 8:00 PM D/Holbrooke
Women Democratic
Club
8:00 PM D/Jim and Emily
Scheuer
25 26 27 28 29 30 - 31
Atlanta - WAC Carter 8:00 AM B/Japan PR 7:30 AM (T) B/'WH 6:00 PM Depart for Zurich |7:50 AM Arrive Zurich SE-Davos conference
event : Owada 8:00 PM D/Steinberg ‘
2:30PM(T) PC
6:30 PM R/Diplomatic
Corps
9:00 PM State of the
Union Address

Printed by Calendar Creator Pius on 1/16/98
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March 20, 1997

TO: Ambassador Richardson and Mrs. Richardson

FROM: PROTOCOL - Millie Harmon Meyers

THROUGH: EXECUTIVE - Stu Symington

SUBJECT: DINNER ITHO The Secretary General of the UN and Mrs. ANNAN

Wednesday, April 23, 1997, 8: OOPM WAT#H42A

Permanent Representatives and Senior UN Officials are to be suggested by
POLITICAL - Cameron HUME

ENTERTAINMENT/ARTS

Oprah WINFREY and Michael STEDMAN

Jesse NORMANY/ alternative: Kathleen Battle —

Isaac STERN \,

Bette MIDLER -involved in UNEP —
Actress

Olivia NEWTON-JOHN - involved in UNEP —
Actress

Actress

Meryl STREEP — «
Actress

828-DC-00000026
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Judith JAMISON '
Alvin Aliley Dance Co. ol

Susan SARANDON ¢

Actress

Michael DOUGLAS ___ m

Actor

Paul NEWMAN & Joanne WOODWARD — m

Wendy WASSERSTEIN
Playwright

Liam & Nathasha NEESON *’“

Actor/ Actress

Manny PATAMKIN
Actor

Richard AVADON
, /\Photographer

Nora EPHRON & Nick PIGELLI

828-DC-00000027
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-
PUBLIC AFFAIRS s
“" Arthur and Alexander SCHLESINGER ”
“ John WHITEHEAD
UNA USA

{\&/William vanden HEUVEL “‘ q
n T

Allen and Company

~
e

l ¢Tes GELB

Council on Foreign Relations — ,-

& Robert CARROW
Author, President Johnson —

L Richard REEVES —
Author, President Kennedy

e

L ’Ijgﬂs Kearns Goodwin ~ -— - - "

Author, Presidental Historian

\ L/(ﬁla.roline: KENNEDY & Ed SCHLOSSBERG

1

(

Aseraldine FERRARO and John zUccoTTl — SN A

(_Jeanne ASHE

Former Public Delegate and widow of Arthur Ashe ' -
LEli WEISSEL  — * '

easorensen — S g N

Henry KISSINGER —

Cyrus \}ANCE —

| DavidROCKEFELLER —— S — — “

' Nancy RUBIN
828-DC-00000028



3467

MEDIA/PUBLISHING

Tom BROKAW
P({s( alternative: Dan Rather, Peter Jennings

| Arrhur SULTZBERGER, jr. B =-

alternative: Jack Rosenthal, Joe Lelelveld, Howell Raines, Tom Friedman
.3

m Diane Séwye -
’ altematharlayne Hunter-Gault
«
. e .
| ey — S S —

.‘ﬁ,\MonZUCKERMAN = ”

Gloria STEINEM

Ellen LEVING_
Good House-keeping

[ David WESTIN

ABC NewS

Tina BROWN/Harold EVANS __ ,
New Yorker/Random House: — '
Graydon CARTER

Vanity Fair

Sy NEWHOUSE
Conde Nast

Katherine GRAHAM
Washington Post

828-DC-00000029
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BUSINESS/FINANCE

@)
je)
/\.m % Lew RUDIN ” l )90
@ Rudin Managemen

Lazard Freres (alternative: Steven RATTNER) \ @

—~

Robert DENHAM
CEQ, President Salomon, Inc.

[ Ted and Jane TURNER

Sanford WEILL
Travelers Inc. -

[,/ ) | George SOROS

' Soros Foundation
Pete PETERSON and Joan Ganz COONEY -
Blackstone Group

' Vernon JORDON-.
Akm Gump and Strauss

p* | Richard BEATTIE *
0’ Simpson, Thatcher and Barlet ’

m ickey KANTOR
alternative: John Mack, Morgan-Stanley

David PARSONS ’ A
Time-Warner - . . '

l Larry TISH
ir
Lionel PINCUS

Warburg Pincus - “

~  James WOLFENSO
! World Bank

i .\‘\
-

\

828-DC-00000030
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Steve GREENBERG
lassic Sports TV

Jane HARTLEY/Ralph SCHLOSSTEIN
Investment Banker * % - s

l Donna KARAN —

Henry KRAVITZ &
l/'\S(X Kolberg, Kravis and Roberts

FOUNDATIONS/ACADEMIA

O\(/{ %Dr. Geo.rge RUPP

Columbia University

George STEPHANOPOULOS
] Columbia Univeristy

_ Leon BOTSTEIN
Bard College

( 'Vartan GORGORIAN
ﬁ" soon to be President of Carnagie Foundation

Ak ) PeercoLDMARK W
Retiring President of Rockefeller Foundation

_ usan BERESFORD
/Ecﬁ\‘(’ Ford Foundation

. Ellen FUTTER —
WO‘\( 6 American Museum of Natural History

Agnes GUND

/\\f\x 4€‘Chair, Musuem of Modern Art o

David ROSS
Whitney Museum of Art

828-DC-00000031
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O INVrite

¢ Mort Zuckerman 3“
Ellen LEVINE, Good'House- Keeping, ., i,
David WESTIN, ABC NEWS 4’%
Tina BROWN/ Harold EVANS, New Yorker/ Random House
Graydon CARTER, Vanity Fair

Sy NEWHOUSE, Conde NAST
Katherine GRAHM Washingtgn P sttt

SGMAAve 2l NS ANSR L 2AVa

\
\q
Arthur and Alexander SCHLESINGER e \% \/pré X
e John WHITEHEAD | "
A e Les GELE, guiiIIFSc nol +o Cound:| \p -G
ald Dorris KEARNS GOODWIN | %\Q(( /4 X

¢ Caroline KENNEDY and Ed SCHLOSSBERG
Geraldine FERRARO and John ZUCCOTTI
0 Jeannie ASHE
i "¢ Eli WEISSEL~Voseovcr —

f Hpuf!
' o Ted SORENSEN — 1D ,
@David ROCKEFELLER Ei~ ,
Nancy RUBIN L2 A - '

2 Judith JAMISON Mavid
a Susan SARANDON
—e-Michael DOUGLAS
¢ Paul NEWMAN
* Wendy WASSERSTEIN
Liam NEESON -

& Manny PATAMKIN
Richard AVADON
Larry TISH
Jesse NORMAN
Isaac STERN
(212) 903-6600

€ Bette MIDEER
Olivia NEWTON JOHN
Kathleemr TORNER
Meryl STREEP
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/

~

L

¢

@ Leslie STAHL
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/ Mr. and Mrs. Harvey LICHTENSTEIN (ANNAN LIST)

President, and Exec Producer, Brooklyn Academy and Music °

A AT /"

Mr. Paul KELLOGG and Mr. Raymond HAN (ANNAN LIST)
General and Artistic Director, NYC Opera

The New York State Theater ‘
20 L4 er

Mr. James C. GOODALE and Mrs. Toni K. GOODALE = (ANNAN LIST)
Debevoise and Plimpton
875 Third Avenue

Mr. Gilbert E. KAPLAN and Mrs. Lena KAPLAN (ANNAN LIST)
Chairman, The Kaplan Foundations '

N — | |
//f'\

- - AN
"H.E. Mr. Dag SEBASTIAN AHLAND Mrs. Gunilla von ARBIN (ANNAN LIST) ,)
Consul General of Sweden — _ '

Happy ROCKEFELLER (914) 631-1031  (ANNAN LIST)

Dr. Donald and Isabel STEWARD (ANNAN LIST)
President, the College Board

Charlaye HUNTER-GUALT (ANNAN LIST)
WNET - Channel 13

(703) 998-2800x2893, Donna 828-DC-00000033

: Vernon JORDON, Akin Gump and Strauss, 887-4000
%Anhur SULTZBERGER, Jr. 556-1234 Yublishev
Ed BRADLEY 975-8855/ 757-6975



To invite pending on available space

T.H. Floyd FLAKE (D-6th)
(202) 225-3461

T.H. Ed TOWNS (D-10th)
(202) 225-5936

T.H. Charles RANGEL (D-15th)
(202) 225-4365

T.H. Major OWENS (D-11th)
(202) 225-6231

Rodman ROCKEFELLER

UNITED NATIONS

Ibrahim FALL
Asst. Sec. for Pol. Affairs

Hedi ANNABI

3472

Assist. Sec't General for Peace Keeping

USUN
Warren FORREST

12

828-DC-00000034
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Dinner hosted the Representative of the United States of America to the United Nations
and Mrs. Richardson
In honor of the Secretary General of the United Nations
and Mrs. Annan

4/1/97 ;25 . N
Acceptances<&t -Jillalh . 70 hear fiem D13
Ambassador Richardson 7/

Mrs. Richardson

Secretary General Annan

Mrs. Annan

ACCEPTANCES N
Lesice. STE(

Susan BERESFORD Qaen [favha )
The Ford Foundation /?7/{/7’\ < Ge i \LJ

Tom BROKAW
NBC News
Meredith BROKAW

Ellen FUTTER

President, American Museum of Natural History
Mr. John SHUTKIN

Assoc. General Counsel; KPMG Peat Marwick LLP

Mrs. Agnes GUND
Chair, Museum of Modern Art
Mr. GUND

Ambassador William vanden HEUVEL
Allen and Company

Mrs. Melinda vanden HEUVEL
Author

Peter GOLDMARK
President, The Rockefeller Foundation
Ms. Aliette GOLDMARK

Steve GREENBERG |20 cr ]00/Zy
Classic Sports TV
Myma Greenberg

Praywright HORIZONS.

QEQ\ N g& | 828-DC-00000035



Dinner Heqied by the Representati s+ of the United States (" ‘\merica o the United wations
and 1+'s. Barbara &chmdson
In honor of the Secratary General of the Unied Nations
and Mrs. Nane Annan
weanesday, ths ‘wenty-third of April, , 597
Waldorf < storia T fowers, #42A

" '23 9 30AM #‘\w"(\la"—‘) F‘\,‘){\/

P U B

| Guest (s) , ‘ Guest I\ume Title I Tab!e l

,‘z IAmbasuhor Bill RICHARDS O}/ Host # 17
T

f l Mrs. Bar*a'a RICHARDSON Host #2 [

i —.

1 His EX(‘PII ¢ u."}, l\({jl /UV/VAN
I Secretary General of the United Nutons

i

Yo Reprisentative to the UN [I

]

Mrs. Nane z”\’VAN JI#I
. ; ‘

Mr. chhard (". ck) BEATTIE

]
[ Chairman, Ex¢, utive Com't Simpson * "hatcher and Barlett #2
l President's Eniissary for Cyprus ‘ \
I Mps. Dzanna BrsTTIE | 45 \
N President, uxam Beame Events | ’\
| M. Harry BELL g i \
I Entertamer, Belaivate Enterprises l /‘\
] Mrs. Julie BELAF()\' E [ e \
h - 3
| Ms. Susan BERRESF vrap # f#a
L President, The Forg } n'mdatxon sﬂ,gs
- — e S b
[ Mr. Tom BROKAW #1 ] 4 A
WBC Nightly News - - Atchor v I - \
4ivs. Meredith BROK AW #3
A vtrepreneur Author ' V)
.. — —. i
{r Sarry DILLER #2 I
’resident, CEQ Home Sheyring Network ‘ o v 00000036
n'zo_u ™
—_ e e |
Alchae] DOUGLAS #2 ’
o I

dsw CAPUTO #4
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Dinner hosted by Ambassador Bill Richardsen
In honor of Bryant Gumbel and African Member States to the United Nations
Wednesday, April 2, 1997 8:00 PM WAT #42A

Amb. Richardson
Mr. Gumbel
Mrs. Richardson
Acceptances: 48
4/2/97 4:30 PM

ACCEPTANCES
PERMANENT REPRESENTATIVES

CAMEROON
Minister Jean-Marc MPAY

S

COMOROS
Minister Mohamed Aboud MAHMOUD

Charge

COTE D'IVOIRE
Mr. Largaton OUATTARA
Charge

—

GABON
H.E. Mr. Denis DANGUE REWAKA

Permanent Reiresentative

GAMBIA
H.E. Mr. Momodou Kebba JALLOW
Permanent Representative
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GUINEA
H.E. Mrs. Mahawa Bangoura CAMARA
Permanent Representative

|

GUINEA BISSAU
H.E. Mr. Alfredo Lopes CABRAL
Permanent Representative

|

LESOTHO .
H.E. Mr. Percy Metsing MANGOAELA
Permanent Representative

|

LIBERIA
H.E. Mr. William BULL
Permanent Representative

MAURITIUS

H.E. Mr. Taye Wah Michel WAN CHAT KWONG

Permanent Representative

|

MOROCCO
H.E. Mr. Ahmed SNOUSSI
Permanent Representative

|

MOZAMBIQUE
H.E. Mr. Carlos Dos SANTOS
Permanent Representative

NIGERIA
H.E. Prof. Ibrahim A. GAMBARI
Permanent Representative

(A
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NIGER
H.E. Mr. Joseph DIATTA
Permanent Representative

<SR

SAO TOME AND PRINCIPE
Mr. Domingos Augusto FERREIRA
Charge

ey

SIERRA LEONE
H.E. Mr. James O.C. JONAH
Permanent Representative

SOMALIA
Ms. Fatun Mohamed HASSAN
Charge, Second Counsellor

SWAZILAND
Mr. Moses Mathendele DLAMINI
Permanent Representative

TANZANIA
H.E. Mr. Daudi Ngelautwa MWAKAWAGO
Permanent Representative

e

TUNISIA
H.E. Mr. Slaheddine ABDELLAH
Permanent Representative

L ]

UGANDA
H.E. Prof. Matia Mulumba SEMAKULA KIWANUKA
Perm resentative
(
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ZAIRE
Mr. Khabouji N'Zaji LUKABU
Charge, Minister Counsellor

ITED NATION

Ibrahim FALL
Assistant Secretary General for Political Affairs

Hedi ANNABI - ‘
Assistant Secretary General for Peacekeeping

Gus SPETH
UNDP
(212) 906-5791 Tony

Mr. Diallo
UNDP

Carol BELLAMY
~ Exec. Directiil iiiii _
THER '

Ambassador Marshall McCALLIE
USG Lead for the Africa Crisis Response Initiative

g

Alberta ARTHURS
Council on Foreign ﬁ ns

Andrew ATHY
2540 Mass. Avenue
Washington, DC 20008
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David DINKINS



3479

Former Maior ii w

H. Carl McCALL
Office of the State‘Comptroller
Scheduling Office, 5th Floor

- 4

- Nadine HACK
Jerry DUNFFEY
870 United Nations Plaza
New york, New York 10018

Andrew HEYWARD
President, CBS News

.

Matt LAUER
NBC This Morming

John STACKS

Exec. Editor, Time Magazine
Time Life Building
1271 Avenue of the Americas 828-DC-00000041
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" New York, New York 10020

Maurice TEMPELSMAN
Leon Tempelsman and Son

==

Angela E. VALLOT
Arent Fox

a——

USUN

Ambassador INDERFURTH
Mr. HUME

Calvin MITCHELL

Robin MEYER

Laurie SHESTACK

TO HEAR FROM

CENTRAL AFRICAN REPUBLIC 828-DC-00000042
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(212) 689-9693
CHAD

H.E. Mr. Ahmat MAHAMAT SALEH
Permanent Representative

—ves— S
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H.E. Mr. Abdallah BAALI
Permanent Representative

>
§!
>

H.E. Mr. Afonso VAN DUNEM "Mbinda"
Permanent Representative

%

H.E. Mr. Fassassi A. YACOUBOU
Permanent Representative

RWANDA
H.E. Mr. Gideon KAYINAMURA
Permanent Representative

|

BOTSWANA
H.E. Mr. Legwaila Joseph LEGWAILA
Permanent Representative

BURUNDI
H.E. Mr.Terence NSANZE
Permanent Representative

BURKINA FASO
H.E. Mr. Gaetan Rimwanguiya OUEDRAOGO
Permanent Representative

CAPE VERDE

H.E. Mr. Jose Luis Barbosa LEAO MONTEIRO .

Permanent Representative
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CONGO
H.E. Mr. Daniel ABIBI
Permanent Representative

DJIBOUTI
H.E. Mr. Roble OLHAYE
Permanent Representative

EGYPT

H.E. Dr. Nabil A. ELARABY
Permanent Representative

L

ETHIOPIA
H.E. Dr. Duri MOHAMMED

Permanent Representative

GHANA
H.E. Mr. Jocob Botwe WILMOT
Permanent Representative

KENYA
H.E. Mr. Njuguna M. MAHUGU
* Permanent Representative

MADAGASCAR

H.E. Mr. Jean Pierre RAVELOMANANTSOA RATSIMIHAH

Permanent Representative

MALAWI
H.E. Prof David RUBADIRI
~_ Permanent Representative
MAURITANIA

H.E. Mr. Ahmed OULD SID' AHMED
Permanent Representative
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(212) 986-7963

ERITREA
H.E. Mr. Amdemicael KAHSAI
Permanent Representative

"MALI
H.E. Mr. Moctar OUANE

Permanent Rei' resentative

NAMIBIA
H.E. Mr. Martin ANDJABA
Permanent Representative

SEYCHELLES
H.E. Mr. Claude MOREL
Ambassador

S

SENEGAL
H.E. Mr. Ibra Deguene KA
Permanent Representative

SOUTH AFRICA
H.E. Mr. Khiphusize J. JELE
Permanent Representative -

TOGO

H.E. Mr. Roland KPOTSRA
Permanent Representative

ZAMBIA
~ H.E. Mr. Peter Lesa KASANDA
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ZIMBABWE
H.E. Mr. Machivenyika Tobias MAPURANGA
Permanent sentative

EQUATORIAL GUINEA
H.E. Mr. Pastor MICHA ONDO BILE
Permanent Representative

OTHER GUESTS

C. Payne LUCAS
President, AFRICARE

AR

Tiny ROWLAND
011441730001

Ms. Martha STEWART
Martha Stewart Living

OTHER GUESTS

Peter LUND

President, CEO CBS

51 West 52nd Street

New York, New York 10019

Alec BALDWIN

11
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Lisa Kastele

Sidney POITIER
Actor

)

Paul SIMON
(212) 685-4300

|

Bill KELLER
The New York Times

“

Tina ROSENBERG
The New York Times

Joseph LELYVELD
Exec. Editor, The New York Times

Charlayne HUNTER GAULT

Lehr Reﬁrt

Maynard PARKER
Editor, Newsweek

\

Colin CAMPBELL
President, Rockefeller Brothers Fund

Jim HOGE
President, Foreign Affairs Magazine

Vernon JORDON
Akin Gump and Strauss
-- Gail

12
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Aryeh NEIR

Soros Foﬁtion
Soyna S'I'Ei iE '

Maurice SOilil ii ;;EEE

Karl MEYER

The New York Iimes

Mora McLEAN -

Africi “’can Institute
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RECEPTION IHO JESSE JACKSON 12-17-97

s

Last name First name [ Affiliation | response
V#5bibi Amb. Daniel Congo I
Adams Amb. Alvin P. Pres. UNA A
Afkhami Mahnaz Sisterhood is Global R
Akashi Mr. Yasushi UN
Akpata Solomon UN
Andjaba Amb. Martin PR Namibia
Annan ¢ . Mr. & Mrs. Kofi UN SYG
Arias Lllamas |Amb. Inocencio Felix |PR Spain R
_&fthurs Alberta
Asenkenye-O {Ms. UNDHA
Ashe Jeanne
Aubry The Hon. Albert State Assembly
Avant Mr. & Mrs. Clarence
Baali Amb. Abdallah PR Algeria
Bakewell Mr. & Mrs. Danny J.  [Brotherhood Crusade
Baldwin Alec
Bamba Amb. Youssoufou PR Cote d'Ivoire
Baradei Dr. Mohammed El IAEA
Basinger [Kim
Bea, Jr. * [The Hon. Samuel State Assembly A
Beals Greg Newsweek
Belafonte Mr. & Mrs. Harry formerly UNICEF
Bellamy Carol UNICEF
Beresford Susan Ford Fdtn. R
/ Berman Herbert * City Hall
\/~/Berrocal-Soto [Fernando PR Costa Rica ﬁ 9
g,BErteling Jan DPR Netherlands A
Blaylock Mr. & Mrs. Ronald Blaylock & Partners
Bloomberg Michael Bloomberg Radio
JBogert Carroll A
Bogojavlensk |Kristina Tiffany & Co.
Booker Salih * Council Foreign Rltns.
Booker Salih Council on Foreign Relatio
Borges Mr. Francisco & Guest |Managing Director/ PF A
Boyland The Hon. William F.  |State Assembly
Bradley Mr. Ed CBS
Brown Mr. Roscoe CUNY Grad Center
Brown Esmeralda
\Bfown David W. Chase Manhattan A
Bull Amb. William \PR Liberia

o

unes,
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RECEPTION IHO JESSE JACKSON 12-17-97

3

Last name | First name Affiliation response

Burkle Mr. & Mrs. Ronald *  |Yucaipa Co.

Burrows Vinnie

Bustamante | Mr. John H. & Guest
ACamara Amb. Mahawa Bangour [PR Guinea
Jeampbell Rev. Joan Brown ~ INat'l Council of Churches

Carroll Rosemary A

Chenault . |Kenneth & Mrs. AMEX R

Clapham Mr. Andrew Amnesty International

-|Clark The Hon. Barbara M.  [State Assembly

JeTarke The Hon. Una City Council

Connor The Hon. Martin R

Cook The Hon. Vivian State Assembly

Cooper Ann NPR

Cosby Mr. & Mrs. William
J@duch, Esq. |Jamir

Cox Mr. & Mrs.Maurice *  [Pepsi-Cola K

Cox Mr. & Mrs. Maurice Pepsi-Cola Co.

Crew Chancellor Rudy Board of Ed w A\l dey
\Crosette Barbara INY Times '

Davenport  |[Mr. & Mrs. Chester Envirotest Systems

Pavis Mr. Kevin & Guest May Davis group

Davis The Hon. Gloria State Assembly
JP€ammet  |Amb. Alain PR France

Derryck Vivian African American Inst. R

Desai Nitin UN-DPCSD A
Deshazer Mac National Summit on Africa

Diatta Amb. Joseph * PR Niger

Dinkins Hon. & Mrs. David Maybe

Djabir Amb. Ahmed PR Comoros

'|Dlamini Amb. Moses Mathendel [PR Swaziland

Dodson Howard Schomberg Center

{Doley Mr. & Mrs. Harold

JP0s Santos  |[Amb. Carlos PR Mozambique

Duke Robin Population Action Int'l

Dulany Peggy Synergos Inst. R

Dunham Mr. & Mrs. Lee TCB Management Corp.

Edelman Mr. & Mrs. Martin

Elaraby Amb. Nabil A. PR Egypt

Erwa Amb. Elfatih Mohamed PR Sudan

Eve The Hon. Arthur O. State Assembly

Tavidson . Peany ¢ Leo

Dol Che Ao o 07

- 12/17/97
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Page 3

Last name First name | Affiliation | response

Fall Ibrahima UN

Farrell Jr. The Hon. Herman D.  |State Assembly
JPgsulo Ms. Linda NBC A

Fay Ms. Toni & Guest Time-Warner Inc. AA

Ferguson Mr. Joel & Guest WLAJ-TV

Fernandez ~ |Amb. Antonio Deinde [PR Central African RepubliR

Ferrari . [Mr. & Mrs. Frank Pro Ventures Inc. R

Ferreira Mr. Domingos Augosto |{Charge, Sao Tome & princi

Fields The Hon. C. Virginia |City Council

Flake The Hon Rev. Floyd H. [Former Mem. of Congress |

Fletcher Alphonse Jr. & guest  |Fletcher Asset Managemen |RR

Flores Joanne NYU

Forbes Mr. & Mrs. George L.

Foster The Hon. Rev. Wendell |State Assembly

Fowler Amb. Roberty R. PR Canada R

Friedman Josh Newsday A
wFulci Amb. Francesco Paolo [PR Italy A
ambari Amb. Ibrahim A. PR. Nigeria

Gates Prof. Henry Louis "Skip {(Harvard U. R

Gatling Mr. & Mrs. Luther Pres. 100 Black Men

Gelb Leslie Council on Foreign Relatio [R

Gelb Richard * Bristol-Meyers Squibb

Ghonda Napo Vice-President

Gilken Glen * African movement A
Gilman The Hon. Benjamin & R
\Gilpin Glen Pan African Movement

Goldberg 'Whoopi

Goldberg Mr. & Mrs. Danny Mercury Records AA

Goldberg Jeff

Goodman The Hon. Roy

Goodwin Mr. & Mrs. Lamond Peachtree Asset Manageme |AA

Gordon-Some|Trevor UN

Goshko John * Washington Post

Gottlieb Steve & Stephanie '

Gourevitch  |Philip

Grasso Mr. & Mrs. Richard INYSE

Graves Mr. & Mrs. Earl G. Black Enterprise

Green Mr. & Mrs. Ernest Lehman Bros.

Green The Hon. Roger L. State Assembly A

Greene The Hon. Aurelia State Assembly R

bordon ¢ Lance

12/17/97
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Last name - First name Affiliation response
Griffith The Hon. Edward State Assembly AA
Gumble Mr. Bryant CBS

Héchani Amb. Ali PR Tunisia
JHack [Nadine A
JHand Jeff * 1199 Union
Hoge Jim Foreign Affairs R
JHolmes . [Joan The Hunger Project A
Ileka Mr. Atoki Charge Dem Rep. of Cong
Isaacson Walter * Time Mag.
Jackson Mr. George & Guest  |Motown Records
Wckson Miss Santita & Guest
Wafnes Herbert
Jamison Judith Alvin Ailey Dance Co.
Jele Amb. Khipusizi Josiah |PR South Africa
Jerry - [Dunfey
Jessen-Peters |Soren UNHCR R
Johnson Mr. & Mrs. Tom CNN
Johnson Mr. & Mrs. Roy Fortune Mag.
Johnson Mr. & Mrs. John H. Johnson Publishing Co.
Jonah Amb. James O.C. PR Sierra Leone
Jones Gerald Am. Red Cross
Jones Elaine R. NAACP, Legal Defense Fu |A
Jones Thomas Travelers Gr.
Jordan Mr. Vernon
JJeseph Evelyn ** VP Chase Manhattan A
Joseph Dorothy Davis African Am. Ist.
Judy Aita USIA
JKq Amb. Ibra Deguene  |PR Senegal
Karatnycky |Adriane Freedom House
Kasanda Amb. Peter Lesa PR Zambia
+Edyinamura |Amb. Gideon PR Rwanda
Keller Bill INY Times
King Akerele |Olubanke UN A
Kluge Mr. John & Guest Metromedia Co.
HKOlsun . Barbara, Esq. A
Kpostra Amb. Roland PR Togo
ALavarene Celhia Jeune Afrique A
vkavrov Amb. Sergey V. PR Russian Fed.
Legwaila Amb. Joseph PR Botswana A
Leopold Evelyn Reuters

‘4@ L ap arz o

/a/g

Smch%@ja

Page 4
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Last name | First name [ Affiliation response
Levine lan Amnesty Int'l A
JEvy Harold ' A
Levy Mr. & Mrs. Alain Polygram Int'l RR
Lewis Ms. Loida Nicolas & G |Chair, TLC Beatrice
ALewis Mr. & Mrs. Ed Essence A
Lewis Reta & Carlton Arter & Hadden
Lewis . |Byron & Guest Uniworld Group Inc.
Lingaya Ms. Jocelyne Charge, Madagascar
Little Dr. David US Institute of Peace
Lleyveld Joe NY Times
Logue-Kinder|Joan * Sen. VP Lynch, Jones & R
JEOpes Cabral |[Amb. Alfredo Guinea-Bissau
Lord Betty Bao Freedom House R
Lowey The Hon. Nita M. Mem. of Congress
Lucas C. Payne Africare
Lyle Henrietta & guest AA
Lynch Mr. & Mrs. Bill MacAndrews & Forbes Hol
\/M’adore Mr. Yvon UNDHA
Mahamat Sale]Amb. Ahmat PR Chad
Mapmoud  |Mr. Youssef UN
¥ahugu Amb. Njuna M. PR Kenya
yilangoaela |Amb. Percy Metsing  |PR Lesotho
Mapuranga |Amb. Machivenyika To [PR Zimbabwe
Marchal Jean Nicolas UN
Marsalis Wynton
Marshall The Hon. Helen State Assembly
JMay Mr. & Mrs. Owen May Davis Group AA
McCabe Ms. Jewel Jackson
McCall Hon. & Mrs. H. Carl  |State Comptroller R
¥cClean Mora A
ScCree Gloria & Guest A
McDougall |Gay Human Rights advocate
Meeks The Hon. Gregory State Assembly
Menkerios  |Amb. Haile Drar PR Eritrea
Micha Ondo |Amb. Pastor PR Equatorial Guinea
“Mider Dr. Paul A
AMitchell Mr. & Mrs. Bert Mitchell & TiusLLP  |A
Mitchell Russ CBS
Miyet Bernard UN-DPKO
_fohammed |Amb. Dr. Duri PR Ethiopia

Page 5
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Last name | First name | Affiliation | response
v{Mopteiro Amb. Antonio Victor M |PR Portugal
SUMonteiro Amb. Jose Luis Barbosa|PR Cape Verde
Montgomery [The Hon. Velmanette [State Senate AA
Morel Amb. Claude Charge, Seychelles
HMoss Jennings A
Mpay Mr. Jean Marc Charge, Cameroon
Mysze . |Margarita Africam American Inst. A
\iwakawago |[Amb. Daudi N. PR Tanzania
Mwamba Kap|Amb. Andre PR Dem Republic of Cong
Ndaruzanive |Amb. Gamaliel PR Burundi
Neier Aryeh Pres. Open Society Inst.
[Neisloss Liz CNN
Noble Gil ABC/TV Like It Is
Norman, Jr. |The Hon. Clarence State Assembly
_INGvicki Margaret A. UN-DPI
Ohiorhenuan |John UN
Olhaye Amb. Roble PR Djibouti
Omolo Thomas * Mission of Kenya
O Dr. & Mrs. Alphonso AA
Osborne Tom ABC
Otunnu Dr. Olaro Int'] Peace Academy
Ouane Amb. Moctar PR Mali
Ouedraogo |Amb. Gaetan Rimiwang |PR Burkina Fas
Ould Deddac |Amb. Mahfoudh PR Maritania
Owada Amb. Hisashi PR Japan A
Owens The Hon. Major R. Mem. of Congress
Palmer Mr. & Mrs. Robert Digital Equipment Corp
Papkristou  |Alexander
APark Amb. (Park) Soo Gil  |PR Korea
Parker Maynard Newsweek R
Parsons Richard Pres. Time Warner
Patterson The Hon. David State Senate
Pauley Jane INBC R
Pearlstine Norman
Pederson Eigil Int'l Red Cross
Penketh Anne AFP
Perovitch Adriana
Perrill Caliborne - A
Perry The Hon. N. Nick State Assembly
Phillips Stone NBC
yd
n /(ﬁ,\ Aoker  Allect
v ‘U"‘\fw“v ) e Page 6
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Last name First name Affiliation response
Pinkett The Hon. Mary State Assembly A
-Pinko Ann ** AFP
Powell The Hon. Adam Clayton|City Council
Prendergast |Kieran UN
Price Corbett & Guest AA
Procope Mr & Mrs.John E.G. Bowman & Co.
Qin . |Amb. Huasan (Qin)  [PR China '
Raines Mr. Howell INY Times Mag.
Ramaker Amb. Jacob PR Netherlands R
Ramcharan |[Mr. UN A
Rangel Hon. & Mrs. Charles  [Mem. of Congress
Rattner Steven Lazard Freres
Reid Robert AP
Rewaka Amb. Denis Dangue PR Gabon
UREyn Amb. Alex PR Belgium A
Reynolds Dr. Timothy
Rhodes Bill * Citibank A
Rhone Ms. Sylvia & guest Elektra Entertainment
Rice Tracy, Esq.
vRivera Mr. & Mrs. Dennis Local 1199
Riza Mr. Igbal UN
Robinson Sharon Major League Baseball A
Robinson Rachel Jackie Robinson Fdtn.
Robinson The Hon. Annette State Assembly
Robinson Randall TransAfrica Forum R
ARUbadiri Amb. David (Prof.) PR Malawi '
\Rfibin Barney Council on Foreign Relatio |A
Saddler George * UN AFICS R
Saliba Amb. George PR Malta
Salim Salim SYG OAU
Sall Mr. ** {DP Affairs R
Sallah Amb. Abdoulie Momdo [PR Gambia
Scarborough [{The Hon. William State Assembly
Schuler Margaret Women, Law & Dev't Int.
f8€abrook  |The Hon. Larry a(scot |State Senate AA
Semakula Ki |Amb. Matia Mlumba  |PR Uganda
,Sﬁ)iro Walter
JSharpton Rev. & Mrs. Al AA
Shaw Theodore
Silver Sheldon Speaker of the Assembly

Page 7
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Last name | First name | Affiliation | response
Simon Mr. Paul & Guest
Simon Mr.& Mrs. Arnie Calvin Klein Jeanswear Co
Singh Eleanor UN
Sirleaf Ellen Johnson UN
Smith The Hon. Ada L. State Senate
JSfoussi Amb. Ahmed * PR Morocco
Soal . IMr. Peter Mission of S. Africa A
Somavia Amb. Juan PR Chile
4Sonnenberg [Maurice
Worensen  |Mrs. Gillian M. UN
3pence Aleta
Speth Mr. James G. UNDP
\UBpigner The Hon. Archie State Assembly A
Steptoe Sonja Sports Illustrated A
Strong Mr. Maurice *** UN A
Stuart Dr. Oliver African Movement A
JBubin Mrs. Ellen S. African Medical.... A
Sutton Mr. & Mrs. Percy Ellis
A adesse . Yuri Rainbow/ PUSH A
Tatum Mr. & Mrs. Bill * Amsterdam News
Templesman [Maurice *
Thomas Franklin Ford fdtn. A
Thompson  |Angus former USUN
Thompson  |William C. Pres. Board of Ed R
Titov Dmitry UN-DPKO
Toure Duada UN
Towns The Hon. Darryl C. State Assembly
Towns The Hon. Edolphus Mem. of Congress
Tyson Ms. Cicely
lUdovenko  |[Hennadiy Pres. 52nd UNGA
AUtendahl Mr. & mrs. John * Uhdentahl Capital mangem |[AA
Vallone Peter F. Speaker of the City Counci (R
Van Dunem " |Amb. Afonso PR Angola ,
Vann The Hon. Albert * State Assembly 1%
Walker Alice
Walker Rev. & Mrs. Wyatt Tee |Canaan Baptist Church
Walkin Mr. & Mrs. keith Columbia U. AA
/[Walton R. Keith Columbia U.
-\,W an Chat Kw/Amb. Taye Wah PR Mauritius
Warden Hon. Lawrence A. State Assembly A

Page 8
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RECEPTION IHO JESSE JACKSON 12-17-97 12/17/97
Last name | First name Affiliation | response
Watkins The Hon. Juanita State Assembly A
Watson Rob & Guest BBC AA
Weill Mr. & Mrs. Sanford Travelers Inc.
Weiner Mr. & Mrs. Mark Financial Innovations A
West Prof. Comell Harvard U.
Westbrook [Lorraine Rainbow/PUSH
Weston . |Amb. John (Sir) PR UK R
{Wharton Dr. Clifton TIAA & CREF R
Williams Mr. & Mrs. Paul T. ' A
Williams Ms. Zelodious K. Rainbow/ PUSH
Williams The Hon. Enoch State Assembly
] Villiams Chi-Chi A
v|Wilmot Amb. Jacob Botwe PR Ghana
V’Wilson Mr. & Mrs. Joseph Integrated Packaging Corp.| AR
Wlosowicz  |Amb. Zbigniew Maria |PR Poland
Wolfe George Public Theater
Wooten The Hon. Priscilla State Assembly A
Wright The Hon. Keith L.T. State Assembly
acoubou  |Amb. Adam Fassassi PR Benin
\/@CML %D(M J00 Black W #
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10/27/97

LAST NAME ] FIRST NAME | TITLE [ AFFILIATION IR
i PERM REP ‘DEM REP OF CONGO

ABELIAN IMOVSES CHARGE ARMENIA

ABIBI DANIEL PERM REP CoNGO

ABRAHAM ‘DAN MR, SPITZER

ABU-NIMAH HASAN PERM REP JORDAN

ABZUG BELLA MS. NGO - WEDO

ADAMS ALVIN 'HON. & MRS. PRESIDENT, UNA-USA

ADWAR HARRY MR. & MRS. SPITZER

AGATHOCLEOUS  INICOS IPERM REP CYPRUS

IAGUIAR ICRISTINA IPERM REP 'DOMINICAN REPUBLIC '3

AHMED RAFEEUDDIN ‘UNDER SEC GEN__IUN - UNDP :

JAJELLO 'STEPHEN IMR. IGUARINI

AKASHI YASUSHI 'UNDER SEC GEN |UN - DEPT. HUMAN AFFAIR |

AL-KHALIFA INASSER BIN HAMA IPERM REP QATAR

AL-KHUSSAIBY _ SALIM BIN MOHAM |PERM REP OMAN ]

AL-KIDWA INASSER |PERM OBSERVER [PALESTINE

ALBUILHASAN iIMOHAMMAD 'PERM REP TKUWAIT

ALFARARGI SAAD ASSIST-ADMIN iUN - UNDP

ALIMOV IRASHID IPERM REP TAJIKISTAN

ALLAGANY GAAFAR 'ACTING PERM REP !SAUDI ARABIA

ALTMAN 3 KAZICK [ROGER & JURATE 'MR. & MS. iPROTOCOL

{AMORIM ICELSO PERM REP IBRAZIL |

ANDJABA ‘MARTIN PERM REP INAMBIA £

SANDO HIROFUMI ASSIST SEC GEN__IUN - POPULATION FUND

IANNABI HEDI ASSIST SEC GEN {UN - DPKO

(ANNAN KOF1 SYG UN ,

JARIAS INOCENCIO F. PERM REP ISPAIN 7 f

IARNOW ROBERT & JOAN  MR. & MRS. SPITZER )

ARYSTANBEKOVA AKMARAL PERM REP KAZAKSTAN ;

ASMES INORMA IMS. HALL o |

ATAEVA IAKSOLTAN PERM REP TURKMENISTAN |

BAALI ABDALLAH IPERM REP ALGERIA NN

BAKAL IMART ___IMR. & MRS. SPTZER L

BAMBA YOUSSOUFOU PERM REP COTE D'VOIRE '

‘BARKIN IBEN MR. ISPITZER i

BARNET JJANET & IRWIN MR. & MRS. IPROTOCOL ;

'BARTELS 'JOE ‘MR. PROTOCOL i

‘BARTH 'SANFORD & CONNI_'MR. & MRS. SPITZER i

'BAUMANIS AIVARS PERM REP LATVIA 1

BEL HADJ AMOR IMOHSEN 'CHAIRMAN UN - ICSC i

BELLAMY CAROL [EXECUTIVE DIRECT |[UNICEF

BEN GURION "ALON & ANASTASI MR. & MRS. SPITZER L ;

BERGER ARTHUR IMR. & MRS. IBURLEIGH i

BERROCAL SOTO |[FERNANDO 'PERM REP COSTA RICA

BIALKIN KENNETH  !MR. & MRS. SPITZER - A

BIORN LIAN HANS IPERM REP NORWAY A

BLANK STEVE MR. SPITZER '

828-DC-00000064
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RECEPTION IN HONOR OF AGENDA 2|, JUNE 23, |997 10/27/97
l LasT NAME 1 FIRST NAME r TTLE L AFFILIATION lR
IBOISSON JACQUES PERM REP IMONACO :
IBOJER JORGEN ‘PERM REP DENMARK A
BOUCHER CARLSTON IPERM REP BARBADOS 5
iBOYD IAQUILINO PERM REP PANAMA BB
BRANSFORD THOMAS MR. & MRS. HALL
BREMTENSTEIN FREDRIK PERM REP FINLAND
BRONFMAN, SR. EDGAR IMR. ISPITZER ‘
IBROOKFIELD SAMUEL & PAULINE [MR. & MRS, IPRESIDENT, BCUN N/
BROWN ‘GEORGE & MARTA |CONGRESSMAN & |SPTZER
BUALLAY JASSIM IPERM REP BAHRAIN £
BULL WILLIAM |PERM REP LIBERIA ,
BUNE POSECI IPERM REP FiJl A
BURNETT IRIS IMS. USA NETWORKS JAYN
BUTLER RICHARD IUNDER SEC GEN |UN - UNSCOM
CABRAL ALFREDC LCPES  PERM REP GUINEA-BISSAU
CALAJO RITA MS. GUARINI
CALOVSKI NASTE IPERM REP MACEDONIA
CAMACHO-OMISTE 'EDGAR IPERM REP BOLIVIA
CAMARA ‘MAHAWA BANGOUR \PERM REP GUINEA
ICAMPBELL ‘"JOHN 'PERM REP IRELAND
[CANNON ‘GRAHAM MR. & MRS, 'BERMAN
ICARROLL NEIL HON. & MRS. GUARINI -’3(
ICASTANEDA-CORN RICARDO 'PERM REP EL SALVADOR
CATLEY-CARLSON 'MARGARET MS. - PRESIDENT |NGO-POPULATION COUNCIL
CELEM HUSEYIN PERM REP TJURKEY ;
CHAMBERS ILETITIA MS. 'FORMER PUBLIC DELEGAT |
'CHAMP CAROLYN MS. IPROTOCOL [
CHKHEIDZE 'PETER PERM REP GEORGIA :
CHOWDHURY ANWARUL KARIM  |PERM REP BANGLADESH i
CIOBANU IGOR CHARGE IMOLDOVA !
COLON  INIDIA HON. + = - - = GUARINI Y%
ICONNELL GROVER MR. & MRS. BERMAN
CONNOR JOSEPH UNDER SEC GEN _UN - ADMINISTRATION & M |
CONWAY ‘GORDON MR. PRESIDENT, ROCKEFELLER!
COOPERSMITH ESTHER MRS. SPITZER
CORELL HANS UNDER SEC GEN |UN - DEPT. LEGAL AFFAIRS
COSTELLO PAUL MR. & MRS. GUARINI
CREWS 'ROBERT MR. & MRS. HALL AL
CUOMO IMATILDA & MARIO IGOVERNOR & MRS |[GUARINI
DAHLGREN HANS PERM REP SWEDEN AN
DALY MARY MS. PROTOCOL
DE COTIS '‘ALFRED 'HON. IGUARINI
DE SOTO '‘ALVARO ASSIST SEC GEN  |UN - DPA
DEJAMMET ALAIN PERM REP FRANCE o\
DEL TUFO 'ROBERT & KATHERI |HON. & MRS. GUARINI
DEPIETRO ANDREW MR. & MRS. SPITZER
ioESILES—— AMNNETE PERM REP TRINIDAD & TOBAGO Al



3504

PAaGeE 3

828-DC-00000066

RECEPTION IN HONOR OF AGENDA 2 |, JUNE 23, 1997 1 O/27/97

LAST NAME i FIRST NAME ] TITLE I AFFILIATION __ [R7
DESAI INITIN UNDER SEC GEN__[UN-ECON & SOCIAL AFFAIR
DESAUTELLE WJILL MS. IPROTOCOL.
DIATTA \JOSEPH PERM REP INIGER
DIMITROV IPHILIP PERM REP BULGARIA A\
DLAMINI 'MOSES MATHENDEL PERM REP 'SWAZILAND
DOHERTY ‘BRIAN MR. & MRS. IGUARINI B
DOS SANTOS CARLOS PERM REP MOZAMBIQUE -
IDUNFFEY / HACK _JERRY & NADINE ‘MR, & MS. "PROTOCOL i
'DURRANT MIGNONETTE PERM REP JAMAICA |
[EBAN AUBREY & SUSY  HON. & MRS. SPITZER
EDWARDS LLAURENCE ‘PERM REP ‘MARSHALL ISLANDS B
EIGER IJOE MR. SPMZER B
EISELE IMANFRED ASSIST SEC GEN _|UN - DPKO
EITEL TONO 'PERM REP /GERMANY
ELARABY INABIL PERM REP EGYPT
ENKHSAIKHAN  JARGALSAIHANY  ‘PERM REP MONGOLIA
ERDOS "ANDRE PERM REP HUNGARY Al
ERWA [ELFATIH MOHAMED IPERM REP SUDAN
ESHMAMBETOVA _ZAMIRA PERM REP KYRGYZSTAN
'ESOVAR-SALOM __RAMON ‘PERM REP VENEZUELA
ESPOSITO ILOUIS MR. 5 MRS. GUARINI \
IEVERETT HENRY & EDITH 'MR. & MRS. SPIMTZER /o
FABRIZE IANGELA MS. 'GUARINI ]
FALL IBRAHIMA ASSIST SEC GEN iUN - DPA ]
N TONI MS. - VICE PRESID [HALL
FEKETE FRANK MR. & MRS. IGUARINI Al
FELDMAN RONALD & DINA 'DR. & MRS. 'SPITZER
FERREIRA DOMINGOS CHARGE ISAO TOME AND PRINCIPE
FILIPP!I BALESTRA |GIAN NICOLA IPERM REP SAN MARINO %
FORMAN IrA IMR. SPITZER f
FORSTER JARNOLD & MAY  MR. & MRS. SPIMZER A
FOWLER ROBERT 'PERM REP CANADA :
'FOXMAN ABRAHAM MR. & MRS. SPITZER ‘
FRAZIER PARIS iMR. HALL ;
IFRITSCHE ICLAUDIA ‘PERM REP LIECHTENSTEIN o
FUGAZY WILLIAM ‘MR. GUARINI ?
FULCH IFRANCESCO 'PERM REP ITALY ‘
GAER FELICE IMS. NGO - AMERICAN JEWISH C
GALUSKA VLADIMIR ‘PERM REP CZECH REPUBLIC
GAMBARI IBRAHIM PERM REP NIGERIA
GILMAN BENJAMIN CONGRESSMAN & |GUARINI
GOLD DORE '‘PERM REP ISRAEL
GORITA ION IPERM REP ROMANIA AL
GRASSO RICHARD & LORRAI ‘MR. & MRS. GUARINI
GRAVES EARL ' MR. & MRS. HALL
GRAZIOSO ANTHONY MR. GUARINI
GREENE RICHARD 'MR. & MRS. HALL
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RECEPTION IN HONOR OF AGENDA 2 |, JUNE 23, 1997 VO/27/97

LAST NAME l FIRST NAME l TImE AFFILIATION lR
GROMAN IROBERT MR. ISPITZER
GRUBER 'RUTH DR. ISPITZER
‘GUARINI CAROLINE MRS. IGUARINI
GUILLEN FERNANDO |PERM REP PERU
.GUNNING JAMES MR. 'SPITZER
IHACHANI ‘ALt ‘PERM REP TUNISIA L
HACK / DUNFFEY NADINE / JERRY MS. & MR. SPITZER ,;Mfif\
HALBWACHS JEANPIERRE ASSIST SEC GEN | UN-ADMINISTRATION & MA
HALL ELLIOTT MR. HALL -
{HALLIDAY DENIS 'ASSIST SEC GEN__UN - HUMAN RESOURCES
HAMILTON PALMER IDR. & MRS. HALL =
HASHIM PENGRIN-MAIDIN __PERM REP BRUNEI DARUSSALAM
HASSENFELD SYLVIA MS. SPITZER
HELMKE REINHART IEXECUTIVE DIR. _ |{UN - UNDP
HENTON WANDA G. MS. HALL
IHERTZBERG ARTHUR 'PROFESSOR ISPITZER
HOROI REX STEPHEN 'PERM REP ISOLOMON ISLANDS
HTUN 'MUANG NAY ASSIST SEC GEN  IUN - UNDP
INGINNA JOSEPH DR. & GUEST IGUARINI
HNSANALLY ‘SAMUEL ‘PERM REP IGUYANA
| JACKSON BARBARA DR. HALL
JACQUES TED & ANNE ‘MR. & MRS. SPITZER -
JALLOW MOMODOU KEBBA PERM REP IGAMBIA
JAYANAMA ASDA IPERM REP ITHAILAND
JELE KHIPHUSIZI PERM REP 'SOUTH AFRICA
JIN YONGJIAN UNDER SEC GEN  UN-GA AFFAIRES/CONF SE
JOLLY RICHARD ASSIST SEC GEN JUN - UNDP j
JONAH JAMES PERM REP SIERRA LEONE ;
JONES {CAROLINE MS. HALL :
JONES WILLIAM IREV. HALL
IJONES 'ELAINE MS. NGO-NAACP LEGAL DEFEN
JOSEPHSON 'MARVIN IMR. SPTZER
JUSYS OSKARAS 'PERM REP LITHUANIA
KA IBRA PERM REP SENEGAL
KAGAN SAUL & ELLIE MR. & MRS. SPITZER .
KAHSAI AMDEMICAEL PERM REP ERITREA ¢
KAISER HERB ‘HON. & MRS. SPITZER
KAMAL AHMAD ‘PERM REP PAKISTAN
KASANDA 'PETER /PERM REP ZAMBIA
KAUSIKAN BILAHARI ‘PERM REP SINGAPORE A
KAYINAMURA GIDEON PERM REP RWANDA
KAZICKAS & ALTM JURATE & ROGER  IMS. & MR, PROTOCOL
KING _ ANGELA ASSIST SEC GEN  |UN - GENDER ISSUES
KMTMKHOUN ALOUNKEQ PERM REP LAOS |
KOREY WILLIAM & ESTHER [DR. & MRS. SPITZER
KOULIEV ELDAR PERM REP AZERBAIJAN
KPONGO AMBROISINE PERM REP CENTRAL AFRICAN REP

PaGE 4
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RECEPTION IN HONOR OF AGENDA 2 |, JUNE 23, 1997 10/27/197

LAST NAME l FIRST NAME | TiTLE l AFFILIATION lR
KPOTSRA IROLAND YAC ~ PERM REP TOGO
KRASNER WJEAN MRS. SPTZER
KRAUS ISHIRLEY ‘MRS. 'SPITZER )
IKRBEC JIRI ‘MR.- CZECH REP-SENATE AID
KULLA PELLUMB 'PERM REP ALBANIA
LANE MARJORIE ‘MS. 'SPITZER
LATEES NOEL iIMR. - PRESIDENT NGO - FOREIGN POLICY AS
LAUDER IRONALD ‘MR. SPITZER ~
LAVROV SERGEY IPERM REP IRUSSIAN FEDERATION A ¢~
ILEDFORD IGIANT = e e MR TSRS T AL T T T T e e
LEDFORD CLINT 'MR. & MRS. HALL A
LEET MILDRED & GLEN __MR. & MRS., CO-P INGO - TRICKLE-UP PROGRA _ |
LEFRAK SAMUEL & ETHEL IMR. & MRS. 'SPITZER AN
LEGWAILA ' EGWAILA IPERM REP IBOTSWANA ’
LELONG PIERRE 'PERM REP HAM
LESUE 'SEYMOUR & LESLIE IMR. & MRS. 'SPITZER
LEVY LEON IMR. SPITZER ' A
LEWIS PATRICK \PERM REP ANTIGUA AND BARBUDA
LEWIS DAVID IDR. & MRS. IHALL I A
ILIEBHAFSKY DOUGLAS MR. & MRS. HALL
LINDENMAYER ELIZABETH MS. JUN-OFFICE OF THE SYG
ILIPPER KENNETH MR, ISPIMTZER N
LIVINGSTON BERNARD & CONNI MR. & MRS. SPITIZER o
LONDONO-PARED JULIO ‘PERM REP ICOLOMBIA
LOPEZ GEORGE MR. & MRS. IHALL A
LOUIS GEORGE MR. & MRS. SPITZER
LOUIS IGERMAINE PATRICIAICHARGE SAINT LUCIA
LOUZOUN IGILBERT MR. SPITZER Ll
ILOVE JULES & JUDY MR. & MRS, SPITZER A
MABILANGAN FELIPE PERM REP PHILIPPINES ;
MAHMOUD MOHAMED CHARGE COMOROS 2
MAHUGU NJUGUNA PERM REP [KENYA :
MANGIN ALBERT MR. & MRS. |GUARINI ?
MANGIN PETER MR. & MRS. GUARINI Al
MANGOAELA PERCY METSING  iPERM REP LESOTHO :
MANNING BURT & LYNNE MR. & MRS. BCUN .
MAPURANGA MACHIVENYIKA IPERM REP ZIMBABWE Z
MARTINEZ BLANC |GERARDO PERM REP HONDURAS !
MARTINI-HERRERA JULIO ARMANDO  [PERM REP GUATEMALA :
MARTING RENATO RAFFAELE |PERM OBS HOLY SEE !
MASSARO DOMINIC 5 FRANCE HON. & MRS. GUARIN! ;
MATDOSIAN BERJ & NURAN ‘MR. & MR. GUARIN! :
MCLEAN MORA MS. NGO - AFRICAN AMERICAN |
MEISEL MARTIN & LOLA  MR. & MRS. SPITZER
MICHA ONDO BILE PASTOR IPERM REP EQUATORIAL GUINEA
MILLER ISRAEL & RUTH IRABBI & MRS. SPMZER
MILLETTE 'ROBERT 'PERM REP GRENADA

828-DC-00000068
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RECEPTION IN HONOR OF AGENDA 21, JuNE 23, 1997 LQ/27/97
LAST NAME ] FiIRST NAME l TITLE l AFFILIAT!ONM F@!‘
MINOVES-TRIQUEL iJuLt _ PERM REP ANDORRA
iMIYET [BERNARD UNDER SEC GEN UN-DPKO
MOHAMMED DURI iPERM REP ETHIOPIA
IMONTEIRC JOSE LUIS BARBOS|PERM REP :CAPE VERDE
IMONTEIRC IANTONIO PERM REP PORTUGAL i
MOORE LEE IPERM REP ISAINT KITTS o
IMOORE IMAURICE PERM REP BAHAMAS )
MOREL 'CLAUDE CHARGE, AMBASS [SEYCHELLES T
MOUBARAK ISAMIR PERM REP ILEBANON
MPAY JEAN MARC PERM REP CAMEROON
MSELLE C.5.M. 'CHAIRMAN [UN - ACABQ A
MUIZI FALCONI LIVIO GHIEF OF PROTOC | UN
MUNGRA SUBHAS 'PERM REP ISURINAME
MWAKAWAGO  [DAUDI PERM REP TANZANIA
NAVASKY VICTOR MR.-PUBLISHER/E INGO - "THE NATION" A
NEDERLANDER  IROBERT MR. & MRS. HALL
INEIDITCH IMICHAEL DR. ISPITZER
NGO QUANG XUAN! PERM REP VIET NAM
NIWA TOSHIYUKI IASSIST SEC GEN  IUN - UNDP
IOGATA SADAKO IUN HIGH COMM UNHCR -
OLHAYE ROBLE IPERM REP DJIBOUTI
0SGOOD 'PETER & CAROL __ MR. & MRS. ‘BCUN
QUANE IMOCTAR IPERM REP MALI
OUEDRAOGO IGAETAN PERM REP BURKINA FASO
IOULD DEDDACH IMAHFOUDH PERM REP MAURITANIA G
OWADA HISASHI PERM REP JAPAN :
PAGUAGA-FERNAN|ENRIQUE IPERM REP NICARAGUA ’1
PALSSON IGUNNAR IPERM REP ICELAND i AlA
PANEPINTO JOSEPH MR. & MRS. ‘GUARINI
PAOLINO EUGENE MR. & MRS. IGUARINI
PARK SO0 GIL PERM REP KOREA
PASCHKE KARL UNDER SEC GEN IUN - INT, OVERSIGHT SER AA
PEREZ-OTERMIN |JORGE PERM REP JURUGUAY
PETRELLA FERNANDO PERM REP ARGENTINA
PHILLIPS DAVID MR. |IPROTOCOL
POST MARLENE MS. SPITZER ?
POWLES MICHAEL PERM REP NEW ZEALAND A
PRENDERGAST  |KIERAN UNDER SEC GEN |UN - DPA
QIN HUASUN IPERM REP ICHINA
RABB MAX AMBASSADOR & M|GUARINI A
RAMAKER JAAP PERM REP NETHERLANDS
RANGEL CHARLES CONGRESSMAN & [HALL
RASHEED AHMED CHARGE MALDIVES
RATSIMIHAH JEAN PIERRE PERM REP MADAGASCAR
RATTNER & WHITE ISTEVE & MAUREEN |MR. & MS. PROTOCOL
RAVICH DAVID & ELAINE |MR. & MRS. 'SPITZER
RAVOU-AKi WJEAN PERM REP VANUATU i
828-DC-00000069
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RECEPTION IN HONOR OF AGENDA 2!, JUNE 23, 1997 10/27/197
LAST NAME FIRST NAME | TITLE AFFILIATION |R
RAZALI ISMAIL PERM REP MALAYSIA :
IREAMES BEN MR. PROTOCOL
RECANATI RAPHAEL ‘MR. & MRS. ISPITZER
REICH SEYMOUR MR. ISPITZER
REWAKA ‘DENIS DANGUE PERM REP ____GABON
REYN ALEX PERM REP BELGIUM ]
REYNOLDS IMARGARET SENATOR AUSTRALIA
RICHARDS 'SIMON 'PERM REP IDOMINCA
RIZA I0BAL UNDER SEC GEN |UN - EOSG
RIZZUTO LEANDRO MR. IGUARINI
ROBERTS VALERIE MS. - ESQ. GUARIN!
RODRIGUEZ RODNEY MR. PROTOCOL
RUBADIRI DAVID IPERM REP MALAWI
RUDOLPH STEFFEN & RENATA MINISTER & MRS. |GERMANY
RUSSELL {HARVEY ‘MR. & MRS. HALL
SACHS SAM MR. & MRS. HALL
SACIRBEY IMUHAMED PERM REP BOSNIA AND HERZEGOVIN
SADIK NAFIS EXEC DIR UN - POP FUND :
SADRY BEHROOZ ASSIST SEC GEN  {UN - DPKO
SAGUIER-CABALL HUGO PERM REP PARAGUAY
SALBERG IMELVIN ‘MR. & MRS. SPIMZER
'SALEH AHMAT MAHAMAT _'PERM REP CHAD
ISALIBA IGEORGE PERM REP MALTA
ISALIBELLO ISAL & LISA ‘MR. & MRS. GUARINI
ISAMANA IUTULA 'PERM REP PAPUA NEW GUINEA
SAMHAN MOHAMMAD ‘PERM REP UNITED ARAB EMIRATES
SAMUDIO VIVIAN ‘MS. PROTOCOL
SANBAR SAMIR 'ASSIST SEC GEN |UN - DPI
SANTANGELO MICHAEL IMR. & MRS. GUARINI
SCHNEIDER DAVID & JUNE MR. & MRS. BCUN A
SCHOENBERG HARRIS DR. & MRS. SPIMZER _i'i\,
SCHWARTZ CARMI MR. & MRS. SPIMZER ‘
SEMAKULA KIWAN [MATIA MULUMBA PERM REP UGANDA A
SEVAN BENON ASSIST SEC GEN |UN - CENTRAL SUPPORT -
SHAH NARENDRA PERM REP NEPAL
SHAM POO KARIN DEP EXEC DIR UNICEF
SHAPIRO JERRY MR. & MRS. HALL
SHARMA KAMALESH PERM REP INDIA
SHARWELL WILLIAM DR. SPITZER
SHULMAN DAVID MR. & MRS. BERMAN
SIGRAH [TADAO CHARGE MICRONESIA
SILVA, DE HERMAN LEONARD |[PERM REP SRI LANKA
SIMONQVIC IVAN PERM REP CROATIA
SLADE TUILOMA NERONI PERM REP SAMOA
SMITH WILLIAM & HELEN |MR. & MRS. SPITZER
SMITH E. GENE DR. BURLEIGH
SNOUSSI AHMED PERM REP MOROCCO i
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RECEFTION IN HONOR OF AGENDA 2 1, JUNE 23, 1997 VQr27/97
LAST NAME f FIRST NAME f TITLE J AFFILATION IR
SOBEL IRONALD RABBI & MRS. ISPITZER
SOMAVIA JUAN PERM REP ‘CHILE
SONNENFELDT _ 'MICHAEL & KATJA 'MR. & MRS. ISPMTZER
{SORENSON GILLIAN 'ASSIST SEC GEN_ 'UN - EXTERNAL RELATIONS
ISPAHN CONNIE MS. PROTOCOL. B R
SPETH ‘GUS IADMINISTRATOR __ UNDP _
SPITZER ALEX IMR. & MRS. 'SPITZER -
STAEHELIN JENO PERM OBSERVER SWITZERLAND A
STANZIALE CHARLES HON. & MRS. IGUARINI
STAQUET IGENE iMR. __|BURLEIGH ]
STEWART 'DONALD ‘DR. AND MRS. JHALL
STRIBAVY -~ . . - —~WILLIAM ® ~ —— = [MRT" e oo NGO -US COUNCIL INT'L BU
STRIBRAVY WILLIAM AND MRS. 'PERM REP | INTERNATIONAL CHAMBE AR
STRONG MAURICE ‘UNDER SEC GEN _:UN REFORM
SUCHARIPA EERNST PERM REP AUSTRIA
SUDANO IKRISSY IMS. PROTOCOL
SVOBODOVA IVLASTA SENATOR CZECH REP
SY IBRAHIMA AMB. PERM OBSE jOAU
SYCHOU ALYAKSANDR IPERM REP IBELARUS -
SYLVESTER LAWRENCE /CHARGE BELIZE A
TALBOT LESLIE IMS. IHALL
TAYLOR LE BARON MR. HALL . §
TELLO IMANUEL PERM REP MEXICO B
THURSZ DANIEL & DASSY DR. & MRS, 'SPIZER
TOKO VICTOR E. DEP. PERM OBSE [OAU .
TORCZYNER JIM & JADIS DR. & MRS, 'SPMZER
TRONE KERSTIN ASSIST SEC GEN _ {UN - POPULATION FUND
TSHERING |UGYEN IPERM REP IBHUTAN B
TURK DANILO IPERM REP SLOVENIA
UDOVENKO HENNADIY PERM REP [JUKRAINE E
VALENCIA-RODRIG [LUIS PERM REP ECUADOR B
VALLONE PETER 'HON. GUARINI ;
VAN DUNEM IAFONSO IPERM REP ANGOLA
vanDEN HEUVEL  |[KATRINA |MS. - EDITOR NGO - "THE NATION" .
VARSO JAN CHARGE 'SLOVAK REPULIC Al
VEGEGA |ICARLOS VICE-CHAIRMAN __IUN - ICSC A
VELLISTE TRIVIMI 'PERM REP ESTONIA f
VOGELMAN CLAIR MRS. SPITZER :
VOHIDOV ALISHER PERM REP UZBEKISTAN 1
VOLPE THOMAS & ANITA MR, & MRS. BCUN |
WALL HARRY MR. SPITZER %
WAN CHAT KWON TAYE WAH MICHEL PERM REP MAURMUS e
WEBB ARNOLD ‘MR. & MRS. HALL ‘
WEDGEWOOD RUTH MS. NGO - COUNCIL ON FOREIG |
WEHBE MIKHAIL IPERM REP ISYRIA
WEINER WALTER iMR. & MRS. ISPIMTZER v
WELLS 0T MR. HALL ‘
828-DC-00000071
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RECEPTION IN HONOR OF AGENDA 2 1, JUNE ¢

LAST NAME [ FIRST NAME I TimLe ) I
IWENSLEY iPENELOPE ANNE  PERM REP AU
WESTON JOHN PERM REP UK
WHITE & RATINER IMAUREEN & STEVE IMS. & MR, PR
WHITEHEAD (JOHN MR. sP|
WIBISONO IMAKARIM __'PERM REP ING
WIJKMAN ANDERS ____ASSIST ADMINIST UN
WILMOT JACOB ‘PERM REP GHy
WISE DAVIS IPENELOPE MS. B HAL
WLOSOWICZ ZBIGNIEW PERMREP - POL
WOLZFELD IJEAN LOUIS PERM REP  LUZ
Yacousoy ADAM 'PERM REP ~__BEAN
[YOUNG HERBERT GEORGE 'PERM REP SAI
'YOUNG Lz MS. HAL
ZACHARAKIS [CHRISTOS PERMREP  GRE
ZAGAT ™ MR. PRO
ZERILLI-MARIMO _ IMARIUCCIA ‘BARONESS GUA
ZIZZA ISALVATORE & DEB MR. & MRS. GUAI
ZUMBADO FERNANDO EDUAR _ASSIST ADMINIST UN -

o
Vol e

|
Z

Somraned

828-DC-00000072
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EXHIBIT

Yed/p &

< GOVERNMENT

bl -~/ >

&z

No. | Time | call from Call to - Length
S - Gl 11 S L : of call

1 09:45 AM | Vernon Jordan's Peter Georgescu, Young & Rubicam, <l 0:36
office, S

2 |10:39 AM | Vernon Jordan's Barbara Neysmith, American Express, {4ill® 0:54
office, ading——————

3 10:59 AM | Vernon Jordan's Barbara Neysmith, American Express, 3:36
office, YNNI

4 11:12 AM |Vernon Jordan's Howard Gittis, Revlon, «seiiE. 4:24
office, 2R '

5 11:17 AM | Vernon Jordan's Ambassador Richardson, United Nations, 212- 3:12
office, NG (415-4404

6 12:47 PM | Vernon Jordan's Barbara Neysmith, American Express, s 0:48
office,

7 12:49 PM | Vernon Jordan's Peter Georgescu, Young & Rubicam, *“SlRgess |1:00
office, JNINNNRER |JNG

8 12:51 PM | Vernon Jordan's Howard Gittis, Revlon, 2isfliiRG 1:06
office, SECGE—_—-—EE

9 01:06 PM | Vernon Jordan's Barbara Neysmith, American Express, oifim. 0:30
office, e

10 |01:07 PM | Vernon Jordan's Richard Halperin, Revlon, uillERS0 1:06

office,

4848



Dale Time Duration  From Phone From Name To Phone To Name Callip
0227/1996/08.4800 | |ooiori00 |(703) 897-9312 !NSK‘.’. MONIC 2) 4154058 [UN EXTENSION 40005
04/04/1996(18 3400 00.01:00  [(703) 697-9312 2) 4154058 |UN EXTENSION - 40061
D4/04/1996:18 3420 00:01:5¢  ((703) 687-9312 2) 415:4058 |UN EXTENSION - 42012
04/05/1996/17:38.00 00:01:00 |(703) 697-8312 |L 2) 415 EX 40062
04/05/1996(17:38:24 00:00:49  |(703) 687-8312 Pl212) ais £X 42022
0419/1996)132500 | |00:01:00 ((703) 697-8312 12) 41 E 40080
04/19/1996|1325.52 " |oo:0020  (703) 897-8312 SVAN, JOHN/P (212) 41 € T a2te
04/19/1996(15:14:00 " l(703) 697-9312 @12 E 40081
04/10/1996(15:14:35 (703) 697-9312 [LEWINSKY, MON! N, JOHN/P (212 42125
09/12/1996/07:58.00 (703) 697-9312 |LEWINSKY, MONICA; DONOVA:J JOHN/P|(212) 40188)
09/12/1906107:58:18 (703} 697-8312 [LEWINSKY, MONICA, DONOVAN, JOHN/P (212} 415 4060 T T 4557
09/12/1996/08:19.00 |(703) 6979312 |LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P|(212) 4154050 | 1" 40189
00/12/1996/08:19.05 (703) 697-5312 LEWINSKY, MONICA; uc om HN/P |(212) 415-4050 44558
10127/1997[17.34.:00 LEWINSKY, MONICA; OHNIP [(212) 415-4402 |WATKINS, ISABEL 40939
10/2711997(17:34:53 LEWINSKY, .'Cééééaé}fw. P 02 iSABEL asTeR
10/291997)12:11:00 (703) 697-9312 |LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, . JOH MATKINS |sA§fE§~7ti"_ T a0ea)
‘10/29:‘?997 'r? 5 {703} 687-8312 KY, | CA; DONCVAN, JOHN/P \‘u; 2y 41 45834
10/2011997(13:53:00 (703) 697-9312 [LEWINSKY, MONICA, DONDVAN, JOHN/P|(212) 415- 4402 40943
10/26/1597/13:53:23 (703) 697-8312 |LEWINSKY, MONICA, DONOVAN, JOHN/P |(212) 4 49838
10/30/1997/19:17.00 (202 9656355 |LEWINSKY,MONICA 2693
11/06/199715:51:00 o
11/06/1997{15:51:00 (703) 697- 9312 LEWINSKY, MQN:CA“DONO\'/AN JOHN/P (iiii 4154058 |UN EXTENSION T " 40960
11/14/1997(14:50:,00 " (703) 6979312 [LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P|(212) 415-4404 |RICHARDSON, WILLIAM AMBASSADOR | 26094
111411987114:5000 _ |(703)697-8312 |LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHNIP ((212) 415-4404 |RICHARDSON, WILLIAM AMBASSADOR | 40972
11191997(10:27.00 "|(703) 697-9312 [LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P [(212) 415-4058 |UN EXTENSION 40983
11/19/1997/10:27:00 (703) 697-9312 |LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P ((212) 4154058 |UNEXTENSION 25620
11/201997]10:46:00 (703) 697-9312 [LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P [(212) 415-4058 [UN EXTENSION ] 40988
117201199710:48:00 (703) 697-9312 |LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P [(212) 415-4058 |UN EXTENSION | 25753
117241997 : (703) 697-9312 [LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P1(212) 415-4029 [SUTPHEN, MONA |7 25508
11241997/10:14.00 (703) 697-9312 [LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P|(212) 415-4029 |SUTPHEN,MONA - 40995
11/26/1997|09'18.00 1(703) 697-8312 |LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P|(212) 415-4058 |UN EXTENSION 25342
11/26/1997/09:18:00 (703) 697-9312 [LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P|(212) 415-4058 [UNEXTENSION | 41003
12/22/1997]1431:00 e (703)697-9312 [LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P|(212) 415-4058 [UN EXTENSION T 24091
12/2211997]15:14:00 01:00  |(703) 667-8312 |LEWINSKY, MONICA; DONOVAN, JOHN/P |(212) 415-4058 |UN EXTENSION 24084
olose98(11:3200 | 99»9_30 | ogRRFINERMAN D MR SUTPHEN, MONA T 41424

= GoOVERNMENT )
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/}61 Atlantic TEMPO MDR for 7036979312 per DTS-W Request dated 24 FEB 98

ORIG_TN DEST_TN DURATION Start date-time
6979312 13NOV97 10:37:05
7v56979312 13NOV97 11:06:57
7036979312 13NOVS7 11:20:19
7036979312 13NOV97 11:25:46
7036979312 13NOVS7 11:29:43
7036979312 | 13NOV97 11:50:49
7036979312 13NOV97 11:59:25
7036979312 13NOV97 12:25:17
7036979312 13NOVS7 13:15:50
7036979312 13NOVS7 13:36:43
7036979312 13NOV97 14:25:19
7036979312 13NOV97 14:26:56
7036979312 13NOV97 14:32:00
7036979312 13NOV97 14:37:31
7036979312 13NOV97 14:42:12
7036979312 13NOV97 14:49:37
7036979312 13NOV97 14:53:59
7036979312 13NOV97 15:04:13
7036979312 13NOV97 15:10:25
7036979312 13NOV97 16:29:31
7036979312 13NOV97 16:33:07
7036979312 13NOV97 16:34:18
7036979312 13NOV97 16:47:04
7036979312 13NOV97 17:22:43
7036979312 13NOV97 17:24:05
7036979312 13NOVS7 17:24:32
7036979312 13NOV97 17:44:52
7036979312 13NOV97 18:23:35
- 6979312 13NOV97 18:29:39
7.-.6979312 13NOV97 18:50:34
7036979312 13NOV97 19:08:42
7036979312 13NOV97 19:47:46
7036979312 14NOVS7 07:57:24
7036979312 14NOV97 08:27:55
7036979312 14NOV97 08:30:24
7036979312 14NOV97 08:42:40
7036979312 14NOV97 08:58:15
7036979312 14NOV97 09:12:24
7036979312 14NOV97 09:52:34
7036979312 14NOV97 09:53:36
7036979312 14NOV97 09:58:41
7036979312 14NOV97 10:03:29
7036979312 14NOV97 10:21:44
7036979312 14NOV97 10:23:39
7036979312 14NOV97 10:25:24
7036979312 14NOV97 10:43:37
7036979312 14NOVS$S7 11:25:23
7036979312 14NOV97 11:26:21
7036979312 14NOV97 11:27:24 833-DC-00017904
7036979312 14NOVS7 12:06:25
7036979312 14NOVS7 12:41:24
7036979312 14NOV97 12:53:47
7036979312§ 14NOV97 13:31:35
7036979312 14NOV97 13:57:07
7036979312 14NOV97 13:59:58
7036979312 14NQV97 14:00:45
76979312 14NOVS7 14:16:25
6979312 14NOV97 14:22:10
7036979312 14NOV97 14:50:11
7036979312 14NOV97 15:02:44

Jage: 5
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w‘c* P L

OJV JJ\“ Selection Detail Maport
Date: Saturday, January 24, 199% 0,50 05 ?A‘uw OIC - ABS - 014!
Tame: 1:33:24 MM % Ii AKIN GUMP /
DURATION CALL
DATE TIMK ENHHH:MSS Extension DIALED NUMBER LOCATION TYPE Trunk ACCOUNT COL
12/711/987 09:22 0:100:30 $261 WASZ-1 LOCAL 141
12711797 09:25 0103100 $261 WASZ ¢ VA LOCAL 143
12/11/97 09:31 0:00148 4260 EAYMARY, VA OS-IL 154
12711797 09:35 0303106 4260 WASZ 8 YA LOCAL 141
12711797 09:39 0103142 4260 ux - IpD0 194
12711797 09145 03100:36 4260 WNE¥ YOR NY 0O5-0L 15«4
12711797 10:18 0:01:12 4260 WAS2-1 LOCAL 14
12711/97 10:3 0102154 $262 MIAMI FL 05-0L 191 0799972800
12711797 10:3% 0:00:54 4260 NEV YOR NY OS-OL 154
12711/97 10:57 0301300 4260 *NE¥ YOR WY 0S-0L 154
12711787 10:5% 0:03:36 §262 NE¥ YOR NY 0O§-0L 191 0799972800
12711787 11:12 0:04124 4260 NE¥ YOR NY 05-0L 194
12511797 11:17 0:03:112 4260 NE¥ YOR NY O5-OL 134
12/11/97 11:23 0:01100 4260 WASZ-1 LOCAL 141
12711797 11142 03102154 4260 MEY YOR NT OS-OL 19¢
12711787 11:55 0:09:30 5262 WEV YOR WY OS-OL 191 0799972800
12711797 12:05 0:02:12 4260 MEW YOR WY OS-OL 194
12711/87 12:10 0:09:00 5262 WIW YOR MY ©05-0L 191 0799972800
12711797 12:24 0:03:5¢ 4260 ME¥ YOX WY O05-OL 194
12711797 12340 0:01:06 5261 WEV YOR WY 0S-OL 191 0799972800
12/11/97 12:41 0:01:06 £26) NIV YOR NY 05-0L 191 0799972000
12711797 12347 0:00:48 4260 WIV YOR WY 05-OL 154 ] .}"’9
12711797 12:49 ©0:01:00 5261 WY YOR WY 05-0L 151 . 07 72800 ‘.w“‘
12711797 12:51 0101206 4260 ME¥ YOR NY OS-OL 1%4¢. 6 ,Cor*
12/11/97 12:56 0:05:42 4260 WE¥ YOR WY 0O5-0L 194
12711797 13104 0100354 4280 LOSANGE CA 05-0L
12711797 13106 0:00:30 5262 WE¥ YOR NY L 191 0799972800
12711797 13:07 0:01:06 5262 NI 0799972800
12711797 13:36 0:00:36 4260 YOR NY
12/11/97 13:38 0:00:30 260 > NEV YOR NY
12711797 14:22 0:00348 4260 mv va
12711797 14: 24 0:00:36 4260 N
12711797 14325 0:04106 4260 2-1 *°
12711797 14:28 0:01:06 4260 m(/a’
12/311/97  14:33 0:03:06 4260 A GA
12711797 15:06 0:01:12 5262 WASZ 15 VA
22711797 15:51 0:00:48 5261 . WEW YOR NY 0799972800
12711787 15:51 0:03:154 4260 WASZ-1
12711797 16:14¢ 0:01:24 5261 WASZ-1
12711797 16:32 0:00:42 5261 BEVERLY €A 0S-0L 191 0799972800
12711797 16:34 5261 RICHMON VA 0S-OL 191 0799972800
12711197 16:36 §261 VASZ-1 LOCAL 141
12711/87  16:38 5262 WASZ B VA LOCAL 141
12731797 17: 2 5261 VASZ-1 LOCAL 141
12711797 17:24 §261 NEY YOR WY 0$-OL 191 0799972800
12712797 08:19 5262 OXON HI MD LOCAL 141
12732797 10:11 5262 WASZ-1 LOCAL 141
12/32/57 10: 14 5262 NEV YOR NY 05-0L 191 0799990259
12732797 10:55% $262 WASZ-1 LOCAL 141
12712/97 11:08 5262 MARTIN TN 0S-OL 188 0799972800
12/12/97  11:06 5262 CINCINN CE 0S-OL - 191 0799972800
271297 12:0€ $262 CAPITOL MD LOCAL 141
22712797 12:18 0:01:06 5262 WASZ-1 LOCAL 141
12712797 12:17 0:03:00 5262 SPCL 141
12/12/97  12:22 0:01:18 5262 ENGLESI VA LOCAL 141
12/12/97 12:29 0:00:30 5262 ENGLES] VA LOCAL 141
12712797 12:45 0:05:30 5262 AUGUSTA GA 0S-O0L 191 0799990259
12/12/97 12:%6 £:00:36 5262 NE¥ YOR NY 05-0L 191 0799972600
12712797 12:%9 0:00:42 5262 ENGLEST VA LOCAL 141
12712797 13:28 0:01:00 5262 WASZ-1 LOCAL 141
12712497 16:31 0:00:36 5262 WASZ § VA LOCAL 141
12732797 16:42 0:15:00 5262 NY 0s5-0L 191 0799972800
12715797 0B:17 0:08:12 €260 NEV YOR NY O05-OL 194
:3;;2;:3 38332 0306:06 4260 NE¥ YOR NY 05-0OL 194
12715797 o":;l 8:3}:22 :§§3 WAS2-1 LOCAL 141
12715787 os. : ety COLUMBU IN- 0S-OL 194
: 9 B:58 0:09:00 5261 BEVERLY CA 0S-0L 191 0799972800
12715797 09:17 0:02:2¢ 4260 WAS2-1 LOCAL 141
127318797 09:21 0:03:54 4260 WASZ-1 LOCAL 141
12/157%7  09:%3% 0:00:30 450% WASZ-1 SPCL 141
12/25/97  09:82 0:03:00 4260 NEV YOR NY 0s-OL 194
12718797 09:52 0:02:42 4505 WASZ-1 LOCAL 141
12715787 09:5% 0:02:36 4260 NEV YOR NY 05-0L 194
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Selectaon Detail Report

Date: Saturday, January 24, 1994 0IC - 85 - 0130
Time: 2:11:29 PH ATIN GUMP
DURATION . QALL
DATE TINE EHEHMM:SS Extension DIALED NUMBIR LOCATION TYPE  Trunk ACCOUNT COC
01702798 14135 0100324 4260 LOCAL 241
01702798 14136 0300:30 4260 NEV YOR NY 05-OL 184
01702798 14:38 0303100 5261 WASZ-2 LOCAL 141
01702799 14143 004354 4260 WASZ-1 LcAL 14
01702798 14149 0100136 4260 WASZ-1 LOCAL 141
01702798 141852 0100142 4260 BEKTHESD MD  LOCAL 141
01702798 153501 0:100:18 4260 . WAL 148
01/02/98 15:07 0:00:36 5261 LOCAL 141
01702798 16:0% 0200106 5261 LOCAL 141
01/02798 16105 0100312 5261 LOCAL 142
01702798 16326 0100354 4260 WASZ-1 LOCAL 141
01702798 36:33 0:15:36 4260 BOUSTON TX 0OS-0L 194
01/02/98 16:44 _ 0100:12 5261 WASZ § VA LOCAL 141
01/02/9% 16149 0103106 4260 NE¥ YOR NY OS-0L 194
01702798 16:83 0110100 4260 ocZ-1 L OSs-0L 194
01/702/9% 17:06 0100106 5261 WASZ-1 10CAL 142
01702798 17107 0100106 5261 WASZ-1 LOCAL 141
01702/9¢ 17:11 0100142 4260 WASZ-1 LOCAL 141
01702/9% 1111 0:100:24 4260 WASZ-1 LOCAL 141
01/02/98% 17:12 0100118 4260 7. S Y b
01702798 17:12 0:00:24 4260 WASZ § VA lOCAL 14)
01/02/99 17118 0100118 4260 1OCAL 14}
01/02/98 17115 0:00306 4260 wol 1a
01/02/798 171218 0:00:30 4260 WASZ-1 LOCAL 141
01/02/98 17117 0:00:18 5261 WASZ 8 VA LOCAL 141
01/05/98 09106 0500148 5262 WVAS2-1 LOCAL 4]
0170%/9% 09:17 0101336 5262 WASZ-1 LOCAL 141
D1/05/98 09:42 0:16:06 $262 WASZ 19 VA IOCAL 1)
01/05/98 09:46€ 0:00:06 5261 WASZ 8 VA LOTAL 141
Q1705798 09148 0:101:18 5261 WASZ 8 VA LOZAL 141
©1/05/98 09:50 0:11:42 5261 WASZ 8 VA LOCAL 341
01/05/98 10:06 Q100130 5262 ENGLEST VA LOCAL 141
01/05/98 10:10 010442 262 WEV YOR NY O0OS-0L 191 0799972800
01/05/98 10:12 0:00:36 5262 SPCL 141
01705798  10:1% 0:00:54 $26€2 WEY YOR XY ©OS-0L 191 079957280¢C
01/05/798 10:2% 0:00:54 5261 NEV YOR NY O5-0L 191 0799572800
01/05/98 10:41 0:01:00 4260 WASZ-1 AL 14
01/05/98 10:43 0:02:06 4280 WASZ-1 Local 141
01/08/798 10:54 0:01142 4260 SRTHESD MD LOCAL 141
01/05/98 1D:56 0103:06 4260 WAS2-3 LOCAL 141
Q1708798 11:11 0103206 4260 WASZ-1 LOCAL 141
01/05/98 11:1% 0100142 4260 WASZ-3 LOCAL 141
01/05/98 11:16 0:06:18 426C WEV YOR NY O©OS-0L 194
01705798 12:23 0:00:36 5262 BEVERLY CA 0S-0L 191 0799972800
01/05/98 11:24 0:03:30 4260 WASZ-1 LOCAL 141
01/05s88 11:28 0:01142 4260 VASZ-1 LOCAL 141
01/05/98 11:32 ©:01100 4260 NEV YOR WY 05-0L 394
01705798 11:36 0302100 s262 NE¥ YOR NY 0S-0L 191 0799572800
€1/05/988 11:38 0:00:84 4260 CHCZ-1 1L 0s$-0L 1%
03/05/98 12:39 0:01100 $262 WASZ-1 LOCAL 141 ’
03/05/98 11:53 £:01:00 $262 NIV YOR NY 0S-0L 191 0799572800
€1/05/98 12:09 0:00:30 52€1 WASZ 8 VA LOCAL 141
01705798 12:10 0:01:18 5261 WASZ 8 VA LocAL 142
Q17058798 12:43 - 0:G3:00 5261 VAS2-1 LOCAL 141
01705798 12:46 0:100:36 5261 WASZ-1 LOCAL 141
01/05/98 12:58 0101:24 $262 VASZ-1 LOcAL 142
C1/05/98 13:%% D100:06 £262 VA LOCAL 141
01/05/88  13:58 0:00:06 5262 VA LOCAL 341 °
01706798 14:3% 0:00:36 $262 VA LOCAL 4%
01705798 14:2% 0:02:12 $262 NE¥ YOR NY 05-0L 1%1 0759972800
01/05/98  14:28 0:02:18 5262 WEN YOR NY O0S-OL 1§51 0799972850
01/05/98 14:35 03100106 5261 WASZ-1 LOCAL 14}
01/05/98 1%5:19 0:00:48 5262 WASZ-1 LOCAL 141
01/05/98 1%:2% 0:00:36 5262 SPCL 141
01/05/98  15:39 0:00:30 5261 DIR ASS NY SPCL 141
01/05/98 15:40 0:00:54 5262 NEV YOR NY OS-OL 191 0799572800
01/05/98 15:46 0:00:2¢ - 5261 wASI-1 weaL 14
01/05/98 15:47 0:00:30 $261 WAS2-1 S Locar 141
01/05/98 16:0¢ 0:05:42 5262 WAS2-1 LOCAL 141
01/05/98 17:21 0100:06 5261 VASZ-3 LOCAL 143
01/05/98 17:22 010048 5262 WASZ-1 LOCAL 14)
010558 Mioi  oronies 2 XN E WD LOGAL 14
H 0:00:30 5261 WAS2Z-1 OCAL 143

V004-DC-00000157
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_01/30/98 FRI 11:02 FAX 2146914335 PAGEMART INC
o e v . ! NMENT
JAr- 98-y NED 13:39 Retail Sales FAX NO. 6196548C30 : GOVER
EXHIBIT
2 w2 € 11:20 01-13-98 00:00 01-01-70 1831175 18 19 Pages: 1

LEn»E CALL ME. KAY

13 2 e € O8:1% 01-13-94 00:00 0%-01-70 IBINVI7S 25 %0 Peges: 1
AL KNOWJ SOMETHING THIS AFTERNOOM. ~KAY

13 2z w2 € 03:04 01-13-98 00:00 01-01-70 1831175 39 18 Pages: [
LEASE CALL mOM.

13 2 W € 14:22 01-12-98 00:00 0V-01-70 1831175 12 36 pagea: 1
LEASE CALL MARISSA AT SNNENEEESY.

13 2 W C O8:18 01-12-98 00:00 D1-01-70 1A3IV7S v 41 Pages: 1
SLEASE CALL FRANC CARTER AT CENRENENEIUY

13 z w2 C 08:23 G1-10-%8 00:00 01-01-70 1RITNTS 1% 92  bages: z
TODAY 1S DAD'S BIRTHDAY ISN'T 177 PLEASE CALL ME AS SOON AS YOU CAN, LOV
g, mixe ApuE———

13 2 € 13:46 01-08-98 00:00 01-01-70 1531175 13 ¢  Pages: 1
PLEASE CALL WOM.

13 z W ¢ 09:22 01-08-98 00:00 01-01-70 1831175 k4 4 Pagen: 1
ram o cattzo QENNEEEINUR HOT URGENT.

13 2 w2 € 16327 M-07-94 00:00 01-01-70 1831175 3 - X Pages: 1
PLEASE CALL MOM AT

13 2 "2 € 08:54¢ 0U1-07-%a 0O:0Q 01-01-70 1A31179 S 41 Pages: 1
PLEASE CALL WOMA SUTPHEN AT

13 2 w2z € 17:00 01-06-98 00:00 01-01-70 1831175 20 52 PpPeges: 1
wave vour peovier calt e AT GRINNNNIENINED. KEwatvs.

13 2 e € 12:14 01-06-98 00:00 01-01-70 1831175 13 B7  Pages: 2

FRAMK CARTER AT DNMENNSOUWE | yiLL SEE YOU TOMORROW MORNING AT 10:00
1% MY OFFICE.

3 2 o9 ¢ 08:32 01-04-98 00:00 03-01-70 1831175 15 &0 Pagen: 1
PLEASE CALL FRANE CARTER 2 INNERNSESE
13 2 W € 07:40 01-06-98 00:00 01-01-70 1831175 17 12 Pages: 1

PLEASE COME WOME, MICHEAL IS UP.

3 2 992 € O7:11 01-06-98 00;00 01-0%-70 1831175 10 15 Pages: 1
PLEASE CALL mMOM

13 2 992 C 08:49 01-03-94 00:00 D1-01-7D 1831175 & 190 Pages: 1
ALEK IS NERE. PLEASE CALL

13 2 92 € 09:26 03-02-98 00:00 D1-D1-70 1831175 26 3 Pages: 1
MURRY UP AND CALL WE ] MANT TO LEAVE SOON ANC 1 AM WAITING FOR YOUR CALL

13 2 w2 € 0A:S8 01-02-98 00:00 01-01-70 1B31175 32 n2  Pages: 1
1°8 AMWAKE. CALL WE WHEN TOU GET A CHANCE.

13 2 o2 € 13:42 01-01-98 00:00 01-01-7C 1831175 27 #9  Pages: 1
GIVE ME A CALL. VITH INFO RE; FLIGKY AT MOME OR LEAVE A MSQ ON PAGER.

13 2 952 € 12:00 12-30-$7 00:00 01-01-70 1&33117S & 27 Papes: 1
cait AsHLEY 3 NI

3 2 w2 o -20-97 00:00 01-01-70 1431175 29 [1] Pages: ]
FRANK CARTER RETURMED YOUR CALL,

13 2 992 C 07:61 12-28-97 00:00 01-01-70 1831175 22 21 Pages: 1

1 AM AWAKE. CALL ME.

13 F4 992 T O7:29 12-27-97 00:00 01-01-70 1831175 33 98  Pages: 2
MAKE SURE YO LEAVE MONEY (M THE LORBY FOR ME BECAUSE | HAVE NO CASK FOR
A CAB, PROBABLY S40. MIKE

13 2 92 C ¥3:17 12-24-97 00:00 Q1-01-70 1831175 &0 16  Pages: 1
T TASE CALL mCm.

13 2 bt L D9:45 12-23-97 00:00 01-01-70 1831175 39 18 Pagee: 1
PLEASE CALL MO,

831-DC-00000010



Date

‘Length
of call

12/22/97 | 04:59 PM | Vernon Jordan's office,

White House operator,
202-456-1414

2:12

12/22/97 1 05:03 PM | Vernon Jordan's office,
L

Monica Lewinsky, Pentagon

office, 703-697-9312

0:18

12/22/97 | 05:04 PM | Vernon Jordan's office,

Ambassador Richardson,
office, 212-415-4402

UN

1:24

81¢E

3 GOVERNMENT
EXHIBIT




